
Izjave o ulasku
Hrvatske u EU

DDookk  ssuu  zzaassttuuppnniiccii  HHrrvvaattsskkooggaa  ssaabboorraa  rraasspprraavvlljjaallii  oo  pprriijjeeddlloogguu  NNaacciioonnaallnnoogg
pprrooggrraammaa  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa  pprriiddrruuææiivvaannjjee  EEuurrooppsskkoojj  uunniijjii  22000033..
ggooddiinnee,,  mmnnooggii  ssuu  ssee  ppiittaallii  jjee  llii  uullaazzaakk  HHrrvvaattsskkee  uu  EEUU  ppiittaannjjee  nneekkoolliikkoo  ggooddiinnaa
iillii  dduuææeegg  rraazzddoobblljjaa..  NNaaiimmee,,  nnee  uussppiijjee  llii  ËËllaannssttvvoo  22000077..  ggooddiinnee  uuzz  RRuummuunnjjsskkuu
ii  BBuuggaarrsskkuu,,  ttaaddaa  bbii  ssee  nnaaππaa  zzeemmlljjaa  nnaaππllaa  uu  ËËeekkaannjjuu  uunneeddoogglleedd..

UU  ttoojj  nneeiizzvvjjeessnnoossttii  ddoobbrroo  jjee  ËËuuttii  ggllaassoovvee  oohhrraabbrreennjjaa..  TTaakkoo  ssee  1166..  pprroossiinnccaa
ooggllaassiioo  EErrhhaarrdd  BBuusseekk,,  kkoooorrddiinnaattoorr  PPaakkttaa  oo  ssttaabbiillnnoossttii  zzaa  jjuuggooiissttooËËnnuu  EEuurrooppuu
iizzjjaavviivvππii::  ““UU  BBrruuxxeelllleessuu  ppoossttoojjii  jjaassnnaa  ssvviijjeesstt  ddaa  iinntteeggrraacciijjaa  bbaallkkaannsskkiihh  ddrrææaavvaa
nnaakkoonn  pprrooππiirreennjjaa  22000044..  mmoorraa  bbiittii  iidduuÊÊii  kkoorraakk..  NNaajjpprriijjee  ÊÊee  uu  EEUU  pprriimmiittii
nnaajjvvjjeerroojjaattnniijjee  HHrrvvaattsskkuu,,  BBuuggaarrsskkuu  ii  RRuummuunnjjsskkuu,,  ii  ttoo  jjooππ  22000077..  ggooddiinnee””..
ZZeemmlljjee  jjuuggooiissttooËËnnee  EEuurrooppee  ppoodduuzziimmaajjuu  zzaappaaææeennee  nnaappoorree  kkaakkoo  bbii  ssee  ππttoo  pprriijjee
pprriikklljjuuËËiillee  UUnniijjii,,  ddooddaaoo  jjee  BBuusseekk..  ©©ttoo  ssee  ttiiËËee  BBiiHH  iizznniioo  jjee  kkaakkoo  nnaajjpprriijjee  vvaalljjaa
rriijjeeππiittii  ppootteeππkkooÊÊee  ii  ddaa  ““ppooddiijjeelljjeennaa  BBiiHH  nneeÊÊee  mmooÊÊii  ppoossttaattii  ËËllaanniiccoomm  EEUU  kkaaoo  nnii
KKoossoovvoo  kkoojjee  nniijjee  ssaammoossttaallnnaa  ddrrææaavvaa””..

ZZaa  pprriibblliiææaavvaannjjee  zzeemmaalljjaa  jjuuggooiissttooËËnnee  EEuurrooppee  EEUU  ppoozziittiivvnnoo  ddjjeelloovvaannjjee  iimmaatt
ÊÊee  ggrrËËkkoo  ii  ttaalliijjaannsskkoo  pprreeddssjjeeddaavvaannjjee  UUnniijjoomm  22000033..  ggooddiinnee,,  jjeerr  ssee  oobbjjee  zzeemmlljjee
zzaallaaææuu  zzaa  ËËllaannssttvvoo  bbaallkkaannsskkiihh  ddrrææaavvaa  uu  ttoojj  oorrggaanniizzaacciijjii..

BBuusseekk  jjee  nnaaggllaassiioo  ddaa  ppoojjeeddiinnee  ddrrææaavvee  mmoorraajjuu  jjooππ  ppuunnoo  ppoodduuzzeettii  ddaa  bbii  bbiillee
sspprreemmnnee  zzaa  uullaazzaakk  uu  EEUU,,  aa  ddaa  iimm  ppeerrssppeekkttiivvaa  ttoogg  ËËllaannssttvvaa  mmoorraa  pprreeddssttaavvlljjaattii
ppookkrreettaaËË  rreeffoorrmmii..

NNeeddaavvnnoo  ssuu  iizzjjaavvee  ppoovvoolljjnnee  zzaa  hhrrvvaattsskkee  nnaaddee  gglleeddee  EEUU  ddaallii  ii  GGüünntteerr
VVeerrhheevvggeenn,,  ppoovvjjeerreenniikk  zzaa  pprrooππiirreennjjee  EEUU  ii  bbrriittaannsskkii  pprreemmiijjeerr  TToonnyy  BBllaaiirr  kkoojjii
jjee  iizzjjaavviioo  ddaa  ÊÊee  ppeerrssppeekkttiivvaa  ËËllaannssttvvaa  uu  HHrrvvaattsskkoojj  ii  ddrruuggiimm  ddrrææaavvaammaa  rreeggiijjee
oollaakkππaattii  rreeffoorrmmee,,  aa  uuzz  ttoo  jjee  pprriizznnaaoo  HHrrvvaattsskkoojj  ddaa  jjee  uu  zzaaddnnjjee  vvrriijjeemmee  ppoodduuzzeellaa
nniizz  ppoozziittiivvnniihh  kkoorraakkaa..

MMaaaarrsskkii  ppoolliittiiËËaarr  IIssttvvaann  CCssiiccsseerryy--RRoonnaayy  iizzjjaavviioo  jjee::  ““SSvvaakkaakkoo  mmoorraammoo  ssttaattii
nnaa  ËËeelloo  ppookkrreettaa  kkoojjii  ÊÊee  pprriiddoonniijjeettii  ππttoo  sskkoorriijjeemm  pprriimmiittkkuu  HHrrvvaattsskkee  uu  EEUU......””
HHrrvvaattsskkaa  nniijjee  jjeeddnnoossttaavvnnoo  nnaaππ  ssuussjjeedd,,  oonnaa  jjee  zzaa  nnaass  ii  ssppoonnaa  pprreemmaa  zzaappaaddnnoomm
llaattiinnsskkoomm  ssvviijjeettuu..  ©©ttoo  jjee  oodduuvviijjeekk  ii  bbiillaa””..  MMaaaarrsskkaa,,  kkoojjaa  jjee  ssvvoojjee  pprriijjaatteelljjssttvvoo
ppoottvvrrddiillaa  uu  ddoobbaa  DDoommoovviinnsskkoogg  rraattaa,,  mmooggllaa  bbii  ddaattii  vvaaæænnuu  ppoottppoorruu  HHrrvvaattsskkoojj
uu  nnjjeennoojj  tteeæænnjjii  zzaa  eeuurrooaattllaannttsskkee  iinntteeggrraacciijjee..
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PRORA»UN ZA 2003.

HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  jjee  nnaa  2266..  ssjjeeddnniiccii
rraasspprraavvlljjaaoo  oo  DDrrææaavvnnoomm  pprroorraaËËuunnuu  zzaa
22000033..  ggooddiinnuu..  PPrroorraaËËuunn  ““tteeææaakk””  ggoottoo--
vvoo  8888  mmiilliijjaarrddii  kkuunnaa  jjeeddiinnoo  nniijjee  ddoobbiioo
ppooddrrππkkuu  OOddbboorraa  zzaa  ppoolljjoopprriivvrreedduu  ii
ππuummaarrssttvvoo,,  aa  iizzaazzvvaaoo  jjee  ii  bbuurrnnuu  rraa--
sspprraavvuu  mmeeuu  zzaassttuuppnniicciimmaa..  TTaajj  aakktt
kkaarraakktteerriizziirraa,,  pprreemmaa  rriijjeeËËiimmaa  mmiinnii--
ssttrraa  ffiinnaanncciijjaa,,  ddaalljjnnjjee  uubbrrzzaannjjee  ggoossppoo--
ddaarrsskkoogg  rraassttaa,,  ssmmaannjjiivvaannjjee  ddeeffiicciittaa  ii
iinnffllaacciijjee,,  vviissookk  ssttuuppaannjj  mmaakkrrooeekkoo--
nnoommsskkee  ssttaabbiillnnoossttii,,  ssmmaannjjeennjjee  nneezzaa--
ppoosslleennoossttii,,  iinntteennzziivvnnoo  nnaassttaavvlljjaannjjee
bbrruuttoo  iinnvveessttiicciijjaa,,  ddaalljjnnjjee  ssmmaannjjiivvaannjjee
ddeeffiicciittaa  ttee  zzaauussttaavvlljjaannjjee  rraassttaa  zzaadduu--
ææeennoossttii..  PPrroorraaËËuunn  pprruuææaa  ppooddrrππkkuu
rreeffoorrmmaammaa  kkoojjee  nnaamm  pprreeddssttoojjee  ii
ssoocciijjaallnnoo  jjee  oossjjeettlljjiivv  ii  ππtteeddlljjiivv  nnaa
ppooddrruuËËjjuu  ffuunnkkcciioonniirraannjjaa  ooppÊÊee  ddrrææaavvee..
NNaakkoonn  rraasspprraavvee  oo  aammaannddmmaanniimmaa
((vviiππee  oodd  440000))  HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  jjee
vveeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa  ddoonniioo  ddrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn  zzaa  22000033..  ggooddiinnuu..  DDoonneesseennee
ssuu  ii  ooddlluukkee  oo  ddaavvaannjjuu  ssuuggllaassnnoossttii  nnaa
ffiinnaanncciijjsskkee  ppllaannoovvee  zzaa  22000033..  ggooddiinnuu::
HHrrvvaattsskkoogg  zzaavvooddaa  zzaa  zzddrraavvssttvveennoo

oossiigguurraannjjee,,  HHrrvvaattsskkoogg  zzaavvooddaa  zzaa
zzaappooππlljjaavvaannjjee,,  HHrrvvaattsskkiihh  vvooddaa,,  HHrrvvaatt--
sskkiihh  aauuttoocceessttaa,,  HHrrvvaattsskkiihh  cceessttaa,,
DDrrææaavvnnee  aaggeenncciijjee  zzaa  oossiigguurraannjjee
ππtteeddnniihh  uullooggaa  ii  ssaannaacciijjuu  bbaannaakkaa  ttee
HHrrvvaattsskkoogg  ffoonnddaa  zzaa  pprriivvaattiizzaacciijjuu..

O PRIJEDLOGU

U prikazu Prijedloga Dræavnog
proraËuna za 2003. godinu posluæili
smo se uvodnim izlaganjem ministra
financija dr.sc. MMaattee  CCrrkkvveennccaa..

Rekao je da ovaj ProraËun obilje-
æava politika daljnjeg ubrzanja
gospodarskog rasta na oko 5 posto,
smanjivanje deficita ProraËuna na
2,48 posto, inflacije 3,5 posto, visok
stupanj makroekonomske stabilnosti
sa stanovitim smanjivanjem neza-
poslenosti koliko god to bude moguÊe,
deficit u raËunu plaÊanja prema
inozemstvu od oko 3 posto te bruto
investicije koje se relativno intenzivno

nastavljaju. Nastavio je da su
znaËajke ProraËuna za 2003. godinu i
daljnje smanjivanje deficita i
zaustavljanje rasta zaduæenosti,
obuhvat cjeline javnih financija u
sklopu Ëega prvi put imamo i mnoge

druge fondove osim izvanprora-
Ëunskih. Dodao je kako proraËun
pruæa podrπku reformama koje su
pred nama, socijalno je osjetljiv i
πtedljiv na podruËju funkcioniranja
opÊe dræave.

Planirani deficit srediπnje dræave
bio bi 3,92 posto, dok bi, predvieno
je, ukupan sektor javnih financija bio
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PRIJEDLOG IZMJENA I DOPUNA DRÆAVNOG PRORA»UNA RH ZA 2003. GODINU; PRIJEDLOG

DRÆAVNOG PRORA»UNA REPUBLIKE HRVATSKE ZA 2003. GODINU, PO RAZDJELIMA I

GLAVAMA; PRIJEDLOG DRÆAVNOG PRORA»UNA REPUBLIKE HRVATSKE ZA 2003. GODINU,

PO PROGRAMIMA, AKTIVNOSTIMA I PROJEKTIMA; PRIJEDLOZI PLANOVA PRIHODA I

RASHODA IZVANPRORA»UNSKIH FONDOVA ZA 2003. GODINU: HRVATSKOG ZAVODA ZA

MIROVINSKO OSIGURANJE; HRVATSKOG ZAVODA ZA ZDRAVSTVENO OSIGURANJE;

HRVATSKOG ZAVODA ZA ZAPO©LJAVANJE; HRVATSKIH VODA; HRVATSKIH AUTOCESTA;

HRVATSKIH CESTA; DRÆAVNE AGENCIJE ZA OSIGURANJE ©TEDNIH ULOGA I SANACIJU

BANAKA; HRVATSKOG FONDA ZA PRIVATIZACIJU; PRIJEDLOG PLANA PRIHODA I

RASHODA DRÆAVNOG PRORA»UNA I IZVANPRORA»UNSKIH FONDOVA ZA 2003. GODINU

/NEKONSOLIDIRANI/; PRIJEDLOG PLANA PRIHODA I RASHODA DRÆAVNOG PRORA»UNA I

IZVANPRORA»UNSKIH FONDOVA ZA 2003. GODINU /KONSOLIDIRANI/

Teæiπte na zapoπljavanju, znanosti,

obrazovanju

Oæivljavanje gospodarstva
moguÊe je uz izvoznu
orijentiranost, stabilnost,
otvorenost dræave, kretanje
prema Europi te se na tome
temelji Dræavni proraËun za
2003. godinu. 
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u deficitu 6,34 posto. U iduÊoj godini
srediπnja dræava smanjila bi deficit sa
3,92 na 2,48 posto, a opÊa dræava na
5 posto. Polazi se od toga da se
stabilizira udio duga u druπtvenom
bruto proizvodu.

Planirani prihodi u ProraËunu za
iduÊu godinu rasli bi za 7,3 posto, πto
podrazumijeva smanjenje sive eko-
nomije, a nikakvo poveÊanje optere-
Êenja na gospodarstvo. Planirani
rashodi bi u ProraËunu iznosili 3,7
posto, πto znaËi da bi se morali
smanjiti za najmanje 250 milijuna
kuna.

Od problema istaknuti su fondovi za
zdravstveno i mirovinsko osiguranje,
buduÊi da se broj umirovljenika
poveÊao za 350 tisuÊa uz 600 tisuÊa
nezaposlenih.

UnatoË tome, nastavlja se s politi-
kom makroekonomske stabilnosti,
uËvrπÊivanja i stabilnosti javnih
financija, oæivljavanja træiπta rada,
promicanja efikasnosti i integracije
træiπta financijskih usluga i træiπta
kapitala, poticanja poduzetniπtva
temeljenom na znanju i zaπtiti
okoliπa. Na taj naËin Dræavni
proraËun uz stopu realnog rasta od 5
posto i inflaciju 3 posto nominalno bi
rastao oko 4 posto.

Kao vaænu odrednicu ProraËuna za
2003. godinu ministar financija je
istaknuo i smanjenje tekuÊeg deficita
koji Êe se podmirivati tekuÊim priho-
dima bez oslanjanja na privatizaciju.
Deficit bi tako bio smanjen na 1,9
posto.

Kao prioritete ProraËuna istaknuo
je znanost i tehnologiju, pravosue,
gospodarski resori koji nose razvojne
programe kao πto su gospodarstvo,
poljoprivreda, malo poduzetniπtvo,
javni radovi, turizam i promet.

Napomenuo je da ProraËun podu-
pire reforme, ponajviπe u pravo-
sudnom, zdravstvenom sustavu, poljo-
privredi, znanosti, obrazovanju i
upravi.

Drugi prioritet Vlade je razvoj,
odnosno potpora turizmu, brodo-
gradnji te usklaivanju zakono-
davstva s Europskom unijom.
Nastavlja se i aktivnost obnove i to
vrlo intenzivno.

Socijalna komponenta ProraËuna
vidljiva je u tome πto Êe mirovine rasti
te Êe se nastaviti financiranje sustava
socijalne skrbi.

MoguÊnost hrvatskog gospodarstva
dr. Crkvenac vidi u turizmu s nagla-
skom na osobiti hrvatski identitet i
visokom vrijednoπÊu destinacija,

zdravoj hrani i svemu onom πto se
zove ekonomija bazirana na znanju.

Ukupna filozofija je zapoπljavanje,
davanje veÊeg znaËenja znanosti i
obrazovanju te rast æivotnog stan-
darda. Konsolidacija gospodarstva
bila je plaÊena usporenim rastom
æivotnog standarda posebno niskim
plaÊama u dræavnoj upravi. Oæivlja-
vanje gospodarstva moguÊe je uz
izvoznu orijentiranost, stabilnost,
otvorenost dræave, kretanje prema
Europi, a na tome svemu se temelji i
Dræavni proraËun za 2003. godinu,
zakljuËio je ministar financija dr.sc.
MMaattoo  CCrrkkvveennaacc.

RADNA TIJELA

OOddbboorrii  zzaa  zzaakkoonnooddaavvssttvvoo,,  zzaa  ffiinnaann--
cciijjee  ii  ddrrææaavvnnii  pprroorraaËËuunn,,  zzaa  ggoossppoo--
ddaarrssttvvoo,,  rraazzvvoojj  ii  oobbnnoovvuu,,  zzaa  pprraavvoo--
ssuuee,,  zzaa  oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt,,  zzaa
uusseelljjeenniiππttvvoo,,  zzaa  rraattnnee  vveetteerraannee,,  zzaa
oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu,,  zzaa
ppoommoorrssttvvoo,,  pprroommeett  ii  vveezzee  te zzaa  llookkaallnnuu
ii  ppooddrruuËËnnuu  ((rreeggiioonnaallnnuu))  ssaammoouupprraavvuu
predloæili su donoπenje Dræavnog
proraËuna za 2003. godinu te dali
suglasnosti na odluke o prihvaÊanju
financijskih planova izvanprora-
Ëunskih fondova za 2003. godinu.
OOddbboorr  zzaa  ppoolljjoopprriivvrreedduu  ii  ππuummaarrssttvvoo  je,
pak, zauzeo stav da se proraËun za
iduÊu godinu ne moæe podræati i
predloæio je njegovo odbijanje.

RASPRAVA

Uvodno je, kao πto smo rekli,
govorio ministar financija dr.sc. MMaattoo
CCrrkkvveennaacc..  Uz veÊ navedeno,,  zamolio
je zastupnike da podupru pristup
kakav je prisutan u Prijedlogu
Dræavnog proraËuna za 2003. godinu.

Hrvatski sabor je obmanut

Za ispravak netoËnog navoda javio
se JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  ((HHSSLLSS))..  Rekao je
da je ministar financija obmanuo
Hrvatski sabor buduÊi da je govorio o
deficitu na razini konsolidirane opÊe
dræave od 5 posto, dok je u materi-
jalima predoËeno 4,5 posto. Smatra da
ovakva rasprava nema smisla tim viπe
πto se govori o 250 milijuna
smanjenja rashoda o Ëemu takoer
nema niπta u predoËenim mate-
rijalima.

NetoËan je navod ministra Crkven-
ca da se ovaj proraËun temelji na
naËelima πtedljivosti, rekao je
VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss  ((HHDDZZ))..  Argumentirao
je to poveÊanjem izdataka za urede
predsjednika Vlade, protokola Vlade,
za unutarnji nadzor i za dræavnu
imovinu. U samom srcu Vlade se ne
pokazuje to naËelo πtedljivosti, zaklju-
Ëio je zastupnik.

NetoËni navod ispravio je i AAnnttee
BBeelljjoo  ((HHDDZZ))..  Zanimalo ga je koliki je
ustvari deficit opÊe dræave s obzirom
na to MMF govori o 5,2 posto,
predoËeni materijali o 4,6 posto, a
ministar Crkvenac o smanjenju na 5
posto.

Insinuaciju da sam Vas obmanuo ne
mogu prihvatiti, odgovorio je mini-
star financija dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..
©to se tiËe promjene postotka deficita
proraËuna s 4,5 na 5 posto rekao je da
je to ublaæavanje u odnosu na prvo-
bitni prijedlog. Prijedlog od 5 posto je,
kaæe, prihvatljiv svima, inozemnim
financijskim institucijama i finan-
cijskom træiπtu. Pojasnio je i kako
deficitom od 5 posto Hrvatska moæe
stabilizirati svoj dug. Naglasio je
potom da su amandmani dobrodoπli
ukoliko zastupnici nalaze da ta
πtedljivost moæe biti joπ veÊa.

BuduÊi da Klub zastupnika HSLS-a
nije bio zadovoljan odgovorom mini-
stra financija JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  je
zatraæio stanku.

U ime Kluba zastupnika HSLS-a
govorio je nakon stanke ponovno
JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ..  Istaknuo je da su
danas izneseni novi parametri o
stanju u proraËunu koji se ne nalaze
u materijalima temeljem kojih je
matiËni Odbor za financije i dræavni
proraËun spremao raspravu. Zatraæio
je stoga da se odgodi ova rasprava dok
se ne usklade podaci s planiranim
deficitom konsolidirane dræave.

Odbor je juËer na raspravi imao sve
podatke o kojima sam sada govorio,
rekao je dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc.
Pojasnio je kako se tu ustvari radi o
preraËunavanju podataka iz jednog u
drugi sustav financijskih statistika te
tako 4,5 posto deficita zapravo znaËi
neπto viπe od 8 posto u sustavu kojim
se prati odnos zaduæenosti i glavnih
makroekonomskih parametara.

NetoËni navod ispravila je potom
JJaaddrraannkkaa  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--  ©©kkrrlljj  ((HHSSLLSS))..
Rekla je da Odbor za financije i
dræavni proraËun na sjednici nije
imao druge podatke kao i svi drugi
zastupnici, a u kojima je deficit 4,5
posto. Dodala je kako podræava
odgodu rasprave o ProraËunu i iz
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razloga πto raËun financiranja nije
napravljen na petu, nego samo na
Ëetvrtu razinu, kao i zato πto su u
tijeku pregovori izmeu Vlade i
Sindikata dræavnih sluæbenika i
namjeπtenika oko plaÊa koje Êe se
isplaÊivati direktno iz ProraËuna.

Zatraæena odgoda rasprave

U ime Kluba zastupnika HSLS-a
JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  je dodao kako 95
posto onoga πto je ministar financija
rekao hrvatskoj javnosti nije jasno.
Takoer nije prihvatio pokuπaj
isprike zbog, kako je rekao, aljkavosti
i netolerantnosti prema Hrvatskom
saboru Ministarstva financija i
ministra Crkvenca, dodavπi kako i
dalje ostaje kod svog zahtjeva o
odgodi rasprave.

Za mene dvojbe nema, nastavljamo
s procedurom o ovoj toËci dnevnog
reda, a eventualne nedostatke i
primjedbe iznosit Êe se u raspravi,
naglasio je predsjednik Sabora ZZllaattkkoo
TToommËËiiÊÊ..

U ime Odbora za financije i dræavni
proraËun govorio je njegov pred-
sjednik TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa..  Rekao je da je
Odbor raspravljao o Prijedlogu
proraËuna kao matiËno radno tijelo te
je imao primjedbe i miπljenja Ëlanova.
Istaknuo je kako se prilikom izrade
ProraËuna negirala pregovaraËka
uloga predstavnika sindikalnih udru-
ga. ©to se tiËe prioriteta glede
znanosti i tehnologije, miπljenja je da
10-postotno poveÊanje udjela
Ministarstva znanosti i tehnologije u
ukupnim proraËunskim sredstvima
ne predstavlja neπto znaËajno. Pose-
bno je ukazao na nejednakost u
podjeli tekuÊih pomoÊi lokalnoj i
podruËnoj (regionalnoj) samoupravi.
Osvrnuo se i na poveÊanje visine
rashoda za plaÊe Ministarstva poljo-
privrede i πporta rekavπi kako ostaje
otvoreno pitanje podrazumijeva li to
nova zapoπljavanja. Nejasna mu je
namjena troπenja sredstava za neke
stavke, kao recimo kapitalni projekt
pod nazivom Grad »akovec. Ukazao je
i na to da je ProraËun izraen na

Ëetvrtoj razini πto oteæava usporedbu i
praÊenje odreenih stavki. ©to se tiËe
planova prihoda i rashoda Hrvatskih
cesta i Hrvatskih autocesta rekao je
da nije vidljiv naËin troπenja tih
sredstava po projektima, πto umanjuje
ulogu Hrvatskog sabora u planiranju
i kontroli. Napomenuo je kako se
ovim ProraËunom nastavlja politika
smanjivanja javne potroπnje te nisu
uËinjeni znaËajniji pomaci u poticanju
izvoza kao znaËajnog generatora
gospodarskog rasta. Upozorio je i na
to da visina ukupnog troπka
odobravanja kredita HBOR-a Ëesto
premaπuje visinu navedenih troπkova
kod poslovnih banaka. Odbor je,
potom, nakon provedene rasprave
veÊinom glasova odluËio predloæiti
Hrvatskom saboru donoπenje Dræav-
nog proraËuna za 2003. godinu,
zakljuËio je gospodin Æuvela.

Izlaganje predsjednika Odbora za
financije i dræavni proraËun je
netoËno jer je rasprava na sjednici
Odbora provedena temeljem neizmije-
njenih parametara o kojima je
ministar financija govorio, naglasio
je mr.sc. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))..  Upitao
je, kakav je to naËin rada te joπ
jednom u ime Kluba zastupnika
HSLS-a predloæio da se odgodi
rasprava o ProraËunu.

Ovo πto sam govorio je vjerni prikaz
svega πto se juËer deπavalo na sjednici
Odbora, odgovorio je TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa..
Napomenuo je da je predstavnik
predlagatelja na sjednici Odbora u
uvodnom izlaganju dao sva potrebna
objaπnjenja koja su danas dobili i
zastupnici od ministra Crkvenca.

Dom sigurno neÊe voditi istragu i
ispitivati πto je vjerno, imamo IzvjeπÊe
koje je proËitano i ono je sastavni dio
ove rasprave, rekao je predsjednik
Sabora ZZllaattkkoo  TToommËËiiÊÊ..

MMiillaann  KKoovvaaËË  ((HHDDZZ))  je bio miπljenja
kako Odbor za financije i dræavni
proraËun nije proveo raspravu o
meritumu stvari nego se, kaæe,
rasprava vodila temeljem materijala
koje su dobili svi zastupnici, a koji
evidentno ne sadræe meritum stvari.

Predsjednik ZZllaattkkoo TToommËËiiÊÊ  je samo
dodao kako se na te primjedbe viπe
neÊe osvrtati, jer prekida rasprave
neÊe biti.

ProraËun se ne moæe prihvatiti

U sveobuhvatnoj i iscrpnoj raspravi
o Prijedlogu Dræavnog proraËuna za
2003. godinu Odbor za poljoprivredu
i πumarstvo iznio je niz primjedaba i
otvorenih pitanja, rekao je u ime

Odbora njegov predsjednik DDrraaggoo
KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))..  Kao prvo, osvrnuo se
na odnos Ministarstva poljoprivrede i
πumarstva prema Odboru rekavπi
kako je ministar bio nazoËan na svega
4 od 35 sjednica te da je na primitivan
i grub naËin vrijeao u medijima
Ëlanove Odbora. ©to se ProraËuna tiËe,
iznesena je, kaæe, dvojba glede
dostatnosti sredstava namijenjenih za
provedbu modela potpore dohotku i
upitno je hoÊe li iznos od 350 milijuna
kuna biti dovoljan za isplatu
dohodovne potpore svim korisnicima
koji na to imaju pravo. Smatra dalje
da Êe smanjenje sredstava za poticanje
poljoprivredne proizvodnje u odnosu
na proπlu godinu dovesti do stag-
nacije u proizvodnji odreenih
poljoprivrednih kultura te Êe se one
morati uvoziti. Dræi i da Êe smanjenje
sredstava za 50 posto za model
ruralnog razvitka dovesti u pitanje
opstojnost tog modela. Iskazao je
miπljenje kako je smanjenje sredstava
koja se plasiraju u poljoprivredu
rezultat sanacije kombinata. ©to se
tiËe poveÊanja sredstava za poljo-
privredno savjetodavstvo, rekao je da
je opravdano samo ukoliko se time
podupire razvojna politika poljo-
privrede. Prevelikim je ocijenio iznos
predvien za otkup i uniπtenje
koπtanog braπna te je predloæio da se
izradi odgovarajuÊi program upotrebe
istoga u gnojidbi. Zamjerio je i to πto
Prijedlogu ProraËuna za iduÊu
godinu nije prethodilo donoπenje
nacionalnog programa za poljo-
privredu i seoska podruËja. Upozorio
je i na to πto je udjel dræavnih potpora
u poljoprivredi u bruto druπtvenom
proizvodu oko 1 posto. Na taj naËin,
konstatira, Hrvatska ostaje na dnu
ljestvice zemalja po tom udjelu. Ako
se hrvatska poljoprivreda, nastavio je,
u dovoljnoj mjeri ne zaπtiti od
konkurencije, nastavit Êe se progre-
sivan porast uvoza i smanjenje izvoza
poljoprivrednih proizvoda. Postavio je
i pitanje, zaπto joπ uvijek nije
doneseno rjeπenje o imenovanju
VijeÊa za istraæivanje u poljoprivredi?
Zbog svega iznesenog, veÊina Ëlanova
Odbora smatra da se predloæeni
Dræavni proraËun ne moæe prihvatiti,
zakljuËio je gospodin Krpina.

Mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  ((SSDDPP))  smatra
da izlaganje gospodina Krpine glede
ministra poljoprivrede i πumarstva
nije primjereno Hrvatskom saboru jer
uvodi u praksu vrijeanje te krπi
Ëlanak 214. Poslovnika. Miπljenja je
da se Sabor i Vlada ne bi smjeli
meusobno vrijeati jer se time krπi
dobar ukus. 

IHS
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ProraËunom se nastavlja
politika smanjivanja javne
potroπnje te nisu uËinjeni
znaËajniji pomaci u poticanju
izvoza kao znaËajnog
generatora gospodarskog
rasta.



IHS
27. XII. 2002.

HRVATSKI SABOR

Opaska Odbora za poljoprivredu i
πumarstvo odnosi se na izjavu
ministra poljoprivrede i πumarstva
izvan Sabora upuÊenu Ëlanu Odbora,
a glasi: ”To Vam je zapravo povezano
jedno s drugim jer su trihineloza i taj
zastupnik veoma nametljive bolesti”,
pojasnio je DDrraaggoo  KKrrppiinnaa..

»lanak 214. nema veze s onim πto je
govorio gospodin Krpina i gospodin
JurjeviÊ je prekrπio Poslovnik, smatra
IIvvoo  LLoonnËËaarr  ((nneezzaavviissnnii))..  Dodao je kako
se tu radilo o stajaliπtu Odbora koje
su podræali i stranaËke kolege mini-
stra PankretiÊa.

Pravo je predsjedavajuÊeg da
procjenjuje poslovniËke primjedbe, a
onaj tko nije zadovoljan moæe zatraæiti
zaπtitu od Odbora za Ustav, Poslovnik
i politiËki sustav, istaknuo je pred-
sjednik ZZllaattkkoo  TToommËËiiÊÊ..

Smanjivanje rashoda je

pozitivno

O Dræavnom proraËunu raspravu je
proveo i Odbor za gospodarstvo,
razvoj i obnovu, u Ëije ime je govorila
predsjednica Odbora DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc..
Naglasila je kako se procjenjuje da Êe
u iduÊoj godini biti smanjen tekuÊi
deficit konsolidirane srediπnje dræave
πto upuÊuje na smanjivanje rashoda
koji Ëine tekuÊu dræavnu potroπnju te
da se sve viπe tekuÊih rashoda
financira tekuÊim prihodima. Pozi-
tivnim je ocijenila subvencije trgo-
vaËkim druπtvima u javnom sektoru,
obrtnicima i malim i srednjim
poduzetnicima. Istu ocjenu je dala
poveÊanju sredstava za poticanje
izvoza uz izraæavanje bojazni da se
planirano poveÊanje prihoda od
carina bazira na poveÊanju uvoza.
Smatra da bi trebalo poveÊati sredstva
za promidæbu turizma te za
znanstveno-istraæivaËki rad. Izrazila
je i dvojbu glede realnosti ostva-
rivanja planiranih prihoda od
privatizacije. Potom je naglasila kako
je Odbor veÊinom glasova predloæio da
Dræavni proraËun za 2003. godinu
bude donesen.

PoveÊati sredstva za znanost i

tehnologiju

U ime Odbora za obrazovanje,
znanost i kulturu govorio je potpred-
sjednik Odbora ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ..
Istaknuo je stav Pododbora za znanost
da predvieno poveÊanje sredstava za
Ministarstvo znanosti i tehnologije od
10,30 posto nije dostatno za pokri-

vanje svih potreba posebno kada su u
pitanju znanstveni projekti, usavrπa-
vanje mladih znanstvenika i tehno-
loπki razvoj. Postavio je i pitanje
odgovornosti za stanje u osnovnom i
srednjem πkolstvu na razini aka-
demske rasprave kao i pitanje visine
sufinanciranja privatnog πkolstva.
Smatra dalje da bi u razdjelu
Ministarstva znanosti trebalo poveÊati
sredstva za pribliæno 400 milijuna
kuna, koje treba usmjeriti u projekte
tehnoloπkog razvoja i meunarodnu
suradnju. Znanstvena istraæivanja su
temelj razvoja i naπ deklaratorni cilj
je dostiÊi zemlje Europske unije u tim
ulaganjima, rekao je zastupnik, te
predloæio poveÊanje sredstava Mini-
starstvu znanosti i tehnologije za 2
milijarde 922 milijuna 198 tisuÊa 747
kuna πto bi predstavljalo ulaganje od
1,54 posto bruto druπtvenog proi-
zvoda. Taj iznos je, kaæe, niæi od
potrebnog za 3,29 milijardi kuna, ali
barem predstavlja nastavak rasta.
Zamjerku je imao i glede sredstava za
istraæivanja Jadrana. Obrazloæio je
potom kako je Republika Hrvatska i
njezine znanstvene institucije sudi-
onici bolonjske aktivnosti, Europske
znanstvene institucije i UNESCO-ve
inicijative za istraæivanje u Jugo-
istoËnoj Europi, πto traæi, kaæe, veÊa
ulaganja u meunarodnu znanstvenu
suradnju. Na kraju je zakljuËio da Êe
Odbor dostaviti i amandmane o svemu
iznesenom te Êe se oni odnositi i na
Hrvatsku akademiju znanosti i
umjetnosti, Leksikografski zavod te
za osnovno i srednje πkolstvo.

Predsjednik Odbora za lokalnu i
podruËnu (regionalnu) samoupravu
mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  je naglasio u
ime svog Odbora da su Ëlanovi izrazili
zadovoljstvo πto se u Prijedlogu
Dræavnog proraËuna za 2003. godinu
nastavlja proces decentralizacije.
Podræali su, kaæe, i tekuÊe potpore
jedinicama lokalne i podruËne samo-
uprave koje se nalaze na podruËjima
posebne dræavne skrbi. Potom je

dodao kako Odbor predlaæe da
ProraËun bude donesen.

MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa  je bio slijedeÊi
govornik. Govorio je u ime Odbora za
pomorstvo, promet i veze, kao njegov
potpredsjednik. Kao prvo je nelo-
giËnim ocijenio znaËajnije smanjenje
sredstava za rad savjeta za sigurnost
na cestama. Ukazao je i na razliku od
117 milijuna kuna u planu prihoda i
rashoda Hrvatskih autocesta i
Hrvatskih cesta na strani prihoda u
dijelu naknade u cijeni goriva. Smatra
takoer da je u istom planu prihoda i
rashoda potrebno razdvojiti troπak
zaposlenih od troπkova redovnog
odræavanja. Istaknuo je i potrebu
iznalaæenja rjeπenja za saniranje
gubitaka u Hrvatskim æeljeznicama.
Potom je predloæio donoπenje slije-
deÊih zakljuËaka. Prvo se prihvaÊa
Prijedlog Dræavnog proraËuna RH za
2003. godinu, zatim se obvezuju
Hrvatske autoceste i Hrvatske ceste
da do rasprave u Hrvatskom saboru o
ProraËunu usuglase podatke o priho-
dima u dijelu naknade za cijenu
goriva. Takoer bi se obvezale
Hrvatske autoceste i Hrvatske ceste
kao i Autocesta Rijeka-Zagreb da do
rasprave u Hrvatskom saboru dostave
godiπnje planove za slijedeÊu godinu.

Ovaj ProraËun nije spreman za

raspravu

Preπlo se na raspravu po klubo-
vima. Prvi je na redu bio u ime Kluba
zastupnika HDZ-a IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ))..
Smatra da ovakav Prijedlog Dræavnog
proraËuna nije spreman za raspravu,
jer prije njega nisu doneseni slijedeÊi
kljuËni zakoni: Izmjene Zakona o
porezu na dohodak, Zakon o jedno-
kratnim porezima, Zakon o poreznim
doprinosima, Zakon o poticajima
ulaganja, Zakon o izmjenama Zakona
o trgovaËkim druπtvima, te, kako
kaæe gospodin ©uker, najvaæniji
Zakon o financiranju jedinica lokalne
samouprave. Upitao je potom, koliko
je stvarno hrvatski druπtveni bruto
proizvod, jer, kaæe, barata se samo s
postocima. Osvrnuo se i na izjavu
gospodina Crkvenca i najavu suficita
Dræavnog proraËuna, te rekao kako
ne da nemamo suficit ProraËuna,
nego imamo debeli deficit. Naglasio je
da osnovne hrvatske probleme vidi u
nezaposlenosti, vanjsko-trgovinskom
deficitu, vrlo visokom zaduæenju i vrlo
malom izvozu. Naæalost, rekao je, iz
ovog ProraËuna nije vidljiv ni jedan
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U Prijedlogu Dræavnog
proraËuna za 2003. godinu
nastavlja se proces
decentralizacije, a pozitivne su
i tekuÊe potpore jedinicama
lokalne i podruËne
samouprave koje se nalaze na
podruËjima posebne dræavne
skrbi.



pokazatelj ni podatak po kojem bi se
situacija na navedenim elementima
mogla popraviti. Upitao je i πto je s
izvanproraËunskim fondovima, koje
dræi jednim od najveÊih problema
dræavne financije Republike Hrvatske.
Ukazao je na to kako je ovaj ProraËun
za 17 milijardi kuna veÊi nego
ProraËun iz 1999. godine te podsjetio
na, kako je rekao, priËe o smanjenju
ProraËuna i PDV-a. Dodao je kako
kada je prihod od PDV-a bio 19
milijardi kuna, onda se govorilo o
njegovom smanjenju, meutim sada
kada je taj iznos 25 milijardi viπe
nema potrebe ni æelje za ispunjenjem
izbornih obeÊanja. Smatra dalje da
prihodi ProraËuna nisu realno pla-
nirani jer bi prihodi od 5 milijardi
kuna znaËili oko 1250 kuna po
stanovniku Republike Hrvatske.
Upitao je i potom moæe li se zaista
podnijeti daljnje porezno optereÊenje
uz istovremeno zanemarivanje troπa-
rina, prihoda od koncesija i nena-
plaÊena potraæivanja. Tvrdi da tu ima
i prostora za troπarine na alkohol,
naftu i cigarete te da treba porez-
nicima dati da obavljaju svoj posao
umjesto da ih se optereÊuje nekim
politiËkim zakonima. Interesantnim je
ocijenio podatak o prihodu od carina
koji se planira 21 posto veÊi. Napo-
menuo je kako smo se obvezali
Sporazumom o pridruæivanju s
Europskom unijom na smanjenje
carinskih stopa u iduÊem razdoblju.
Tu se kaæe, postavlja pitanje kako i iz
kojih prihoda Êe se predloæeno
naplatiti, poveÊanjem izvoza? Osvrnuo
se i na naplatu starih potraæivanja
koja iznose 440 milijuna kuna,
podsjetivπi na najavljenih 22 mili-
jarde. Tvrdi da je evidentno kako Êe
se dræava na ovakav naËin zaduæiti za
novih 12 milijardi. Upitao je, je li
ProraËun razvojan? Smatra da nije jer
u njemu nisu osigurana sredstva za
izvoz, a bez izvoza nema razvoja. Dræi
da ProraËun nije ni socijalan jer se ne
predvia poveÊanje ni jednog soci-
jalnog davanja. Ovisno o prihvaÊanju
odreenih amandmana i naπih
primjedaba Klub zastupnika HDZ-a
glasovat Êe za ovaj ProraËun,
meutim ukoliko on ostane ovako
nedefiniran, nejasan, nekoncizan,
netransparentan te daleko od obe-
Êanja 3. sijeËnja 2000. mi ga ne
moæemo podræati, zakljuËio je gospo-
din ©uker.

Izborna je godina i slobodno se
moæe reÊi da je ovaj ProraËun izborni,
rekao je u ime Kluba zastupnika IDS-
a DDaammiirr  KKaajjiinn  ((IIDDSS))..  Osvrnuo se na 89

milijardi ovog ProraËuna usporedivπi
taj iznos s 29 milijardi iz 1995.
godine. Tvrdi da je od tada rastao
bruto druπtveni proizvod te da se
osjeti gospodarski rast koji se
iskazuje kroz veÊu dobit. Ukazao je na
to kako raste industrijska proi-
zvodnja, ali i nezaposlenost, pada
deficit, ali raste javna potroπnja. Niti
je sve crno, niti je sve bijelo, istina je
negdje izmeu, zakljuËio je. Dodao je
kako je ovaj ProraËun produkt blagog
gospodarskog rasta, ali i ogromnih
potreba i apetita javnosti pa i politike
poglavito glede izbora. Ukazao je tada
na 46 milijuna kuna, koliko je dobila
Istra, rekavπi da nikada nije bilo tako
malo osim ratnih godina. Istaknuo je
podatak da je izvoz po glavi
stanovnika u Istri ove godine 3 i pol
tisuÊe ameriËkih dolara, dok je u

ostaloj Hrvatskoj samo tisuÊu. Dræi da
je ovo trebao biti ProraËun koji Êe
najaviti novu filozofiju kroz decen-
tralizaciju tj. propuπtanje uprav-
ljaËkih i materijalnih prava lokalnoj
samoupravi. Naæalost, kaæe, u
izbornoj godini se to ne ispuπta iz
ruku ali vidimo da se nekoga mazi, a
na drugoga previπe pazi. Osvrnuo se i
na najave o rastu plaÊa uputivπi
kritiku zbog toga πto istih korekcija
neÊe biti i za mirovine. Utvrdio je dalje
kako je zbog nemara dræave propalo
na desetke πtednih zadruga te je
predloæio da se odreenim iznosom
pokuπa u nekom dijelu obeπtetiti
πtediπe tih propalih sustava. Centralni
dio proraËuna vidi u sredstvima od
privatizacije tj. od zaduæivanja te
smatra da bi se bez tih sredstava
ProraËun uruπio. ©to se tiËe
zaduæenosti miπljenja je da smo na
rubu. Bez zaduæivanja, naglasio je, ne
moæemo se razvijati, ali, rekao je mi
zaista nemamo mjeru. Upitao je i πto
je s famoznim Zakonom o naplati
dospjelih a nenaplaÊenih potraæivanja
u iznosu od 22 milijarde kuna.
Konstatirao je da se to ne iskazuje u
ovom ProraËunu kao ni eventualni
prihod od kaznenog poreza. Istaknuo

je i da iduÊe godine neÊe biti skrbi o
stradalnicima rata u Federaciji BiH
napomenuvπi kako je veÊina tih
invalida stupila u rat na poziv
hrvatskog Predsjednika. UoËio je i to
da davanja za invalide prve skupine iz
Domovinskog rata imaju nove korek-
cije, meutim, kaæe, iste nema i za
borce NOR-a. Nedovoljno sredstava je
i za borbu protiv droge, dodao je. Dræi
da Êe se posljedice troπenja ovih 88,9
milijardi kuna osjeÊati godinama kroz
vraÊanje duga, dok neÊe biti ostvarena
temeljna izborna obeÊanja, a to je
decentralizacija, smanjenje PDV-a i
povrat duga umirovljenicima.

IduÊa godina nije izborna nego je to
tek 2004. pa imate vremena do tada
raspravljati o izbornom ProraËunu,
pojasnio je predsjedavajuÊi mr.sc.
MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ..

IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) rekao je da bi
definitivno trebalo raπËistiti koji je
razlog poveÊanja prihoda od poreza na
dobit. On tvrdi da je to ukidanje
zaπtitne kamate, jer se s tim poveÊala
porezna presija na velika trgovaËka
druπtva nekoliko puta, a drugaËija
statistiËka slika je zbog silnih
steËajeva, jer ona poduzeÊa koja su
otiπla u steËaj viπe se bilanËno ne
prikazuju. 

Za ispravak netoËnog navoda javio
se MMiirroossllaavv  RRooææiiÊÊ ((HHSSPP)).. Rekao je da
je zastupnik Kajin izrekao netoËan
navod u svom izlaganju, rekavπi da u
zemlji raste zaposlenost i neza-
poslenost. ”To je fiziËki nemoguÊe, pa
Ëak niti na naËin ako bi primijenio
novo knjigovodstvo koje nam je danas
prezentirao ministar Crkvenac ili ako
bi uzeo u obzir izjave ministra »aËiÊa
da su na Zavodu za zapoπljavanje
prijavljene domaÊice”.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) javio se
takoer za ispravak netoËnog navoda.
Rekao je da je kolega Kajin govorio o
poveÊanju iznosa za potpore u
poljoprivredi, πto, naæalost nije toËno.
”Nema poveÊanja potpisanih u
poljoprivrednoj proizvodnji, πtoviπe,
iznos poticanja u poljoprivrednoj
proizvodnji smanjen je sa milijardu i
440 milijuna na milijardu i 325
milijuna, odnosno za 8%”. Dakle,
Hrvatska Êe poljoprivrednu proizvod-
nju do godine poticati sa 8% manje
negoli ove godine. Doduπe, ima nekih
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Posljedice troπenja ovih 88,9
milijardi kuna osjeÊat Êe se
godinama kroz vraÊanje duga,
dok neÊe biti ostvarena
temeljna izborna obeÊanja, a
to je decentralizacija,
smanjenje PDV-a i povrat
duga umirovljenicima.

Hrvatska Êe poljoprivrednu
proizvodnju dogodine poticati
sa 8% manje negoli ove
godine.
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poveÊanja za administraciju, sa 65 na
87 milijuna kuna, odnosno 28%.

”©to se tiËe 350 milijuna kuna tzv.
potpora dohotku, to jedva da Êe
pokriti obveze poljoprivrednika na
mirovinskim osiguranjima, prema
nekim raËunicama kada podmire te
obveze prema mirovinskom osigu-
ranju mjeseËno Êe im ostati 6 kuna,
πto znaËi da nema nikakvog
poveÊanja, dapaËe rijeË je o smanjenju
za 8%”.

Planirana stopa rasta oko 5%

U ime Kluba zastupnika SDP-a
govorila je DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc ((SSDDPP))..
Rekla je da Êe Klub zastupnika SDP-a
pokuπati smanjiti predloæene rashode
proraËuna, analizirajuÊi Prijedlog
proraËuna za 2003. godinu po
razdjelima i po stavkama, naravno ne
dovodeÊi u pitanje osnovnu koncep-
ciju proraËuna.

Ocjenjuju da se Dræavni proraËun
za 2003. godinu uglavnom temelji na
veÊ prihvaÊenim smjernicama makro-
ekonomske i fiskalne politike za
kratkoroËno i dugoroËno razdoblje
koje se uvijek donosi uz tekuÊi
proraËun, pa su tako 2001. godine
bile donesene smjernice za 2002. i
2003. godinu, a sada se takve smjer-
nice donose sve do 2005. godine.

Dragica Zgrebec rekla je da su
glavni makroekonomski ciljevi defi-
nirani u tzv. realnom sektoru, iz
kojeg bi trebali proiziÊi rast, zapo-
πljavanje i æivotni standard. To se vidi
i iz blagog rasta mase plaÊa korisnika
dræavnog proraËuna, ali i iz ostalih
predloæenih izmjena zakona u onom
dijelu koji se odnose na porez na
dohodak.

Kako se u razdoblju 2003./2005.
planira stopa rasta oko 5%, inflacija
od 3 - 3,5%, a rast zaposlenosti oko
1,5%, Klub zastupnika SDP-a ocje-
njuje da se predloæeni iznosi u
rashodovnoj strani ovog proraËuna

ipak uklapaju u osnovnu teænju kojoj
teæi svaki dræavni proraËun, da ne
probije realni rast druπtvenog bruto
proizvoda.

Dragica Zgrebec od prioriteta je
istaknula konsolidaciju fiskalnog
sektora opÊe dræave i smanjenje
ukupne javne potroπnje, teænju da se
smanji deficit, zaduæivanje i javni
dug, veÊu decentralizaciju javnih
rashoda, odræavanje stabilnosti cijena
i teËajeva, te znaËajniju podrπku
realnom sektoru.

Posebno je istaknula nastavak
reformi u zdravstvu, mirovinskom
osiguranju, obrani, dræavnoj upravi,
jer bi se time morala podiÊi ukupna
efikasnost dræavne administracije, ali
i sektora u kojima se oni provode, te
imalo znaËajan utjecaj na financijsku
efikasnost dræavne potroπnje. 

Zastupnica je rekla da iskazuje
blagi optimizam kada promatra
odreene pokazatelje, koji od zadnjeg
tromjeseËja 1999. godine biljeæe kon-
stantni rast, a to je rast proizvodnje i
rast druπtvenog bruto proizvoda, rast
investicija itd.

Dakle, proraËun treba sagledavati i
kroz ostvarene makro ekonomske
pokazatelje koji se predviaju za
2002. i 2003. godinu, posebno kroz
gospodarski rast i rast druπtvenog
bruto proizvoda. Rast potroπnje treba
limitirati do visine rasta druπtvenog
bruto proizvoda. Drugim rijeËima,
porast rashoda druπtvenog proizvoda
trebao bi se kretati najviπe do visine
rasta druπtvenog bruto proizvoda,
odnosno nominalnog rasta korigira-
nog za inflaciju. “Ocjenjujemo da se
predloæeni proraËun ipak uklapa u
ovo ograniËenje, jer po predloæenim
dokumentima rast rashoda konso-
lidirane dræave se kreÊe negdje oko
5%”.

Zgrebec smatra da je dobro πto se
planira zapoπljavanje oko 1400 ljudi
u pravosudnom sustavu, πto je
vidljivo i kroz znaËajnije poveÊanje
mase plaÊa, oko 45%.

Sreivanje zemljiπnih knjiga i

katastra

Posebno je istaknula vaænost srei-
vanja zemljiπnih knjiga i katastra,
koji sa znaËajnim poveÊanjem uËe-
stvuju u proraËunu, za Ëak negdje oko
75%. Tu je i ulaganje u informatiËku
infrastrukturu, jer jedno bez drugog
ne ide.

Takoer se nastavlja i reforma u
zdravstvu, i tu su znaËajna poveÊanja

upravo u obnavljanju medicinske
opreme i objekata.

Naglasila je da se puno govori i o
reformi sustava poticaja u poljo-
privredi, planiraju se sredstva za sve
modele poticaja i potpora. Za poticanje
postojeÊe proizvodnje, odnosno
restrukturiranje izdvojeno je mili-
jardu i 300 milijuna kuna, za potpore
dohotku 350 milijuna kuna, no kolike
Êe one u stvarnosti biti moÊi Êe se reÊi
kada se u cijelosti vidi koliko je
domaÊinstava koja Êe se uklopiti u
ovaj model potpore. Nadalje, u ruralni
razvitak izdvojeno je 60 milijuna
kuna, πto zastupnica Zgrebec smatra
dovoljnim za prve projekte koji Êe se
ovdje poËeti ostvarivati.

Posebno je naglasila izdvojena sred-
stva za investicijske potpore i træiπnu
i strukturnu prilagodbu, πto je vrlo
vaæno, ukoliko se æeli razviti
obiteljska domaÊinstva, jer ona gotovo
ne posjeduju nikakvu infrastrukturu,
πto se tiËe træiπta za svoje proizvode.
Za ovo je planirano 220 milijuna
kuna.

Velike infrastrukturne

investicije

Zastupnica je rekla da kada se
postavlja pitanje je li ovaj proraËun
razvojni, ona ne bi davala ocjenu u
tom smjeru, nego bi izdvojila nekoliko
komponenti proraËuna, koji se odnose
na taj dio. To su velike infra-
strukturne investicije, u cestogradnji,
u modernizaciji æeljeznica, u vodo-
opskrbi, u podruËjima od posebne
dræavne skrbi.

Osvrnula se na poticajnu stano-
gradnju gdje se planira dovrπetak
1100 stanova. Navela je nadalje da se
kroz infrastrukturnu podrπku podu-
zetniπtvu planira osnivanje agencije
za malo gospodarstvo.

Dræi dobrim πto se nastavljaju
projekti otvaranja poduzetniËkih
poslovnih zona, iako to u prvoj mjeri
ovisi o tome koliko su aktivne lokalne
zajednice, a manje od aktivnosti
dræave.

Naglasila je da se ove godine
poveÊava temeljni kapital za subven-
cije kamata i udio u kreditima
HABORA. Planirana su sredstva od
590 milijuna i 500 tisuÊa kuna. Klub
zastupnika SDP-a dræi da bi trebalo
analizirati koji su efekti ovakvog
subvencioniranja, ”i je li to upravo na
takvoj razini potrebno sufinancirati iz
proraËuna i kakve Êe to efekte u
proraËun davati”.
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Od prioriteta konsolidacija
fiskalnog sektora opÊe dræave i
smanjenje ukupne javne
potroπnje, teænja da se smanji
deficit, zaduæivanje i javni
dug, veÊa decentralizacija
javnih rashoda, odræavanje
stabilnosti cijena i teËajeva, te
znaËajnija podrπka realnom
sektoru.



Takoer se financiraju programi
tehnologijsko-istraæivaËkih
djelatnosti, znanstveno istraæivaËke
djelatnosti, gdje je gotovo viπe od 800
milijuna kuna planiranih sredstava u
proraËunu.

Dragica Zgrebec rekla je da se u
obnovi, naæalost, kasni, te da Êe se i u
2003. godini morati financirati osno-
vni dio obnove, za stambeno zbri-
njavanje graana koji su ostali bez
svojih domova u ratu, a ne ono πto bi
bilo bitno, da se financiraju
gospodarski projekti na tom podruËju
u veÊoj mjeri.

”Kada se pitamo je li proraËun
socijalan, mi smatramo da se to ne
moæe sagledavati samo kroz poveÊanje
odreenih socijalnih davanja, nego u
obuhvatu socijalnih davanja u odnosu
na ukupno stanovniπtvo i njihove
potrebe”.

Istaknula je da krajem 2002. godine
prestaje vaæiti tzv. mali mirovinski
zakon, te je mnogo upita umi-
rovljenika πto Êe se zbiti s njihovim
mirovinama, dakle s onih 100 kuna.

Dragica Zgrebec rekla je da se kroz
proraËun moæe iπËitati da Êe se pro-
duljiti efekti malog zakona, odnosno
da Êe se u mirovinskom fondu
osigurati sredstva koja su i do sada
isplaÊivana umirovljenicima, πto nije
mala stavka, oko 2 milijarde kuna.

”Imamo nastavak financiranja svih
prava koji su u sustavu socijalne
skrbi. To je pomoÊ za izdræavanje za
gotovo 53 tisuÊe obitelji, doplatak za
pomoÊ i njegu za oko 35 tisuÊa
korisnika, osobne invalidnine za 10
tisuÊa 600 korisnika, trajna prava
hrvatskih branitelja za gotovo 45
tisuÊa korisnika, financiranje mater-
ijalno pravne zaπtite nezaposlenih,
gdje je ukljuËeno oko 77 tisuÊa
nezaposlenih”.

Zastupnica je rekla da ako dræavni
proraËun definiramo da je to naËin
redistribuiranja dijela druπtvenog
bruto proizvoda, onda Klub zastu-

pnika SDP-a moæe podræati naËin
kako je to predloæeno za proraËun u
2003. godini.

Po njihovom miπljenju proraËun se
uklapa u rast druπtvenog bruto pro-
izvoda, ocjenjuju da su uglavnom
realno rasporeena sredstva za
poticanje gospodarskog razvoja, πkol-
stvo, zdravstvo, kulturu, socijalne
potrebe, za potrebne reformske zahva-
te na podruËjima gdje se reforma
provodi.

ZakljuËno je rekla da Êe Klub
zastupnika SDP-a podræati Prijedlog
proraËuna za 2003. godinu, uz
odreene korekcije koje Êe predloæiti
preko amandmana.

PoveÊanje vanjske zaduæenosti

U ime Kluba zastupnika Demo-
kratskog centra govorila je VVeessnnaa
©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)).. Rekla je da je ovo
veÊ treÊi proraËun u mandatu ove
Vlade, te da je Ëinjenica da je svaki od
tih proraËuna bio prezentiran kao
razvojan i socijalan, da bi na kraju
godine stvari izgledale sasvim dru-
gaËije. ”Moram priznati i kada je rijeË
o djelovanju Parlamenta u ove tri
godine, daleko viπe smo se bavili Ëisto
politiËkim temama, raznoraznim kri-
zama, a najmanje smo se ustvari bavili
gospodarskim stanjem i traæenjem
rjeπenja kako poboljπati gospodarsku
situaciju”.

Rekla je da kada se pogleda πto su
nam donijele dosadaπnje aktualne
mjere ekonomske politike, moæe se
reÊi da su nam donijele zadræavanje
nezaposlenosti na socijalno neizdræi-
vom stanju, smanjenje javnih rashoda
na teret najugroæenijih slojeva
stanovniπtva, redukciju prava brani-
telja, roditelja, djece, prava zdrav-
stvenog osiguranja, prava iz
mirovinskog osiguranja za pojedine
kategorije.

”Dosadaπnje mjere donijele su nam
nezadovoljavajuÊe provoenje restru-
kturiranja gospodarstva kroz priva-

tizaciju koja se praktiËki svela na
vlasniËko preuzimanje financijskog i
realnog sektora, te kroz teËajeve i
likvidaciju”. 

Dræi da su aktualne mjere eko-
nomske politike rezultirale pove-
Êanjem vanjske zaduæenosti i kada se
izuzmu kreditna i bankarska neo-
poziva jamstva, tada taj dug iznosi
viπe od 13,5 milijardi dolara, te je
prijetnja za buduÊu likvidnost zemlje. 

Vesna ©kare-Oæbolt ustvrdila je da
su aktualne mjere gospodarske poli-
tike donijele pad, odnosno praktiËki
potpuni izostanak znaËajnijih ino-
zemnih, izravnih investicijskih ula-
ganja u razvoj gospodarstva, ali i
domaÊeg bankarskog sustava, unatoË
visokoj likvidnosti i sniæenju cijena
kapitala.

Rekla je da je Ëinjenica da neke od
komparativnih prednosti koje smo
naslijedili joπ iz proπlih, socija-
listiËkih vremena podjele rada i
specijalizacija, veÊ smo kroz ovo
razdoblje od 1990. godine naovamo
potroπili, a da nismo uspjeli izgraditi
nove konkurentske prednosti. Nagla-
sila je da danas nitko od naπih
uspjeπnih gospodarstvenika u zemlji
nije zadovoljan kako se provode,
odnosno kako se odvija cijela
gospodarska politika. 

Klub zastupnika DC-a dræi da je ovaj
Prijedlog proraËuna za 2003. godinu
manje razvojan nego πto se to
oËekivalo po rashodima koji su
planirani po strukturi i opsegu, ”kao
da se radi doista o platformi za izbore,
bez obzira πto smo Ëuli da izvanrednih
izbora moæda neÊe biti”. 

Vesna ©kare-Oæbolt rekla je da ovaj
proraËun oËigledno slijedi u potpu-
nosti logiku i politiku iz rebalansa
dræavnog proraËuna za 2002. godinu,
na koju je Klub zastupnika DC-a imao
niz primjedbi. ”Ponovno naglaπavamo
naπe neslaganje s nepovezanoπÊu
visine iznosa stavaka rashoda s
ostvarenjem za prvu polovicu ove
godine”.

Izabrati prave prioritete

Iznijela je joπ jedan razlog zbog
kojeg nisu zadovoljni ovim Prijed-
logom. Naime, planirani iznosi
rashoda opet ukazuju da Vlada
najuspjeπnije provodi jedino restri-
kcije u dræavnoj potroπnji. Naglasila
je da iako su restrikcije nuæne i
neizbjeæne, one ipak ne mogu biti
temelj razvoja hrvatskog gospo-
darstva. Pri tome je potrebno odabrati
prave prioritete kojima Êe se i kroz

IHS
27. XII. 2002.

PRORA»UN ZA 2003.

BROJ

350

9

ProraËun se uklapa u rast
druπtvenog bruto proizvoda,
uglavnom su realno
rasporeena sredstva za
poticanje gospodarskog
razvoja, πkolstvo, zdravstvo,
kulturu, socijalne potrebe, za
potrebne reformske zahvate na
podruËjima gdje se reforma
provodi.

”Dosadaπnje mjere donijele su
nam nezadovoljavajuÊe
provoenje restrukturiranja
gospodarstva kroz
privatizaciju koja se praktiËki
svela na vlasniËko
preuzimanje financijskog i
realnog sektora, te kroz
teËajeve i likvidaciju”.
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dræavnu potroπnju potaknuti gospo-
darska aktivnost, i πto je joπ vaænije,
stvoriti nova struktura u gospo-
darstvu, kako bi se mogli pokrivati
potrebni transferi u socijalu i
socijalnu skrb. 

Vesna ©kare-Oæbolt istaknula je da
i pored podataka o zadovoljavajuÊoj
visini hrvatskog inozemnog i doma-
Êeg javnog duga, planirane obveze za
2003. godinu prema 2002. godini za
izdatke, za kamate, za izdane
vrijednosne papire i za primljene
zajmove, za otplate glavnice prim-
ljenih zajmova, rastu 18% s porastom
udjela u ukupnim rashodima od 10%
na 13%. 

”Njihov iznos i nadalje premaπuje
izdatke za transfere u gospodarstvu,
te zbrojno za djeËji doplatak, za
porodiljne naknade i za nezaposlene”. 

Zastupnica je rekla da kada se
promatraju rashodi po ekonomskoj
klasifikaciji, planirane subvencije za
2003. godinu rastu u odnosu na
rebalans dræavnog proraËuna za
2002. godinu za 45% i premaπuju
iznos investicijskih ulaganja. Inve-
sticijska ulaganja se Ëak smanjuju za
7% prema rebalansiranom iznosu u
proπloj godini, odnosno u ovoj 2002.
godini, a prema planu za 2002.
godinu za Ëak 12%.

Nasuprot takvoj politici Demo-
kratski centar se zalaæe u svom
djelovanju za proraËun koji mora biti
naglaπeno razvojan. Vesna ©kare-
Oæbolt rekla je da i podaci o rasho-
dima za zaposlene po razdjelima koji
su takoer razvojna ulaganja, ali
ulaganja u ljudski kapital, pokazuju
da se radi ipak o predizbornoj kam-
panji, a ne o razvojnoj komponenti.

Naime, rashodi za zaposlene prema
rebalansu za 2002. godinu rastu za
2,6% ukupno. Meutim, smanjenje tih
rashoda u Ministarstvu obrane i MUP-
u nije rezultiralo porastom plaÊa u
obrazovanju i znanosti. Zastupnica je
istaknula da najveÊi porast defi-
nitivno biljeæi dræavna uprava, a zatim
pravosue.

”Problem svih problema u Hrvat-
skoj je visoka nezaposlenost i dræava
mora stvarati gospodarsko okruæenje

koje Êe stimulirati novo zapoπljavanje,
mi tu vidimo kao jedan od elemenata
malo gospodarstvo s najveÊim mogu-
Ênostima novog zapoπljavanja, ali ono
je usprkos svim naporima joπ uvijek
na rubu interesa”.

Tako su na pozicijama funkcio-
nalnih troπkova Ministarstva obrta,
malog i srednjeg poduzetniπtva, pove-
Êani izdaci za subvencije za oko 3,4
milijuna kuna, ali iznos je tek 10,4
milijuna kuna. ©kare-Oæbolt dræi da bi
se to moglo ocijeniti pozitivnim,
meutim, investicijska ulaganja pada-
ju za 10,2 milijuna kuna ili za 15%
prema rebalansu dræavnog proraËuna
za 2002. godinu, odnosno za 12%
prema planu za ovu godinu.

”©to se pak tiËe izvoza, po naπem
miπljenju, doista najvaænijeg dijela,
on je i dalje briga samo Hrvatske
banke za obnovu i razvitak”. Tako u
planu za 2003. godinu u odnosu na
rebalans iz 2002. godine poveÊani
iznosi za kreditiranje poticaja izvoza i
za osiguranje izvoza izvrπit Êe se
dijelom kroz smanjenje subvencija
kamata u kreditiranju izvoza.

Izvoz u EU prepolovljen

Ukupan iznos namijenjen poticanju
izvoza i potporama programima kon-
kurentnosti izvoza prema ocjeni
Kluba zastupnika DC-a je nedostatan.
Rekla je da je zabrinjavajuÊe da se naπ
izvoz u zemlje EU prepolovio i da
Hrvatska zadnjih godina gubi træiπne
udjele i u NjemaËkoj i Italiji, kao
nama najatraktivnijim i najintere-
santnijim zemljama.

Na prihodnoj strani porezni prihodi
rastu u planu za 2003. godinu u
odnosu na 2002. godinu za 6,5%.
”Interesantno je pri tome vidjeti da
porez na dodanu vrijednost koji Ëini
57% ukupnih poreznih prihoda raste
bræe od rasta gospodarske aktivnosti,
odnosno 5,3%”.

Zastupnica je naglasila da je to
suprotno osnovnoj postavci iz obra-
zloæenja prema kojoj je za 2003.
godinu izabrana stopa rasta od 4%
kao osnovica za planiranje prihoda iz
rashoda.

Porez na dobit planiran je s
poveÊanjem od Ëak 39,7%. Vesna
©kare-Oæbolt rekla je da obrazloæenje
i nadalje skriva pravi uzrok poveÊanja
ovog prihoda. ”Umjesto priznanja da
je i uz smanjenje stope poreza na dobit
zbog ukidanja zaπtitne kamate doπlo
do poveÊanja poreznog optereÊenja
gospodarstva, ponovno nam se pre-
zentira da su uzroci skromnog

oæivljavanja gospodarske aktivnosti,
procijenjene na vrlo skromnih 4%, u
dinamiziranju meunarodne trgo-
vine”.

Prihodi od poreza i prireza na
dohodak planirani su u visini
oËekivanog prihvaÊanja izmjena i
dopuna Zakona o porezu na dohodak,
kao πto su planirani i poveÊani
prihodi od doprinosa za mirovinsko i
zdravstveno osiguranje temeljem
novog, joπ nedonesenog Zakona o
obveznim odnosima, pojasnila je
zastupnica.

Takoer je spomenula da se prihodi
od troπarina planiraju u istoj razini
kao i u planu za 2002. godinu, iako
su u prvom polugodiπtu ove godine
upravo ti prihodi zabiljeæili najveÊi
podbaËaj. Dræi da je potpuno nejasno
kako Êe se ostvariti planirani priva-
tizacijski prihodi ove godine od oko
2,4 milijarde kuna ako se promatraju
podaci o ostvarenju tih prihoda u
prvom polugodiπtu ove godine, koji su
iznosili samo 32% odnosno oko 800
milijuna kuna, postignuti prodajom
RijeËke, Splitske i DubrovaËke banke,
te dijela turistiËkog portfelja. Joπ je
manje poznato kako Êe se ostvariti 2,5
milijarde kuna u iduÊoj godini,
naglasila je ©kare-Oæbolt.

Ono πto se moæe pozdraviti u
Prijedlogu proraËuna, dræi zastu-
pnica, su poveÊani prihodi na
stavkama pravosudnog sustava, novo
zapoπljavanje, posebno u grunto-
vnicama. Dodala je da, meutim, ne
raste stavka, odnosno, raste vrlo
minimalno za puËkog pravobranitelja,
πto se teπko moæe objasniti. ”Kada se
to vidi moæe se samo protumaËiti ili
time da se puËkog pravobranitelja æeli
obeshrabriti u daljnjem radu ili doista
ovoj Vladi ta sluæba nije potrebna”.
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Vlada najuspjeπnije provodi
jedino restrikcije u dræavnoj
potroπnji. Iako su restrikcije
nuæne i neizbjeæne, one ipak
ne mogu biti temelj razvoja
hrvatskog gospodarstva.

Potpuno je nejasno kako Êe se
ostvariti planirani
privatizacijski prihodi ove
godine od oko 2,4 milijarde
kuna ako se promatraju
podaci o ostvarenju tih
prihoda u prvom polugodiπtu
ove godine, koji su iznosili
samo 32% odnosno oko 800
milijuna kuna, postignuti
prodajom RijeËke, Splitske i
DubrovaËke banke, te dijela
turistiËkog portfelja.



Na kraju je rekla da Êe Klub
zastupnika DC-a biti suzdræan prili-
kom glasovanja o Prijedlogu dræav-
nog proraËuna za 2003. godinu. ”Do
drugog Ëitanja doista ne znamo
kakvu je zadaÊu ili kakve Êe
prijedloge MMF dati Vladi πto se tiËe
smanjivanja nekih pozicija od 200 ili
250 milijuna kuna, pa Êemo tek tada
kada to vidimo moÊi odluËiti hoÊemo
li prihvatiti ili biti protiv ovog
Prijedloga dræavnog proraËuna”.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ ((SSDDPP)).. Rekao je da
je netoËan navod Vesne ©kare-Oæbolt
kako aktualna gospodarska politika
ima negativni rezultat, jer po kriteriju
EU ”Hrvatska je u ovom trenutku
bolja od polovice sluæbenih zemalja
kandidatkinja za Ëlanstvo u EU”.
Dodao je da samo 4 dræave iz tog
tranzicijskog kruga imaju veÊi bruto
druπtveni proizvod po glavi stanov-
nika od Hrvatske, a inflacija je u tim
zemljama u prosjeku iznosila 10,5%,
a u Hrvatskoj 2,6%.

DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) takoer se
javila za ispravak navoda. Konsta-
tirala je da je netoËna tvrdnja kolegice
Oæbolt da je politika planiranja
proraËuna da slijedi izbornu godinu.
”Jer kada bi to bilo tako onda bi ovaj
proraËun skroz drugaËije izgledao,
kao neki proraËuni prethodnih godi-
na kada bi se izdvojilo puno viπe i
nerealno za plaÊe, za mirovine i za sve
ono πto se nije moglo isplatiti iz
proraËuna, a ne bi se nastavilo
provoenje reformi koje provodi ova
Vlada”.

ZakljuËila je da ova Vlada ne
razmiπlja samo o 2003. godini, nego i
o narednim godinama i o buduÊnosti
Hrvatske, te je upravo stoga pred-
loæen ovakav proraËun.

ProraËun nije ni razvojan ni

socijalan

Tada je govorio MMiillaann  KKoovvaaËË  ((HHBB))..
Rekao je da je za razliku od
prethodnih godina ovaj proraËun
doπao vrlo kasno i da su zastupnici
imali malo vremena za kvalitetnu
pripremu. ”Danas pak Ëujemo od
ministra financija sasvim nove brojke,
nove postotke, tako da ne znam koliko
efekta ima ova naπa rasprava i koliko
Êe utjecati na eventualne izmjene
samog proraËuna”.

Naglasio je da veÊ tjednima iz Vlade
dolaze najave kako je ovo razvojni i
socijalan proraËun, ”a od nekih danas

smo Ëuli da je to predizborni prora-
Ëun”. 

KovaË je ustvrdio da ono kljuËno πto
demantira izjavu Vlade da se radi o
razvojnom proraËunu je Ëinjenica da
tekuÊi prihodi ne pokrivaju ni
pribliæno tekuÊe rashode.

Dræi da ovaj proraËun nije socijalan,
πto pokazuje Ëinjenica da se ne rjeπava
ogromna nezaposlenost u RH. IstiËe
da su mnoge stavke u proraËunu
prenapuhane, te smatra da Êe doÊi do
rebalansa istog proraËuna polovicom
iduÊe godine.

”Ovo je prvi put u zadnjih 12 godina
hrvatske dræave da se prvo izradi
proraËun za iduÊu godinu, a onda se
radi rebalans za tekuÊu godinu, samo
πto je rasprava o rebalansu bila dan
prije od rasprave o proraËunu za
iduÊu godinu”.

Smatra da je rebalans o kojem se
dan ranije raspravljalo samo oza-
konjenje nezakonitog poslovanja kroz
tekuÊu godinu, πto je utvrdila i
dræavna revizija kroz doznaËena
revizijska izvjeπÊa.

Miπljenja je da je cijeli ovaj
proraËun napravljen na pukim pret-
postavkama i nerealnim oËeki-
vanjima. Tako Vlada kaæe da su
programski prioriteti za slijedeÊu
godinu reforma pravosudnog sustava,
nastavak reforme i konsolidacija
zdravstvenog sustava, te reforma
sustava poticaja u poljoprivredi, a od
ministra financija Ëuje se drugaËije,
da je prioritet svih prioriteta Mini-
starstvo znanosti i tehnologije. ”Jedno
piπe, a drugo se danas ovdje kaæe”.

KovaË je rekao da nema naznaka
kako smanjiti zaduæenost zemlje od
13 i pol milijarde dolara, nema
naznaka kako smanjiti deficit dræave,
nema naznaka za smanjenje broja
nezaposlenosti niti iseljavanje mladih
ljudi iz Hrvatske.”Izostavljena je i sva
briga i skrb o invalidima Domo-
vinskog rata iz BiH, koji su ginuli za
Hrvatsku. Samo se demagoπki nei-
stinito najavljuje πtednja, dok se
poveÊavaju sredstva za Ured pred-
sjednika Vlade, predsjednika dræave
itd. Zbog svega ovoga ukoliko naπe
amandmane koje Êemo predloæiti u

ime Hrvatskog bloka ne prihvatite mi
Êemo glasovati protiv ovog Prijedloga
proraËuna”, zakljuËio je KovaË.

RijeË je tada zatraæio ministar
financija,,  MMaattoo  CCrrkkvveennaacc.. Rekao je da
se pokuπava stvoriti dojam da je on
danas iznio neke nove brojke, te one
koje u papirima viπe ne vrijede. ”Ove
brojke koje su vam u papirima,
tabelama kod proraËunskih kori-
snika, sve su doslovno u redu”.

Dodao je da je promijenjen izvedeni
pokazatelj koji daje relativni odnos
deficita i duga, ”ovisno o tome kako
metodoloπki postupimo”. Dakle, kod
brojaka se niπta ne mijenja, izuzev
relativne veliËine udjela duga, odno-
sno udjela proraËuna u druπtveno
bruto proizvodu.

Takoer je izjavio da Êe Vlada
pokuπati svojim amandmanima sma-
njiti taj proraËun za oko 250 milijuna.
”Ne vidim paradoks u tome da Vas
koji se zalaæete za smanjenje duga isto
vodi misao vodilja da se smanjuju
rashodi, da bi se smanjio dug. Ako
traæite da se smanji dug, pomozite da
se smanje rashodi”.

©to se pak tiËe druπtvenog bruto
proizvoda, on je u ovoj godini prema
korekcijama koje su izvrπene u
statistici itd. 175,8, a u iduÊoj godini
196 milijardi.

Za ispravak netoËnog navoda na
izlaganje gospodina KovaËa javila se
SSoonnjjaa  BBoorroovvËËaakk  ((SSDDPP)).. Osvrnula se na
navod da je u zdravstvu katastrofalna
situacija, da nema niËega, da su
dugovanja viπe od 250 dana, πto nije
toËno, kako je rekla. ”Dræava je za
sanaciju bolniËkog sustava izdvojila
820 milijuna kuna i ovih dana je
upravo sve to i zavrπeno, a odreeni
su i novi proraËuni koji garantiraju
bolnicama uspjeπno poslovanje, jasno
uz racionalizaciju i voenje brige o
tome”. Misli da Êe se i zdravstveni
sustav u okviru reformi morati na
drugaËiji naËin i odgovornijim pona-
πanjem stabilizirati.

MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  ((SSDDPP)) takoer se
javio za ispravak netoËnog navoda.
Osvrnuo se na izjavu kolege KovaËa
da predsjednik dræave ”putuje po
svijetu i vuËe svoju svitu”. JurjeviÊ je
konstatirao da je takva izjava
neukusna i uvredljiva za instituciju
predsjednika dræave, bez obzira na sve
politiËke razlike, a ujedno je ta izjava
i netoËna. ”Predsjednik dræave ne
putuje da bi se samo slikao nego da bi
zastupao interese hrvatske dræave, i
na sreÊu napokon nas primaju u
svijetu na neπto bolji naËin nego πto
su nas primali onda kada je bivπa
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Ono kljuËno πto demantira
izjavu Vlade da se radi o
razvojnom proraËunu je
Ëinjenica da tekuÊi prihodi ne
pokrivaju ni pribliæno tekuÊe
rashode.
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stranka gospodina KovaËa bila na
vlasti”.

I MMiillaann  KKoovvaaËË  ((HHBB)) traæio je rijeË za
ispravak netoËnog navoda na izla-
ganje ministra financija. Osvrnuo se
na izjavu ministra da su brojke takve
kakve jesu. ”Mi postavljamo upitnost
i brojki. I ako su upitne, onda sve
izvedenice iz tih osnovnih baznih
podataka su upitne, u tome je
problem”.

Potom se i JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  ((HHSSLLSS))
osvrnuo na navod ministra financija,
kojeg ne smatra toËnim. ”Tamo piπe
da je deficit proraËuna opÊe dræave
4,5. Ovdje pak navodi 5%. Spominje i
smanjenje rashoda, πto implicira i
smanjenje prihoda od 250 milijuna, to
je krivo prikazano u ovim mate-
rijalima kompletno. A sve ono πto se
izvodi je krivo, kao πto je rekao kolega
KovaË. Zato bih molio da se ministar
na ovako nespretan naËin viπe ne
opravdava, nego da prizna svoju
greπku”.

IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) javio se takoer
za ispravak navoda ministra finan-
cija. Rekao je da se ministru vjero-
jatno omaklo kada je rekao da je bruto
druπtveni proizvod u ovoj godini 175
milijardi, a onda je rekao da je bruto
proizvod u 2003. godini 196 milijardi.
”Daj Boæe da bude takav. Ako se
predvia rast druπtvenog bruto
proizvoda od 5%, onda je to 183 ili
184”.

Osobna potroπnja raste znatno

iznad plaÊa

U ime Kluba zastupnika HSLS-a
govorio je JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ ((HHSSLLSS))..
Rekao je da je njegov Klub bio za
odgodu rasprave o ovakvom prora-
Ëunu, jer je to krnji dokument iz
kojega se ne vidi koliki je ustvari
deficit opÊe konsolidirane dræave, ”a
koji je izgleda promjenjiva kategorija,
koja ovisi o tijeku sporazuma sa MMF-
om, i o razliËitim metodologijama
izrade koje se pri tome upo-
trebljavaju”.

Dodao je da su samo zbog odluke
veÊine i oni prisiljeni raspravljati o
tom dokumentu, no da odmah na
poËetku moæe reÊi da Klub zastupnika
HSLS-a neÊe podræati ovakav prora-
Ëun iz viπe razloga. Prvo, on se donosi
na brzinu, materijali za zastupnike
stiæu u zadnji Ëas, donosi se paralelno
s rebalansom proraËuna. Krenuo je od
makroekonomskih pokazatelja, od
stope rasta, ”bez obzira bila ona 5%
kao πto je u ovoj optimistiËnoj

projekciji napravljeno, ili 4% u
pesimistiËnoj varijanti, a za koju se
zalaæe MMF”.

Naglasio je da je bitna struktura
porasta domaÊeg bruto proizvoda.
”Ako pogledamo tu strukturu, onda
vidimo da je osnovni uzrok porasta
domaÊeg bruto proizvoda u Hrvatskoj
potroπnja, i to prije svega osobna
potroπnja”. Ona raste u prvih 9
mjeseci ove godine za oko 5,6%, πto je
znatno iznad plaÊa. MijaliÊ je naglasio
da u momentu kada osobna potroπnja
raste znatno iznad plaÊa, potrebno je
poduzeti mjere za suzbijanje te
potroπnje. ”Meutim, ona i dalje raste
i generira porast druπtvenog bruto
proizvoda, ali raste zbog velikih
zaduæivanja stanovniπtva”.

Dodao je da je k tome primjetan i
porast trgovine na malo, u prvih 9
mjeseci ove godine za 10%. Dræi da je
ovakva struktura rasta domaÊeg
bruto proizvoda zabrinjavajuÊa, ona
se ne moæe dugo zadræati s takvom
strukturom i dvosjekli je maË, jer
prevelika zaduæenost stanovniπtva
moæe dovesti u vrlo nepovoljnu
situaciju i dræavnu ekonomiju i
pojedinaËno svakog pojedinca.

©to se tiËe investicija kao jednog od
generatora porasta domaÊeg bruto
proizvoda, u ovoj godini bilo je
ulaganja od strane dræave jedino u
cestogradnju, manjim dijelom i u
stambenu izgradnju. No, radi se o
investicijama koje su vremenski
ograniËenog karaktera i koje ne
mogu dati dugoroËne efekte u
gospodarstvu, u smislu trajnog
zapoπljavanja nezaposlenih, nagla-
πava zastupnik.

Iz svega toga proizlazi i najveÊi
problem Hrvatske danas, koji se ne
mijenja, naæalost, iz godine u godinu,
a to je stopa nezaposlenosti, koja je u
prvih 9 mjeseci ove godine iznosila
21,7%, ”πto u odnosu na prethodnu
godinu ne predstavlja gotovo nikakve
pomake u pozitivnom smislu”.

MijaliÊ dræi da se crna slika
hrvatskog gospodarstva sagleda u
platnoj bilanci, koja nam govori da se
Hrvatska nije smjela, a pogotovo se ne
bi smjela zaduæivati u buduÊnosti.
Vanjski deficit raste po stopi od 19%,
pokrivenost uvoza izvozom je 46,9%,

πto je za 3,7% manje nego u 2001.
godini.

”Kada govorimo o tzv. pozitivnim
trendovima πto se tiËe zaduæenosti
dræave, onda rashodi konsolidirane
srednje dræave u prvih 9 mjeseci ove
godine iznose 53,9 milijardi tj. rastu
za 1,2% u odnosu na 2001. godinu”.

Rekao je da zadnji rebalans prora-
Ëuna o kojem se dan ranije
raspravljalo poveÊava manjak
konsolidirane srednje dræave na
gotovinskoj osnovi na 0,2 milijarde
kuna, a na to prvenstveno utjeËu
plaÊe, nabavka materijalnih dobara i
sliËno. Karakteristike proraËuna za
2002. godinu su loπe, naglasio je
MijaliÊ, a dræi da Êe to biti dijelom
karakteristike i ovog narednog
proraËuna, neobjektivno planiranje
kapitalnih investicija, loπe i neobje-
ktivno planiranje prihoda od
privatizacije, neodgovorno planiranje
rashoda za plaÊe, neprovoenje ili
kaπnjenje u provoenju reformi
direktno vezano uz proraËun, te
nefunkcioniranje fondova za razvoj,
zapoπljavanje i regionalni razvoj.

Osvrnuo se i na inozemni dug,
rekavπi da bi inozemni dug bio
dugoroËno odræiv ali njegova stopa
rasta mora biti niæa od stope rasta
bruto domaÊeg proizvoda i stope rasta
izvoza roba i usluga, jer se izvozom
pribavljaju devizna sredstva za
otplatu duga. ”Stoga moæemo slo-
bodno konstatirati da stopa rasta ino-
duga u Hrvatskoj nije dugoroËno
odræiva. U prvih 7 mjeseci ove godine
RH je otplatila 1,4 milijarde USA
dolara glavnice i 0,3 milijarde dolara
kamate, a zaduæila se za 2,5 milijardi
dolara, tj. ino-dug je veÊi za 1,2
milijarde dolara”.

MijaliÊ je rekao da je karakteristika
proraËuna za 2003. godinu to πto je
on plod politiËkog dogovora i πto su
sredstva subvencija u tom proraËunu
porasla na 4,35 milijardi, a to je za
oko 45%. Tu prije svega treba
istaknuti brodogradnju i poljo-
privredu. ”Protiv smo ovakvog naËina
subvencioniranja brodogradnje zbog
toga jer se ne subvencionira razvoj
proizvoaËa opreme u cilju postizanja
60%-tnog uËeπÊa, ili 70%-tnog uËeπÊa
naπih proizvoaËa u brodu, nego
subvencioniramo gubitke, generi-
rajuÊi nove gubitke i kupovanje
strane opreme”.

ZakljuËno je rekao da se o ovom
proraËunu moæe govoriti s dva
aspekta, je li odræiv ili neodræiv,
odnosno je li kvalitetan ili nije. On je,
smatra zastupnik, odræiv s aspekta
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Osnovni je uzrok porasta
domaÊeg bruto proizvoda u
Hrvatskoj potroπnja, i to prije
svega osobna potroπnja.



uËeπÊa javnog duga domaÊem bruto
proizvodu, ali je neodræiv po svojoj
kvaliteti jer je plod politiËke trgovine.
MijaliÊ dræi da je rezultat isplata
nekontroliranih subvencija, te su
neutvreni fiskalni kapaciteti. Rekao
je da su na nekim stavkama moguÊe
uπtede, te da njegov Klub dræi da
proraËun u nominalnom iznosu ne bi
trebao premaπivati proraËun iz ove
godine. Iz svih tih razloga Klub
zastupnika HSLS-a neÊe podræati ovaj
Prijedlog proraËuna.

Bez TV prijenosa rasprave

U ime Kluba zastupnika HDZ-a
govorila je JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr ((HHDDZZ))..
Zatraæila je od predsjednika Sabora da
se obave konzultacije s upravom
Hrvatske televizije, da bi se omoguÊio
prijenos ove rasprave. ”Sasvim sigur-
no to je jedna od onih toËaka koje bi
se morale prenositi po nikad
opozvanoj odluci VijeÊa Hrvatske
radiotelevizije”.

Zamolila je stanku od 10 minuta za
konzultaciju njenog Kluba zastu-
pnika s predstavnicima drugih
oporbenih klubova zastupnika u
Parlamentu.

Tada je predsjednik Sabora rekao da
i on dijeli miπljenje da je dobro neke
vaæne stvari koje se dogaaju u
Saboru pribliæiti hrvatskoj javnosti.
”Meutim, puno puta sam obja-
πnjavao, ovaj Sabor nema baπ nikakve
ingerencije i ne trebamo ih imati u
smislu utjecaja na program Hrvatske
televizije”.

Rekao je da on osobno odbija
prijedlog da izvrπi bilo kakve
konzultacije, no daje stanku od 10
minuta da Klub zastupnika HDZ-a
izvrπi konzultacije meu klubovima.

Naglasio je da je Hrvatska televizija
javna televizija, te da se moæe
raspravljati kako ona funkcionira, da
se moæe mijenjati Zakon o Hrvatskoj
televiziji, ali da se ne moæe ulaziti u
njene programske domene.

DDaammiirr  KKaajjiinn  ((IIDDSS)) rekao je da je
postalo pravilo da se rasprave o ovako
krucijalnim stvarima kao πto je
ProraËun RH svjesno marginaliziraju
na πtetu hrvatske javnosti ”i to je
neπto preko Ëega ovaj Parlament ne bi
trebao prelaziti”, te je i on zatraæio
stanku za konzultacije Kluba.

Dodao je da je bilo pravilo od 1991.
godine sve do sada da se integralno
prenose sjednice Parlamenta na
kojima se raspravlja o svim fiskalnim
dokumentima koji su bitni za
opstojnost jedne dræave, kao πto je
rebalans proraËuna, sam proraËun,
neki temeljni porezni zakoni. ”Mislim
da nitko nema pravo uskratiti
hrvatsku javnost od moguÊnosti da u
integralnom obliku prati raspravu
zastupnika Hrvatskog sabora”.

Predsjednik Sabora rekao je da
predlaæe svima koji protestiraju πto
nema javnog izravnog prijenosa ove
znaËajne teme, da se taj problem rijeπi
na drugi naËin, raspravom o naËinu
funkcioniranja Hrvatske televizije, o
primjeni Zakona o HRT-u. ”Postoji
Ëitav niz modela kako to moæemo
uËiniti, do sada nisam Ëuo baπ previπe
rasprava ili inicijativa o tome da li
Zakon o HRT-u primjenjujemo, jesmo
li ispunili sve obveze, ali za konkretan
televizijski prijenos smo zainte-
resirani i u tome Êu sudjelovati kao
predsjednik Sabora”.

ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) zatraæio je u
ime Kluba zastupnika HSLS-a stanku
od 10 minuta, u svezi s ovim pro-
blemom.

ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ  ((LLSS)) izjavio je da
razumije potpuno argumentaciju
predsjednika Sabora. ”Ja se doista
slaæem da nema nikakve potrebe da
predsjednik Sabora vrπi bilo kakvu
intervenciju, ali ja Êu se solidarizirati
s prijedlogom HDZ-a da ne ispadne da
je rijeË samo o prijedlogu opozicije,
nego doista mislim da su bili neki
dobri obiËaji da se ovako vaæne teme
prenose i moramo se prisjetiti naπih
dana kada smo bili opozicija i kada
smo na jednaki naËin reagirali, te
nema razloga da imamo jedno
ponaπanje do 3. sijeËnja, a drugo
poslije 3. sijeËnja”.

Dodao je da Klub zastupnika LS-a
ima razumijevanja za to da se
predsjednik Sabora ne æeli koristiti
svojom funkcijom, no naglasio je da
treba doÊi do promjene u ponaπanju
Hrvatske televizije, ”jer ipak na neki
naËin hrvatski Parlament odluËuje”.

ZakljuËno je rekao da su zastupnici
predstavnici politiËke javnosti RH, te
da traæe da se ovako vaæne toËke
doista prenose, da se toËno vidi tko πto
misli.

Predsjednik Sabora potom je
odredio stanku u trajanju od 10
minuta za konzultacije klubova zastu-
pnika na zahtjev Kluba zastupnika
HDZ-a, IDS-a, HSLS-a i LS-a.

Nakon stanke u ime Kluba
zastupnika HDZ-a, zastupnicima se
obratila JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ)),, kako
bi obrazloæila stajaliπte svog Kluba.
Na poËetku je rekla da otkako je
stvorena samostalna Hrvatska,
rasprava o proraËunu se prenosila u
cijelosti iz Hrvatskog sabora. ”Radi se
o tome da se ovdje raspravlja i
odluËuje o 89 milijardi kuna hrvat-
skih graana, o tome kako Êe se
prikupiti, i kome Êe se raspodijeliti i
to sasvim sigurno zanima barem
svakog poreznog obveznika”.

Smatra podcjenjivaËkim da se u
ovom trenutku na TreÊem programu
Hrvatske televizije, gdje se inaËe
prenosi rasprava iz Hrvatskog sabora,
reprizira jedna utakmica. Podsjetila je
na nikad opozvanu odluku VijeÊa
Hrvatske radiotelevizije o tome koje se
toËke iz Hrvatskog sabora moraju
obvezatno prenositi, te je rekla da je
jedna od tih toËaka svakako rasprava
o dræavnom proraËunu. Naglasila je
da VijeÊe Hrvatske radiotelevizije
odgovara Hrvatskom saboru, odnosno
da svoje izvjeπÊe podnosi Hrvatskom
saboru.

Traæenje prijenosa nije pritisak

ni na koga

Smatra da ovakva traæenja zastu-
pnika da se barem ova rasprava
prenosi u cijelosti nije nikakav
pritisak. ”Hrvatska televizija, bez
sumnje, to stoji jasno i u Zakonu koji
je na snazi, mora biti javni servis i ona
mora donositi i prenositi pravodobnu
i istinitu informaciju. Prijenos
rasprave o dræavnom proraËunu nije
pritisak ni na koga, jer tu svatko od
zastupnika i svaka politiËka opcija
ima jednako pravo istaÊi svoja
stajaliπta”.

Dodala je da samo traæe da Hrvat-
ska televizija obavlja svoju funkciju,
te Êe u tom smislu sigurno traæiti da
se u izmjenama Zakona o Hrvatskoj
radioteleviziji unese i odredba o tome
πto se ima prenositi iz Hrvatskog
sabora.

Na kraju je joπ jednom ponovila
zahtjev i molbu da se nastavi s
prijenosom u integralnom obliku
rasprave o dræavnom proraËunu za
2003. godinu.

IHS
27. XII. 2002.

PRORA»UN ZA 2003.

BROJ

350

13

Zastupnici i predstavnici
politiËke javnosti RH traæe da
se ovako vaæne toËke prenose,
da se toËno vidi tko πto misli.

Nema razloga da ”imamo
jedan naËin ponaπanja do 3.
sijeËnja, a drugi nakon toga,
kada smo pozicija”.
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HRVATSKI SABOR

MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  ((SSDDPP))  javio se za
ispravak navoda gospoe Kosor koji
se tiËe VijeÊa Hrvatske radiotelevizije.
Rekao je da je on, kao i Jadranka
Kosor, bio Ëlan VijeÊa koje je izabrano
po sasvim drugom Zakonu, te da se
zastupnica stalno poziva na odluke
tog VijeÊa.

”Imamo novo VijeÊe za koje smo
rekli da hoÊemo depolitizirati. Zato ja
i vi tamo nismo, nego netko drugi. Ne
moæemo se pozivati na odluke bivπeg
VijeÊa koje je birano po drugom
zakonu na sasvim drugaËijim princi-
pima i ovo VijeÊe prisiljavati da
ispunjava odluke bivπeg VijeÊa”.

”Niti HDZ to nije Ëinio”

U ime Kluba zastupnika IDS-a
nakon traæene stanke stajaliπte o
istom problemu iznio je DDaammiirr  KKaajjiinn
((IIDDSS)).. Rekao je da se radi o
najvaænijem fiskalnom dokumentu
jedne dræave. Smatra da hrvatska
javnost ne smije biti uskraÊena za
istupe bilo kojeg zastupnika. ”Kada bi
se to dogodilo, po nama u IDS-u radilo
bi se o sumraku demokracije. I
gospoa Kosor je u pravu, niti HDZ to
nije Ëinio. DapaËe, predmnijevalo se
kada su bile ove teme fiskalne politike
posrijedi da HRT bez bilo kojih
intervencija od strane zastupnika u
integralnom obliku prenosi saborske
rasprave”.

Dræi da ovu raspravu treba preno-
siti integralno, da to nije nikakav
pritisak na Hrvatsku radioteleviziju.
”DapaËe, to je sve Poslovnikom HRT-a
propisano i stoga je minimum πto
treba zahtijevati od predsjednika ovog
Parlamenta je da pokuπa na takvu
jednu obvezu podsjetiti gospodina
GaliÊa”.

Napomenuo je da to nije mijeπanje
u ureivaËku politiku, to je poπtivanje
odreenih postulata koji su postali
dobri obiËaji, i koje niti jedna vlast,
bez obzira kakva ona bila, ne bi trebala
dovoditi u pitanje.

ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) iznio je
stajaliπte u ime Kluba zastupnika
HSLS-a. U poËetku je rekao da je
Hrvatska radiotelevizija vlasniπtvo
Republike Hrvatske, ”a koliko ja
znam najviπi simbol i zaπtitnik
vlasniπtva RH, pa i onaj koji raspolaæe
s tim je ovaj Sabor”. Smatra da se
pogrijeπilo kada se zastupnike
izbacilo iz VijeÊa HRT-a, jer oni kao
izabrani predstavnici naroda trebaju
biti u njemu.

Rekao je da je njihova zamolba
upuÊena predsjedniku Sabora da

zatraæi prijenos rasprave, ”jer Vam to
ne bi bilo prvi put”.

Dodao je da se veÊ nekoliko puta
razgovaralo s vodstvom HRT-a, dakle,
to ne bi bio presedan ili bilo kakav
pritisak, ”jer mi Ëesto ovdje
zaboravljamo da smo mi izabrani
predstavnici graana Hrvatske, mi
smo glas graana Hrvatske”.

ZakljuËio je da graani Hrvatske
imaju pravo znati πto njihovi
predstavnici misle prilikom odre-
ivanja dræavnog proraËuna. ”Podræa-
vamo zahtjev kolega iz HDZ-a i IDS-a
da se uËini sve da se ova sjednica
prenosi”.

U ime Kluba zastupnika LS-a na ovu
temu osvrnuo se nakon stanke za
konzultacije i ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ  ((LLSS))..
Rekao je da se on kao Ëlan vladajuÊe
koalicije takoer pridruæuje zahtjevu
gore navedenih Klubova zastupnika.

Smatra da nema razloga da ”imamo
jedan naËin ponaπanja do 3. sijeËnja,
a drugi nakon toga, kada smo
pozicija”.

Naglasio je da tako neπto ne priliËi
liberalnom pogledu na svijet i da ne bi
æelio da se dobije dojam da se u zemlji
uvodi cenzura, i da ovako vaæna
materija kao πto je dræavni proraËun,
ostane izvan dosega hrvatske
javnosti. 

”BuduÊi da ja politiËki kao liberal
mislim da je javnost jedini sudac,
arbitar naπega rada, mislim da ona
ima pravo znati tko se za πto zalaæe i
da je to zapravo jedini moguÊi naËin
da mi ovu svoju obvezu narodnih
zastupnika na najbolji moguÊi naËin
odradimo”.

Izjavio je da ima itekako razumije-
vanja za poziciju predsjednika Sabora,
te da ne bi æelio da on iskoristi svoj
politiËki autoritet, no, buduÊi da je
Sabor najviπe politiËko tijelo Kra-
mariÊ dræi da bi gospodin TomËiÊ
mogao iskoristiti svoj moralni
autoritet da se doista ovako vaæne
stvari kao πto je rasprava o dræavnom
proraËunu prenose na televiziji, kako
bi hrvatska javnost mogla s njima biti
upoznata.

JJoossiipp  LLeekkoo  ((SSDDPP)) javio se za
ispravak netoËnog navoda. Rekao je
da nema nikakvog razloga zastupati
javnu televiziju, ali da ima pravo

prigovoriti da se autonomna odluka
javne televizije naziva cenzurom, jer
se time sugerira da je netko iz vlasti
sugerirao neprenoπenje. Dodao je da
bi volio kada bi Hrvatska televizija i
uredniËki program sam odluËio da
prenosi raspravu o proraËunu. ”Ali
zaista mislim da je obveza Sabora
poπtivati vlastiti zakon, jer se to zove
vladavina prava”.

PPrreeddssjjeeddnniikk  TToommËËiiÊÊ rekao je da od
donoπenja Zakona o HRT-u i od
konstituiranja novog VijeÊa HRT-a
nije ni jedan put intervenirao prema
Upravi ili prema bilo kojem uredniku
na Hrvatskoj televiziji. Takoer je
naglasio da je oformljen i jedan novi
saborski odbor, koji se zove Odbor za
informiranje, informatizaciju i me-
dije, preko kojeg se moæe puno toga
napraviti, preko kojega se mogu
kanalizirati sve inicijative.

”U naπim rukama su sve odluke,
dakle, moæemo na neki naËin
preduhitriti i ovakvo nerazumno
ponaπanje televizije”. Dodao je da
dijeli miπljenje da ovu raspravu treba
prenositi, da hrvatska javnost
zavreuje da se ona prenosi, ali da
odluku o tome moæe donijeti ili
Hrvatska televizija ili Sabor, ”ali ne na
naËin kako ste danas predloæili,
postoje drugi mehanizmi”.

Iznio je prijedlog da se sve ove
inicijative usmjere prema Odboru za
informiranje, informatizaciju i
medije, da se plenarnoj sjednici
predloæe konkretne mjere, te da
plenarna sjednica izglasa konaËno
svoju odluku.
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Unaprijed izraæavamo svoju
zabrinutost za dræavna jamstva
koja poËesto dobivaju uske
skupine privrednika, vrlo
bliske politiËkim krugovima.

Spis o generalu Bobetku
upuÊen Ministarstvu pravosua

U ime Kluba zastupnika HSLS-a
javio se JJooππkkoo  KKoonnttiiÊÊ ((HHSSLLSS)).. Rekao
je da su dobili informaciju da je Vlada
RH danas Spis o Bobetku putem
Ministarstva pravosua uputila Æupa-
nijskom sudu.

”BuduÊi da je to u kontekstu tuma-
Ëenja Ustavnog zakona o suradnji RH
i Meunarodnog kaznenog suda,
poËetak procesa odluËivanja o zahtje-
vu Haaπkog suda za izruËenje
generala Bobetka, smatramo da
bismo trebali dobiti punu informaciju
o razlozima zbog kojih je Vlada RH
povukla ovaj potez, prije nego πto se
Æalbeno vijeÊe Haaπkog suda oËito-
valo o interlokutornim æalbama Vla-
de, kojima Vlada RH osporava
optuænicu protiv generala Bobetka”. 

KontiÊ je rekao da ne æele preju-
dicirati razloge i moguÊe posljedice



Ponovno je rasprava vraÊena na
Prijedlog dræavnog proraËuna za
2003. godinu.

U ime Kluba zastupnika HSS-a
govorio je LLuukkaa  RRooiiÊÊ  ((HHSSSS)).. Rekao je
da ako se analiziraju makro-
ekonomski pokazatelji u stvaranju
ovog proraËuna, raËuna se na stabilno
makroekonomsko okruæenje, uz
nisku stopu inflacije od svega 3%, uz
vrlo optimistiËnu stopu rasta od 5%,
zahvaljujuÊi Ëemu Êe i udio proraËuna
u bruto domaÊem proizvodu biti
smanjen. ”Treba ustrajati na stabil-
nom proraËunu Ëiji Êe deficit
proraËuna biti smanjen sa sadaπnjih
4,2% na 2,6%, kako bi Hrvatska
unatoË svim teπkoÊama poboljπala
svoj poloæaj”.

Rekao je da cilj treba biti restri-
ktivan proraËun sa πto manjim
deficitom, jer rashodi se moraju
dovesti u sklad s prihodima. Dodao je
da je iz svih dostupnih podataka i
pokazatelja vidljivo kako naroËitu
pozornost treba posvetiti zaduæivanju,
jer javni inozemni dug ovih zadnjih
godina udvostruËio se, te je ukupan
vanjski dug porastao sa 19,7 milijardi
na 43,8 milijardi kuna.

RoiÊ je naglasio da su sva dosa-
daπnja zaduæenja veÊinom odlazila na
tekuÊu potroπnju, πto je nedopustivo,
a za ekonomiju jedne dræave moæe biti
posve katastrofalno. ”Na isti naËin su
se troπila i sredstva iz privatizacije, s
Ëim treba prestati i nove usmjeriti na
projekte koji Êe proizvoditi dobit”.

U ime Kluba zastupnika HSS-a
apelirao je da prestane zaduæivanje za
tekuÊu potroπnju. Naime, kako je
javni dug dosegao kritiËnu toËku,
treba biti veoma oprezan kod davanja
dræavnih jamstava, da se i ona ne
pretvore u javni dug, objaπnjava RoiÊ.

”Unaprijed izraæavamo svoju
zabrinutost za dræavna jamstva koja
poËesto dobivaju uske skupine
privrednika, vrlo bliske politiËkim
krugovima. Dok unaprijed nismo u
ravnopravnoj utakmici i u istoj
poziciji, rezultati svih aktivnosti
mogu lako postati upitni”.

Ipak, treba pozdraviti optimistiËku
stopu rasta od 5%, planirani pad
deficita i pad deficita konsolidirane
dræave sa 5,9% na 5%, smatra RoiÊ. 

Pozdravlja takoer odluku da se
poveÊa iznos za znanost i obrazovanje,
pa makar i u minimalnom obliku, ”jer
jedino znanost i obrazovanje, odnosno
mladi obrazovani ljudi mogu ovu
zemlju izvuÊi iz posvemaπnje krize u
kojoj smo se naπli”. 

ZnaËajna poveÊanja po ovom prijed-
logu proraËuna ostvaruje Mini-
starstvo za europske integracije,
Ministarstvo gospodarstva, Ministar-
stvo poljoprivrede i πumarstva,
Ministarstvo obrta i srednjeg podu-
zetniπtva, Ministarstvo za javne
radove, obnovu i graditeljstvo, te
Ministarstvo turizma, ”πto moæe
ukazivati na strateπko opredjeljenje
ove Vlade da se potiËe gospodarski
rast u gotovo svim gospodarskim
granama”.

Restriktivna fiskalna politika

RoiÊ dræi da je za uspjeπno gospo-
darenje potrebna prije svega pravna
sigurnost i uËinkovitije djelovanje
pravne dræave. Suradnju s meu-
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je naime, predsjednik Vlade, govoreÊi
o eventualnom donoπenju odluke o
prosljeivanju optuænice Æupanij-
skom sudu rekao slijedeÊe: ”Vlada, to
mogu reÊi odmah, ne misli donositi
odluku bez znanja Sabora”.

KontiÊ je rekao da je odluka joπ
jednom oËigledno donesena bez zna-
nja Sabora, ali da se to moæe barem
dijelom ispraviti ukoliko predsjednik
Vlade doe i obrazloæi zastupnicima
zbog kojih je razloga povukao ovakav
potez.

”Mi u HSLS-u smatramo da bi takav
istup predsjednika Vlade bio umi-
rujuÊi i za cijelu hrvatsku javnost i
da bi na neki naËin ponovno mogli
otvoriti dijalog, a Ëini mi se da smo
kroz dijalog po tom pitanju donosili
najbolje odluke”.

Apelirao je na ostale zastupnike i
predsjednika Sabora da pozove
predsjednika Vlade, da pred Saborom
obrazloæi razloge ovakve Vladine
odluke, ”i da barem dijelom poπtuje
ono πto je obeÊao pred hrvatskim
Saborom”.

Klub zastupnika HSLS-a predlaæe
da se prekine sjednica Sabora dok
predsjednik Vlade RH ne doe pred
Sabor i ne obrazloæi razloge ovakve
odluke.

Tada je predsjednik Sabora, ZZllaattkkoo
TToommËËiiÊÊ rekao da ima dodatni
prijedlog. ”Predlaæem da nastavimo s
ovom raspravom, a ja Êu ovoga puta
dakako prihvatiti miπljenje Vaπeg
Kluba, vjerujem i ostalih klubova.
Konzultirat Êu se s predsjednikom
Vlade i zahtijevati da, Ëim mu vrijeme
dozvoli, doe u Sabor i informira
zastupnike”.

S ovim prijedlogom Zlatka TomËiÊa
suglasili su se zastupnici Kluba
HSLS-a, kao i ostali.

ovakve Vladine odluke, ali æeli
podsjetiti na ono πto je predsjednik
Vlade, Ivica RaËan, rekao pred svim
zastupnicima.

Tada je pprreeddssjjeeddnniikk  SSaabboorraa preki-
nuo Joπka KontiÊa, rekavπi da ne
elaborira temu koja nije toËka
rasprave.

JJooππkkoo  KKoonnttiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) zatraæio je
stanku od 15 minuta u ime Kluba
zastupnika HSLS-a.

Nakon stanke zastupnicima se
obratio JJooππkkoo  KKoonnttiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) u ime
Kluba zastupnika HSLS-a. Rekao je
da je predsjednik Vlade, Ivica RaËan,
upravo izjavio da je Vlada RH
odluËila cjelokupan spis Bobetko,
zajedno sa dvjema æalbama Haaπkom
sudu i medicinskom dokumenta-
cijom, preko Ministarstva pravosua,
uputiti Æupanijskom sudu na daljnji
postupak.

Rekao je da daljnji postupak preko
Æupanijskog suda znaËi postupak
reguliran Ustavnim zakonom o
suradnji RH i Meunarodnog kazne-
nog suda i da bi mogao znaËiti
odobravanje, odnosno pristanak na
zahtjev Haaπkog suda, ili pak ne
pristanak zbog nevaljanosti optu-
ænice, ili zdravstvenog stanja optu-
æenika.

Smatra da bi bilo poæeljno da se
Sabor upozna s razlozima zbog kojih
se Vlada odluËila na takav potez,
pogotovo u kontekstu Ëinjenice da je
Vlada RH nakon konsenzusa koji je
postignut u Saboru glede tog pro-
blema, Haaπkom sudu, odnosno
Æalbenom vijeÊu Haaπkog suda
uputila dvije interlokutorne æalbe
kojima osporava optuænicu protiv
generala Bobetka.

”Taj proces odluËivanja joπ nije
gotov, joπ Æalbeno vijeÊe nije donijelo
svoj pravorijek, a Vlada na neki naËin
ovakvim tretmanom optuænice moæda
otvara i moguÊnost da je sama i
odustala od interlokutornih æalbi i
svih onih kvalifikacija koje smo i
ovdje, u Parlamentu Ëuli do Ëlanova
Vlade”.

Sabor treba informirati

Joπko KontiÊ je rekao da Klub
zastupnika HSLS-a ne æeli preju-
dicirati koji su razlozi za ovakvu
odluku Vlade, ali smatraju da Sabor
mora biti informiran o tom potezu,
ako ni zbog Ëega drugoga, onda zbog
politiËke dosljednosti. Podsjetio je na
rijeËi Ivice RaËana koje je izgovorio
pred zastupnicima kada su posljednji
put raspravljali o tom problemu. Tada
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narodnim institucijama treba nasta-
viti s restriktivnom fiskalnom
politikom i smanjivati proraËunski
deficit.

Dræi da je potrebno donijeti i paket
socijalnih zakona, kako bi ovaj
proraËun dobio i socijalnu dimenziju.
”Oni su pred nama, zato paket
poreznih olakπica doËekujemo s
posebnim zadovoljstvom”.

Naglasio je da je prioritet svih
prioriteta postizanje veÊe zapo-
slenosti. Novac se mora ulagati u
radna mjesta kako bi se svakom
graaninu omoguÊilo da ostvari svoja
primanja. ”Samo rad i ulaganje u
proizvodne djelatnosti je ispravan put
i jamstvo da bi oporavak mogao biti
trajan. Moramo jasno odrediti naπe
prioritete. Ovdje prije svega mislim na
turizam koji je uz brodogradnju naπa
najvaænija izvozna grana”.

RoiÊ je rekao da potroπnja mora biti
u skladu s moguÊnostima, a izdaci
produktivniji. Treba prestati sa
zaduæivanjima, te nastaviti sa zapo-
Ëetim reformama. ”Hrvatska ima
stabilizirano makroekonomsko okru-
æenje i s pravom oËekujemo pozitivne
pomake u gospodarstvu, a samim
time i bolju zaposlenost”.

Naglasio je da je za stabilnost
hrvatskog gospodarstva potrebno
ograniËiti javnu potroπnju, smanjiti
neuËinkovitu administraciju, pojaËati
ekspanziju profitabilnih investicija,
obrazovati mlade ljude za zanimanja
koja su traæena na træiπtu rada.
Hrvatska mora biti pravno sigurna,
privatno vlasniπtvo nepovredivo, treba
smanjiti nezaposlenost, ukratko treba
stvoriti socijalnu, pravednu i sigurnu
dræavu.

”Za ovaj prijedlog proraËuna se
moæe reÊi da Êe biti ostvariv ako se
provedu planirane reforme, πto Êe
smanjiti tekuÊi deficit uz visoku stopu
rasta. ©tedljivost u pogledu opÊe
dræave kako se dug koji doseæe
znaËajne iznose ne bi poveÊavao, jer
zaduæenost moæe postati limitirajuÊi
faktor svakog razvoja”.

Dodao je da moramo biti otvoreni za
protok ljudi i kapitala, jer nedostatak
ulaganja dovodi do stagnacije u
gospodarstvu, svaki se rast tada
dovodi u pitanje.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se zastupnik JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  ((HHSSLLSS))..
Smatra da nije toËan navod zastu-
pnika RoiÊa, kada je ocijenio da Êe ”set
poreznih zakona rijeπiti socijalne
probleme u Hrvatskoj”.

Ispravak je najavio i zastupnik
MMaarriioo  KKoovvaaËË  ((HHSSLLSS)) koji je uvodno

citirao misao zastupnika RoiÊa o tome
da je: ”Naπa obveza zaposliti ljude”.
BuduÊi da je to iznio u ime HSS-a,
ocijenio je da je ova stranka jedan od
glavnih sukreatora predloæenog
proraËuna. Smatra ujedno da se neÊe
uspjeti zaposliti 380.000 nezaposlenih
prema ponuenom modelu koji je
prezentiran u podnijetim materija-
lima.

Negativni trendovi u izvozu

roba

Zastupnik dr.sc. ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ go-
vorio je u ime Kluba zastupnika LS-a.
Smatra da bi predstavnici Vlade
trebali pokazati viπe opreza kada
demonstriraju vlastito zadovoljstvo
ukazujuÊi na pozitivne gospodarske
pomake. Da bi se dobio pravi odgovor
o gospodarskom trenutku zemlje,
trebalo bi testirati i raspoloæenje
380.000 nezaposlenih, umirovljenika
s niskim primanjima ili osoba koje
neredovito primaju svoj dohodak.
Ukoliko je stanje uistinu tako dobro,
postavlja se pitanje: Zbog Ëega se
Hrvatska nije naπla na listi za
Ëlanstvo u Europskoj uniji?

Zastupnik je odmah ponudio i
odgovor, procjenjujuÊi da nas nitko
ne mrzi, veÊ da moramo vlastitim
zalaganjem ukloniti uoËene probleme.
IznoseÊi statistiËke usporedbe i broj-
Ëane pokazatelje, zastupnik KramariÊ
je upozorio da je Hrvatska ujedno i
jedina srednjoeuropska zemlja u
tranziciji, koja u 10 godina nije
poveÊala svoj izvoz.

Zabrinjava ga ujedno i statistiËka
putanja koja upozorava da Hrvatska
nije sposobna izdræati ni konku-
renciju na træiπtu zemalja CEFTA-e,
odnosno susjednih srednjoeuropskih
dræava. Predloæeni bi proraËun,
nastavio je zastupnik, trebao pred-
stavljati trenutak istine svake Vlade,
kao i vladajuÊe koalicije, da preuzme
potrebnu obvezu i odgovornost za
razvoj zemlje.

Upozorio je da bi trebalo olakπati
poziciju poduzetnicima kojima su ove
obveze signal da je dræava joπ uvijek
preskupa. Na tom podruËju nisu
poduzeti odgovarajuÊi napori, premda
je u viπe navrata iskazivana sprem-

nost da se ublaæe neprihvatljivo visoki
i zahtjevni porezni pritisci. PozivajuÊi
se na odjeke nedavno okonËanog
skupa ekonomista u Opatiji, istaknuo
je potrebu da se promijeni indu-
strijska struktura, te poveÊa konku-
rentnost domaÊe privrede. Nema
uspjeπne zemlje iza koje ne stoje
prepoznatljivi proizvodi, upozorio je
zastupnik KramariÊ, dodajuÊi da
treba pratiti i prepoznavati globalna
zbivanja u svijetu koja se dramatiËno
mijenjaju nakon 11. rujna proπle
godine. Upozorio je ujedno i na
poruke antiglobalista koji istiËu da Êe
siromaπne zemlje postati joπ
siromaπnije, navodeÊi pouËan primjer
Meksika.

Govorio je zatim i o problemu visoke
nezaposlenosti, ukazujuÊi da je stopa
od 22%, najveÊa u skupini tran-
zicijskih zemalja, opominjuÊi da treba
ukalkulirati gubitke i zbog Ëinjenice
da 300 - 400 tisuÊa ljudi ne radi i ne
proizvodi. Ovaj debalans postaje joπ
veÊi ukoliko se uzmu u obzir podaci
ministra Crkvenca koji je ukazao na
porast broja umirovljenika uz isto-
vremeni pad zaposlenih. Da bi se,
dakle, ostvarila optimistiËna verzija o
stopi rasta od 5%, trebat Êe se dodatno
zaduæiti u inozemstvu, a ta Êe
Ëinjenica dodatno oteæati poloæaj
domaÊe ekonomije. Trebalo bi ujedno
obuzdati rasprodaju najvrednije
imovine, te odmah poveÊati izvozne
potencijale. Prema miπljenju Kluba
zastupnika LS-a, prihvatljiva je samo
ona stopa rasta koja poËiva na izvozu
i porastu proizvodnje. Ovo je jedini
realni put kojim se trasiraju bitniji
pomaci, upozorio je zastupnik,
dodajuÊi da nije sretan zbog dræavnih
investicija zbog izgradnje autoceste
Zagreb - Split. Dvojben je put da li se
time smanjuje nezaposlenost i
omoguÊava bolji standard buduÊi da
zapoπljavanje traje samo dok traje
izgradnja, a zatim u pravilu slijedi
novi val nezaposlenosti. Trebalo bi se
ujedno Ëuvati visokog stupnja
centralizacije dræave kada je rijeË o
investicijama i njenoj æelji da demon-
strira vlastitu politiËku moÊ. Treba
ujedno odgovoriti i na ocjene o tome
zaπto se primjerice ulaæe u brodo-
gradnju, a zanemaruje se poljo-
privreda. Istovremeno se pojedine
banke saniraju, a druge se prepuπtaju
nemilosrdnim zakonitostima træiπta.
Ne moæe se zanemariti odreeno
favoriziranje zagrebaËke i rijeËke
regije, uz istovremeno zanemarivanje
osjeËke, odnosno regije istoËne
Hrvatske, upozorio je zastupnik.
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Potrebno je promijeniti
industrijsku strukturu i
poveÊati domaÊu
konkurentnost.



Na kraju je napomenuo da je Ëitav
niz kapitalnih objekata iz Osijeka
potpuno ispuπten iz ovog proraËuna.
Zbog ovih okolnosti te ne samo
gospodarskih, veÊ i politiËkih
implikacija, zastupnik je najavio da Êe
se kasnije ponovno javiti za raspravu
u ime Kluba zastupnika LS-a.

OjaËati poduzetniËku aktivnost

U ime Kluba zastupnika LIBRE
govorio je zastupnik GGoorraannkkoo  FFiiææuulliiÊÊ,,
uvodno ukazujuÊi na veliËinu predlo-
æenog proraËuna. Analiza po stav-
kama ukazuje da se Ëak 2/3 proraËuna
pretvara u transfer pojedinim sku-
pinama stanovniπtva. Istovremeno,
manji dio sredstava odlazi za
financiranje neËega πto se zvalo
dræava, odnosno investicijska djelat-
nost. Dok vladaju ovakvi odnosi,
Vlada Êe i dalje biti najvaæniji poslo-
davac i arbitar raspodjele nacionalnog
bogatstva, a Hrvatska neÊe biti
konkurentna zemlja. Zastupnik je
ocijenio da bi se ovi razlozi moæda
mogli objasniti ukoliko se ima na
umu da je rijeË o predizbornoj godini.
Potvrdio je zatim ocjenu ministra
gospodarstva, koji je svojedobno
upozorio da ovakva struktura ne
omoguÊava izvoznu orijentaciju niti
poveÊanje izvoza. VeÊ punih 5 godina
izvoz u Hrvatskoj sastoji se od pet
grana: brodogradnje, tekstila, prerade

drva, farmaceutike i petrokemije.
Smatra da Êe biti teπko preokrenuti
negativne trendove i stvoriti novi
izvozni proizvod, bez obzira na valutni
teËaj kune. Jedino se moæe dogoditi da
prosjeËna plaÊa od 450 EURA bude
220 ili 250 EURA. Meutim, upozorio
je zastupnik FiæuliÊ, niti jedna
politiËka elita ne usudi se provesti
smanjivanje plaÊa u Hrvatskoj.
GovoreÊi o potrebi za restru-
kturiranjem gospodarstva, naveo je
primjere Irske, Portugala i Finske,
opisujuÊi njihove modele razvoja.
BuduÊi da se Irska razvila zahva-
ljujuÊi inozemnom kapitalu, a
Portugal od pomoÊi Europske unije,
preostaje nam model Finske. Ova je
zemlja vlastitim snagama, upozorio je
ministar FiæuliÊ, poticala podu-
zetniËku aktivnost, a dræava je
stvorila povoljan pravni okvir,

omoguÊujuÊi graanima da razviju
poduzetniËke sposobnosti. Ovu je
koncepciju opisao na primjeru
proizvodnje namjeπtaja, ukazujuÊi da
sami poduzetnici ocjenjuju samu
svrhovitost i opravdanost proizvodnje.
Ukoliko ne postoje potrebni træiπni
preduvjeti, nikakve subvencije neÊe
poboljπati niti spasiti ovu proizvodnju.
Ovaj bi koncept u slijedeÊim
godinama trebalo primijeniti i na
podruËju Hrvatske, ocijenio je
zastupnik FiæuliÊ, dodajuÊi da je za
slijedeÊu godinu ionako prekasno.

Dræava Êe najbolje pomoÊi, nastavio
je obrazlagati predloæeni koncept,
ukoliko smanji porezne troπkove kao
i razne naknade domaÊinstvima
graana. To ne znaËi da treba
smanjivati rashode namijenjene
znanosti, prosvjeti i πkolstvu, buduÊi
da se radi o vaænim djelatnostima koje
potiËu i prate razvojne aktivnosti
gospodarstva. NavodeÊi primjer Esto-
nije, zastupnik je sugerirao da se
ukine i porez na dobit. Objasnio je da
poduzetnici po logiËnoj inerciji dobit
ulaæu u proizvodnju i poslovanje, πto
dovodi do otvaranja novih radnih
mjesta.

Na kraju je ocijenio da Êe LIBRA
podræati ovaj proraËun, a vjerojatno
Êe se oËitovati i odreenim aman-
dmanima dræeÊi da dræava ne bi
trebala biti najveÊi poduzetnik u
Hrvatskoj.

PredsjedavajuÊi je zatim napo-
menuo da se HRT ponovno ukljuËila
u izravni prijenos sjednice, a zatim
dao rijeË zastupniku DDrraaggii  KKrrppiinnii
((HHDDZZ)) koji je zatraæio ispravak
netoËnog navoda.

On pak smatra da nije toËna tvrdnja
da dræava ne bi trebala biti arbitar u
raspodjeli nacionalnog bogatstva,
dodatno pitajuÊi tko bi trebao obavljati
tu duænost. DonoseÊi porezne zakone,
Sabor na odreeni naËin arbitrira oko
podjele nacionalnog bogatstva. Upo-
zorio je na opasnost da zbog ubrzane
rasprodaje prirodnih bogatstava,
stranci preuzmu ovu ulogu, πto
nikako nije prihvatljiva opcija.

Nedostaje makroekonomska

analiza ProraËuna

U ime Kluba zastupnika HSP-
HKDU-a, govorio je zatim zastupnik
mr.sc. MMiirroossllaavv  RRooææiiÊÊ. Pohvalio je
ponajprije solidnu prezentaciju pred-
loæenog zakonskog teksta, dodajuÊi
da je sam proraËun joπ uvijek daleko
od te europske razine. Upozorio je

zatim da se mora voditi raËuna i o
kontekstu njegovog donoπenja, budu-
Êi da je evidentan njegov porast veÊ
treÊu godinu za redom. Citirao je
zatim podatke o visini dræavnog
proraËuna u navedenom periodu,
dodajuÊi da je rijeË o zabrinjavajuÊim
trendovima. Manjak u proraËunu
ujedno se pokriva novim zadu-
æivanjem, obveznicama, odnosno
privatizacijom, a usprkos svim prika-
zima i grafikonima, podnesenom
materijalu manjka makroekonomska
analiza onih pretpostavki na kojima
proraËun zapravo poËiva.

Trebalo bi obrazloæiti pretpostavke
predvienih stopa rasta gospodarstva,
inflacije, zaposlenosti, drugim rije-
Ëima onih podataka koji predstavljaju
temelj iznijetih pretpostavki. Bez
ovakvog pristupa, upozorio je zastu-
pnik RoæiÊ, ove projekcije nisu
vjerodostojne. Nadalje, nisu jasno
prikazani prihodi i rashodi, odnosno
porezni teret za razliËite razine
dræavne potroπnje, a poglavito se to
odnosi na lokalnu samoupravu.

Upozorio je zatim da se ovaj doku-
ment donosi u uvjetima usporavanja
rasta svjetskog gospodarstva, koje
naravno utjeËe i na naπe træiπte. Zbog
ovih je okolnosti, iznijeta odviπe
optimistiËka prognoza rasta do 2005.
godine. Nejasne su ujedno pretpo-
stavke dræave da Êe ostvariti porast
prihoda od carina u visini od Ëak 22%.
BuduÊi da je Hrvatska potpisala veliki
broj sporazuma o slobodnoj trgovini,
Vlada treba objasniti ove brojke,
odnosno nerealna oËekivanja. SliËne
je zamjerke iznio i u vezi oËekivanog
rasta prihoda od troπarina, doprinosa,
PDV-a te joπ nekih planiranih prihoda
dræave. Upozorio je ujedno da nije
jasno na temelju kojih se pokazatelja
oËekuje planirani porast ovih iznosa.
Smatra ujedno da se ne moæe govoriti
o poveÊanju prihoda od poreza na
dobit od Ëak 17%, dræeÊi da se ovi
iznosi poveÊavaju zbog veÊeg tereta na
gospodarstvo. Dodao je da se gospo-
darstvo moæe oporaviti samo trudom
hrvatskih poduzetnika, a ne ”nika-
kvim genijalnim Vladinim potezima”.

Zatraæio je da se hitno obustave
eksperimenti s poreznim sustavom i
proraËunom, koji je do sada imao dva
rebalansa. Ukoliko se veÊ sluπaju
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Ukoliko ne postoje træiπni
preduvjeti, nikakve subvencije
neÊe poboljπati niti spasiti
proizvodnju.

Vlada bi trebala usvojiti
korisne poruke o potrebi
promjena u sustavu poreza na
dohodak.
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savjeti Svjetske banke i predstavnika
MMF-a, Vlada bi onda trebala usvojiti
i njihovu nesumnjivo korisnu poruku
o potrebi promjene u sustavu poreza
na dohodak.

Osim toga, nizom sporazuma o
slobodnoj trgovini bez odgovarajuÊe
promocije naπih proizvoda na træiπtu
Europske unije, bitno je poveÊan
trgovinski deficit. Visina uvoza iznosi
4 mlrd. USAD od Ëega 1 milijarda
odlazi na uvoz hrane. Konstatirao je
da domaÊe gospodarstvo raste na
uvozu i na trgovini, pa Êe se onda
uskoro cijela zemlja transformirati u
”jedan duty free shop”. Ovakvi
trendovi zabrinjavaju jer se postavlja
pitanje ukupne zaposlenosti i proi-
zvodnje u Republici Hrvatskoj.

Upozorio je zatim i na porast
vanjskoga zaduæenja sa 9,8 na 13,5
mlrd. USAD. Dodao je zatim da su
”fantomski fondovi”, kako je prozvao
Fond za regionalni razvoj te Fond za
razvoj i zapoπljavanje, ove godine
uklopljeni u proraËun, premda je
poËetna ideja bila da egzistiraju
samostalno. Njihove je aktivnosti
usporedio s nekadaπnjim SIZ-ovima,
navodeÊi da se financiraju iz prora-
Ëuna, πto ni malo ne pridonosi jasnoÊi
javnih financija.

Predloæio je ujedno da treba viπe
ulagati u turistiËku promidæbu i
iskoristiti uistinu nedvojbene pred-
nosti i ljepote naπe zemlje. Nepri-
hvatljiva su mu, meutim, sma-
njivanja sredstava za temeljnu
djelatnost znanstvenih istraæivanja.
Nastavio je konstatacijom, da su eko-
loπka poljoprivreda i ribarstvo stra-
teπki interesi Republike Hrvatske, a
trebalo bi osnaæiti i poticanje podu-
zetniπtva, nove tehnologije kao i
razvoj cjelokupne poljoprivrede. Na
kraju je zakljuËio da Êe zastupnici
Kluba u Ëije ime govori, zbog nave-
denih manjkavosti i proizvoljnosti pri
odreivanju kljuËnih stavki Prora-
Ëuna, biti suzdræani u trenutku
njegovog donoπenja. KonaËnu Êe
odluku ipak donijeti nakon analize o
prihvaÊanju podnijetih amandmana
Kluba zastupnika HSP-a HKDU-a,
istaknuo je zastupnik RoæiÊ.

U ime predlagatelja zatim se javio
ministar Crkvenac. Razumije, kaæe,
oporbenu logiku i svrhu nastupa, ali
treba razluËiti veliËinu predloæenog
ProraËuna s iznosima iz 1999. godine,
jer su u sadaπnjem proraËunu kon-
solidirani svi fondovi, ukljuËujuÊi
mirovinski i zdravstveni fond. Upo-
zorio je ujedno da se Fond za razvoj i
zapoπljavanje, kao i Fond za

regionalni razvitak financiraju iz dva
izvora. Radi se o doprinosu iz budæeta,
te o prihodima iz privatizacije, a sliËna
iskustva imaju i europske dræave.

Zastupnik IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) javio se
zbog ispravka netoËnog navoda.
Mnoge se stvari ne mogu objektivno
usporediti buduÊi da je doπlo do
promjene metodologije. Meutim,
evidentno je da je doπlo do poveÊanja
ProraËuna ove godine u odnosu na
proπlogodiπnji, kao i onaj iz 1999.
godine.

Ministar Crkvenac æelio je pojasniti
ove dijelove iz rasprave, ukazujuÊi da
se ne moæe zadræavati na metodo-
loπkom raπËlanjivanju usporedivih
podataka. Meutim, otvorio je mogu-
Ênost da se trenutno iznesu izdaci za
zdravstvo ili mirovine, pa Êe se onda
moÊi donijeti realne usporedbe i
zakljuËci.

U raspravi koja je zatim nasta-
vljena, rijeË je dobio zastupnik
BBoorriissllaavv  GGrraalljjuukk, govoreÊi u ime
Kluba nacionalnih manjina. Izrazio je
suzdræano zadovoljstvo buduÊi da je
doπlo do poveÊanja sredstava Uredu za
nacionalne manjine. U okviru pred-
loæenih brojki poveÊavaju se dotacije
nacionalnim manjinama za kulturne
programe. Analizirao je zatim i pred-
viene stavke za kulturne potrebe, te
obrazovne programe nacionalnih
manjina. Napomenuo je da u okviru
proraËunskih sredstava Ministarstva
znanosti i tehnologije nisu speci-
ficirani iznosi sredstava za druπtvena
istraæivanja vezana uz nacionalne
manjine, usprkos spomenutom Vladi-
nom modelu koji predvia ovakav
pristup.

Klub zastupnika nacionalnih manji-
na, nastavio je zastupnik Graljuk, je
preko Odbora za ljudska prava i prava
nacionalnih manjina usmeno i
pismeno traæio od Ministarstva
prosvjete i πporta, Ministarstva
kulture i Ministarstva znanosti i
tehnologije, da u skladu s Ëlankom
115. Poslovnika dostave podatke o
tome koliko je sredstava i za koje
namjene u 2002. godini u njihovom
okviru osigurano i utroπeno za
nacionalne manjine u Republici
Hrvatskoj i za hrvatske manjine u
susjednim zemljama. Do sada je na
ovo pitanje odgovorilo Ministarstvo
prosvjete i πporta i Ministarstvo
vanjskih poslova. Zaloæio se za
transparenstnost proraËunske potro-
πnje, dodajuÊi da bi se svi navedeni
podaci mogli dostaviti nadleænom
Odboru. Smatra ujedno da su ovi
podaci usko vezani za zajamËena

ustavna prava nacionalnih manjina,
dodajuÊi da bi u predloæenom
zakonskom tekstu trebalo razjasniti i
precizirati pojam donacija za kulturne
potrebe nacionalnih manjina.

Glasovanje o proraËunu ovisit Êe
ujedno o brojnim okolnostima, kao i
ukupnoj politici Vlade prema naci-
onalnim manjinama, ukljuËujuÊi tu i
aktualni Zakon o pravima naci-
onalnih manjina, zakljuËio je
zastupnik Graljuk.

OjaËati utjecaj i proraËune

lokalne uprave i samouprave

U ime Kluba zastupnika HNS-a,
PGS-a i SBHS-a govorio je zastupnik
DDaarrkkoo  ©©aannttiiÊÊ. Uvodno je objasnio da
Êe se svaka od navedene tri stranke
Kluba, pojaviti s vlastitim aman-
dmanima, premda naËelno podræavaju
Prijedlog Dræavnog proraËuna za
2003. godinu. Zadræao se zatim na
pojedinim segmentima koje je ocijenio
prioritetnim. Radi se o: konsolidaciji
fiskalnog sektora opÊe dræave,
stabilnosti cijena i teËaja valute,
stabilnosti bankarskog sustava,
zadræ-vanju realnih plaÊa u narednom
razdoblju, podrπki poduzetniËkim i
investicijskim projektima, te reformi
pravosua, zdravstva, mirovinskog

sustava i dræavne uprave. Klubovi
zastupnika triju stranaka zakljuËili
su ujedno da se duæna pozornost treba
posvetiti ”daljnjoj decentralizaciji
javnih rashoda s dræavnog proraËuna
na proraËune lokalne i podruËne
samouprave”. Podsjetio je zatim i na
obveze koje su s tim u svezi utvrene
Ustavom, citirajuÊi Ëlanak 137. o
potrebi ovih jedinica na vlastite
prihode i slobodu u njihovom raspo-
laganju. Ujedno je propisana i obveza
dræave da pomaæe financijski slabije
jedinice lokalne uprave i samouprave,
a cjelokupni postupak ima i precizne
vremenske granice oko ostvarenja
ovih prava. Ujedno je zapitao za
razloge zbog kojih se kasni oko
donoπenja navedenih propisa.

Istovremeno se danas raspravlja o
financiranju jedinica lokalne i podru-
Ëne, odnosno regionalne samouprave
u skladu s obvezom iz tog Ustavnog
zakona, upozorio je zastupnik ©antiÊ.
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Potrebno je ojaËati izvorne
prihode prilikom utvrivanja
financiranja jedinica lokalne i
podruËne samouprave.



Ocijenio je ujedno da bi izvorni
prihodi trebali biti dominantni u
proraËunu ovih jedinica, a ne da Ëak
70% prihoda dolazi iz sredstava
proraËuna, odnosno fondova porav-
nanja. Smatra da siromaπnije opÊine
imaju i nepovoljniji omjer u strukturi
prihoda pa je u ime Kluba zastupnika
HNS-a, PGS-a i SBHS-a predloæio
hitno otvaranje rasprave o finan-
ciranju jedinica lokalne i podruËne
samouprave. Posebno bi se teæiπte
trebalo odnositi na izvorne prihode
ovih jedinica, zakljuËio je zastupnik
naËelno podræavajuÊi predloæeni
zakonski tekst ProraËuna za 2003.
godinu.

Æupanija mora imati koristi od

vlastitih resursa

U pojedinaËnoj 10-minutnoj raspra-
vi, prvi se za rijeË javio zastupnik IIvvaann
©©uukkeerr  ((HHDDZZ)).. Podsjetio je na ranije
vlastito izlaganje, kada je u ime Kluba
govorio o makroekonomskim poka-
zateljima. Sada je ovaj zakonski
prijedlog razmotrio i analizirao kroz
dioptriju proraËuna jedinica lokalne
samouprave. Ujedno je postavio pita-
nje ministru oko poveÊanja troπkova
platnog prometa i o tome da li se
uvodi porez na kasko osiguranje
vozila od 15%, ukljuËujuÊi i poveÊanje
obveznog osiguranja sa 15% na 20%.

Analizirao je zatim podatke koji se
odnose na odjel Ministarstva uprave,
pravosua, i æupanijski ured. Izne-
nadila su ga, doduπe, minimalna, ali
ipak evidentna smanjenja za 0,36%.
Upozorio je na nisku tehniËku
opremljenost navedenih ureda, jer se
primjerice na graevinsku dozvolu
Ëeka nekoliko mjeseci ili Ëak godinu
dana. Uz loπe zakone kojima se
ureuju ovi poslovi, veliki problem
predstavlja tehniËka neopremljenost.
Spomenuo je primjerice, da Ured za
graditeljstvo u Velikoj Gorici nije
imao papira za printanje grae-
vinskih dozvola. Upozorio je ujedno
na evidentne disproporcije u broju
zaposlenika, ukazujuÊi na razlike u
broju stanovnika pojedinih gradova.
Ove bi probleme trebalo svakako
rijeπiti paralelno sa sreivanjem
zemljiπnih knjiga, prije nego πto
Hrvatsku prozovemo ”Mekom za
ulaganje”, upozorio je zastupnik.
Govorio je zatim i o prihodima
temeljem koncesija od πljunËara i
izvoriπta pitke vode, te o troπkovima
koji nastaju prilikom zaπtite vodo-
crpiliπta, πto podmiruju graani

Velike Gorice posredstvom odgo-
varajuÊih poreznih nameta. SliËna je
neusklaenost evidentna i na
primjerima izmeu Hrvatskih cesta i
Hrvatskih autocesta, istaknuo je
zastupnik ©uker, dodajuÊi da bi i
æupanije trebale dobiti dio prihoda jer
je situacija s tamoπnjim cestama
katastrofalna. Naveo je primjerice da
vozaËi izbjegavaju koriπtenje auto-
ceste Zagreb - Karlovac, te voze po veÊ
ishabanim lokalnim cestama, a koje
mora obnavljati æupanija iz vlastitih
skromnih prihoda.

Pohvalio je zatim nadleæno mini-
starstvo πto je OpÊinski sud u Velikoj
Gorici uvrπteno u proraËun, apeli-
rajuÊi ujedno na zamjenika ministra
πkolstva da realizira raniju najavu o
potrebi obnove tamoπnjih πkola iz
proraËunskih sredstava. Upozorio je
zatim, da bi se trebali nadoknaditi i
troπkovi nastali eksploatacijom kame-
noloma za potrebe izgradnje autoputa
Zagreb - Split, citirajuÊi rijeËi dræav-
nog inspektora JordaniÊa, da je rijeË
o vrijednosti oko 500 tisuÊa EURA.
Ukoliko samo treÊina ove vrijednosti
popuni proraËun, graani Êe osjetiti
pozitivne efekte ovakvog pristupa,
ocijenio je zastupnik ©uker. Finan-
cijske potencijale treba iskoristiti, ali
ujedno treba sprijeËiti da dolazi do
neprihvatljivih prelijevanja novca,
zakljuËio je zastupnik ©uker.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se zastupnik mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ
((SSDDPP)). Smatra da nije toËan podatak
kako Hrvatska nije ostvarila uvjete za
inozemna ulaganja, ocjenjujuÊi ujed-
no da se u najjaËoj opozicijskoj stranci
javljaju opreËna miπljenja oko
svrhovitosti inozemnih ulaganja u
gospodarstvo Republike Hrvatske.
Ponovno se javio zastupnik ©uker
ocjenjujuÊi da je doπlo do povrede
Poslovnika buduÊi da zastupnik
JurjeviÊ nije ispravio netoËan navod.
Ispravak netoËnog navoda zatraæio je
zatim i zastupnik MMiirroossllaavv KKoorreenniikkaa
((SSDDPP)) podsjeÊajuÊi da Hrvatske ceste
veÊ prikupljaju 60 lipa po prodanoj
litri goriva, te na taj naËin sufin-
anciraju lokalne i æupanijske cestovne
potrebe i programe. Osim toga, ove je
godine nadleæno ministarstvo izdvo-
jilo 120 milijuna kuna, a Hrvatske
ceste dodatnih 30 milijuna kuna za
lokalne programe.

Na postavljeno pitanje iz uvodnog
dijela izlaganja zastupnika ©ukera,
oko troπkova platnog prometa,
odgovorio je potom ministar financija,
dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc. Istaknuo je da
s tim u svezi, ima razliËitih ocjena.

HNB Ëak tvrdi da platni promet nije
poskupio, ali usprkos ovakvim opti-
mistiËkim procjenama treba teæiti da
reËeni troπkovi budu πto manji. Brzo
se razvija jeftinije Internet ban-
karstvo, pa treba oËekivati norma-
lizaciju i u tom pogledu.

Potvrdio je da se razmiπlja o
uvoenju stanovite naknade na
veliËinu kasko osiguranja, a Dræavni
inspektorat morat Êe povuÊi odluËnije
poteze kako bi uredio sve uoËene
nepravilnosti oko naplate koncesija.

PoveÊati izdvajanje za

nezaπtiÊene slojeve stanovniπtva

Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ))
usporedila je visinu sadaπnjeg prora-
Ëuna s onim iz 1995. godine, dodajuÊi
da je Hrvatska te godine imala i
troπkove oko ”Oluje”, te skrb oko
velikog broja prognanika. Upozorila
je da su ozbiljno smanjene predviene
stavke za naknade za dodatni poro-
diljni dopust. Smatra da se trebaju
poveÊati sredstva za ovu namjenu, te
u Zakonu o izvrπavanju dræavnog
proraËuna, ponovno vratiti raspon od
1600 - 2500 kuna za zaposlene, kao i
1600 kuna za nezaposlene majke.
NavodeÊi argumente, zastupnica je
izmeu ostalog upozorila da je proπle
godine roeno 2.753 djece manje nego
2000. godine. Prema tome, potrebna
je hitna reakcija ili Êe u protivnom, svi
govori o skrbi i pomoÊi obiteljima biti
obezvrijeeni. Smatra ujedno da se
mogu uπtedjeti znatna sredstva
unutar predloæenog proraËuna. Treba
primjerice smanjiti rashode za:
usluge telefona, poπte i prijevoza,
usluge promidæbe i informiranja, kao
i komunalne usluge. Upozorila je i na
stavku kojom se Uredu Predsjednika
predvia poveÊanje sredstava od
milijun kuna za troπkove putovanja.
Nisu potrebni ni toliki predvieni
troπkovi reprezentacije Ureda pred-
sjednika Vlade, kao ni oni namije-
njeni Uredu za protokol i Uredu Vlade
za unutarnji nadzor. Zatraæila je
ujedno, da se preciziraju troπkovi
namijenjeni za zbrinjavanje progna-
nika buduÊi da je predloæena svota
nedovoljna, a sliËne je poruke uputila
i oko nedovoljne visine sredstava
predvienih za rad Ureda puËkog
pravobranitelja i Ureda za ekshu-
maciju i identifikaciju poginulih u
Domovinskom ratu.

Ukoliko se ovi prijedlozi istinski
prouËe i prihvate, treba razmisliti o
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podrπci prilikom izglasavanja Prora-
Ëuna, zakljuËila je zastupnica Kosor.

Sada je repliku zatraæio zastupnik
mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  ((SSDDPP)).. Nije
toËna iznijeta tvrdnja da je ova Vlada
socijalno neosjetljiva. Podsjetio je da
su izdaci za pomoÊ i naknade u
socijalnoj skrbi znaËajno veÊi nego u
periodu vladavine HDZ-a. I zastupnik
MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa  ((SSDDPP)) u svojoj je
replici odgovorio na pojedine tvrdnje
koje je ocijenio kontradiktornim. To
se odnosi na prijedloge vezane uz
informatizaciju, buduÊi da je
zastupnik ©uker ustvrdio da dræavna
uprava nije dovoljno informatizirana.

U odgovoru na repliku, zastupnica
Kosor je ukazala da nije rijeË o
disproporciji s izlaganjem zastupnika
©ukera, veÊ o napomeni da treba
ostvariti moguÊe uπtede. Ujedno treba
voditi raËuna o podrπci onim progra-
mima koji se odnose na skrb o
novoroenoj djeci.

Ministar Crkvenac podsjetio je
zatim, da doplatak danas primaju i
djeca nezaposlenih, a da su za 17%
poveÊane ostale socijalne naknade.
Podsjetio je ujedno zastupnike na
materijal u kojemu su svojedobno
obavijeπteni o utroπku sredstava
dobivenih nakon prodaje aviona
”Challenger”.

Potrebno je privuÊi nove

investitore

Nastavljeno je zatim s raspravom, a
rijeË je dobio zastupnik HHrrvvoojjee
VVoojjvvooddaa  ((HHDDZZ))..  Zamjerio je na teπkoj
Ëitljivosti materijala u kojemu se
obrazlaæe Prijedlog proraËuna, kao i
na terminoloπkoj i metodoloπkoj zbrci.
Upozorio je da se javljaju termini
poput ”konsolidiranog, srediπnjeg i
centralnog proraËuna, a u uvodnom
izlaganju je navedeno da je: ”proraËun
raen po –FS 01 obrascu, pa ga tek
treba prebaciti na ©FS 86 sistem”.
Trebalo bi ujedno precizirati sve
dijelove predloæenoga teksta koji ovise
o moguÊim prodajama i priva-
tizacijom velikih sustava poput INE.
BuduÊi da je proraËun baziran na
usporednicama, odnosno na omjerima
i postocima, teπko je govoriti o
predloæenim mjerama buduÊi da
fiskalna godina zavrπava za dva
mjeseca.

Govorio je zatim o dijelu u kojemu
se razmatra pitanje poreza na
dohodak. Prema predloæenom, on
ostaje isti kao i u 2002. godini iako je
poznato da se zbog neoporezivog

dijela dohotka oËekuje najmanje 280
milijuna kuna manje u prihodu.
Osvrnuo se zatim i na prezentirane
makroekonomske pokazatelje hrvat-
ske dræave, prema kojima smo bolji od
veÊine zemalja kandidata za Ëlanstvo
u Europskoj uniji. Upozorio je da se
Hrvatska ipak ne moæe nositi s
gospodarstvom EU buduÊi da
registrira neprekidni pad izvoza
tijekom posljednjih 13 godina. Veliki
manjkovi uoËeni su i u trgovinskoj
razmjeni sa zemljama CEFT-e, jer
Hrvatska izuzev ”Vegete” i ”Suma-
meda” jednostavno nema kvalitetnih i
prepoznatljivih proizvoda za izvoz.

Kako bi se promijenili ovi negativni
trendovi, potrebno je potaknuti dru-
gaËiju klimu u hrvatskom gospo-
darstvu i poduzetniπtvu. Ukoliko se
ne promijeni ovaj vaæan segment
gospodarstva, neÊemo moÊi dobiti
investitore za podizanje novih pogona,
a dosadaπnji Êe ulagaËi otiÊi iz zemlje.

Govorio je zatim i o radnom zako-
nodavstvu, ukazujuÊi na πtete koje
trpe obje strane zbog smanjivanja
radnog tjedna na 40 sati, uz
istovremeno poveÊavanje dræavnih
praznika. Ocijenio je da domaÊa
tekstilna, drvna, koæarska i obuÊar-
ska industrija, neÊe moÊi realizirati
najavljeno poveÊanje osobnih doho-
daka. Ukoliko se dakle, ne promijeni
poduzetniËka atmosfera, predviene
optimistiËke mjere neÊe se moÊi
realizirati prema zamisli predla-
gatelja.

Poduzetnici ne smiju imati tretman
poput profitera, a treba ujedno
stimulirati i ohrabrivati poslodavce da
zapoπljavaju makar minimalni broj
novih djelatnika, zakljuËio je zastu-
pnik Vojvoda.

Zastupnik IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))
upozorio je da treba napraviti
odreeni redoslijed kada se raspravlja
o proraËunskim dokumentima, budu-
Êi da je prioritet trebala dobiti
rasprava o reviziji troπenja sredstava.
Smatra da su pojedina ministarstva
neracionalno, pa Ëak i neodgovorno
koristila sredstva. Prokomentirao je
zatim dopis, odnosno æalbu ”Tehno-
mehanike” iz Marije Bistrice koja se
javila na natjeËaj za izradu vatro-
gasnih vozila. Premda je njena
ponuda bila najpovoljnija, posao na
natjeËaju dobila je jedna strana
tvrtka. Zatraæio je od nadleænih
ministarstva da razmotre podnijetu
æalbu koje je podnijela navedena
domaÊa tvrtka. Podræao je ujedno i
rijeπenost Vlade da putem poticaja i
subvencija pruæi potporu domaÊoj

proizvodnji, ali je istovremeno
zamjerio πto ovi projekti nisu
preciznije razraeni i prezentirani
zastupnicima. Trebalo bi ujedno
osigurati stabilan priliv sredstava
svim programima koji se bore protiv
narkomanije. Nisu transparentni ni
troπkovi proraËuna za Hrvatske ceste
i Hrvatske autoceste, buduÊi da se ne
vidi gdje Êe se utroπiti odvojena
sredstva. Takoer se ne moæe
razabrati da li se planira nastavak
izgradnje trase Krapina - Macelj.
Prokomentirao je zatim predviena
ulaganja za izgradnju bolnice u
Zaboku, suda u Zlataru, te dovrπenje
zapoËetih obnova na πkolskim
objektima na podruËju Krapinsko -
zagorske æupanije, te ocijenio da je
potrebno preciznije razraditi i
predloæeni sustav obrane protiv tuËe.

Ponovno je dodatna objaπnjenja
pruæio ministar Crkvenac, koji je
potvrdio da Êe domaÊi metalci imati
prioritet prilikom izrade vozila za
vatrogasnu sluæbu Republike Hrvat-
ske. Na æalost, ”Tehnomehanika” nije
ispunila niti polovicu traæenih tehni-
Ëkih i financijskih uvjeta.

GovoreÊi u ime Kluba zastupnika
HDZ-a, zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr
prosvjedovala je zbog prekida izrav-
nog prijenosa u trenutku izlaganja
zastupnika Jarnjaka. Smatra da bi
televizija trebala prenositi sva staja-
liπta prilikom rasprave o Prijedlogu
dræavnog proraËuna. Ponovno je
govorio zastupnik Jarnjak, ukazujuÊi
da se nitko u Hrvatskoj, izuzev
”Tehnomehanike” ne bavi proi-
zvodnjom opreme za vatrogasna
vozila. Suglasio se ujedno s iznijetom
konstatacijom o potrebi da se
proizvodnja obavi u Hrvatskoj.

Osigurati potrebna sredstva za

znanost i obrazovanje

Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc  ((LLIIBBRRAA))
pozdravio je najavu resornog ministra
da Êe se ispitati moguÊnost poveÊanja
sredstava za znanost i obrazovanje.
Zamjerio je ujedno πto su smanjena
sredstva koja idu prema Hrvatskom
zavodu za zdravstveno osiguranje i
prema Ministarstvu zdravstva. Ova-
kvo smanjenje zdravstveni sustav
neÊe moÊi podnijeti, buduÊi da se
slijedeÊe godine tamo oËekuju
razliËite restrikcije. Predloæio je da se
prihvati prvobitan prijedlog koji je
predviao ipak veÊa sredstva za ovu
djelatnost. Podræao je nastavak
financiranja projekata kojima se
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davala podrπka programima malih
poduzetnika. Upozorio je da je na taj
naËin zaposleno gotovo 30 tisuÊa
osoba, a podræao je i izdvajanje veÊih
sredstava za potrebe pravosua.
Pohvalio je sjajan rad OpÊinskog suda
u Prelogu, a pogotovo njegov zemlji-
πno - knjiæni odjel, premda nije
adekvatno opremljen. Zadovoljan je i
zbog Ëinjenice πto su odreeni vitalni
projekti uvrπteni u proraËun Mei-
murske æupanije, imajuÊi u prvom
planu dogradnju æupanijske bolnice.

Analizirao je zatim strukturu
uloæenih sredstava u zdravstvo ove
æupanije u posljednjih nekoliko
godina. Obrazloæio je potom i potrebu
izgradnje πkole ”Jug” u kojoj je
smjeπtena i Visoka uËiteljska πkola, a
zatim istaknuo da se kreÊe i s
izgradnjom Gospodarske πkole, te
»akovaËke zaobilaznice. Upozorio je
da bi trebalo podræati i rekon-
strukciju, odnosno obnovu i ostalih
potrebnih πkola, traæeÊi poboljπanje i
onih objekata u kojima se u velikom
broju πkoluje i romska populacija.
Smatra da bi se u ovom sluËaju
aktivnije trebala angaæirati i dræava
kako bi se primjereno razrijeπili, u
suπtini problemi do kojih dolazi zbog
ekonomskih razloga. Na kraju je
upozorio i na potrebu okonËanja
πportske dvorane u ©trigovi, oËeku-
juÊi da Êe ovaj objekt biti dovrπen
slijedeÊe godine.

O gospodarskim prioritetima Mei-
murske æupanije u svjetlu donoπenja
predstojeÊeg proraËuna govorila je i
zastupnica DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP))..
Zadovoljna je zbog Ëinjenice πto su
tamoπnje jedinice lokalne i regionalne
samouprave izradile znaËajan broj
projekata koji su poduprti prora-
Ëunom za 2003. godinu.

Govorila je zatim o pitanjima koja
su ostala nerazjaπnjena u izvjeπÊu
Odbora za financije i dræavni prora-
Ëun, koje se odnose upravo na
pojedine stavke iz reËene æupanije. Do
poveÊanja transfera u ovom je sluËaju
doπlo zbog toga πto su ispunjeni
traæeni kriteriji, a æupanija je ispunila
sve potrebne uvjete. U ovoj je æupaniji
neπto manja nezaposlenost od pro-
sjeka u ostalim dijelovima Republike

Hrvatske, nastavila je zastupnica
Zgrebec, ali treba imati na umu da
veliki broj graana radi u inozemstvu
ili u susjednoj Sloveniji. Gospo-
darstvo, meutim, ima niske dohotke,
buduÊi da se radi o tekstilnoj i
prehrambenoj industriji te poljo-
privrednim djelatnostima. I ona se
zatim osvrnula na detalje vezane uz
izgradnju Visoke uËiteljske πkole i
Odjela Ekonomskog fakulteta u
»akovcu. Ovakvi su zahvati nuæni,
buduÊi da je broj visokoπkolovanih u
ovoj æupaniji ispod dræavnog
prosjeka. Smatra ujedno da treba
ohrabriti one projekte kojima se
potiËe proizvodna i poduzetniËka
djelatnost, a postoji i veliki interes za
dodjelu sredstava namijenjenih za
zaπtitu spomenika kulture. Osobito je
istaknula potrebu zaπtite i obnove
starog grada Zrinskih u »akovcu, kao
i dovrπenje majura u ©trukovcu,
starog viπe od 300 godina.

Pribliæila je zatim i pojedinaËne
projekte vezane za kulturno stva-
ralaπtvo u Murskom SrediπÊu i
Kotoribi, dodajuÊi ujedno da treba
primjereno rijeπiti pitanje πkolovanja
tamoπnje romske djece. Lokalne su
strukture uloæile velike napore kako
bi se realizirali programi pred-
πkolskog odgoja, buduÊi da je to
najsigurnije jamstvo da Êe ova djeca
moÊi pratiti nastavu od prvog razreda
osnovne πkole, zajedno s ostalom
djecom.

Na kraju je apelirala da se osigu-
raju minimalna sredstva za rad Ureda
za dræavnu upravu, inspekcijske
sluæbe i za Æupanijski sud na podru-
Ëju meimurske æupanije. Sredstva su
potrebna za nuæne adaptacije kako bi
se zgrade mogle preorijentirati za
specifiËne potrebe ovih sluæbi,
zakljuËila je zastupnica Zgrebec.

Za repliku se zatim javio zastupnik
ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS)). Potvrdio je
zapravo probleme koji se javljaju na
poËetku πkolovanja malih Roma.
Kako bi se rijeπili svi nesporazumi,
uistinu treba poduprijeti rad ”male
πkole” koja priprema djecu i pruæa
predπkolski minimum, nuæan za
uspjeπan nastavak πkolovanja. Prem-
da postoji zakonska obveza roditelja
da svojoj djeci omoguÊe ovu
pripremu, joπ uvijek ima otpora i
nezakonitog ponaπanja. Kada bi se
postupalo dosljednije i po zakonu,
onda bi se svi problemi na vrijeme
uklonili, pa nitko ne bi imao razloga
prigovarati za krπenje ljudskih prava,
ocijenio je zastupnik JanjiÊ.

ProraËun, trgovina HSS-a i

SDP-a

IIvvoo  LLoonnËËaarr  ((nneezzaavviissnnii)) smatra da je
proraËun politiËka odluka, a kod
ovogodiπnjeg proraËuna za poljo-
privredu radi se o ”tipiËnoj trgovini
izmeu HSS-a i SDP-a”. Primjerice,
ove godine ukupni proraËun za
poljoprivredu iznosi 2.322 milijarde
kuna, a za poticanje poljoprivrede
predvieno je 1.322 milijarde kuna, a
ove godine bilo je 1.440 milijardi
kuna. Dakle, poticanje proizvodnje je
manje za 8 posto.

”Javno se govori da je proraËun 20
posto veÊi, a gdje novci idu, moæda Êe
nam moÊi odgovoriti πef Hrvatske
dræavne riznice.”, upozorio je zastu-
pnik.

Podsjetio je na nedavno odræano
SDP-ovo godiπnje savjetovanje u
Tuheljskim toplicama te ”obiteljsku
svau izmeu SDP-a i HSS-a” citiravπi
visoko pozicioniranog SDP-ovog Ëov-
jeka ”da HSS ima sve viπe neprin-
cipijelnih zahtjeva za poveÊanjem
sredstava za poljoprivredu iskljuËivo
u predizborne svrhe”.

Paradoks je, istiËe, da se ”ova vlast
hvali da izdvaja 80 posto viπe no
prethodna, no do sada je prema
priznanju vlasti u poticaje ubaËeno
4,7 milijardi kuna, πto je nepovratan
novac, dok je u kombinate ubaËeno 4
milijarde kuna, a situacija u hrvat-
skom agraru je sve gora.”

Od 3. sijeËnja do 31. kolovoza ove
godine u Hrvatsku je uvezeno hrane
za 18.5 milijardi kuna. U prvih 8
mjeseci ove godine u RH je uvezeno
hrane za 655 milijuna ameriËkih
dolara ili 90 milijuna dolara viπe nego
lani. Takoer je prisutna negativna
vanjskotrgovinska bilanca u poljo-
privredi od 322 milijuna dolara, πto je
viπe nego za 1998, 1999. i 2000.
godinu.

O sredstvima odluËuju

povjerenstva

Za potporu dohotku u ovom prora-
Ëunu namijenjeno je 350 milijuna
kuna te pita hoÊe li to biti dovoljno za
isplatu dohodovne potpore svim
korisnicima koji na to imaju pravo po
Zakonu o dræavnoj potpori u poljo-
privredi. Boji se da Êe zbog
optereÊenja doprinosima za obvezna
osiguranja mjeseËni iznosi biti daleko
manji nego πto je predvieno, a kad
seljaci plate mirovinsko osiguranje,
ostat Êe im, po nekim izraËunima, 6
kuna mjeseËno.
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Zbog dobre pripreme slijedeÊe
Êe godine biti financirani
brojni korisni projekti na
podruËju Meimurske
æupanije.
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HRVATSKI SABOR

Ove godine nije isplaÊen prvi dio
potpora za pπenicu pa je znatno manje
pπenice posijano ove jeseni nego πto se
inaËe sije pa Êe se dogodine najvje-
rojatnije uvoziti pπenica. 

”U protekle dvije godine svake
godine proizvedeno je dvostruko viπe
pπenice nego πto je potrebno po
dvostruko veÊim cijenama nego πto je
to u svijetu, stoga smo tu pπenicu
izvozili po dvostruko niæim cijenama.
Ove godine za taj nevjerojatan prinos
hrvatskom agraru i politici u agraru,
ministar poljoprivrede daje 143
milijuna kuna onome tko Êe izvesti
pπenicu, odnosno njegove promaπaje”.

Uputio je pitanje ministru Crkvencu
odakle je isplaÊeno tih 143 milijuna
kuna te dodao da ako ne kaæe toËno
da Êe smatrati da je i on ”sudionik u
zloËinu i kriminalu”.

Govorio je i o ”nakaradnosti prora-
Ëuna za poljoprivredu”. Naime, o 300
milijuna kuna odluËivat Êe razna
povjerenstva. Neprihvatljivo je da se
troπkovi administracije poveÊavaju za
28 posto, a smanjuju se poticaji za
proizvodnju za 8 posto. Za ureenje
kancelarije u Ministarstvu poljo-
privrede predvia se 5 milijuna kuna,
πto je pet puta manje nego πto iznose
sredstva za sjemenarstvo i rasadni-
Ëarstvo.

Iznio je brojËane podatke prethod-
nih godina. Pa je 1999. u Hrvatskoj
bilo 438 tisuÊa goveda, a ove godine
ima 417 tisuÊa. Svinja je 1999. bilo
1.362 milijuna, a 2002. godine 1.286
tisuÊa. Traæio je odgovor na pitanje o
isplati poticaja za stoËarsku proi-
zvodnju u prvoj polovici ove godine
kada je isplaÊeno 310 milijuna kuna.
Od toga 68 milijuna kuna za mlijeko,
a samo u 8 mjeseci ove godine na uvoz
mlijeka i mlijeËnih proizvoda potro-
πeno je 40 milijuna kuna ”a ministar
PankretiÊ se hvali kako uvozimo samo
10 posto od naπih potreba mlijeka i
mlijeËnih proizvoda”.

Istaknuo je da se radi o ”Ëistom
kriminalu jer postoji intervencija
ravnateljstva za træiπnu i strukturnu
potporu u iznosu od 51 milijun kuna.

Od toga je 30 milijuna kuna u cijelosti
potroπeno no ne zna se na koji naËin
je utroπeno za program zbrinjavanja
radnika, a prema odluci Vlade RH.
Upitao je o kojim se radnicima radi i
kojoj odluci Vlade, te traæi da mu na
to odgovori ministar poljoprivrede.

Dalje navodi da su svake godine iz
Argentine uvezene uljarice, a jedan
brod uljarica koπta milijun dolara dok
Hrvatsku godiπnje proizvodnja
pπenice koπta milijardu ameriËkih
dolara. Dodaje da svake godine na
patvorenim vinima gubimo 3 mili-
jarde dolara, predloæivπi da se ”orden
kralja Tomislava kao najviπe dræavno
odliËje za izniman doprinos za
uniπtavanje hrvatskog agrara, te za
neznanje, nestruËnost i potpuno
promaπenu agrarnu politiku dodijeli
aktualnoj agrarnoj vlasti na Ëelu s
ministrom PankretiÊem.”

Za ispravak netoËnog navoda javila
se zastupnica DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP))
te rekla da nitko od visoko pozi-
cioniranih zastupnika SDP-a nije dao
izjavu o HSS-u koju je zastupnik
LonËar iznio, te je stoga njegova
konstatacija netoËna jer nitko ne
moæe odgovarati za stvari izreËene u
kuloarima. 

Za poslovniËku primjedbu javio se
zastupnik LLoonnËËaarr te ustvrdio kako
zastupnica HHoorrvvaatt nije niπta ispravila
te po njenom istupu ispada da
predsjednik Sabora laæe jer kao
novinar zna da ono πto se u novinama
ne opovrgne ostaje istina. A, on je
samo prenio citat objavljen u 7
dnevnih novina.

Potpredsjednik BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc
upozorio je zastupnika da to nije bila
poslovniËka primjedba jer nije povrije-
dio poslovnik u voenju sjednice.

Netransparentnost proraËuna

ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) smatra da ova
Vlada, i usprkos obeÊanju s poËetka
mandata, nije transparentna u pro-
voenju dræavnog proraËuna.
Primjerice ne zna da li su sredstva
namijenjena Matici hrvatskoj ostala
na istoj razini kao i proπle godine.
Proπle je godine za tehniËku kulturu
i πkolski sport, Ministarstvo prosvjete
i πporta namijenilo oko 5 milijuna
kuna, a za Hrvatski olimpijski odbor
47 milijuna kuna.

ProraËunska sredstva za osnovno i
srednje πkolstvo iznose oko 5 milijardi
kuna, πto je 2,3 posto BDP-a, a za
znanost i visoko obrazovanje okvirno
2.7 milijardi kuna ili 1,5 posto BDP-a.
To je ukupno 4 posto BDP-a, πto je
znatno manje od zemalja Europske
zajednice gdje su izdvajanja od 5,7
posto BDP-a. Ta izdvajanja su manja i
od zemalja s kojima se najËeπÊe
usporeujemo, Slovenije, Maarske i
»eπke gdje su ta izdvajanja veÊa od 4,5
posto BDP-a.

Podsjetio je da je to znatno manje i
od opredjeljenja Vlade RH koja je
2000. godine programom predvidjela
rast izdvajanja za obrazovanje i
znanost do 5,6 posto BDP-a. Smatra
da Ëak i kada bi se ostvarilo 5,6 posto,
bilo bi nekoliko puta manje od onoga
u razvijenim zemljama u kojima je
BND po stanovniku nekoliko puta
veÊi nego kod nas. 

”Ako se s drugim dræavama ravna-
mo u cijeni benzina i elektriËne
energije onda se moramo ravnati i
apsolutnim izdvajanjem za obra-
zovanje.”

Govorio je o teπkom poloæaju zapo-
slenih u obrazovanju ilustrirajuÊi to s
nekoliko podataka. Prosjek dræavne
neto plaÊe iz kolovoza 2002. godine
iznosi 3.738 kuna. U obrazovanju je
to 3.762 kune raËunajuÊi osnovno,
srednje i visoko obrazovanje. U osnov-
nom je 3.486, a u srednjem 3.762
kuna.

Nadalje, zdravstvena zaπtita i soci-
jalna skrb, gdje je prosjeËna neto
plaÊa 4.529, u dræavnoj upravi i
obrani je 4.196 kuna, a u javnim
poduzeÊima su prosjeËne plaÊe znatno
veÊe. U poπti i telekomunikacijama
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Od 3. sijeËnja do 31. kolovoza
ove godine u Hrvatsku je
uvezeno hrane za 18.5
milijardi kuna. U prvih 8
mjeseci ove godine u RH je
uvezeno hrane za 655 milijuna
ameriËkih dolara ili 90
milijuna dolara viπe nego lani.

Neprihvatljivo je da se
troπkovi administracije
poveÊavaju za 28 posto, a
smanjuju se poticaji za
proizvodnju za 8 posto. Za
ureenje kancelarija u
Ministarstvu poljoprivrede
predvia se 5 milijuna kuna,
πto je pet puta viπe nego πto
iznose sredstva za
sjemenarstvo i rasadniËarstvo.

Ako se s drugim dræavama
ravnamo u cijeni benzina i
elektriËne energije onda se
moramo ravnati i apsolutnim
izdvajanjem za obrazovanje.



prosjek je 4.764, u osiguranju i
mirovinskim fondovima 5.749, u
financijskom posredovanju 6.353 i u
zraËnom prijevozu najviπe 6.403
kuna.

Kvalifikacijska struktura, primje-
rice, u obrazovanju je 70 posto visoka
sprema i viπa πkola dok u zdravstvu
iznosi 31 posto, πto je 39 posto manje,
a plaÊa je za 800 kuna veÊa. U
obrazovanju plaÊe dosta zaostaju u
odnosu na druge proraËunske kori-
snike Ëak i viπe od 30 posto.

ProraËunom se predlaæe poveÊanje
od 6 posto ili 282 milijuna kuna, a od
toga za plaÊe u osnovnim πkolama
viπe od 47 milijuna kuna, u srednjim
πkolama viπe od 31 milijun kuna.
Ukupno 79 milijuna kuna. ”A, ako
znamo da zaposlenih u sustavu
srednjeg i osnovnog obrazovanja ima
oko 60 tisuÊa lako je izraËunati da je
to poveÊanje neznatno.”

Predvieno je poveÊanje plaÊa u
ministarstvu za oko 17 posto.
Postavio je pitanje zaπto je teπko dobiti
odobrenje za zaposlenje psihologa,
svjesni smo porasta nasilja u πkolama
te zaπto se ne moæe zaposliti defe-
ktologa.

Nadalje, otvaraju se nove πportske
dvorane i πkole pa je potreban veÊi
broj djelatnika. Pita kako rijeπiti
apsurdnu situaciju da se odobrenje za
zaposlenje struke za kojom postoji
potreba, moæe dobiti tek poËetkom
sljedeÊe godine.

Postavio je pitanje boæiÊnice i
darova za djecu koji su za proπlu
godinu iznosili 250 kuna, a radi se
ukupno o 130 milijuna kuna na 260
tisuÊa zaposlenih u javnim sluæbama.
Uvidjevπi da taj iznos nije predvien
za ovu pa i sljedeÊu godinu pitao je
kako Êe se to uopÊe realizirati.

Zalaæe se da Odbor za obrazovanje,
znanost i kulturu podnese aman-
dmane koji Êe se odnositi na
Ministarstvo prosvjete i πporta za
poveÊanje iznosa plaÊa zaposlenih u
osnovnim i srednjim πkolama, a
osobno smatra da bi iznos plaÊa
trebalo poveÊati za 20 posto. U
osnovnim πkolama za 460 milijuna
kuna, a za plaÊe u srednjim πkolama
za 235 milijuna kuna, Ëime bi se
ublaæilo zaostajanje plaÊa u obra-
zovanju u odnosu na ostale korisnike
dræavnog proraËuna.

Takoer se zaloæio za poveÊanje
iznosa za potporu privatnim πkolama
u osnovnom i srednjoπkolskom obra-
zovanju. 

Predstavnik predlagatelja i zamje-
nik ministra prosvjete i πporta IIvvaann

VVaavvrraa, osvrnuo se na pitanje
transparentnosti proraËuna te
naglasio da se u dokumentu koji su
zastupnici primili, a odnosi se na
2003. godinu da se po programima,
aktivnostima i projektima vidi koliko
je izdvojeno za tehniËku kulturu te
poticanje sporta u πkolama, Hrvatski
olimpijski odbor te osoba s inva-
liditetom u πportu.

Tijekom 2003. zaposliti 150

struËnih suradnika

Upozorio je, kada se govori o iznosu
ulaganja u obrazovanje izraæeno
postotkom BDP-a, da se ne uzimaju u
obzir samo sredstva koja su u
dræavnom proraËunu veÊ decentra-
lizirana sredstva koja idu za obnovu i
izgradnju πkola preko Ministarstva
obnove, ulaganja u obrazovanje i
pomoÊ uËenicima preko Ministarstva
rada i socijalne skrbi dijelom i preko
drugih ministarstava te sredstva koja
opÊine i gradovi ulaæu u predπkolski
odgoj i obrazovanje.

Kod zapoπljavanja intencija je
osnaæiti ministarstva i Zavod, ali i
poveÊati plaÊe nastavnika hrvatskih
πkola u inozemstvu πto je ProraËunom
predvieno.

©to se tiËe otvaranja novih objekata
i praÊenja novog zapoπljavanja Mini-
starstvo prosvjete nastoji Ëim se otvori
novi objekt imati odobrenje da πkola
zaposli koga je potrebno.

Slaæe se da je potrebno zapoπljavati
struËne suradnike kao i racio-
nalizirati sustav osnovnoga i srednjo-
πkolskog obrazovanja nastojati postiÊi
da se sljedeÊe godine zaposli oko 150
struËnih suradnika.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) te podsjetio
zamjenika ministra da dokument o
kojem je govorio nisu dobili ni
zastupnici, a ni Odbor za obrazovanje,
znanost i kulturu, stoga se na taj
dokument u raspravi nije mogao
pozvati. Kod ukupnih ulaganja
mjereÊi se postotkom BDP-a bilo bi
dobro, smatra zastupnik, da su svi
podaci izvaeni i objavljeni kako bi se
toËno znalo koliko iznose i
decentralizirana sredstva jer nisu
poznata.

Nedovoljno poveÊanje plaÊa

hrvatskim uËiteljima u

inozemstvu

Za ispravak netoËnog navoda javila
se i zastupnica ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrrii--

ËËeevviiÊÊ  ((HHDDZZ)). Naglasila je da je
zamjenik ministra najavio poboljπanje
rada hrvatskih dopunskih πkola u
inozemstvu za milijun kuna, Ëime se,
ne moæe previπe uËiniti jer je i
rebalansom smanjeno 3 milijuna
kuna hrvatskim dopunskim πkolama. 

”Ministar Crkvenac tvrdi da Êe tih
3 milijuna kuna nadoknaditi Vlada
SR NjemaËke, no poznato je da se u
NjemaËkoj kao i u drugim dræavama
po pojedinim pokrajinama na razliËite
naËine financiraju hrvatske dopunske
πkole, jer je status hrvatskih uËitelja
razliËit ovisno o pokrajini u kojoj se
nalaze”.

Odgovorio je predstavnik predla-
gatelja Vavra te rekao da Êe dati toËan
podatak o poveÊanju plaÊa za uËitelje
u inozemstvu te dodaje da su plaÊe u
ovoj godini dobili svi te da nitko bez
nje neÊe ostati.

DesetomjeseËni zaostaci -

milijun predmeta

VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss  ((HHDDZZ)) govorio je o
dijelu proraËuna namijenjenom
pravosuu. U Prijedlogu proraËuna za
2003. godinu predvien je znaËajan
porast na 2.239 milijardi kuna πto je
za 1.873 milijarde viπe u odnosu na
2002. godinu, iako u to treba ubrojiti
i 425 milijuna kuna za troπkove
osnovne djelatnosti Ureda dræavne
uprave u æupanijama.

Prema zahtjevima reforme pravo-
sudnog sustava predviena, planirana
i predloæena sredstva nisu dovoljna te
se ne moæe govoriti o sreivanju
pravosua. Nabrojao je elemente
nedjelotvornosti hrvatskog pravnog
sustava te izmeu ostalog naveo da se
u posljednjih 12 godina izmijenilo 9
ministara pravosua, 8 predsjednika
Vrhovnog suda isto toliko dræavnih
odvjetnika te da desetomjeseËni zao-
staci iznose oko milijun predmeta.

Smatra da se sredstvima neÊe
omoguÊiti promjena razina povjerenja
u pravosudni sustav niti izvrπenje
stvarne i cjelovite depolitizacije
sudstva.
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U posljednjih 12 godina
izmijenilo se 9 ministara
pravosua, 8 predsjednika
Vrhovnog suda, isto toliko
dræavnih odvjetnika te
desetmjeseËni zaostaci iznose
oko milijun predmeta.
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Kod ustavnih promjena dogodio se
kuriozitet kada je smijenjen pred-
sjednik Vrhovnog suda i sastav
Dræavnoga sudbenoga vijeÊa, i
uvedeni su pokusni rokovi od pet
godina za prvo imenovanje sudaca
gdje je doπlo do utjecaja izvrπne vlasti
pri kadroviranju u sudstvu napose
predsjednika Vrhovnih sudova i pred-
sjednika sudova. Imenovani su
predsjednici sudova, a njihovi
prethodnici su razrijeπeni bez akata o
razrjeπenju, iako im nije prestao
mandat.

Broj sudskih predmeta poveÊan je
novim zakonodavnim rjeπenjima. Nije
proveden zakljuËak Sabora prema
kojem je Vlada trebala u roku od 6
mjeseci podnijeti prijedlog novih
zakona iz cijelog sudbenog korpusa.

Namijenjena sredstva neÊe omo-
guÊiti stvaranje autonomije pravo-
sua. Smatra da treba aktualizirati
saborske zakljuËke od 4. prosinca
1998. godine koji su trebali stvoriti
materijalne pretpostavke za pravo-
sudni sustav te da se primijene
preporuke VijeÊa Europe i da se
ostvari djelotvorno jamstvo za
autonomiju sudstva.

Vlada bi trebala Prijedlogom prora-
Ëuna ili Zakonom o izvrπenju dræav-
nog proraËuna prihvatiti prijedlog da
sudstvu omoguÊi djelotvoran utjecaj
na raspolaganje visinom odobrenih
novËanih sredstava odobrena prora-
Ëunom te da se ta sredstva joπ osjetno
povise jer je pravosudni sustav
kraljeænica, okosnica funkcioniranja
cjelokupnog sustava.

ZakljuËio je da nije u redu da je
cijela paænja usmjerena borbi protiv
organiziranog kriminala i korupcije,
a s te pozicije smanjena su sredstva za
USKOK za 17 na 14.285 milijuna
kuna.

Zajmovi na generacijsku otplatu

AAnnttee  BBeelljjoo  ((HHDDZZ)) rekao je da ovaj
nacrt proraËuna ne moæe zvati ni
razvojnim ni socijalnim, ali je svaka-
ko proizvod MMF-a i hrvatskih
zaduæenja. ”Treba biti jasno da πto viπe
sredstava posudimo to postajemo veÊi
duænici te gubimo gospodarski
suverenitet. Upozorava da Êe RH
mnoge zajmove poËeti otplaÊivati tek
2005. ili 2010. godine.

”ZnaËi uzimamo zajmove na naπu
djecu i na naπu unuËad bez da oni o
tome na bilo koji naËin odluËuju, a oni
Êe ih zapravo trebati vraÊati.”

Naveo je πto se dogaalo u sluËaju
prezaduæenosti Argentine, Brazila i

drugih zemalja koje su prodale svo
svoje bogatstvo. Smatra da iza svega
stoji Meunarodna banka i njezine
filijale. Smatra da je time potrebno
upoznati javnost jer takva preza-
duæenost moæe koπtati dræavu
suvereniteta i neovisnosti.

Osvrnuo se na poveÊavanje biro-
kracije u proraËunu kroz razne
Vladine urede, urede Sabora koji
nemaju nikakvu razvojnu snagu.
Primjerice, Ured za hrvatske manjine
osnovan ove godine za koji je
izdvojeno 1.380,726 milijuna kuna
samo za uredske troπkove dok niπta
nije izdvojeno za hrvatske manjine u
svijetu.

Fenomen Svetoga Nikole

Smatra da smo u fazi koju naziva
”fenomen Svetoga Nikole”, πto znaËi
da mali broj osoba iz Vlade odluËuje o
ogromnim svotama novaca hrvatskih
poreznih obveznika. Osvrnuo se na
primjer Matice hrvatske koja je imala
7.233 milijuna kuna, a proπle godine
nije utroπeno oko 3,5 milijuna za πto
Êe podnijeti amandman kako bi
neutroπena sredstva dodijelili za
sljedeÊu godinu.

Govorio je o pitanju kontrole
financijske pomoÊi Hrvatima iz BiH.

Smatra da se Hrvatska treba pre-
orijentirati na zemlju koja Êe poËeti
izvoziti proizvode, a ne ljude.

UnatoË upozorenju o isteku vreme-
na zastupnik BBeelljjoo dodao je da se
troπkovi u Uredu Predsjednika
poveÊavaju sa 34 na 40 milijuna kuna.

Prijedlog za ukidanje vojnog

roka

ZZllaattkkoo  CCaannjjuuggaa  ((HHNNDD)) rekao je da
Êe se bez radikalnog zaokreta u
proraËunu i razvoju dræave, u
profilaciji politiËkih stavova, svake
godine raspravljati o istim stavkama.
Predlaæe ukidanje vojnog roka jer
smatra da je to nepotrebno izdavanje
sredstava i optereÊivanje mladih te
smatra da se treba okrenuti profe-
sionalizaciji vojske i ta sredstva
uloæiti u prosvjetu, obnovu i mater-
ijalno izdvajanje za bolnice.

Upitao je zaπto raspravu o prora-
Ëunu ne prati i rasprava o tome treba
li Hrvatskoj 21 æupanija koja generira
veliku birokraciju tako da se hrvatski
narod osjeÊa neprestano poniæen i za
nju mora neprestano izdvajati.

©to se tiËe poticaja poljoprivredi
smatra da treba uËiniti da sela budu
sredine za æivot, pogotovo ceste i
infrastrukture. Jer, kaæe zastupnik,
mladi odlaze sa sela, a daju se poticaji
starim ljudima. Osvrnuo se i na broj
ministarstava, navodeÊi da Bavarska
sa 13 milijuna stanovnika ima jedno
Ministarstvo za znanost, prosvjetu i
kulturu. Govorio je i o problemima u
industriji gdje su radnicima pon-
uena birokratska rjeπenja, kojoj je
potreban koncept nove industrijske
politike prilagoene suvremenom
razvoju Europe.

Dodao je da prosvjeta za 20 posto
zaostaje u plaÊama i pozvao zastu-
pnike da sljedeÊe godine drugaËije
sagledaju proraËun.

Autocesta Zagreb-Split uveÊala

proraËun

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP)) smatra da
je proraËun prevelik te ga se neÊe
moÊi izvrπiti. Rekao je da Êe priloæiti
toliko amandmana da Êe proraËun
uveÊati za joπ 20 milijuna kuna.
Smatra da je proraËun mogao biti za
5,6 milijardi manji da nije poËela
izgradnja autoceste Zagreb-Split, no
smatra da se zahvaljujuÊi hrabrosti i
promiπljenosti Vlade autocesta ipak
gradi, a investicija Êe se u njezinu
izgradnju viπestruko vratiti.

Lika i Dalmacija Êe nakon sveopÊe
devastacije i izolacije konaËno dobiti
pravu cestu jer od rimskih su se
vremena u Dalmaciji vremena mjerila
povezanoπÊu s kontinentalnom
Hrvatskom. Cesta Êe veÊ ove godine
dati rezultate i bit Êe sretan spoj
Mediterana i srednje Europe.

Za Liku i Dalmaciju, u ovom
Prijedlogu proraËuna izdvojit Êe se
znaËajna sredstva u odnosu na
prijaπnje godine i to kroz obnovu
stanogradnje, cesta, πkola, sakralnih
objekata.

ZnaËajna sredstva primit Êe otoci,
no nedostaje im vodovodizacija.
Primjerice otok Ugljan je vodo-
vodiziran pa je u zadnjih nekoliko
godina doæivio procvat. Upravo zbog
toga, a i zbog relativno dobrih veza s
kopnom, Zadrani dolaze raditi na otok
Ugljan. Stoga je zastupnik priloæio
amandman vezan uz vodovodizaciju
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Uzimamo zajmove na naπu
djecu i na naπu unuËad a oni
o tome ni na koji naËin ne
odluËuju, a oni Êe ih zapravo
trebati vraÊati.



Dugog otoka, kao pitanja prospe-
riteta.

Govorio je i o poljoprivredi i medi-
teranskoj poljoprivredi i navod-
njavanju. Smatra da je ova godina bila
dobra za poljoprivrednike zbog
velikog uroda. Podræava poticaje u
brodogradnji koji su jako vaæni, ne
samo za zapoπljavanje u brodo-
gradiliπta nego i zapoπljavanja
kooperanata te stimulaciju proizvod-
nje domaÊih brodova uspjeπnih
brodara kao πto je tankerska plovidba. 

Nezadovoljan je situacijom u zdrav-
stvu gdje je potrebna velika reforma i
viπe investicija. Izraæava zadovoljstvo
akcijom Ministarstva prosvjete za
izdvajanjem sredstava centru ”Voπtar-
nica” za hendikepiranu djecu.

ZakljuËio je da je Zadarska æupanija
jedina koja u ovoj godini nije isko-
ristila viπe milijuna sredstava iz
proraËuna samo zato jer nije
pripremila projekte.

Za repliku se javio DDrraaggoo  KKrrppiinnaa te
rekao da je problem navodnjavanja
Ravnih kotara jedan od kljuËnih
problema poljoprivrede u tom dijelu
Hrvatske te mu je drago da se
zastupnik MMeeππttrroovviiÊÊ za to zauzeo.
Podsjetio je da je prije pola godine
donesen Zakon o dræavnim potporama
u poljoprivredi kada je predloæen
amandman o ulaganju u sustave
navodnjavanja, misleÊi pritom i na
Ravne kotare. No, zastupnici SDP-a su
glasovali protiv tog amandmana te
smatra da ubuduÊe treba zaboraviti
tko predlaæe amandmane.

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ odgovorio je na
repliku ponudom da zajedno podnesu
amandman.

BBrraanniissllaavv  TTuuππeekk  ((SSDDPP)) analizirao je
sva ulaganja u projekte Slavonsko-
baranjske regije te rekao da je u
protekloj godini od osam mini-
starstava uloæeno oko 890 milijuna
kuna, a ove godine 976 milijuna
kuna. Smatra da je znaËajno πto se
ulaæe u projekte infrastrukture,
pogotovo za podruËje istoËne Slavo-
nije gdje takva ulaganja stvaraju
pretpostavke za razvoj gospodarstva.
Napomenuo je da Êe ulaganja u

Vukovar biti isplativija od ulaganja u
bilo koji drugi hrvatski grad.

Smatra netoËnim izlaganje zastu-
pnika koji je iznio da su smanjeni

poticaji u poljoprivrednu proizvodnju,
jer pokazatelji govore da su za 2002.
subvencije iznosile 1.567 milijardi, a
za 2003. godinu 1.889 milijardi, πto je
poveÊanje od 20 posto.

Govorio je o novom projektu, Fondu
za razvitak poljoprivrede i Agencije za
hranu. GovoreÊi o ulaganju u znanost
izdvojio je izgradnju pogona za
proizvodnju bio diesela, πto je novitet
u ovom dijelu Europe. Ulaganja u
znanost uveÊana su za 20 posto, u
razvoj novih tehnologija 10 posto,
razvoj novih proizvoda za 10 posto, te
isto toliko za programe usavrπavanja
znanstvenih novaka.

Istaknuo je novu zakladu za
znanost i tehnologijski razvoj gdje se
ulaæe oko 300 milijuna kuna. Smatra
bitnim projekte vezane uz infra-
strukturu, vodoopskrbu i zaπtitu od
poplava te je znaËajno da je
Ministarstvo prometa krenulo u
izgradnju koridora 5C, Beli Manastir-
Vrpolje, jer se ulaæe u obnovu luka, od
luke Vukovar do luke u Slavonskom
Brodu. ZnaËajno je ulaganje u okoliπ,
izdvojena su sredstva za rezervat
KopaËki rit ili sanaciju OsjeËke tvre.

Za sljedeÊi proraËun predloæio je da
bi bilo dobro vidjeti je li ravnomjeran
razvitak hrvatskih regija.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se DDrraaggoo  KKrrppiinnaa rekavπi da se ne
slaæe da su uveÊana sredstva za
poticanje poljoprivredne proizvodnje
πto je vidljivo iz predloæenog teksta
gdje stoji da je proπle godine potro-
πeno 1.440 milijardi πto Êe dogodine
biti za 8 posto manje u odnosu na ovu
godinu.

Hrvatska nema agrarne politike

U pojedinaËnoj raspravi prvi se
javio zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
te komentirao dio Prijedloga dræav-

noga proraËuna koji se odnosi na
poljoprivredu. Konstatirao je da
Hrvatska nema definiranu poljo-
privrednu politiku. Smatra da je
Nacionalni program Vlada trebala
dostaviti Hrvatskom saboru na
usvajanje, najkasnije do 28. travnja
2002. godine πto nije uËinila. Time je
doπlo do krπenja Zakona kojeg je na
njezin prijedlog donio Hrvatski sabor.

”Hrvatska nema agrarne politike.
Ne znaju se ni kratkoroËni ni
srednjoroËni ciljevi kao ni rokovi
ostvarenja tih ciljeva, projekcija
sredstava, redoslijed mjera. S obzirom
na to da Hrvatska nema agrarne
politike onda nismo mogli dobiti
prijedlog poljoprivrednog proraËuna
iz kojeg bi se moglo iπËitati πto je
hrvatska poljoprivredna politika
danas i πto bi ona trebala biti u
buduÊnosti.”

IstiËe da je zaËuujuÊe da su
zastupnici dobili prijedlog za
smanjivanje sredstava za poticanje
poljoprivredne proizvodnje za 8 posto
te dodaje da Êe Ministarstvo poljo-
privrede vjerojatno to opravdati time
da je uveden novi model poticanja u
poljoprivredi, tzv. potpora dohotku u
iznosu od 350 milijuna kuna. Od tog
novca, smatra, seljaci neÊe dobiti niπta
veÊ Êe im samo biti plaÊeno miro-
vinsko osiguranje. 

Meutim, zato Êe ostvarivanje prava
na poticaj u poljoprivrednoj proizvod-
nji biti uvjetovano plaÊanjem poreza
na dohodak, odnosno uvoenjem
poslovnih knjiga.

Osvrnuo se na veÊ izreËene tvrdnje
da Êe se o 280 milijuna kuna koje se
odnose na tzv. ruralni razvitak,
intervencije za træiπnu i strukturnu
potporu i kapitalna ulaganja odlu-
Ëivati u raznim ministrovim povje-
renstvima. Podsjetio je da se radi o
kapitalnim ulaganjima pa je rijeË o
bespovratnim sredstvima te ga
zanima tko je u ovoj godini dobio dio
bespovratnih sredstava o Ëemu
odluËuje povjerenstvo na naËin koji
propisuje ministar.

Ponavlja da Êe se za 8 posto smanjiti
iznos poticaja poljoprivredne pro-
izvodnje, ali Êe se za 28 posto poveÊati
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Lika i Dalmacija Êe nakon
sveopÊe devastacije i izolacije
konaËno dobiti pravu cestu jer
od rimskih su se vremena u
Dalmaciji vremena mjerila
povezanoπÊu s kontinentalnom
Hrvatskom. Hrvatska nema agrarne

politike. Ne znaju se ni
kratkoroËni ni srednjoroËni
ciljevi kao ni rokovi ostvarenja
tih ciljeva, projekcija
sredstava, redoslijed mjera.

Bitni su projekti vezani uz
infrastrukturu, vodoopskrbu i
zaπtitu od poplava te je
znaËajno da je Ministarstvo
prometa krenulo u izgradnju
koridora 5C, Beli Manastir-
Vrpolje, jer se ulaæe u obnovu
luka, od luke Vukovar do luke
u Slavonskom Brodu.
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sredstva za administraciju, i iznosit Êe
22 milijuna kuna. ”Ministar je
predloæio smanjiti poticaj za poljo-
privrednu proizvodnju, ali predlaæe se
5 milijuna kuna za ureenje
kancelarija.”

Dræava je financijsku obvezu za
ureenje poljoprivrednog zemljiπta
prebacila na opÊinske i gradske
proraËune. Smatra da Êe hrvatska
poljoprivreda po ovom Prijedlogu
proraËuna za poljoprivredu u udjelu
bruto druπtvenog proraËuna ostati na
dnu europskih zemalja sa 1 posto
izdvajanja. Maarska, primjerice,
izdvaja 2,5 posto. Stoga je predvidljivo
da Êe uz dodatni pad carinske zaπtite,
uvoz u sljedeÊoj godini progresivno
rasti.

Upitao je Vladine predstavnike
znaju li da se roËnike iz hrvatske
vojske prisilno πalje za vikende kuÊi
kako bi se uπtedjelo na hrani, πto je,
smatra, poniæenje za hrvatsku vojsku.
Naglasio je da i ove godine predlaæe
amandmane za vrijednost 10 milijuna
kuna za obnovu seoskih πkola u
Ravnim kotarima i Bukovici.

Subvencije za poljoprivredu

uveÊane za 20 posto

Za repliku se javio BBrraanniissllaavv  TTuuππeekk
((SSDDPP)) te smatra da zastupnik Krpina
gleda na problem izolirano misleÊi
pritom na stimulaciju ili poticanje
poljoprivredne proizvodnje. 

”Navedeno je smanjenje sredstava
za 8 posto, no cjelokupnom razvoju
poljoprivredne proizvodnje treba
pridodati neke nove stavke, a rijeË je
o potpori dohotka sa 9.350 milijuna
kuna, zatim, investicijskim potpo-
rama u poljoprivredi, ribarstvu,
πumarstvu sa 9 na 100 milijuna
kuna.”

Dodao je postojanje Fonda za
razvitak poljoprivrede, kao novitet u
koji Êe biti uloæeno 45 milijuna kuna.
Subvencije za poljoprivredu biti Êe
uveÊane za 20 posto.

Na repliku je odgovorio DDrraaggoo
KKrrppiinnaa te podsjetio da je govorio o

tome da Êe o sredstvima u iznosu od
300 milijuna kuna odluËivati mini-
strova povjerenstva”, kao πto su
odluËivala i ove godine. Tvrdi da nema
povratnih informacija πto se dogodilo
s tim sredstvima. Nije mu jasna
definicija namjene sredstava u
funkciji razvitka poljoprivrede, ako
je, prema tvrdnji zastupnika LLoonnËËaarraa,
50 milijuna kuna isplaÊeno izvozniku
pπenice.

Ministar financija MMaattoo  CCrrkkvveennaacc,
iznio je da iako rasprava nije iπla u
smjeru Zakona o obvezatnim dopri-
nosima, nuæno je objasniti da je tu
potrebno neπto uËiniti. Dodao je da
dræavni proraËun kroz doprinose
poljoprivrednika prikupi oko 58
milijuna kuna prihoda godiπnje, dok
se za mirovine izdvaja oko 600
milijuna kuna. Smatra da je ta
disproporcija nelogiËna.

Naveo je da poticaji u poljoprivredi
za sljedeÊu godinu rastu za 19,98
posto, a kada je rijeË o iznosu namije-
njenom za ureenje kancelarije mini-
stra poljoprivrede i πumarstva, istiËe
da se radi o veÊinskim sredstvima za
laboratorijsku, komunikacijsku opre-
mu, sredstvima za odræavanje i zaπtitu
namjeπtaja.

Za ispravak netoËnog navoda javio
se DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) te rekao da se
ne radi o osnivanju laboratorija veÊ o
troπkovima ureenja poslovnoga
prostora, πto je potvreno i na Odboru
za poljoprivredu i πumarstvo od
strane predstavnika ministarstva koji
su tumaËili da je Ministarstvo
poljoprivrede dobilo obvezu ureenja
prostora u Ininoj zgradi.

Pozitivni ekonomski pokazatelji

za 2003. godinu

DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) izjavila je
da je optimist te da vjeruje da Êe se
sagledavajuÊi pozitivne makroeko-
nomske pokazatelje za 2002. godinu i
planirane za 2003. uspjeti ostvariti
prioriteti koje je Vlada RH odredila u
svom programu. Najbitnije je sma-
njenje ukupne javne potroπnje i
nastavak provoenja reformi te da je
pod tim utjecajem sastavljen proraËun
za 2003. godinu.

Podsjetila je da je u okviru Prijed-
loga proraËuna predloæeno da se u
institucijama pravosua poveÊavaju
sredstva za novo zapoπljavanje, srei-
vanje zemljiπnih knjiga i katastra,
informatiËku opremu, poboljπanje
situacije u zdravstvu, ulaganje u
infrastrukturu, obnavljanje medicin-

ske opreme, ulaganje u sustave
poticaja u poljoprivredi. Osim poticaja
smatra da je bitna i racionalizacija
troπkova.

Podsjetila je na nekontinuiranost
isplate mirovina od prije nekoliko
godina, kada je vijest o tome zau-
zimala prvo mjesto u informativnim
emisijama. Istaknula je da ovaj pro-
raËun ne samo da nastavlja stabilnu i
redovnu isplatu mirovina nego je
uËinjen napor da se nastavi s efektom
Zakona o mirovinama, 100 kn plus 6
posto te da to ue u osnovicu miro-
vine. Kod investicija smatra da je
bitno ulaganje u modernizaciju Hrvat-
skih æeljeznica, vodoopskrbu, zaπtitu
od poplava i pograniËna podruËja.

”Kod nas je u tijeku i najveÊa
investicija u Europi, a donedavna i u
svijetu kada se govori o cestogradnji,
a odnosi se na projekt autoceste
Zagreb-Split”.

Nadalje, pozdravlja praksu Vlade
RH da financira samo gotove pro-
grame. ©to se tiËe lokalnih zajednica,
prije dva tjedna odræan je sastanak u
Brodsko-posavskoj æupaniji na kojem
se raspravljalo i o funkcioniranju
obrane od tuËe te je zakljuËeno da je
to od vitalnog interesa æiteljima koji
se bave poljoprivrednom proizvod-
njom, no Ëini joj se da sredstva za to
nisu predviena u Prijedlogu prora-
Ëuna za Ministarstvo poljoprivrede i
πumarstva. Dodaje, da je 2001. godine
bilo izdano 40, ove godine 12 milijuna
kuna, a sljedeÊa godina je predviena
bez sredstava za operativni program
obrane od tuËe.

Æupanije su poslale prijedlog
kapitalnih ulaganja u druπtvenim
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Kod nas je u tijeku i najveÊa
investicija u Europi, a
donedavna i u svijetu kada se
govori o cestogradnji, a odnosi
se na projekt autoceste
Zagreb-Split.

U okviru proraËuna
Ministarstva zdravstva trebalo
bi iznaÊi sredstva za obnovu i
dogradnju OpÊe bolnice u
Novoj Gradiπki (prva faza
bolnice izgraena je prije 30
godina) za πto je poslan
zahtjev za 3 milijuna kuna.

Hrvatska Êe poljoprivreda po
ovom Prijedlogu proraËuna za
poljoprivredu u udjelu bruto
druπtvenog proizvoda ostati na
dnu europskih zemalja sa 1
posto izdvajanja. Maarska
primjerice, izdvaja 2,5 posto.



djelatnostima, infrastrukturi i u
kapitalna ulaganja koja bi rijeπila
problem smjeπtaja pravosudnih tijela
na razini æupanije u dijelu koji se
odnosi na infrastrukturu graana i
objekata za opskrbu pitkom vodom i
odvodnjom te proËiπÊavanjem otpad-
nih voda i cesta.

Kako joπ nije primljeno izvjeπÊe
Hrvatskih cesta, ne zna se koji su
projekti zastupljeni u proraËunu.
Naglasila je da bi u okviru proraËuna
Minsitarstva zdravstva trebalo iznaÊi
sredstva za obnovu i dogradnju OpÊe
bolnice u Novoj Gradiπki (prva faza
bolnice izgraena je prije 30 godina)
za πto je poslan zahtjev za 3 milijuna
kuna.

Isplata mirovina nikada nije

bila u pitanju

Za repliku se javio DDrraaggoo  KKrrppiinnaa
((HHDDZZ)) osvrnuvπi se na prethodno
izlaganje vezano uz nekontinuiranu
isplatu mirovina prije nekoliko
godina. Kazao je da isplata mirovina
nikada nije doπla u pitanje te je uvijek
isplaÊivana pa Ëak i kada je treÊina
Hrvatske bila okupirana, kada je
isplaÊivana plaÊa za 200.000 hrvat-
skih vojnika i prisutnih milijun
izbjeglica i prognanika i kada se iz
Zagreba u Split moglo doÊi samo
preko Ljubljane.

Pitanje je zaπto hrvatski narod i s
njima hrvatski umirovljenici danas ne
uspijevaju æivjeti bolje kada Hrvatska
nije okupirana. Misli da su danas kao
i prije tri godine jednako nezado-
voljni.

DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) dala je
odgovor na repliku da sa situacijom u
kojoj se nalaze ne samo umirovljenici
nego i veliki dio graana Hrvatske,
nitko ne moæe biti prezadovoljan, ali
da je bolja πto se vidi kroz porast
mirovina u posljednje dvije godine.
Dodala je da je bivπa vlast toliko
dræala do umirovljenika da im Ëak
nije priznat dug pa su morali Ëekati
sudsku odluku da bi ostvarili svoja
prava te im to oteæava isplatu
sadaπnjih mirovina.

Zaduæenost od 13 milijardi

dolara

IIvvaann  PPeenniiÊÊ  ((HHDDZZ)) tvrdi da su
dosadaπnji proraËuni bili preveliki i
stoga nerealni, dok je ovaj proraËun
premalo razvojan jer gotovo dvije
treÊine otpada na socijalu. Nedovoljno
potiËe izvoz, πto je uvjet opstanka

zemlje. Smatra da su Hrvatskoj
potrebni konkurentni proizvodi.
Nadalje, sumnja da je moguÊ rast
prihoda od 7,3 posto pored plana rasta
BDP-a od 5 posto.

Istaknuo je veÊ u raspravi nagla-
πavanu sintagmu ”zaustavljanja rasta
zaduæenosti”, πto je i normalno s
obzirom na to da se momentalno
nalazimo na toËki zaduæenosti od 13
milijardi dolara te ne smijemo
pomiπljati o veÊim zaduæenjima nego
πto su nam godiπnje otplate.

Slaæe se s prijedlogom o ukidanju
poreza na dobit. Dakle, to je poveÊanje
sa 2.35 na 2.843 milijardi kuna ili 39
posto. Dinamiziranje meunarodne
trgovine u 2003. godini, pretpostavlja
iznadprosjeËni rast prihoda s osnove
poreza na dobit za 39,9 posto πto nije
realno. Smatra da Êemo veÊ ove godine
znati da Êemo iduÊe imati rebalans
proraËuna puno ranije nego ove
godine.

Ne smatra pametnim πto je u
Prijedlog proraËuna stavljeno da
prihodi carina rastu 20,9 posto, pa
postavlja pitanje je li moguÊe da Êe
tako rasti uvoz, pa bi bilo logiËno da
uz iste stope taj porast bude od 20
posto.

Istaknuo je da porez na alkohol
pada s ovogodiπnjih 100 posto na 87,8
posto. ZakljuËio je da Êe neka nova
Vlada morati imati politiËke snage, i
konaËno morati ponuditi i Churcill-
ovski izlaz iz situacije.

Ministar financija MMaattoo  CCrrkkvveennaacc,
rekao je da se u ocjeni ostvarivanja
prihoda za 2002. godinu krenulo od
baze koju je prihvatio rebalans, a to
su bili planirani prihodi. U usvojenom
rebalansu nisu dirani prihodi jer Êe
ukupne prihode ostvariti gotovo sa
100 posto. Najavio je da u strukturi
prihoda neÊe biti onako kako je
planirano, a carine su u ovoj godini
podcijenjena baza. Kod duhana je ove
godine planiran vrlo visok iznos jer se
smatralo da je u velikoj mjeri moguÊe
suzbiti πverc cigareta.

Ukupan BDP za 6 milijardi

manji od planiranog

DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) izdvojio je da je
u razgovoru o rebalansu proraËuna
proπao podatak da je napravljen i
rebalans procijenjenog rasta, odnosno
oËekivane veliËine BDP, tako da je sa
oËekivanih 182 milijarde procije-
njenih za ovu godinu, doπlo na
otprilike 176 milijardi.

”Procjenjuje se da Êe ukupni BDP
biti za 6 milijardi manji, nego πto je
planirano. ProraËun je neπto πto vrlo
bitno utjeËe na rast BDP-a, a gotovo
prvenstveno utjeËe i na gospodarstvo,
a bez razvoja gospodarstva teπko se
moæe oËekivati bolji æivotni standard,
smanjivanje nezaposlenosti i ostalog.”

Dolaze sve loπija izvjeπÊa Ministar-
stva financija bez obzira πto je
promijenjen naËin na koji se obrazlaæe
proraËun. Zamijetio je da konso-
lidirani proraËun zastupnici nisu
nikada ni dobili, a podaci koje primaju
uz veliki broj tablica s objaπnjenjima
sve su πturiji i tu bi praksu trebalo
promijeniti.

Dræi da je za gospodarstvo svake
zemlje vaæna veliËina dræavne potro-
πnje i njezina struktura, a u mate-
rijalima je navedeno da Êe udio
konsolidirane opÊe dræave u BDP
padati sa 52,7 posto, a sljedeÊe godine
na 50,4 posto. Ukupna potroπnja u
nekoj zemlji sastoji se od 4 bitne
komponente: osobna potroπnja, inve-
sticije, dræavna potroπnja i neto izvoz,
kao razlika izvoza i uvoza.

Izdvojio je da je pokrivenost uvoza
izvozom pala ispod 50 posto. Razina
javne potroπnje u zemljama tranzicije
uvijek je bila pribliæno sliËna
razvijenim zemljama, a bitna se
razlika odnosila na izvore finan-
ciranja i planirane javne potroπnje. Za
zemlje u tranziciji bilo je kara-
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Naglaπavana sintagma
”zaustavljanje rasta
zaduæenosti”, znaËi da se
momentalno nalazimo na
toËki zaduæenosti od 13
milijardi dolara te ne smijemo
pomiπljati o veÊim
zaduæenjima nego πto su nam
godiπnje otplate.

Procjenjuje se da Êe ukupni
BDP biti za 6 milijardi manji,
nego πto je planirano.
ProraËun je neπto πto vrlo
bitno utjeËe na rast BDP-a, a
gotovo prvenstveno utjeËe i na
gospodarstvo, a bez razvoja
gospodarstva teπko se moæe
oËekivati bolji æivotni
standard, smanjivanje
nezaposlenosti i ostalog.
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kteristiËno da redovite procedure i
standarde kod donoπenja proraËuna
nisu bile poπtovane πto gotovo uvijek,
nerealno planirane rashode suËeljava
s nerealno planiranim prihodima.

Poznato je da se proraËun ne smije
samo planirati na bazi proπlo-
godiπnjih ili prijaπnjih troπkova, veÊ
planirajuÊi kombinaciju fiskalne ili
monetarne politike ono πto se moæe
oËekivati u buduÊem razdoblju.

Analizirao je udio dræavne potroπnje
prema BDP u zemljama u tranziciji.
Hrvatska je 1997. godine bila na 48,2;
»eπka na 42,8; Maarska na 49,5;
Poljska na 46; SlovaËka 46; Slovenija
46 posto. Tu nije bilo velikog
odstupanja iako je dræavna potroπnja
rasla i viπe nego πto je trebala. U
razvijenim zemljama to iznosi oko 40
posto.

Kapitalni rashodi se smanjuju,

dræavna potroπnja raste

Kod analize dræavne potroπnje
pored ekonomske razvijenosti i rasta
BDP-a svakako su najbitnije finalne
namjene BDP-a. Prema podacima
Svjetske banke finalne namjene BDP-
a podijeljene su na opÊu potroπnju,
osobnu potroπnju i bruto domaÊe
investicije. Hrvatska je 1995. godine
imala opÊu potroπnju na 33 posto,
osobnu potroπnju na 66 posto, a bruto
domaÊe investicije na 14 posto. »eπka
je imala opÊu potroπnju na 20, osobnu
na 60, a bruto domaÊe investicije na
25 posto.

Kapitalni rashodi se smanjuju iz
godine u godinu, a dræavna potroπnja
raste. Dakle, 1998. godine kada su bili
6,5 milijardi kuna, πto je bilo oko 4,8
posto BDP-a, a 1999. je bilo 8,9
milijardi πto je bilo negdje iznad 6
posto BDP-a, a 2000. godine pala je na
5,3 milijarde πto je bilo 3,4 posto BDP-
a i u 2001. godini negdje oko 4 mili-
jarde πto Êe biti iznad 2 posto BDP-a.

Dræi da je problem u navedenom
kao i veliËini dræavne potroπnje i
njezine strukture koja je u Hrvatskoj
nepovoljna. Najrazvijenije zemlje ima-
ju udio javne potroπnje u BDP-u
izmeu 10 i 20 posto.

Smatra da se kod nas ne poπtuje
elementarna politika i naËelo fiskalne
politike i proraËuna, te prije svega
zlatno pravilo da se dræava smije
zaduæivati iskljuËivo radi financiranja
investicijske aktivnosti u gospo-
darstvu, a ne radi tekuÊe javne
potroπnje. Smatra da to nije samo
sluËaj kod ove Vlade, to je bio sluËaj u
zadnjim godinama i kod prethodne
vlade.

Kod fiskalne politike smatra bitnim
da su neposredni porezi i doprinosi u
strukturi izdataka poduzetnika bilje-
æili do sada konstantan rast, pa se
udio poreza i ostalih doprinosa u
strukturi izdataka poduzetnika danas
kreÊe oko 15 posto ukupnih izdataka
poduzetnika. Dakle, porezna optere-
Êenja i ostala dræavna davanja u
strukturi izdataka poduzetnika danas
su najveÊa stavka odmah iza izdataka
za materijal, robu i usluge te neto
plaÊe djelatnika. Dakle, javna je
potroπnja rasla iznad moguÊnosti
gospodarstva u financiranju potro-
πnje.

Za zapoπljavanje nisu

predviena sredstva

GovoreÊi o investicijama u ceste i
autoceste, izdvojio je sluËaj da se
prihodi od cestarina hrvatskih auto-
cesta za 2003. godinu planiraju u
iznosu od 495 milijuna kuna, a
financijski rashodi, odnosno kamate
koje se uzimaju za investiciju, iznosit
Êe 417 milijuna kuna.

”Dolazi se do toga, da Êe sve napla-
Êeno na autocestama otiÊi za kamate.
Poznata je maksima o poæeljnim
investicijama koju dræava pokreÊe, a
to su svakako investicije u infra-
strukturi do 2 posto BDP-a. Nepo-
stojanje pravilnog naËina prilaska
investicijama od strane ove Vlade
kulminira time da ide u investiciju
koja je politiËki opravdana, ali
ekonomski nije analizirana”. Iz svega
navedenog jasno je da Êe svi prihodi
koje Êe graani plaÊati otiÊi za
kamatu πto smatra da je zabri-
njavajuÊe.

GovoreÊi o politici zapoπljavanja u
proraËunskim sredstvima nije
predviena niti kuna. Dakle, pored
deficita Mirovinskog fonda, deficita
zdravstvenog fonda samo za kamate
se na nivou dræave plaÊa 4,4 milijarde
kuna πto je dva puta veÊe u odnosu na
1999. godinu i taj primarni deficit
postaje zabrinjavajuÊi, jer se dræava
zaduæuje za plaÊanje kamata.

ProraËun kao izborni dokument

SSttjjeeppaann  HHeenneezzii  ((SSDDPP)) rekao je da je
sluπajuÊi raspravu o Prijedlogu prora-
Ëuna viπe saznao o onima koji su
govorili o proraËunu nego o samom
proraËunu.

”GovoreÊi o proraËunu kao izbor-
nom dokumentu kolege koji su ga
tako nazivali, viπe su govorili izborno
nego πto taj proraËun izborni stvarno
jest. Jer, da je izborni onda ne bi
stajale one primjedbe koje su
proraËunu upuÊivali. Onda bi te
primjedbe bile u samom prijedlogu
proraËuna eliminirane”.

Osvrnuo se na izlaganja o tome da
proraËun nema socijalni karakter
iako on nije naπao niti jednu odredbu
koja je u odnosu na postojeÊe stanje
ukinula, ograniËila ili smanjila neko
pravo.

Naglasio je da je teπko razumjeti
tvrdnju kojom se osporava razvojna
komponenta proraËuna, ali i nasto-
janje da se potakne razvoj, novi
programi i nastave zapoËete reforme.

Smatra da se posebno osporavalo
njegovu razvojnu stranu u podruËju
poljoprivrede i poduzetniπtva. Ne
prihvaÊa tvrdnju kako se za potpore
u poljoprivredi smanjuju sredstva i
kako se cjelokupnoj reformi poljo-
privrede ovim prijedlogom proraËuna
ne daje znaËajan prostor.

Svjestan je πkara u kojima je
predlagatelj kada treba balansirati
izmeu potreba i moguÊnosti, izmeu
proizvodnje i potroπnje, ali ako se u
Prijedlogu proraËuna za stoËarski
selekcijski centar sredstva poveÊaju
za 233 posto, za potporu dohotku, to
je neusporedivo, jer sada iznosi 350
milijuna pa bi to bili postoci na tisuÊe.

Ne vidi u Ëemu je uporiπte onih koji
tvrde da se podrπka reformama u
poljoprivredi ne prati sredstvima
proraËuna. Osporavanja po toj osnovi
nemoguÊe je prihvatiti. Iako je
Prijedlog proraËuna prevelik, velik
dio sredstava se ponovno vraÊa u
proizvodnju, u nove programe, poti-
caje, a velik se dio kroz fondove vraÊa
graanima RH.
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Dræava se smije zaduæivati
iskljuËivo radi financiranja
investicijske aktivnosti u
gospodarstvu, a ne radi tekuÊe
javne potroπnje.

Teπko je razumjeti tvrdnju
kojom se osporava razvojna
komponenta proraËuna, ali i
nastojanje da se potakne
razvoj, novi programi i
nastave zapoËete reforme.



Ukazao je da bi osobno bio zado-
voljniji da se kod planiranja iduÊeg
proraËuna znaËajnije prate promjene
provedene u druπtvu kroz reforme
samog druπtvenog ustroja i Ëini mu
se da bi i u proraËunu odreene
decentralizirane funkcije, pogotovo u
podruËju πkolstva i zdravstva, morale
znaËajnije doÊi do izraæaja. Tako se
moæe pospjeπiti uloga uprave, vodstva
lokalne samouprave koja Êe ta
sredstva znati oplemeniti i iskoristiti.

Potaknut izlaganjem zastupnika
©ukera koji je govorio o Velikoj
Gorici, zastupnik Henezi rekao je
nekoliko informacija o svojoj
KoprivniËko-kriæevaËkoj æupaniji.
Ona je na 15. mjestu po veliËini sa
120.000 stanovnika, 3 grada i 21
opÊinom te po nekim elementima
odskaËe od hrvatskog prosjeka.

TreÊa je æupanija po prihodu po
glavi stanovnika u dræavi, njezino
sjediπte je drugo, odmah iza grada
Zagreba. Proπle je godine nagraena
za razvijanje poduzetniπtva i progla-
πena najboljom. Razvila je prehram-
benu i preraivaËku industriju,
primjerice Podravku kao inter-
nacionalnu firmu. U razvoju poljo-
privrede u uzgoju postoji 65.000 grla
krava i viπe od 260.000 svinja u tovu.

U toj æupaniji uspjela se povezati
preraivaËka i poljoprivredna indu-
strija. Radi se strukturna promjena u
uzgoju industrijskog bilja, sjemenske
robe koja ima svoju marku, a i poËeli
su procesi proizvodnje u okviru
poljoprivredne reforme. Govorio je o
potrebi povezivanja na bazi dobrih
programa meu æupanijama, no
smatra da je ograniËavajuÊi element
daljnjeg razvoja vodoopskrba.

ZabrinjavajuÊi odnos prema

poduzetnicima

Na neke konkretne projekte vezane
uz Varaædinsku æupaniju osvrnuo se
MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa  ((SSDDPP)). Zamolio je
da se do drugog Ëitanja proraËuna za
2003. vidi kolika je to pomoÊ koju iz
proraËuna dobiva ova æupanija jer je,
tvrdi zastupnik, ona u odnosu na
susjedne æupanije (Meimurska i
Krapinsko-zagorska) koje su sliËne
strukture stanovniπtva i gospodarstva
znaËajno niæa. Varaædinska æupanija
koristi svaku moguÊnost da iz svog
relativno skromnog æupanijskog
proraËuna potiËe odreene grane
industrijske proizvodnje, i stoga bi
bila potrebna znaËajno veÊa pomoÊ
dræave ne samo putem HBOR-a nego i

preko Fonda za razvoj i zapoπljavanje.
Zbog poveÊanja prometa na cestama i
loπih navika vozaËa i ostalih sudi-
onika u prometu, situacija u prometu
na hrvatskim cestama loπa je i
zastupnik ne vidi razlog smanjenju
sredstava Hrvatskom savjetu za
sigurnost prometa na cestama. Nakon
donoπenja Zakona o izmjenama i
dopunama Zakona o sigurnosti na
cestama zastupnik Korenika nada se
da Êe se udruæiti sredstva Nacio-
nalnog programa za sigurnost
prometa i spomenutog Hrvatskog
savjeta. Tako bi se, kaæe, mogli
poluËiti daleko bolji i kvalitetniji
pomaci glede sigurnosti na hrvatskim
cestama jer one sve viπe postaju
stratiπte, a ne putovi kojima se dolazi
na odrediπte. Pohvalio je dobru
investicijsku aktivnost Hrvatskih
cesta i autocesta, ali i brigu o
vodoopskrbi, a napose predloæena

dodatna sredstva za dovrπetak pro-
ËistaËa otpadnih voda grada Vara-
ædina jer je to jedan od naËina da se
zaπtite vodocrpiliπta koja postoje na
tom podruËju. U postojeÊoj situaciji
predloæeni je proraËun umijeÊe mogu-
Êeg i zastupnik osobno smatra da se
moæe prihvatiti uz neke od primjedbi
koje je imao na taj dokument.

Za razliku od svog prethodnika
AAnnttee  GGrraabboovvaacc  ((HHSSLLSS)) nije mogao
izraziti zadovoljstvo predloæenim
proraËunom posebno glede kraja iz
kojega dolazi. Ministar financija je
govoreÊi o ProraËunu i rebalansu
proraËuna iznio neke podatke,
odnosno makroekonomske pokaza-
telje koji govore o relativnoj stabil-
nosti i dobrom stanju gospodarstva
(niska inflacija, visoke devizne rezer-
ve, gospodarska stopa rasta druπ-
tvenog proizvoda). Zastupnik Grabo-
vac dræi da je gospodarska situacija
puno drugaËija od prikazane πto je
ilustrirao nedavno objavljenim podat-
kom u tisku. Naime, prema podacima
Dræavnog zavoda za statistiku u devet
mjeseci ove godine naπ izvoz iznosio
je oko 3,5 milijardi dolara, a uvoz u
Hrvatsku oko 7,7 milijardi. Istodobno
doπlo je do smanjenja investicija, i
Ëinjenica je da nema onih pravih

”Greenfield investicija” koje donose
poveÊanje druπtvenog proizvoda.
ZnaËajno je poveÊan vanjski dug, a
pao je standard ljudi. Prema podacima
Hrvatske udruge poslodavaca
hrvatski izvoz u EU za polovicu je
manji od prijaπnjeg πto je vrlo
zabrinjavajuÊe. Ove godine Hrvatska
neÊe iskoristiti svoju kvotu
(ograniËenje) izvoza ribe i vina u EU
πto takoer pokazuje stanje naπeg
gospodarstva. Sve je to, dræi zastu-
pnik Grabovac, posljedica nekonku-
rentnosti hrvatskoga gospodarstva,
koja proizlazi iz visoke javne
potroπnje i nesreenih odnosa u
zakonodavstvu. Uz to, provodi se
visoka porezna presija na gospo-
darstvo pa nismo dovoljno konku-
rentni i kao dræava ne moæemo
dovoljno izvoziti.

Po miπljenju zastupnika vrlo je
zabrinjavajuÊi odnos prema podu-
zetnicima u Hrvatskoj, a jedino pravi
poduzetnici mogu, kaæe, izvesti
Hrvatsku iz gospodarskog gliba i
pomoÊi joj da postigne standard EU-a,
kojem teæimo.

Dolazi, kaæe, iz Dalmatinska zagore
u kojoj je zadnjih 30-tak godina za
treÊinu smanjen broj stanovnika.
OËekivao je da Êe neki projekti koji
dolaze kao prijedlozi s tog podruËja
dobiti potporu kroz Fond za razvoj i
zapoπljavanje i Fond za regionalni
razvoj ali ti su fondovi doæivjeli
potpuni fijasko. Zastupnik pozdravlja
nedavno objavljen podatak da je od
2000. godine na podruËje naπih otoka
uloæeno oko milijardi i 700 milijuna
kuna πto je dobro, jer otoke valja
razvijati i povezivati. U Imotskom
podruËju, pak, zapoËeta je gradnja
sustava natapanja, ali se u proteklih
12 godina nije uloæila niti jedna kuna,
pa zastupnika interesira zaπto je to
tako? Dræi kako se ovdje radi o
maÊehinskom odnosu ove vlasti
prema podruËju Dalmatinske zagore i
Imotske krajine, i nada se da Êe se to
ispraviti, te kako je ova njegova
rasprava tome u prilog.

Dræavni je proraËun svojevrstan
saldo ukupne politike Vlade RH i
govori o njezinom uspjehu, odnosno
neuspjehu na podruËju gospodarske i
socijalne politike, primijetio je KKrruunnoo--
ssllaavv  KKoorrddiiÊÊ  ((HHDDZZ)). S obzirom na
pokrivenost tekuÊih rashoda tekuÊim
prihodima, uspjeπnost rjeπavanja
gospodarsko-socijalnih problema, a
napose stopu nezaposlenosti, odnosno
æivotni standard ne moæe se, kaæe,
iskazati zadovoljstvo predloæenim
proraËunom i uËincima Vlade, pose-
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Provodi se visoka porezna
presija na gospodarstvo i samo
pravi poduzetnici mogu izvesti
Hrvatsku iz gospodarskog
gliba i pomoÊi joj da postigne
standard EU-a.
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bno zato πto se i dalje poseæe za
prodajom imovine i poveÊanjem
zaduæenja za podmirenje tekuÊih
rashoda. VeÊ se nekoliko godina
stalno govori o ulazu stranih inve-
sticija, ali Vlada za to nije stvorila
politiËke i gospodarske normative, a
napose poticajne pretpostavke za
ulazak inozemnog kapitala. Izuzetak
su banke i monopolske firme koje se
uglavnom prodaju strancima. Isto
tako Vlada nije u stanju ukljuËiti sve
potencijale u zemlji niti pruæiti
moguÊnost ljudima iz dijaspore da se
svojim kapitalom i znanjem ukljuËe u
razvojne programe u zemlji. U
proraËunu za 2003. Vlada je izvrπila
restrikciju sredstava u svim stavkama
koje dotiËu naπu dijasporu. Posebno
je drastiËno smanjena financijska
potpora Hrvatima u BiH, a paralelno
s tim kao i smanjenjem drugih oblika
skrbi prema dijaspori zagovara takve
promjene izbornog zakona prema
kojem bi dijasporu predstavljala
odreena komisija. Vlada zanemaruje
svoju ustavnu obvezu prema Hrva-
tima koji ne æive u Republici Hrvat-
skoj, a da se ne govori o obvezama
preuzetim Daytonskim sporazumom,
tvrdi zastupnik KordiÊ potkrepljujuÊi
tu tvrdnju s nekoliko podataka.
Navodi tako da je financijska potpora
Hrvatima u BiH 1999. iznosila oko
600 milijuna kuna, u 2000. godini
oko 200 milijuna, 2001. oko 150
milijuna, lani 66 milijuna i 300 tisuÊa
kuna, a za 2003. godinu se predlaæe
iznos od 45 milijuna kuna. Uz to, nisu
planirana nikakva sredstva za
potporu stradalnicima Domovinskog
rata, a takva je potpora potrebna ne
samo njima nego i prognanicima za
povratak svojim kuÊama, a napose
pomoÊ u sprjeËavanju odlaska u treÊe
zemlje ili preseljenje u Republiku
Hrvatsku (dogaaji u Drvaru, Glamo-
Ëu, »epinu, Mostaru). Bilo bi dobro
stoga pronaÊi odreenu temeljitiju
potporu za te ljude i zaustaviti njihov
odlazak ili preseljenje u treÊe zemlje.
TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP)) tvrdi kako niti
jedan dræavni proraËun u Ëijem je
donoπenju sudjelovao nije uspio
pomiriti zahtjeve svih druπtvenih
grupacija i pojedinaca, a tako Êe biti i
s ovim dræavnim proraËunom, uvjeren
je. Dræi da proraËun treba promatrati
u okruæenju u kojem se odvija
njegovo donoπenje, a napose u
okruæenju u kojem djeluje gospo-
darstvo. Nije se sloæio s miπljenjem
nekih zastupnika da proraËun nije
razvojan veÊ dræi upravo obrnuto da
proraËun ima dosta elemenata koji se

tiËu razvoja pa je s tim u vezi
spomenuo npr. cestu Zagreb-Split
koja za Dalmaciju æivot znaËi, Istarski
ipsilon, cestu prema Varaædinu itd.

Oteæana moguÊnost usporedbe

Za zastupnika Æuvelu posebno su
interesantne proraËunske stavke koje
idu za tim da se zadræe, Ëak i poveÊaju
subvencije u brodogradnji. Svoje
mjesto u proraËunskim stavkama
naπle su i brze brodske veze otoka s
kopnom, a zastupnik se nada da Êe
ministar pomorstva, prometa i veza
ispuniti dano obeÊanje i da Êe veÊ
slijedeÊe godine biti katamaranska
veza izmeu Splita i KorËule. Prvi put
ove godine u proraËunu su
predviena sredstva za hrvatske
solane, tj. za probleme u njihovom
restrukturiranju, primijetio je u
nastavku ovaj zastupnik. Tvrdi da je
taj projekt potaknuo Klub zastupnika
SDP-a, a prema dostupnim sazna-
njima prvotno predloæena sredstva od

3 milijuna kuna nisu bila dostatna pa
se u razgovoru s resornim mini-
starstvom doπlo do ideje da se tako
predviena sredstva poveÊaju na
potrebnih 8 milijuna kuna i rasporede
na teret dvije proraËunske pozicije.
Prva bi se pozicija odnosila na
investicijske potpore u poljoprivredi,
ribarstvu i πumarstvu, a druga bi se
ticala ruralnog razvitka. KonaËno,
izrazio je zadovoljstvo Ëinjenicom da
su u odnosu na proraËun za 2002. u
proraËunu za slijedeÊu godinu pove-
Êana sredstva za odræavanje i zaπtitu
spomenika kulture, te se nada da Êe
se u tako poveÊanim sredstvima naÊi
mjesta i za potrebe grada KorËule.

Za JJaaddrraannkkuu  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj
((HHSSLLSS)) dræavni bi proraËun kao
dokument trebao biti stvarno Ëvrsti
dogovor o troπenju sredstava jer taj
dogovor utjeËe na mikro i
makroekonomska kretanja u zemlji, a
sve Vladine mjere trebale bi biti u
funkciji odræavanja i ostvarivanja tog
proraËuna. Kod donoπenja dræavnog
proraËuna joπ uvijek paænju plijene
izdaci za plaÊe zaposlenih, a valja
znati da iz dræavnog proraËuna plaÊu
prima 174.000 zaposlenih u javnom

sektoru. U proraËunu za 2003. za te
je izdatke planirano 14 milijardi i 636
milijuna kuna. U Odboru za financije
i dræavni proraËun moglo se Ëuti,
kaæe, da praktiËki joπ nisu poËeli
pregovori sindikata javnog sektora i
Vlade πto nije dobro i to svakako valja
promijeniti jer nas takav odnos
ponovno moæe dovesti u situaciju da
se raspravlja o rebalansu dræavnog
proraËuna. S obzirom na posao koji
rade zastupnica definitivno dræi da su
plaÊe zaposlenih u javnom sektoru
nedostatne i bilo bi stoga dobro da se
do donoπenja dræavnog proraËuna za
2003. godinu obave razgovori Vlade i
sindikata i nae zadovoljavajuÊe rje-
πenje. Ako razgovori sa sindikatima
joπ nisu poËeli pa se moæe u dogledno
vrijeme ponovno oËekivati rebalans
proraËuna, upozorava zastupnica.

Niπta manje vaæna nije niti uloga
Hrvatske udruge poslodavaca, a koja
je, kako se moæe iπËitati iz tiska
stavila odreenu zadrπku na predlo-
æeni dræavni proraËun. Po ocjeni ove
HSLS-ove zastupnice proraËun uvijek
treba biti transparentan, a to je uvijek
u direktnoj vezi s dobrim plani-
ranjem. Dræi pozitivnim to πto je
profunkcionirala Dræavna riznica, a
dobro je i to πto su sada prvi put uz
proraËun zastupnici dobili i prijedloge
planova prihoda i rashoda izvanprora-
Ëunskih fondova za 2003. godinu.
Nije, meutim, dobro πto su pojedine
pozicije u dræavnom proraËunu ispre-
mijeπane u odnosu na proπlu godinu,
pa su tako neke pozicije na Ëetvrtoj
razini, a prije su bile na petoj razini.
To, dakako, oteæava moguÊnost uspo-
redbe podataka, a cilj mora biti πto
detaljniji plan u perspektivi, a ne da
se prije detaljno prikazane pozicije u
proraËunu sada niti ne prikazuju.
Iako su zastupnicima dostavljeni
prijedlozi planova prihoda i rashoda
osam izvanproraËunskih fondova
zastupnica dræi kako takvo πto nije
oËekivala, a napose da to nije dovoljno
buduÊi da parlament treba imati uvid
kuda idu sredstva tih fondova, i koji
se projekti kroz njih æele realizirati,
upozorava zastupnica i pritom se
posebno kritiËki osvrÊe na prijedloge
planova prihoda i rashoda Hrvatskih
autocesta i Hrvatskih cesta gdje se
npr. planira utroπiti veliki iznos
novËanih sredstava (milijardu eura),
”a pri tome ne znamo kuda to ide”.
Donesen je program gradnje i
odræavanja javnih cesta, a u tri godine
parlament nije vodio raspravu o
ulaganjima u prometnice niti u
njihovo odræavanje, primijetila je ova
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Dok je u Islandu za osnivanje
nove tvrtke dovoljno pet dana,
u Hrvatskoj neki put za to
treba od πest tjedana do πest
mjeseci.



zastupnica. Na kraju je zatraæila da
joj se odgovori zaπto u proraËunu za
2003. nema proraËunske stavke koja
se odnosi na obveze Republike Hrvat-
ske prema Rimskom sporazumu.
Amandmanskom intervencijom Vlada
je lani ugradila tu obvezu u dræavni
proraËun za ovu godinu, a sada je
uopÊe nema. S tim u vezi zastupnica
inzistira na odgovoru Vladina pred-
stavnika, u protivnom Êe, kaæe,
podnijeti amandman i umjesto 20
milijuna kuna kao πto je bilo
planirano u ovoj godini zatraæiti 40
milijuna kuna. Nakon πto su neki
graani Istre, ne svojom krivnjom,
oboljeli od trihineloze zastupnica je
nedavno zatraæila da se oni obeπtete,
ali sada, primjeÊuje kako ne moæe naÊi
proraËunsku poziciju na kojoj bi bila
osigurana sredstva za te namjene.
Ukoliko ta sredstva nisu uopÊe
predviena proraËunom i tada Êe,
kaæe, izaÊi s odgovarajuÊim aman-
dmanskim zahtjevom.

Viπe sredstava za informiranje

hrvatskog iseljeniπtva

Kada je rijeË o smanjenju ukupne
javne potroπnje, zastupnica ZZddeennkkaa
BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ  ((HHDDZZ)) smatra da ona
nije prisutna u svim proraËunskim
stavkama. Kod nekih proraËunskih
stavki Vlada je bila ”dobre ruke”, a
kod drugih stavki bila je πkrta. Tako
su s jedne strane poveÊane stavke za
sluæbena putovanja Predsjednika
Republike, kao i rashodi poslovanja
ureda i ministarstava (uredski mate-
rijal i ostali materijalni rashodi,
rashodi za materijal i energiju, za
sitni inventar i auto gume, a napose
za usluge telefona, poπte i prijevoza,
intelektualne i osobne usluge itd.),
dok se na drugoj strani πtedjelo npr.
na suzbijanju zloporabe opojnih
droga. Puna su nam usta brige za
podruËja od posebne dræavne skrbi, a
napose o brdsko-planskim podru-
Ëjima, nastavlja zastupnica. Zastu-
pnicu zanimaju proraËunske stavke
koje se tiËu obnove u ratu oπteÊenih
stambenih jedinica te primjeÊuje kako
tu postoje dvije kategorije korisnika -
jedni pripadaju kategoriji primarnih
korisnika, ali postoje i oni drugi koji
su primarniji. Zastupnica se nada da
Êe jednog dana znati koliko je i kome
sve popravljeno graevinskih jedi-
nica, i dodijeljeno graevinskih Ëesti-
ca, a koliko ih je dobilo domove na
podruËju posebne dræavne skrbi.
Poput zastupnika KordiÊa i ova je

zastupnica upozorila na smanjena
sredstva namijenjena za skrb progna-
nika i stradalnika u Federaciji BiH,
napose za poticanje gospodarske
aktivnosti i zapoπljavanja u Federaciji
BiH, odnosno za obrazovanja, znano-
sti, kulture i zdravstva i sada doseæu
oko 45 milijuna kuna. Zamolila je
predstavnika Vlade da barem u okviru
tako predloæenih sredstava uzme u
obzir Hrvatsko sveuËiliπte u Mostaru,
i bolnicu u istoimenom gradu. Izrazila
je nadu u poveÊanje proraËunskih
sredstava potrebnih za realizaciju
programa rada hrvatskih dopunskih
πkola, te dodala kako smatra da su
potrebna veÊa sredstva za infor-
miranje naπeg iseljeniπtva (dosad su
informirani tek dva sata tjedno putem
Hrvatskog radija). Zastupnica smatra
da je za to potrebno u proraËunu
osigurati viπe sredstava nego πto je
predvieno u okviru Ministarstva
kulture i Matice hrvatske i u tom
smislu najavila je podnoπenje
amandmana.

Nakon istupa ove zastupnice
predsjedatelj sjednice mr.sc. MMaattoo
AArrlloovviiÊÊ redom je prozivao prijavljene
zastupnike za raspravu (ukupno njih
Ëetrnaest), ali su oni izgubili pravo na
raspravu jer ih nije bilo na sjednici ili
su odustali od rasprave. Potpred-
sjedniku ArloviÊu ostalo je samo da
predloæi nastavak rasprave za
sutradan tako πto Êe najprije zavrπnu
rijeË imati predstavnici klubova
zastupnika, a zatim i predstavnik
Vlade.

Sjednica je prekinuta u 22,30 sati,
a nastavak je uslijedio sutradan.
Zavrπnu rijeË u ime Kluba zastupnika
SDP-a imala je DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc.
Ponovila je da Êe ovaj Klub podræati
donoπenje Dræavnog proraËuna za
2003. godinu ocjenjujuÊi da se on
temelji na dostignutim makro-
ekonomskim pokazateljima i predvi-
anjima za 2002. i za 2003. godinu.
To su, podsjeÊa zastupnica, rast
druπtvenog bruto proizvoda za 4 posto
(prema statistiËkim podacima za tri
tromjeseËja), osobne potroπnje za 6
posto, investicija od 8,7 posto,
smanjenje dræavne potroπnje za 2,3
posto, rast od 4 posto industrijske
proizvodnje u prvih devet mjeseci, i
produktivnosti od 7,5 posto. Svi ti kao
i joπ neki pokazatelji govore da Êe

gospodarstvo i u slijedeÊoj godini
imati pozitivne trendove, smatra
zastupnica Zgrebec.

Klub je u predloæenom proraËunu
prepoznao prioritete za koje se inaËe
zalaæe, a to su reforme pravosudnog
sustava i sustava zdravstva, a napose
reforma u poljoprivredi i poticanje
poljoprivredne proizvodnje, planirana
sredstva za infrastrukturnu podrπku
u poduzetniπtvu, ali i znaËajna
poticajna sredstva za izvoznike, za
znanstveno-istraæivaËki rad, πkolstvo,
zdravstvo itd. Klub oËekuje da Êe do
prihvaÊanja dræavnog proraËuna za
slijedeÊu godinu Vlada uËiniti doda-
tan napor u iznalaæenju moguÊnosti
da se u okviru rashodovne strane
proraËuna izvrπi i eventualna prera-
spodjela dijela izdataka, u korist
namjena koje je Klub ocijenio prio-
ritetnim (poticaji u gospodarstvu,
socijalna sigurnost, πkolstvo, zdrav-
stvo i znanost).

Glasovanje Kluba zastupnika LS-a
umnogome Êe ovisiti o tome kako Êe
biti izglasani podneseni amandmani,
upozorio je dr.sc. ZZllaattkkoo  KKrraammaarriiÊÊ u
ime Kluba zastupnika LS-a. Smatra
kako neki dijelovi Hrvatske, prim-
jerice, istoËna Slavonija i Osijek, nisu
u ovom proraËunu proπli jednako kao
drugi dijelovi naπe dræave. Nedo-
pustivo je πto neki kapitalni objekti u
ovom dijelu Hrvatske nisu naπli svoje
mjesto u predloæenom dræavnom
proraËunu, a lani je za to dat poticaj i
krenulo se u izgradnju. Stoga Êe glas
Kluba za proraËun umnogome ovisiti
o tome koliko Êe Klub osjetiti u
proraËunu ravnoteæu i osjeÊaje za
probleme s kojima se suoËavaju ovi
prostori Hrvatske, koji su teπko
stradali tijekom proteklih 10 godina.
Zastupnik se nada da Êe podneseni
amandmani iÊi u pravcu izbjegavanja
ove asimetriËne percepcije u tom
pogledu te da Êe uspostaviti toliko
nuænu ravnoteæu u proraËunu kako se
nitko ne bi osjeÊao zakinutim.
Zastupnik, naime, ne bi volio da
proraËun proizvede odreene soci-
jalne, a samim time i odreene
regionalne napetosti u dræavi. Klub se
zalaæe za poticanje poduzetniπtva pa
je u tom smislu zastupnik KramariÊ
pohvalio rad Ministarstva za obrt,
malo i srednje poduzetniπtvo i samog
ministra za kojeg kaæe da stvara
pretpostavke za jedan pozitivan
poduzetniËki ambijent. Smeta, meu-
tim, πto te njegove inicijative ne
nailaze na pravi odjek, i obiËno zapnu
pred birokracijom. Dok je u Islandu
npr. za osnivanje nove tvrtke dovoljno
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Uvoenje novog poreza na
kasko osiguranje bit Êe
socijalni udar na dæep ljudi.
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pet dana, u Hrvatskoj za to neki put
treba od πest tjedana do πest mjeseci.
Koji Êe poduzetnik u takvoj situaciji
uÊi u jedan takav rizik i avanturu
koja se zove osnivanje nove tvrtke ako
mu za takav poduhvat treba πest
mjeseci, pita ovaj zastupnik, i dodaje
joπ kako najËeπÊe niti naπe banke ne
prate na pravi naËin sve te inicijative
koje su u funkciji poboljπavanja
poduzetniËkog potencijala.

Kako nema malog i srednjeg
poduzetniπtva bez velikih sistema, i
upravo zato Klub se zalaæe da se πto
prije pronae balans izmeu ova dva
dijela jednog te istog sustava.

Za zastupnika SSttjjeeppaannaa  HHeenneezziijjaa
((SSDDPP)) netoËan je navod da se za
ishoenje potrebnih papira za novu
firmu treba Ëekati viπe mjeseci. U
Gradskoj i æupanijskoj upravi u
Koprivnici, kaæe, da svatko tko æeli te
papire moæe ishoditi u roku od sedam
dana, a najduæe mjesec dana. Stoga
nije dobro generalizirati stanje na tim
podruËjima loπim primjerima vlastite
sredine nego se loπi primjeri mogu
ispraviti dobrim primjerima drugih
sredina, zakljuËio je Henezi.

Rasteretiti gospodarstva od

poreza na dobit

Uz sve napore koje Ëini Vlada
dræavni proraËun veÊ tri godine
zaredom neprekidno raste, a manjak
se uporno pokriva zaduæivanjem tj.
novim obveznicama, odnosno priva-
tizacijom, podvukao je dr.sc. TToonnËËii
TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) istupajuÊi u ime Kluba
zastupnika HSP-HKDU-a. Brojne
stavke koje su date u proraËunu
(predvianje rasta gospodarstva,
inflacije, zaposlenosti itd.) potpuno su
proizvoljne i bez jasnih pokazatelja
koji bi im dale vjerodostojnost, ocjena
je Kluba. Podaci o deficitu proraËuna
u obrazloæenju tog dokumenta
razlikuju se od podataka u drugim
prateÊim dokumentima, a to ne
pridonosi preglednosti proraËuna.

Klub dræi kako se Hrvatska neÊe
izvuÊi iz krize nikakvim genijalnim
potezima Vlade nego iskljuËivo uz
pomoÊ svojih gospodarstvenika, dakle
poslodavaca. Zato je, kaæe, kljuËna
stvar rasteretiti gospodarstvo od
poreza na dobit. »injenica je da raste
porez na dobit (za 17 posto u odnosu
na 2000. godinu), ali se Klub ne moæe
oteti dojmu da to nije posljedica rasta
gospodarstva. Stoga je red da Vlada
konaËno sasluπa zahtjeve Hrvatske
udruge poslodavaca, podvlaËi ovaj

zastupnik, i podsjeÊa da je Klub prije
dvije godine u ime te Udruge podnio
20 amandmana u svezi s porezom na
dobit, ali su oni listom odbijeni, a
posljedica je strelovit rast prihoda od
poreza na dobit koji ne pridonosi
rastu gospodarstva. Nadalje, Klub
dræi da je potrebno rasteretiti, odno-
sno smanjiti porezni teret tj.
rasteretiti porez na dohodak kako bi
se time pojeftinila cijena radne snage.
Uostalom, Svjetska banka to predlaæe
svim tranzicijskim zemljama, rekao je
zastupnik TadiÊ, a vladajuÊoj koaliciji
poruËio ako veÊ sluπa MMF i Svjetsku
banku da tada posluπaju i ovaj njihov
prijedlog.

Za Klub je neprihvatljivo smanjenje
izdvajanja za znanost (za 10 posto),
kao i poticaja za poljoprivrednu
proizvodnju (od 8 posto), a napose za
35 posto smanjenje sredstava za
ruralni razvitak u razdjelima Mini-
starstva poljoprivrede i πumarstva jer
nas to neÊe dovesti do potrebne razine
zaπtite hrvatskog sela i hrvatskog
seljaka. Pozdravio je bitno poveÊanje
sredstava namijenjenih Hrvatskom

centru za razminiranje uz napomenu
da 1 m2 razminiranja na ravni-
Ëarskom terenu iznosi 12 kuna, na
πumovitom terenu 18, a svakih 100
kuna uloæenih u razminiranje znaËi 8
m2 viπe mira za naπe poljo-
privrednike. Klub, meutim, ne moæe
pozdraviti nedovoljno poveÊanje
izdvajanja za obnovu pruga na 5B, 5C.
i 5D koridoru, te za 33 posto sma-
njena sredstva za program socijalnog
zbrinjavanja viπka zaposlenika na
Hrvatskim æeljeznicama.

Jadranko MijaliÊ je ustvrdio da
Klub zastupnika HSLS-a iz viπe
razloga neÊe podræati predloæeni
proraËun, te podsjeÊa kako je Klub
traæio Ëak odgodu rasprave uz
objaπnjenje da su nekorektno pro-
mijenjeni materijali koji su posluæili
kao podloga za raspravu. ProraËun se
donosi na brzinu kao nuæno zlo koje
treba bez veÊe rasprave i velikog
znanja zastupnika proÊi parlament
kao nekakav polu filter. Klub ne
moæe, kaæe, prihvatiti predloæeni

proraËun jer se bazira na nekim
makroekonomskim podacima koji su
izuzetno problematiËni. To se, prije
svega, odnosi na stopu rasta bruto
domaÊeg proizvoda pa se tako na
nekim mjestima planira rast BDP-a od
4 posto, a na nekim mjestima od 5
posto. Pritom ne treba izgubiti iz vida
Ëinjenicu da je stopa rasta BDP-a
prvenstveno generirana osobnom
potroπnjom koja se temelji na
zaduæivanju kod inozemnih banaka, a
sredstva se troπe prvenstveno za
kupnju inozemne robe gdje
dominiraju automobili. Takav porast
BDP dosta je krhka baza za bilo kakvo
zaduæivanje ili poveÊanje javne
potroπnje u Hrvatskoj, nastavlja
zastupnik MijaliÊ. Platna bilanca kao
jedan od temelja za eventualno
poveÊanje zaduæivanja dræave i nove
javne rashode izuzetno je loπa, raste
vanjski deficit po stopi od 19 posto,
pokrivenost uvoza i izvoza je 46,9
posto, stopa rasta ino-duga nije
dugoroËno odræiva i Hrvatska se ne bi
smjela viπe zaduæivati, a ovim se
proraËunom projiciraju nova zadu-
æenja. Tijekom rasprave govorilo se i
o kamatnim stopama, a valja znati da
su kamatne stope koje najviπe
pogaaju graane Hrvatske, i to one
siromaπnije s malim plaÊama, kamat-
ne stope na minuse po tekuÊim
raËunima i iznose enormnih 14,5
posto, dok pasivna kamata iznosi 1
posto.

Subvencije su izuzetno proble-
matiËna stavka u proraËunu. Tako u
brodogradnji subvencije pokrivaju
gubitke i generiraju nove gubitke, a
one u poljoprivredi poveÊane su u
2003. za 20 posto u odnosu na 2002.
bez analiza o efektima danih
subvencija proπlih godina. To samo
znaËi da su plod politiËkog dogovora i
politiËke trgovine pred izbore, kaæe
zastupnik MijaliÊ.

Klub dræi da dræavni proraËun ne bi
smio nominalno rasti, a uπtede su
moguÊe na mnogim stavkama,
izmeu ostalog, na subvencijama koje
rastu za trgovaËka druπtva, mate-
rijalnim rashodima, gradnji novih
objekata za potrebe raznih mini-
starstava itd. Svako daljnje zadu-
æivanje i rast potroπnje i u
nominalnom iznosu dovodi Hrvatsku
u daleko teæu financijsku situaciju
nego πto je ona danas, zakljuËio je
zastupnik MijaliÊ i joπ jedanput rekao
kako Klub zbog svih tih razloga neÊe
prihvatiti predloæeni proraËun za
2003. godinu.
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Predloæeni proraËun nije
razvojan jer se poveÊavaju
optereÊenja gospodarstvu, a
nije ni socijalan jer ne rjeπava
krucijalna pitanja
nezaposlenosti i loπeg æivotnog
standarda.



Predloæeni proraËun ne nudi jasnu
strategiju gospodarske, socijalne i
fiskalne politike, podvukao je IIvvaann
©©uukkeerr u ime Kluba zastupnika HDZ-a.
Niti ovom prilikom u prijedlogu
proraËuna nije ponueno nikakvo
rjeπenje glede najveÊe rak-rane
hrvatskih dræavnih financija, a to je
minus izvanproraËunskih fondova.
Sve dok god se taj problem ne poËne
rjeπavati ne moæe se govoriti o
konsolidaciji hrvatskih dræavnih
financija.

Zastupnik tvrdi da se s odreenim
zakonima u Hrvatskoj stvara anti-
poduzetniËka, a ne poduzetniËka
klima, a to je jasna poruka i Hrvatske
udruge poslodavaca. Ako je tko
meritoran za davanje takve ocjene
onda je to Udruga koju Ëine ljudi koji
u ovom trenutku stvaraju nekakvu
novu vrijednost u Hrvatskoj. I dok se
s jedne strane deklaratorno tvrdi
kako se provodi porezno rastereÊenje
u RH s druge se strane ispod æita
uvijek guraju neki novi porezni
zakoni. S tim u svezi, kaæe, bilo je i
njegovo pitanje upuÊeno ministru
financija priprema li se uvoenje
novog poreza na kasko osiguranje od
15 posto i podiæe li se stopa poreza na
obvezno osiguranje sa 15 na 20 posto.
Dobio je, kaæe, potvrdni odgovor.
Pritom se kao argument navodi da je
to tako u NjemaËkoj, a zastupnik
©uker upozorava da je kod nas
situacija drugaËija jer najmanje aute
kupila je kod nas najugroæenija
kategorija stanovniπtva, i to uglav-
nom na kredite, a kupnjom auta na
kredit i leasing kasko osiguranje
postaje praktiËki obvezno, a ne
izborno osiguranje, upozorava ©uker.
Stoga Êe uvoenje poreza od 15 posto
na kasko osiguranje biti socijalni
udar na dæep ljudi, i moæe se dogoditi
da to poveÊanje kao i poveÊanje stope
poreza na obvezno osiguranje bude
daleko veÊe optereÊenje nego πto Êe
mnogi graani dobiti poviπenjem
neoporezivog dijela dohotka na 1500
kuna. Za ovog je zastupnika to jasan
dokaz da Vlada nema dugoroËnu
strategiju fiskalne politike.

Zaduæivanje kod HNB-a

Dræi kako Êe se vrlo visoka sredstva
u proraËunu i dalje rasporeivati bez
Hrvatskoga sabora, jer proraËun nije
napravljen na petoj razini. Misli kako
bi viπe trebalo poraditi na naplati
prihoda, jer tada neÊemo morati
uvoditi nove poreze. Kada to kaæe
zastupnik prvenstveno misli na

troπarine i koncesije. Smatra takoer
kako izmjenom zakona o Hrvatskoj
narodnoj banci treba omoguÊiti da se
dræava kroz slijedeÊe tri-Ëetiri godine
zaduæuje u Hrvatskoj narodnoj banci,
i da se takva moguÊnost ukine kada
situacija bude bolja. U ovom trenutku
tragiËna je, naime, situacija da naπa
dræava i hrvatski graani plaÊaju
kamate bankama, a kroz zaduæenje u
HNB-u, kroz prihod od kamata i kroz
razliku izmeu prihoda i rashoda na
odreeni bi se naËin dio tih novaca
opet vratio u hrvatski proraËun. Po
ocjeni Kluba zastupnika HDZ-a jedino
rjeπenje za gospodarski oporavak RH
jeste poveÊanje izvoza i smanjenje
vanjsko-trgovinskog deficita, i ako se
to uËini poticajnim mjerama tada se
moæe reÊi da je Hrvatska na pravom
putu gospodarskog oporavka. Kona-
Ëno, za Klub je neprihvatljivo
vezivanje poticaja u poljoprivredi sa
Zakonom o porezu na dohodak jer je
to tragedija za hrvatske poljopriv-
rednike. To ne Ëini niti jedna dræava
u svijetu, i tako neπto gore je od

Zakona o neposrednim porezima iz
doba komunistiËke Jugoslavije,
zakljuËio je zastupnik ©uker.

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt je ustvrdila da
Klub zastupnika DC-a nije zadovoljan
ovakvim prijedlogom dræavnog prora-
Ëuna jer ga ne smatra dovoljno
razvojnim. Tvrdi da predloæeni
proraËun u potpunosti slijedi logiku i
politiku rebalansa dræavnog prora-
Ëuna za 2002. godinu, a ona je za Klub
u pojedinim elementima neprihvat-
ljiva. Planirani iznosi rashoda opet
pokazuju da Vlada i dalje jedino
uspjeπno provodi samo restrikcije u
dræavnoj potroπnji, koje doista ne
mogu biti temelj daljnje gospodarske
aktivnosti. Klub joπ uvijek ne vidi πto
su pravi prioriteti kojim bi se kroz
dræavnu potroπnju potaknula gospo-
darska aktivnost i stvorila nova
struktura u gospodarstvu kako bi se
mogli pokrivati potrebni transferi za
socijalu i skrb. Sve dosadaπnje mjere
aktualne ekonomske politike rezul-
tirale su poveÊanjem vanjske zadu-
æenosti i to je ozbiljna prijetnja

likvidnosti zemlje, upozorava ova
zastupnica. Ukupan iznos sredstava
namijenjen poticanju izvoza i kao
potpora programima konkurentnosti
izvoza, nedostatni su, ocjena je Kluba.
Zabrinjava podatak da se zadnjih
godina prepolovio izvoz Hrvatske u
EU, a izgubili smo træiπne udjele u
NjemaËkoj i Italiji. Istodobno su
gotovo sve zemlje iz tranzicije, a
napose srednjoeuropske, dvostruko
poveÊale svoju konkurentnost, a neke
i viπe od toga. ZakljuËujuÊi raspravu
zastupnica je rekla kako Êe Klub
zastupnika DC-a ostati suzdræan kod
glasovanja jer æeli vidjeti s kojih Êe se
to proraËunskih pozicija smanjiti
iznos sredstava koliko traæi Meu-
narodni monetarni fond.

”U uvjetima kada 2/3 proraËuna
odlazi stanovniπtvu i graanima
Hrvatske teπko je oËekivati da Êe
hrvatsko gospodarstvo biti konku-
rentno u globaliziranom svijetu”,
primijetio je GGoorraannkkoo  FFiiææuulliiÊÊ u ime
Kluba zastupnika LIBRE. LIBRA Êe
podræati predloæeni proraËun oËeku-
juÊi istovremeno od ministarstava
koja su ovim proraËunom dobila bitno
viπe sredstava da ista upotrijebe za
reformske zahvate, a ne za poveÊanje
plaÊa ili materijalnih troπkova. Tu
zastupnik FiæuliÊ misli na mini-
starstva znanosti i tehnologije,
prosvjete i πporta, pravosua, uprave
i lokalne samouprave, a napose
poljoprivrede i πumarstva.

U narednom razdoblju LIBRA neÊe
podræati niti jedan zakonski prijedlog
kojim bi se na bilo koji naËin poveÊali
troπkovi gospodarstva i oËekuje da se
razmotri ukidanje poreza na dobit i da
u 2004. ta stopa poreza u Hrvatskoj
iznosi 0 posto. Istodobno mora se
neπto uËiniti sa cijenom rada, ali ne sa
neto cijenom rada jer se ne mogu
smanjivati plaÊe. Mogu se, meutim,
smanjivati porezi i prirezi na plaÊe, a
napose doprinosi na plaÊe, ali je za ovo
potonje potrebno provesti temeljitu
reformu zdravstva i svih troπkova
koje zdravstvo ima. Isto tako treba
uspjeπno zavrπiti reformu miro-
vinskog osiguranja, odnosno miro-
vinskih fondova, a to nije moguÊe bez
formiranja træiπta kapitala.

IIvvoo  LLoonnËËaarr  ((nneezzaavviissnnii)) je reagirao
na navod zastupnika FiæuliÊa da Êe
LIBRA podræati ministarstva koja
provode reformske zahvate, pa je u
tom kontekstu spomenuo i Mini-
starstvo poljoprivrede i πumarstva. Za
zastupnika LonËara radi se o
netoËnom navodu jer kada bi to
Ministarstvo iπlo u nekakve reform-

IHS
27. XII. 2002.

PRORA»UN ZA 2003.

BROJ

350

33

U ovom se trenutku ne mogu
smanjiti neki porezi i
doprinosi jer to otvara
prazninu u proraËunu koja se
opet ne moæe niËim
isfinancirati nego poveÊanim
zaduæivanjem.
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ske zahvate onda ne bi na ureenje
kancelarija u Ministarstvu izdvojilo 5
milijuna kuna, odnosno pet puta viπe
sredstava od sredstava predvienih za
sjemenarstvo i rasadniËarstvo. ”Ako
je ukupan proraËun poveÊan 20 puta,
a smanjeni su poticaji za 8 posto, onda
o kakvim se reformama tu moæe
govoriti”, zakljuËio je zastupnik
LonËar.

Za Klub zastupnika Hrvatskog
bloka predloæeni proraËun nije
razvojni jer se poveÊavaju optereÊenja
gospodarstvu, a nije ni socijalni jer ne
rjeπava krucijalna pitanja nezapo-
slenosti i loπeg æivotnog standarda,
podvukao je MMiillaann  KKoovvaaËË. Za Hrvatski
blok dvojbeni su osnovni podaci u
predloæenom proraËunu - od veliËine
bruto druπtvenog proizvoda sve do
postotka o nezaposlenosti u RH, koji
se umjetno smanjuje admini-
strativnim, a ne stvarnim zapoπlja-
vanjem.

Da bi se ostvario ovaj proraËun ili
bilo koji drugi veliki projekt u dræavi
potrebna je politiËka stabilnost, a sve
do tada i dok se ne rjeπavaju
krucijalni problemi za dræavu moæe se
samo sanjati o gospodarskom prospe-
ritetu u rjeπavanju gospodarskih i
socijalnih pitanja. Hrvatski blok ne
moæe podræati ovako predloæen dræav-
ni proraËun, zakljuËio je zastupnik
Milan KovaË.

DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP)) se nije
sloæila s konstatacijom kako se niπta
ne izdvaja za obnovu. Smatra da se
tako πto ne moæe tvrditi ako se
istodobno u predloæenom proraËunu
planira npr. financiranje obnova u
ratu oπteÊenih kuÊa temeljem Ëega Êe
12500 Ëlanova domaÊinstava ostvariti
prava s naslova obnove i popravka,
osigurava kupnja 3060 stambenih
jedinica za stambeno zbrinjavanje
privremenih korisnika zauzete privat-
ne imovine, te nabavka osnovnoga
graevinskog materijala za obnovu
oπteÊenih obiteljskih kuÊa ili stanova
(328) u privatnom vlasniπtvu kao i za
izgradnju 1680 obiteljskih kuÊa na
dræavnom zemljiπtu, a napose ako se
sufinancira otplata zajmova za
financiranje obnove ratom uniπtenih
πkolskih objekta.

Vlada Êe ustrajati na

reformama

U zavrπnom istupu ministar finan-
cija, dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc zahvalio se
zastupnicima na detaljnoj i iscrplju-
juÊoj raspravi, a napose na prim-

jedbama, sugestijama i kritikama.
Demantirao je ono πto su objavili neki
mediji da je Vlada izaπla pred
zastupnike s jednim proraËunom, a
zapravo ima nekakav drugi proraËun.
Postoji samo jedan dræavni proraËun,
i on Êe se doraivati, rezolutan je
ministar.

Zastupnici su opravdano upozo-
ravali na neke nelogiËnosti u
proraËunu pa tako i na niske
proraËunske stavke npr. za rad
PuËkog pravobranitelja, USKOKA,
Ureda za suzbijanje zloporabe opojnih
droga za πto treba osigurati viπe
novaca. ToËna je informacija da se
gotovo 2/3 proraËunskih sredstava ili
69,6 posto vraÊa natrag stanovniπtvu,
a u okviru preostale 1/3 proraËunskih
sredstava viπe od 5 milijardi kuna
osigurava se za razvoj i kapitalna
ulaganja. Vlada dræi da je predloæeni
proraËun u maksimalno moguÊoj
mjeri usmjeren na to da podupre
kapitalne projekte u dræavi. Glede

zahtjeva da se rijeπe problemi dva
izvanproraËunska fonda (miro-
vinskog i zdravstvenog osiguranja)
kaæe kako je kod toga bitno pitanje
kako to uËiniti u uvjetima naraslog
broja umirovljenika i smanjenog
broja zaposlenih. Dræi opravdanim
zahtjev da se πto je moguÊe viπe
pomogne poduzetniπtvo, i stvore πto
povoljniji uvjeti za njegov gospo-
darski razvoj. Dodaje, odmah kako
nismo u stanju brzo rijeπiti sma-
njivanje poreznih optereÊenja, pa tako
i poreza i doprinosa, jer se na taj
naËin otvara pitanje podmirivanja
odreenih elementarnih potreba kao
πto je npr. isplata mirovina ili nekih
drugih davanja. Vlada Êe zato ustra-
jati u veÊ spominjanim reformama
koja baπ kao proraËun i porezna
politika mora iÊi na ruku, osobito
poduzetniπtvu.

U ovom se trenutku ne mogu
smanjiti neki porezi i doprinosi jer to
naprosto otvara prazninu u prora-
Ëunu, koja se ne moæe niËim isfinan-
cirati nego poveÊanim zaduæivanjem,
a Vlada to ne æeli. Daljnje rastereÊenje
gospodarstva mora biti vezano uz
reforme, restrukturiranje i svakako
gospodarski rast koji Êe onda donositi
viπe sredstava, a time i moguÊnost da
se relativno manje optereti gospo-
darstvo porezima i doprinosima.

Dræava se neÊe zaduæivati kod
Hrvatske narodne banke, kategoriËan
je ministar i dodaje da bi prihvaÊanje
takvog prijedloga znaËio korak
unatrag, te kako ima milijun razloga
zaπto zaduæivanje kod HNB-a nije u
skladu sa suvremenom financijskom
praksom i modernim træiπnim poslo-
vanjem. Nije dobro da se dræava kad
god je u πkripcu osloni na jasle svoje
vlastite πtamparije ili nekog drugog,
rezolutan je ministar Crkvenac. Dræi
kako se dræava mora ponaπati kao i
svaki drugi poduzetnik i ne moæe biti
u povlaπtenom poloæaju.

Glede upita zaπto je u ovom
proraËunu ”nestalo” 20 milijuna kuna
kada je rijeË o otvaranju raËuna za
optante, ministar objaπnjava da je
okonËana prva runda pregovora
izmeu naπe i talijanske strane.
Pregovori za sada idu dobro, otvorena
su brojna principijelna pitanja, i o
njima postignut sporazum. Talijanska
je strana sukladna nastaviti dogovore
i doÊi do rjeπenja, a kada se doe u
fazu otvaranja raËuna Hrvatska Êe
poËeti s ispunjavanjem svojih obveza
po toj osnovi i za to Êe imati osigurana
sredstva, ali to ne znaËi da Êe to
planirati kao posebnu stavku. Glede
sugestije da proraËun bude πto je
moguÊe viπe socijalan, kaæe da je to u
opreci s nastojanjem da proraËun
bude πto manji. Traæi se balans, ali Êe
proraËun osigurati ostvarivanje svih
utvrenih prava na podruËju socijale,
s tim da se neka prava, koliko to bude
moguÊe, i poveÊaju. Obveze dræave u
socijalnoj sferi bit Êe ispunjene.

Ministar se slaæe sa svima koji misle
da treba viπe poduprijeti izvoz.
Upozorava, meutim, da se Ëitavo
vrijeme u raspravi govori o izvozu
roba i velikom robnom deficitu, a
dodaje kako tu ne treba zanemariti
niti izvoz naπih usluga smatrajuÊi ih
manje vrijednim. Dræi, naime, da Êe
izvoz naπih usluga biti sve veÊi i veÊi
poËev od turizma pa sve do izvoza
znanja. Traæi da se kod razmatranja
izvoza zahvaÊaju robni i nerobni
prihodi. InaËe se slaæe da nemamo
novih proizvoda koji su za izvoz
dovoljno konkurentni, produktivnost
nije osobita kao i tehniËka opre-
mljenost. U narednom se razdoblju
raËuna na stanovitu reindustrijali-
zaciju, ali i na to da se neke naπe robe
probiju kao marke.

Na opasku kako kod nas nema tzv.
Green field investicija i kako je to
problem, ministar uzvraÊa kako misli
da nas one ne bi usreÊile. Takve
investicije ne dolaze u Hrvatsku u
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kojoj je rad relativno skup, veÊ odlaze
tamo gdje je masovna proizvodnja i
gdje se moæe jeftino plaÊati radna
snaga, a po moguÊnosti ne devastira
okoliπ. Ministar tvrdi kako bi se viπe
zalagao za to da naπi poduzetnici i
poduzeÊa postanu partneri ino-
zemnim poduzetnicima i zajedniËki
ostvaruju nove projekte. S pravom
ukazuju neki da dræavna uprava nije
osobito efikasna, ali ispravlja tvrdnju
da je za osnivanje poduzeÊa u Hrvat-
skoj potrebno πest mjeseci. Nakon
poduzetih mjera u proteklih godinu
dana u Hrvatskoj se poduzeÊe moæe
osnovati za desetak dana, tvrdi
ministar. Doduπe ima sredina gdje taj
postupak zapinje, ali je u osnovi ovaj
postupak znatno poboljπan, no joπ
uvijek treba dosta uËiniti.

Green field investicije

Na primjedbu kako neki dijelovi
Republike Hrvatske nisu u ovom
proraËunu proπli jednako kao drugi,
ministar objaπnjava da Ministarstvo
financija dodjeljuje odreena sredstva
pojedinim æupanijama, gradovima i
opÊinama, prema kriterijima utvre-
nim zakonom. Raspored projekata po
podruËjima i regijama izraz je cjeline
projekata i aktivnosti svih mini-
starstava koji podupiru iste. Ministar
dræi da se u predloæenom proraËunu,
a u ovoj je raspravi to doπlo do
izraæaja, uspostavlja relativno bolji
balans u tom smislu tj. da sva
podruËja Hrvatske osjeÊaju rezultate
proraËuna.

Potroπnja u sektorima znanosti i
prosvjete bit Êe uvjetovana provo-
enjem reformi i realizacijom pro-
jekata u tim sektorima, a koji se
meunarodno verificiraju i u funkciji
su razvitka hrvatskog gospodarstva i
novih proizvoda. Znatna sredstva koja
sada dobivaju pravosue, poljo-
privreda kao i neki drugi takoer Êe
biti uvjetovani provoenjem predvi-
enih reformi.

Dræavni proraËun u cijelosti nudi
stabiliziranje inozemnog zaduæivanja
na razini od 5 posto, zadræava
gospodarsku dinamiku, a uz ovakav
proraËun i korekcije koje Êe uslijediti
po ovoj raspravi, Hrvatska je nedvoj-
beno i dalje u razdoblju visoke
stabilnosti kako ekonomske tako i
politiËke.

PoslovniËku primjedbu imao je IIvvoo
LLoonnËËaarr  ((nneezzaavviissnnii)). Dræi da je ministar
Crkvenac prekrπio Ëlanak 182.

Poslovnika. Razlog - dan ranije je,
kaæe, postavio cijeli set pitanja, a niti
na jedno mu pitanje ministar nije
odgovorio. A zanimalo ga je, podsjeÊa
LonËar, iz kojih je to sredstava
isplaÊeno 143 milijuna kuna za izvoz
pπenice, a iz kojih 30 milijuna kuna
za program zbrinjavanja radnika
sukladno odluci Vlade RH.

Reagirao je predsjednik ZZllaattkkoo
TToommËËiiÊÊ upozorenjem da se zastupnik
krivo pozvao na Ëlanak 182. Poslov-
nika buduÊi da ta odredba regulira
postavljanje pitanja u okviru
aktualnog prijepodneva. Dodao je joπ
da ministar Crkvenac moæe odabrati
hoÊe li odgovoriti ili ne zastupniku na
postavljeno pitanje.

Radi ispravka navoda javio se
JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ  ((HHSSLLSS)). Ministar
Crkvenac æeli uporno uvjeriti da su
materijali koje su dobili zastupnici
korektni, kaæe MijaliÊ, s Ëime se ovaj
zastupnik ne slaæe. Tako npr. u tim
materijalima stopa deficita opÊe
konsolidirane dræave iznosi 4,5 posto,
a ne 5 posto kao πto je govorio mini-
star, rekao je, uz ostalo, ovaj
zastupnik. IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) smatra
kako nije toËan navod ministra da se
ne moæe rijeπiti problem izvan-
proraËunskih fondova. Zastupnik
©uker misli drugaËije i s tim u vezi
podsjeÊa da su prije dvije godine
smanjene stope mirovinskog i
zdravstvenog osiguranja na plaÊe i s
tog osnova u proraËunu se ubiru 2,5
milijardi kuna manje. A svi zbrojeni
poticaji u gospodarstvu i poljoprivredi
ne iznose 2,5 milijardi kuna.
Smanjivanjem doprinosa namjera je
bila rasteretiti gospodarstvo i smanjiti
troπak rada, meutim nezaposlenost
je u meuvremenu strahovito narasla.
A glede prijedloga o zaduæivanju
dræave kod HNB tvrdi kako pri tome
nije mislio na zaduæivanje bez kamata
veÊ na zaduæivanje dræave po krite-
rijima kako se zaduæuju i svi drugi
kod Hrvatske narodne banke.
KonaËno, bolje je da kamate na takvo
zaduæivanje plaÊamo HNB-u.

DDoorriiccaa  NNiikkoolliiÊÊ  ((HHSSLLSS)) dræi da je
ministar netoËno naveo da je Green
field investicija iskljuËivo investicija
stranog kapitala, jer takvu investiciju
moæe pokrenuti i domaÊi poduzetniËki
kapital. Uz to, kod dolaska takvih
investicija nema nikakve bojazni za
zaπtitu okoliπa, jer svaka Green field
investicija mora imati studiju ispla-
tivosti, a svaka takva studija i

obvezatan dio koji se tiËe zaπtite
okoliπa.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) opet dræi da je
netoËna tvrdnja ministra Crkvenca
kako postoji transparentan naËin
izraËunavanja visine potpora poje-
dinim opÊinama na podruËjima
posebne dræavne skrbi. Volio bi, kaæe
zastupnik, kada bi mu se ogromna
reËenica (gotovo od pola stranice)
navedena u Ëlanku 15. stavku 9.
Zakona u kojoj su navedeni ti kriteriji
pretoËila u matematiËku formulu gdje
bi se pojedini pojmovi zamijenili
brojkama kako bi se matematiËki
lakπe doπlo do odreene brojke koja
pripada nekoj opÊini ili gradu. Kroz
predloæene potpore u proraËunu joπ se
lakπe moæemo uvjeriti da ne postoji
egzaktan naËin izraËuna potpora
pojedinim opÊinama i podruËjima od
posebne dræavne skrbi nego da je tu
rijeË o jednoj popriliËnoj impro-
vizaciji.

U ponovnom istupu ministar MMaattoo
CCrrkkvveennaacc je ustvrdio kako je objek-
tivno cijena rada u Hrvatskoj visoka,
i najviπa je meu tranzicijskim
dræavama. Ne moæe prihvatiti prijed-
log da se sada ponovno poveÊaju
doprinosi i porezi i uvode nameti na
gospodarstvo. Jednako tako ne moæe,
kaæe, prihvatiti prijedlog da se fon-
dovi za mirovinsko i zdravstvo
saniraju tako πto Êe se smanjiti
poticaji u nekim drugim podruËjima
koji su izravno vezani uz gospodarski
razvitak. A glede transparentnosti
izraËunavanja potpore pojedinim
opÊinama i podruËjima posebne dræav-
ne skrbi ministar Crkvenac uvjerava
kako tu nije posrijedi nikakva
improvizacija, te kako je velika
reËenica koju spominje zastupnik
pretvorena u preciznu formulu, a ne
formuletinu. Pozvao je zastupnika
Krpinu da doe u Ministarstvo
financija i vidi kako se ta formula
primjenjuje, te se uvjeri kako je sve
transparentno.

Zastupnik IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) pri-
mijetio je kako nije korektno da
ministar Crkvenac izvrÊe ono πto je
reËeno u raspravi. ©uker tvrdi kako
nitko nije rekao da se poveÊavaju
doprinosi, niti da se nauπtrb miro-
vinskog i zdravstvenog osiguranja
potiËe poduzetniπtvo.

Istupom ovoga zastupnika okon-
Ëana je ova rasprava, a tada se preπlo
na glasovanje o amandmanima.

IHS
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PRORA»UN ZA 2003.
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HRVATSKI SABOR

AMANDMANI

Prvi amandmani na Dræavni prora-
Ëun za 2003. godinu o kojima se
raspravljalo i glasovalo bili su
amandmani Vlade. Ministar financija
dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc  je pojasnio da se
tu radi o pet amandmana kojima su se
htjele postiÊi slijedeÊe svrhe: svoenje
ukupnih javnih financija dræave na 5
posto, podupiranje znaËenja znanosti
i obrazovanja, joπ veÊa πtedljivost na
nekim stavkama, te korekcije prihoda
od cestarina i smanjenja zaduæenosti
u podruËju Hrvatskih autocesta i
Hrvatskih cesta.

Zastupnici su potom veÊinom glaso-
va prihvatili raspravu o tim aman-
dmanima.

Ministar Crkvenac je potom rekao
da se prvi amandman Vlade povlaËi,
buduÊi da ga drugi precizira i
upotpunjuje. Objasnio je kako taj
amandman precizno adresira one koji
Êe koristiti sredstva koja su
reformske prirode za sasvim kon-
kretne namjene.

U ime Kluba zastupnika HSP-a i
HKDU-a TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP))  je rekao da
Sabor raspravlja o ProraËunu za koji
misli da je konaËan, a da ga onda
Vlada joπ dorauje. Smatra da su joπ
uvijek neke stavke u ProraËunu
nerazjaπnjene, kao 339 milijuna kuna
namijenjeno poticaju brodskih i
brzobrodskih linija ili 200 milijuna
kuna za potrebe FINA-e. Nadao se da
Êe Vladinim amandmanom biti podro-
bnije podijeljene stavke u razdjelu
Ministarstva poljoprivrede. Naglasio
je kako oËekuje da Êe Vlada tijekom
rasprave dati nove amandmane u
svezi s navedenim.

U svezi s drugim amandmanom
Vlade u ime Kluba zastupnika HSLS-
a za rijeË se javio mr.sc. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann
((HHSSLLSS))..  Istaknuo je da njegov Klub ne
moæe shvatiti kako je to bio planiran
ProraËun kada se neke stavke
amandmanima mijenjaju i za 50
milijuna kuna. Osvrnuo se potom na
izjave gospode LiniÊa i Crkvenca kako
reforma platnog prometa neÊe niπta
koπtati, rekavπi kako je u proraËunu
u tu svrhu namijenjeno 200 milijuna
kuna.

Imamo 52 stranice amandmana
Vlade i moæemo reÊi da se radi o
sasvim novom ProraËunu, smatra u
ime Kluba zastupnika IDS-a DDaammiirr
KKaajjiinn  ((IIDDSS))..  Miπljenja je kako 87,8
milijardi ProraËuna znaËi da
Hrvatska æivi iznad moguÊnosti i da
Êe jednog dana sve to doÊi na naplatu.
Osvrnuo se potom na situaciju glede

Istre rekavπi da ona nikada nije bila
loπije zastupljena u ProraËunu,
buduÊi da dobiva samo 46 milijuna
kuna. Tu se posebno istaknulo to πto
Vlada ni jednu kunu nije osigurala za
neki od istarskih sudova. ZakljuËio je
kako je oËigledno da je ovaj ProraËun
plod kompromisa triju vladajuÊih
stranaka te je kao takav izborni.
Dodao je da se na takav naËin u
sabornicu prenosi praksa iz nekih
prijaπnjih vremena.

U ime Kluba zastupnika HDZ-a
DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  je rekao kako
HDZ podræava poveÊanje sredstava
namijenjenih znanosti. Meutim,
kaæe, ono s Ëime se ne slaæe je
intervencija u stavke koje se tiËu
Ministarstva poljoprivrede. Napo-
menuo je kako nominalno u cjelini sve
ostaje isto, ali da se stavka poticanje
poljoprivrede smanjuje za 111
milijuna kuna. Taj iznos, pojasnio je,
prebacuje se na stavku koja se zove:
poticanje razvoja poljoprivrede -
reforme. Koje reforme, upitao je.
Smatra da se tu radi o tome πto
ministar poljoprivrede æeli zadræati
111 milijuna kuna iz odredbi Zakona
o dræavnim potporama u poljoprivredi
koje moæe koristiti na diskrecioni
naËin, buduÊi da je iduÊa godina
izborna. Neπto sliËno, dodao je
zastupnik, desilo se i kod prijedloga
smanjenja 50 milijuna kuna sa stavke
potpora dohotku u poljoprivredi.
Ustvrdio je da je institut potpore
dohotku institut Zakona o dræavnim
potporama u poljoprivredi te ne vidi
kako Êe postojati joπ jedan izvanredni
institut potpore dohotku izvan tog
Zakona. Vladi je zamjerio i to πto pred-
laæe brisanje predvienih 7 milijuna
kuna s pozicije Ministarstva znanosti
namijenjenih Gradu »akovcu. Ako je
to sada na nekoj drugoj poziciji,
ispriËavam se, naglasio je gospodin
Krpina. ZakljuËio je potom da Klub
zastupnika HDZ-a neÊe glasovati za
Vladin amandman.

ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc  ((LLIIBBRRAA))  je pojasnio da
se navedeni iznos za Grad »akovec
nalazi na stavci za poslovne objekte.

Ovo obrazloæenje gospodina Pavlica
mogao bih prihvatiti samo da je
govorio u ime Kluba ili Ministarstva
znanosti i tehnologije, nadovezao se
VVeelliimmiirr  PPlleeππaa  ((HHDDZZ))..

Zastupnici su tada glasovali o
amandmanu i prihvatili ga veÊinom
glasova (64 ”za” i 18 ”protiv”).

SlijedeÊim amandmanom Vlade se
ureuje i restrukturira u cjelini
politika plaÊa. Uπteda je oko 160
milijuna kuna, ali Êe plaÊe ipak imati

rast, pojasnio je ministar dr.sc. MMaattoo
CCrrkkvveennaacc..

Amandman je prihvaÊen veÊinom
glasova (63 ”za” i 17 ”protiv”).

I slijedeÊi amandman je prihvaÊen
veÊinom glasova (65 ”za” i 17 ”pro-
tiv”). Radilo se o smanjenju zadu-
æivanja za izgradnju cesta.

U svezi s 5. amandmanom kojim se
predlaæe investicijska ulaganja u
izgradnju krupne cestovne infra-
strukture smanjiti za 248 milijuna
kuna za rijeË se javio u ime Kluba
zastupnika HDZ-a DDrraaggoo  KKrrppiinnaa..  To
dræi neprihvatljivim jer smatra da Êe
doÊi do usporavanja gradnje autoceste
Zagreb-Split te daljnjeg porasta
nezaposlenosti.

Zamjenik ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn
je objasnio da predviena sredstva
neÊe ugroziti dinamiku izgradnje
navedene autoceste, jer su za sve
izvoaËe osigurana sredstva.

Tada je i taj amandman prihvaÊen
veÊinom glasova (63 ”za” i 18
”protiv”).

Umjesto prvog amandmana koji je
povuËen Vlada je dala amandman
247., pojasnio je ministar financija
dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..  Razlog za to je
smanjenje zaduæenosti za iznos uπteda
koje su proizaπle kao rezultat uku-
pnih Vladinih amandmana te
vraÊanje iznosa od 500 tisuÊa kuna za
izgradnju Osnovne πkole u Barbanu.

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ))  u ime Kluba
zastupnika HDZ-a smatra da je ovo
amandman nelogiËnih raspodjela.
Kao prvu nelogiËnost navela je
smanjenje iznosa za joπ 5 milijuna
kuna Hrvatskom centru za razmi-
niravanje. Potom je ukazala na 7
milijuna koji se dodjeljuju Hrvatskom
saboru za poslovanje te predloæila da
se taj, nepotreban, iznos dodijeli za
razminiravanje. Takoer smatra da
uπteda od 300 tisuÊa kuna u Uredu
predsjednika Vlade moæe iznositi joπ
viπe ukoliko bi se taj Ured ukinuo.
Miπljenja je i da je 11 milijuna kuna
previπe za direkciju koja se bavi
koriπtenjem sluæbenih zrakoplova,
buduÊi da je taj zrakoplov samo jedan.
IduÊu nelogiËnost vidi u stavci
Ministarstva vanjskih poslova i
Ministarstva pomorstva, prometa i
veza gdje se poveÊavaju sredstva za
sluæbena putovanja i za intelektualne
odnosno ostale usluge, dok se, kaæe,
smanjuju sredstva za usavrπavanje i
izobrazbu uËitelja i nastavnika. Iz svih
navedenih razloga Klub zastupnika
HDZ-a neÊe glasovati za ovaj
amandman, zakljuËila je zastupnica.
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Zastupnici su potom takoer
veÊinom glasova (67 ”za” i 17 ”protiv”)
prihvatili i ovaj Vladin amandman.

Preπlo se tada na izjaπnjavanje
Vlade o podnesenim amandmanima
zastupnika.

Amandman DDrraaggiiccee  ZZggrreebbeecc ((SSDDPP))
o poveÊanju sredstava Saboru za
sluæbena putovanja nije prihvaÊen.
Zastupnica ga je potom povukla.

ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS))  podnio je
amandman koji se takoer odnosi na
Hrvatski sabor odnosno na smanji-
vanje sredstava za intelektualne uslu-
ge, ostale usluge, reprezentacije,
ostale nespomenute rashode poslo-
vanja, ostale nespomenute financijske
rashode te za provedbu izbora.

Vlada ga nije prihvatila a, nakon
dodatnog pojaπnjenja o nuænosti
πtednje, ni zastupnici.

DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc  je predloæila i da se
iznos za usluge tekuÊeg i inve-
sticijskog odræavanja Hrvatskog sabo-
ra mijenja s 4 milijuna i 430 tisuÊa na
16 milijuna kuna.

Pojaπnjeno je da je u tu svrhu pove-
Êan iznos na 11 milijuna i 400 tisuÊa
kuna, nakon Ëega je zastupnica
povukla amandman.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  je predloæio da
se ukupan ProraËunski iznos za Ured
Predsjednika Republike smanji na 30
milijuna kuna.

Ni obrazloæenje da bi se s manjim
optereÊenjem poreznih obveznika slo-
æio i sam Predsjednik nije uvjerilo
zastupnike da glasuju za taj aman-
dman.

Amandman vezan uz Ured Pred-
sjednika imala je i JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr
((HHDDZZ))..  Predloæila je da se sredstva za
sluæbena putovanja smanje s 3 na 2
milijuna kuna.

Vlada ga je odbila uz obrazloæenje
kako je svojim amandmanom taj
smanjen za 630 tisuÊa kuna, a isto
miπljenje imala je i veÊina zastupnika. 

Uπtede u Uredu Predsjednika pred-
loæio je i mr.sc. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  i to od
3 milijuna i 256 tisuÊa kuna na
relaciji sluæbenih putovanja, usluga
promidæbe, ostalih usluga, ostalih
nespomenutih rashoda poslovanja i
ostalih nespomenutih financijskih
rashoda.

Amandman je odbijen uz obra-
zloæenje kako je on djelomiËno
prihvaÊen amandmanom Vlade te se s
time sloæila i saborska veÊina.

Amandman koji je podnio Klub
zastupnika HB-a odnosio se takoer
na Ured Predsjednika Republike.
Ukupna uπteda bila bi 2 milijuna i 993
tisuÊe kuna, a zbila bi se kod sluæbe-

nih putovanja, intelektualnih i ostalih
usluga, te kod tehniËkih i pomoÊnih
poslova.

I ovaj amandman je dobrim dijelom
obuhvaÊen amandmanom Vlade te se
ne prihvaÊa, rekao je u ime Vlade
ministar dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..  I ovo-
ga puta veÊina zastupnika je bila na
strani izvrπne vlasti.

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  je podnijela slije-
deÊi amandman. Njime bi se za sitni
inventar i autogume u Uredu Pred-
sjednika umjesto 200 tisuÊa iz
ProraËuna izdvojilo 20 tisuÊa kuna.

Ministar Crkvenac je i ovo odbijanje
amandmana obrazloæio da je Vlada tu
stavku veÊ smanjila svojim aman-
dmanom. Niti nakon glasovanja
amandman ge Kosor nije proπao.

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  je predloæila i da se
stavka za opremanje Ureda Pred-
sjednika iduÊe godine smanji s 511 na
100 tisuÊa kuna.

Uz isto obrazloæenje kao i prije
Vlada ga je odbila. Zastupnici
glasovanjem nisu podræali gu Kosor.

MMaarriijjaa  BBaajjtt ((HHDDZZ)) je svoj aman-
dman usmjerila na preraspodjelu
sredstava s Predsjednika Republike
na Ministarstvo rada i socijalne skrbi,
odnosno naknadu πteta bivπim
politiËkim zatvorenicima u iznosu od
6 milijuna 96 tisuÊa i deset kuna.

BuduÊi da se stavka Ukupno kod
Predsjednika Republike veÊ smanjila
amandmanom Vlade za 2 milijuna i
600 tisuÊa kuna, ovaj prijedlog nije
uvaæen. Zastupnici ga takoer nisu
prihvatili. 

Ured Predsjednika Republike bio i
u slijedeÊem amandmanu. DDuubbrraavvkkaa
©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))  je predloæila da se milijun
kuna za reprezentacije uvrsti u
reprezentacije Grada Dubrovnika.

Ta sredstva se ne mogu smanjivati,
pojasnio je ministar financija, a niti
zastupnici nisu bili skloni tom
prijedlogu.

ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  je predloæio sma-
njenje sredstava za Obavjeπtajnu
agenciju sa 50 na 20 tisuÊa kuna.

Sredstva su na razini od lani i
smatra se da se ona ne bi smjela
smanjivati, naglasio je ministar
CCrrkkvveennaacc..  I dodatno pojaπnjenje kako
uopÊe nema specifikacije na πto Êe se
potroπiti ta sredstva nije dovelo do
prihvaÊanja ovog amandmana.

Nije uvaæen ni amandman Kluba
zastupnika HB-a kojim je predloæeno
da se briπe stavka ostale usluge kod
agencije za zaπtitu træiπnog natje-
canja.

Nakon pojaπnjenja kako je to za
tiskarske, grafiËke i ine usluge,
predlagatelji su povukli amandman.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je podnio amandman
kojim bi se brisala stavka u Prora-
Ëunu koja se odnosi na Ured
Predsjednika Vlade.

Ministar financija s time se nije
sloæio.

Gospodin Krpina dodatno je obra-
zloæio kako ta stavka nikada do sada
nije bila u ProraËunu te pita je li 3
milijuna i 381 tisuÊa kuna primjer
πtednje?

Ministar MMaattoo  CCrrkkvveennaacc  je pojasnio
da se tu radi o izdacima za savjetnike
premijera Ëija je pomoÊ itekako
potrebna.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je ispravio netoËni
navod rekavπi da premijer veÊ ima
savjetnike pa i meu stranim dræa-
vljanima. 

Amandman potom nije dobio
potrebnu veÊinu glasova.

Joπ jedan amandman kojim se
predlaæe ukidanje pojedinih stavki
vezano uz poslovanje Ureda Pred-
sjednika Vlade nije prihvaÊen. Radilo
se o amandmanu Kluba zastupnika
HB-a, a iznos smanjenja sredstava je
bio 4 i pol milijuna kuna na rela-
cijama usluga promidæbe i infor-
miranja, intelektualnim i osobnim
uslugama, struËnom usavrπavanju
zaposlenika, zakupninama i najam-
ninama, ostalim uslugama, intelek-
tualnim i osobnim uslugama,
reprezentacijama, tekuÊim dona-
cijama u novcu i uredske opreme i
namjeπtaja.

Stav Vlade prihvatili su i zastupnici
prilikom glasovanja.

DDiijjaannaa  »»iizzmmaaddiijjaa  ((SSDDPP))  je predloæila
da se u stavci Ured Vlade Republike
Hrvatske za udruge uvede nova
pozicija: Izrada Nacionalne strategije
razvoja graanskog (civilnog) druπtva
u Republici Hrvatskoj s iznosom od 34
tisuÊe kuna.

Ministar financija je rekao da Êe
prijedlog biti prihvaÊen ukoliko Êe se
pozicija zvati: Nacionalni program
suradnje dræave i udruga i izrada
Strategije za razvoj civilnog druπtva.

Predlagateljica amandmana se s
time sloæila.

SlijedeÊa dva amandmana podnio je
Klub zastupnika HB-a. Prvi su
zatraæili da se briπe iznos od 600
tisuÊa kuna za materijal i sirovine u
Uredu za opÊe poslove Vlade i Sabora,
dok je drugim zatraæeno brisanje 120
tisuÊa kuna za Usluge telefona, poπte
i prijevoza u Uredu Vlade RH za
unutarnji nadzor. 
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Vlada je imala stav kako se aman-
dmani u cijelosti ne mogu prihvatiti,
s napomenom da je smanjenje tih
iznosa uneseno u njen amandman.
Glasovanje o prvom amandmanu je
bilo u skladu s tim stavom, dok su od
drugog amandmana predlagatelji
odustali.

Ministar MMaattoo  CCrrkkvveennaacc  nije se
sloæio ni s prijedlogom da se nula
kuna izdvoji za usluge promidæbe i
informiranja u Vladi RH. Prijedlog je
uputio DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  te ga pojasnio
konstatacijom da se Vladin Ured za
odnose s javnoπÊu ne treba baviti
promidæbom.

Zastupnici ga u njegovoj namjeri
nisu podræali.

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))  je podnijela
amandman kojim se predlaæe iznos
namijenjen Direkciji za koriπtenje
sluæbenim zrakoplovom smanjiti za 3
milijuna 486 tisuÊa i 937 kuna te taj
iznos prebaciti na Ministarstvo zna-
nosti i tehnologije za intelektualne i
osobne usluge.

Smanjenje sredstava na poziciji
koju predlaæe zastupnica se prihvaÊa,
ali ne i stavljanje na poziciju nave-
denog ministarstva, odgovorio je
ministar MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..  Amandman
nisu prihvatili ni zastupnici glaso-
vanjem.

I slijedeÊi amandman JJaaddrraannkkee
KKoossoorr  odnosio se na smanjenje
sredstava Direkciji za koriπtenje
sluæbenim zrakoplovom, ali u iznosu
od 4 milijuna i 346 tisuÊa kuna.

Iznos za tu direkciju veÊ je smanjen
amandmanom Vlade za 3 milijuna i
346 tisuÊa kuna i viπe od toga nije
prihvatljivo, napomenuo je ministar
financija.

Ne vidim na πto se moæe utroπiti
toliko novac, buduÊi da se radi o samo
jednom zrakoplovu, dodala je zastu-
pnica. VeÊina zastupnika potom nije
podræala njen prijedlog.

Amandman iste namjene podnio je i
IIvviiccaa  ©©kkaarriiÊÊ  ((HHSSLLSS))..  Razlika je jedino
to πto je zatraæio smanjenje iznosa za
toËno 4 milijuna kuna.

Uz isto pojaπnjenje Vlada aman-
dman nije uvaæila, a predlagatelj ga je
potom povukao.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je pak za tu namjenu
predvidio iznos od 9 milijuna kuna.

Pojaπnjenje neprihvaÊanja bilo je
isto kao i kod prijaπnjih amandmana,
a zastupnici su se s time sloæili
prilikom glasovanja. 

Amandman koji se takoer odnosi
na smanjenje sredstava Direkciji za
koriπtenje sluæbenim zrakoplovom
podnije je Klub zastupnika HB-a.

Nakon istog objaπnjenja zaπto on ne
moæe biti uvaæen, amandman je
povuËen.

Ministar financija odbio je i slijedeÊi
amandman istih podnositelja s
objaπnjenjem da su sredstva za tu
namjenu veÊ smanjena u odnosu na
proπlu godinu. Radilo se o Uredu za
odnose s javnoπÊu Vlade.

Ako su sredstva smanjena, povla-
Ëimo amandman, rekao je u ime Kluba
zastupnika HB-a KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ
((HHBB))..

Uz pojaπnjenje kako se troπi novac
na neπto πto nema smisla, DDrraaggoo
KKrrppiinnaa  je podnio amandman o brisa-
nju sredstava namijenjenih Uredu za
strategiju razvitka Republike Hrvat-
ske.

Ministar financija je pak bio
miπljenja da te studije valja zavrπiti te
je odbio amandman. Nisu ga
prihvatili ni zastupnici glasovanjem. 

Klub zastupnika HB-a potom je
predloæio brisanje 800 tisuÊa kuna s
pozicije intelektualnih i osobnih
usluga u Uredu za dræavnu imovinu.

Vlada je taj iznos veÊ smanjila za
pola, istaknuo je dr. CCrrkkvveennaacc..

KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ  je iskazao stav
da u Uredu rade kvalitetni ljudi koji-
ma neÊe trebati intelektualne usluge.
Zastupnici, meutim, nisu dijelili
njegovo miπljenje. 

Vlada je svojim amandmanom
prihvatila smanjenje za 400 tisuÊa
stavci Opremanje rezidencijalnih
objekata i sluæbenih stanova, te viπe
smanjenje ne moæe, rekao je ministar
CCrrkkvveennaacc  kao odgovor na amandman
JJaaddrraannkkee  KKoossoorr  kojim je traæila da se
taj iznos smanji s milijun i 650 tisuÊa
na 930 tisuÊa kuna. I ovoga puta je
naglasila da bi se uπteeni iznos
mogao upotrijebiti u svrhu rodiljnih
naknada.

Zastupnici su ga ipak odbili.
PoveÊanje sredstava ista zastupnica

zatraæila je za Ured za zatoËene i
nestale s 5 milijuna 84 tisuÊe i 500 na
8 milijuna i 99 tisuÊa kuna.

Sredstva koja je dobio taj Ured su
prema onome πto je Vladi podastrto
dovoljna za kompletnu njegovu
aktivnost, odgovorio je ministar
CCrrkkvveennaacc.. Amandman nisu prihvatili
ni zastupnici.

Ministar CCrrkkvveennaacc  je s istim obra-
zloæenjem odbio i amandman jednake
namjene koji je podnio DDrraaggoo  KKrrppiinnaa..

Zastupnik dræi kako nije u redu
smanjivati iznos Uredu za zatoËene i
nestale za 3 milijuna kuna u odnosu
na lani, s obzirom na to da Hrvatska
joπ uvijek ima 1324 nestale osobe.

Amandman ipak nije prihvaÊen ni
glasovanjem.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je smatrao i da bi
trebalo dodati novu poziciju: ”Troπ-
kovi obrane optuæenih hrvatskih
branitelja pred Tribunalom u Haagu”,
s iznosom od 5 milijuna kuna.

Ministar CCrrkkvveennaacc  je rekao da je za
tu svrhu veÊ izdvojeno 9 milijuna i
120 tisuÊa kuna, na πto mu je
gospodin Krpina odgovorio kako je to
sveukupni iznos za suradnju s
Haagom.

Zastupnici su glasovanjem odbili
amandman.

DDiijjaannaa  »»iizzmmaaddiijjaa  je predloæila da
Povjerenstvo za ravnopravnost
spolova dobije 450 tisuÊa kuna. Potom
je amandman povukla kao rezultat
zadovoljstva time πto je Vlada veÊ
odluËila poveÊati sredstva za
ravnopravnost spolova i zapoπljavanje
æena.

Klub zastupnika HDZ-a je smatrao
da bi trebalo izdvojiti milijun kuna
viπe za Ured za suzbijanje zloporabe
opojnih droga te milijun viπe za
provedbu Nacionalne strategije suzbi-
janja zloporabe opojnih droga.

Ministar financija je iskazao stav
kako je za tu namjenu veÊ izdvojeno
30 posto viπe sredstava nego lani.

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  je u ime Kluba
zastupnika HDZ-a rekla kako se o
problematici droga samo mnogo
priËa, a posustaje kada treba izdvojiti
novac.

Glasovanje nije bilo na strani
zastupnice.

Iznos 2 milijuna i 800 tisuÊa kuna
zamjenjuje se iznosom od 3 milijuna i
200 tisuÊa kuna za Provedbu Naci-
onalne strategije suzbijanja zloporabe
opojnih droga, amandman je Kluba
zastupnika HSP-HKDU-a.

Dr. CCrrkkvveennaacc  je s istim obrazlo-
æenjem odbio ovaj kao i slijedeÊe
amandmane DDrraaggee  KKrrppiinnee  i BBooææiiddaarraa
KKaallmmeettee  ((HHDDZZ))  kojima su zatraæena
veÊa sredstva za provedbu Nacionalne
strategije suzbijanja zloporabe droga,,
za edukaciju na tom polju te za
terapijsku zajednicu na podruËju
Zadarske æupanije.

Zastupnici su se sloæili s ministrom
financija prilikom glasovanja.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  je bio podnositelj i
slijedeÊeg amandmana, a zatraæio je
da se za upravu i administraciju
Ministarstva financija umjesto 96
milijuna 640 tisuÊa i 230 kuna izdvoji
75 milijuna kuna. 

Radi se o sredstvima za plaÊe,
doprinose i redovitim rashodima te
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amandman nije moguÊe prihvatiti,
objasnio je ministar CCrrkkvveennaacc..

I ovog puta amandman nije prihva-
tila saborska veÊina.

SlijedeÊi amandman podnio je Klub
zastupnika IDS-a kojim je zatraæeno
da se za potrebe nagodbe izmeu
oπteÊenih πtediπa πtedno-kreditne
zadruge Flacius i Republike Hrvatske
u Ministarstvu financija izdvoji 20
milijuna kuna.

MMiinniissttaarr  ffiinnaanncciijjaa  je pojasnio da
πtedno-kreditna zadruga Flacius nije
uplaÊivala premije za osiguranje
svojih πtediπa te da na vlastitu
odgovornost Vlada ovaj amandman ne
moæe prihvatiti.

Nakon dodatnog pojaπnjenja kako
su mnogi ljudi ostali bez svojih uloga
zbog toga πto je dræava propustila
provesti odreene pravne radnje,
amandman je odbijen glasovanjem.

Izgradnju i opremanje novog gra-
niËnog prijelaza Lastovo-Ubli (prema
Italiji) predloæila je DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa
((HHDDZZ))  s iznosom od milijun i 700
tisuÊa kuna.

Ministar financija je naglasio kako
je izgradnja tog graniËnog prijelaza u
planu za iduÊu godinu te da se
amandman moæe samo djelomiËno
prihvatiti, buduÊi da Êe se tu raditi o
veÊoj investiciji.

O amandmanu se ipak glasovalo te
on nije prihvaÊen.

Amandman Kluba zastupnika HB-a
odnosio se na izdvajanje 21 milijun i
300 tisuÊa kuna za stradalnike rata u
BiH buduÊi da se ove godine ne
predlaæe za tu namjenu izdvojiti niπta.

Stav Vlade je bio da se taj iznos ne
moæe izdvojiti i ove godine.

Ni dodatno pojaπnjenje KKrruunnoossllaavvaa
GGaaππppaarriiÊÊaa  o nuænosti pomaganja
stradalnicima rata u BiH nije uvjerilo
zastupnike da prihvate taj aman-
dman.

S namjerom pomoÊi stradalnicima
rata u BiH amandman su podnijeli i
zastupnici HDZ-a KKrruunnoossllaavv  KKoorrddiiÊÊ,,
LLjjuubboo  ∆∆eessiiÊÊ--RRoojjss,, ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrrii--
ËËeevviiÊÊ  ii  AAnnttee  BBeelljjoo..  Zatraæeno je da se
iz ProraËuna za tu namjenu izdvoji 21
milijun kuna.

”Vlada ne prihvaÊa”, odgovorio je
ministar financija dr. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc..

U ProraËunu iz 1999. godine za
Hrvate u BiH bilo je izdvojeno 600
milijuna kuna, dok je to sada svedeno
na 45 milijuna, dok stradalnicima u
istoj dræavi neÊe pripasti niπta,
istaknuo je KKrruunnoossllaavv  KKoorrddiiÊÊ  ((HHDDZZ))..
Smatra da je pomoÊ ratnim stra-
dalnicima itekako pridonijela uku-

pnoj stabilnosti i sigurnosti na tim
podruËjima.

VeÊinom glasova ipak je odluËeno
sukladno stavu Vlade.

Ministar CCrrkkvveennaacc nije prihvatio ni
slijedeÊi amandman kojega je uputila
grupa zastupnika: KKrruunnoossllaavv  KKoorrddiiÊÊ
((HHDDZZ)),,  LLjjuubboo ∆∆eessiiÊÊ--RRoojjss  ((HHDDZZ)),,
ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ  ((HHDDZZ)) i AAnnttee
BBeelljjoo  ((HHDDZZ)).. Oni su predloæili da se
iznos poticaja za obrazovanje, kulturu
i znanost u Federaciji Bosni i Herce-
govini, s predvienih 25.000.000
poveÊa na 50.000.000 kuna. Ovaj bi se
novac trebao uputiti za Hrvatsko
sveuËiliπte u Mostaru (15.000.000),
KBC u Mostaru (15.000.000), za
bolnicu u Novoj Biloj (10.000.000), te
za druge hrvatske obrazovne, znan-
stvene, kulturne i zdravstvene usta-
nove i aktivnosti u BiH (10.000.000
kuna). Ministar je ocijenio da Vlada
produæuje aktivnost u Federaciji BiH
s predloæenim iznosom, te nije
prihvatio amandman. Zastupnik
KordiÊ je u ime predlagatelja pojasnio
razloge zbog kojih bi trebalo inten-
zivirati ovu pomoÊ, upozoravajuÊi da
se provodi centralizacija financijskih
sredstava. ZabrinjavajuÊi su poka-
zatelji i na podruËju zdravstva jer se
ljudi odlaze lijeËiti izvan prostora gdje
æive. Spomenuo je da bi i snaænije
SveuËiliπte u Mostaru predstavljalo
jamstvo opstanka Hrvata na ovim
prostorima. Uslijedilo je glasovanje,
ali amandman nije prihvaÊen. 

Ni slijedeÊi sliËan amandman, koje-
ga je uputio KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaatt--
sskkoogg  bbllookkaa nije bio prihvatljiv za
Vladu, iz istih razloga kao prethodni.
Njime se predlaæe izdvajanje poticaja
za obrazovanje, znanost i kulturu u
Federaciji BiH u iznosu od 40.000.000
kuna. Predlagatelji su naveli iste
prosvjetne i zdravstvene institucije
kao i u prethodnom prijedlogu. Prije
glasovanja, zastupnik KKrruunnoossllaavv
GGaaππppaarriiÊÊ ((HHBB)) dodatnim je argu-
mentima pojasnio predloæeni aman-
dman. Smatra da je potrebna veÊa
pomoÊ navedenim institucijama, jer Êe
u protivnom odlazak na studij,
odnosno iseljavanje s ovih podruËja
biti joπ ubrzanije. Amandman nije
prihvaÊen.

Ministar CCrrkkvveennaacc je prije oËito-
vanja o slijedeÊem amandmanu
upozorio da se u slijedeÊih 20-tak
amandmana radi o prijedlozima
kojima se zahtijeva poveÊana novËana
pomoÊ iz srediπnjeg proraËuna za
pojedine opÊine. Objasnio je kriterij
kojim se vodila Vlada pri izraËu-
navanju novËane pomoÊi opÊinama, te

ocijenio da se ne mogu prihvatiti
naknadni prijedlozi o njenom
poveÊavanju. Zbog ovih razloga ne
moæe prihvatiti niti jedan od
amandmana koji su uslijedili s ovom
namjerom.

Amandman pod rednim brojem 46.
uputio je Klub zastupnika HSP -
HKDU-a. Predloæili su odreeno pove-
Êanje sredstava za opÊine VoÊin i
Bogdanovce. Prije glasovanja zastu-
pnik dr.sc. TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) ista-
knuo je u ime predlagatelja potrebu
da sredstva porastu makar za iznos
inflacije. RijeË je o opÊinama koje su
stradale tijekom ratnih razaranja pa
ih ta Ëinjenica razlikuje od ostalih
opÊina koje nisu bile na udaru
agresije. Uslijedilo je glasovanje -
amandman nije prihvaÊen.

Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP))
ii  LLjjuubbiiccaa  LLaalliiÊÊ  ((HHSSSS)) predloæile su
amandman kojim se traæi pomoÊ
unutar dræave za proraËune opÊina:
DragaliÊ, Gornji BogiÊevci, OkuËani i
Stara Gradiπka. Zastupnica Horvat
napomenula je da je rijeË o opÊinama
Brodsko-posavske æupanije koje se
nalaze unutar podruËja posebne
dræavne skrbi. Meutim, uvaæila je
obrazloæenje predstavnika Vlade i
povukla amandman.

Zastupnik JJoossiipp  SSeessaarr  ((HHDDZZ)) pred-
loæio je identiËan amandman, te zatra-
æio da se ipak obavi glasovanje.
Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
predloæio je da se dodatna financijska
pomoÊ uputi za Grad Benkovac.
Upozorio je da je sadaπnja Vlada
drastiËno smanjila sredstva namije-
njena potporama za podruËja od
posebne dræavne skrbi. Upozorio je da
su Benkovcu znatno smanjena
sredstva, a to se ne moæe opravdati
nikakvim kriterijima. Zatraæio je
glasovanje. Amandman nije prihva-
Êen. 

I slijedeÊih pet amandmana kojim
se traæe dodatna sredstva za opÊine:
GraËac, Liπane OstroviËke, PolaËu,
Stankovce i ©kabrnju, uputio je
zastupnik Drago Krpina. JavljajuÊi se
kako bi dodatnim argumentima
upozorio predstavnika Vlade na
opravdanost podnijetih amandmana,
zastupnik je skrenuo pozornost na
razmjere oπteÊenosti navedenih
opÊina zbog velikosrpske agresije
tijekom Domovinskog rata. O aman-
dmanima se glasovalo pojedinaËno.
Amandmani zastupnika Krpine nisu
prihvaÊeni.

Zastupnik dr.sc..  IIvviiccaa  KKoossttoovviiÊÊ
((HHDDZZ)) podnio je amandman kojim je
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predloæio da se OpÊini ©kabrnja povisi
predvieni iznos iz sredstava prora-
Ëunske priËuve na 1.000.000. kuna.
Zastupnik je upozorio na razmjere
stradanja mjeπtana ovog sela gdje je
ærtvom agresije bilo Ëak 5%
stanovniπtva. Kako bi se æivot πto bræe
normalizirao, potrebna su snaænija
ulaganja u obnovu infrastrukture.
Zastupnik je nakon izlaganja zatraæio
glasovanje - amandman nije prihva-
Êen.

Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
uputila je amandman kojim se
predlaæe poveÊanje iznosa namije-
njenih za potrebe lokalne i podruËne
(regionalne) samouprave za Poæeπko -
slavonsku æupaniju, kao i za gra-dove
Lipik i Pakrac. Objasnila je da je rijeË
o ratom razorenoj æupaniji u kojima
je ujedno registriran i visoki postotak
nezaposlenih osoba. Aman-dman nije
prihvaÊen.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
uputio je amandman kojim je pred-
loæio da se iz tekuÊe pomoÊi unutar
dræave, poveÊaju iznosi financijskih
sredstava izdvojenih za slijedeÊe
jedinice lokalne uprave i samouprave
u ©ibensko-kninskoj æupaniji. Dodat-
nu pomoÊ zatraæili su za: ©ibensko -
kninsku æupaniju, gradove Drniπ,
Knin, Skradin i Vodice, opÊine
Civljane, Ervenik, Kijevo, Kistanje,
Prominu, Biskupiju i RuæiÊ. I ova su
naselja, pojasnio je u ime pred-
lagatelja zastupnik GaπpariÊ, bili
izloæeni viπegodiπnjem ratnom stra-
danju pa je za normalno funkci-
oniranje rada ovih jedinica, pomoÊ
dræave neophodna. Uslijedilo je
glasovanje, amandman nije proπao.

Nije prihvaÊen ni slijedeÊi aman-
dman kojega je uputio zastupnik dr.
sc. AAnnttoo  KKoovvaaËËeevviiÊÊ  ((HHKKDDUU)) predlaæuÊi
poveÊanje dræavne pomoÊi za potrebe
Vukovarsko-srijemske æupanije.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa potpisao je
slijedeÊa dva amandmana. Predlaæe da
se poveÊaju sredstva namijenjena za
rad Grada Knina i OpÊini Kistanje.
Zastupnik je upozorio na visok
postotak nezaposlenih u Kninu kao i
na opÊu teπku socijalnu situaciju,
apelirajuÊi da se zbog ovih okolnosti
prihvate podnijeti amandmani.
Podsjetio je ujedno i na poruke koje
su tim povodom dopirale iz Vladinih
krugova. Uslijedilo je pojedinaËno
glasovanje o podnijetim prijedlozima.
Amandmani nisu prihvaÊeni.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
predloæio je da se unutar tekuÊe pomo-
Êi dræave poveÊa iznos namijenjen za
Grad Vukovar. Zastupnik GaπpariÊ

podsjetio je zastupnike na znaËaj
ovoga grada u ratu, te na razmjere
razaranja koje je gotovo u cijelosti
uniπtilo postojeÊi stambeni fond i
postojeÊu infrastrukturu. Zatraæio je
glasovanje o prijedlogu, no niti ovaj
amandman nije prihvaÊen iz razloga
koje je predstavnik Vlade argu-
mentirao na poËetku oËitovanja o
reËenim amandmanima.

Nakon toga razmotren je aman-
dman kojega je uputio zastupnik
DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)).. On je predloæio
da se poveÊaju sredstva u razdjelu za
jedinice lokalne uprave, za OpÊinu
Rakovica. Amandman nije prihvaÊen. 

SlijedeÊi amandman zastupnik
KKrrppiinnaa uputio je zajedno sa zastu-
pnikom VVllaaddiimmiirroomm  ©©eekkssoomm  ((HHDDZZ)),, a
Ministarstvu financija je predloæeno
da se dodaju nove pozicije: OpÊina
Pokupsko (1.000.000 kuna), OpÊina
Kravarsko (1.000.000 kuna) i OpÊina
Orle (1.000.000 kuna). Amandman
nije prihvaÊen.

Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))
predloæila je da se iz tekuÊe pomoÊi
Dræave u popis uvrsti i OpÊina
Lastovo s iznosom od 1.000.000 kuna.
Amandman nije prihvaÊen.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa pred-
loæio je da se za protupoæarnu zaπtitu
- odræavanje zrakoplova, umjesto
predloæenih 20.000.000, izdvoji
36.000.000 kuna. Amandman nije
proπao. Prethodno je zastupnik dr.sc.
TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  u ime predlagatelja
upozorio da se radi o najriziËnijem
segmentu protupoæarne zaπtite, pa bi
bilo nedopustivo da avion ne moæe
poletjeti zbog nedostatka vitalnih
dijelova.

SlijedeÊi amandman uputio je KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa. Pred-
loæili su Ministarstvu financija da
poveÊa sredstva izdvojena za potrebe
Nacionalnog programa makroeko-
nomskih i fiskalnih istraæivanja na
pozicijama intelektualnih i osobnih
usluga. Ministar Crkvenac odbijanje
ovog amandmana potkrijepio je
argumentima i pojaπnjenjem ”da je
rijeË o sredstvima koja se koriste za
suradnju s Ekonomskim institutom
za javne financije, tako da se
makroekonomska i fiskalna istra-
æivanja, ipak odræavaju na potrebnoj
razini”.

U ime predlagatelja dodatne je
argumente ponudio zastupnik KKrruunnoo--
ssllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ  ((HHBB)).. On je napomenuo
da se amandmanom æeljelo ukazati na
potrebu transparentnosti oko stavki
intelektualnih i osobnih usluga.
Povukao je amandman nadajuÊi se da

Êe suradnja s Ekonomskim institutom
biti plodonosna.

Zastupnik mr.sc. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann
((HHSSLLSS)) predloæio je da se tekuÊa zaliha
proraËuna iz 200.000.000 promijeni u
150.000.000, a kod usluga platnog
prometa i obrade podataka iznos od
200.000.000 mijenja se u 0 kuna. Iako
je predlagatelj iznio i dodatna obja-
πnjenja oko tokova proraËunskih
sredstava, zastupnici nisu prihvatili
predloæeni amandman.

SlijedeÊi je amandman uputio zastu-
pnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa ((HHDDZZ)) predlaæuÊi
Ministarstvu financija da se poveÊa
iznos za naknadu πtete uzrokovane
elementarnim nepogodama sa
28.000.000 na 50.000.000 kuna.
Predlagatelj je podsjetio na nedavne
poruke velikog dijela zastupnika o
tome, da su postojeÊa sredstva za ove
namjene nedovoljna. Amandman ipak
nije prihvaÊen.

Amandman pod rednim brojem 69.
potpisala je zastupnica VVeessnnaa  ©©kkaarree--
OOææbboolltt  ((DDCC)).. Predloæila je da jamËevna
zaliha u iznosu rashoda, sa
”550.000.000 smanji na 150.000.000
kuna”. Predlagateljica je ocijenila da
se Vlada treba dræati pravila oko
koriπtenja dræavnih jamstava, a
uπteeni bi novac trebala usmjeriti za
potrebe porodiljnih naknada. Aman-
dman nije prihvaÊen.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
predloæio je da se uπtede i smanje
sredstva namijenjena Poreznoj upravi
za: raËunske usluge, opremanje i
namjeπtaj, te za informatizaciju upra-
ve. U ime predlagatelja zastupnik
KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ  ((HHBB)) precizirao je
da se amandman prije svega odnosi
na dio namijenjen za kupnju uredske
opreme i namjeπtaja. Smatra da se
sredstva za ove potrebe mogu bolje
utroπiti, a nabavka uredske opreme
moæe se rijeπiti unutarnjom prera-
spodjelom. Amandman nije prihva-
Êen.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
predloæio je da Ministarstvo obrane
smanji iznos na svim pozicijama pod
nazivom - Usluge promidæbe i infor-
miranja za 50%. Zastupnik je dodatno
precizirao podnijeti prijedlog upozo-
ravajuÊi na sadaπnje opÊe stanje u
Hrvatskoj vojsci. Upozorio je ujedno
da se πtedi na hrani i uslugama za
roËnike koje se svaki vikend πalje
kuÊi, da bi se uπtedjelo na pranju
rublja i hrani. Smatra da se potrebna
sredstva trebaju pribaviti uπtedom na
predloæenoj stavki. Amandman nije
prihvaÊen.
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Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) i
slijedeÊi je amandman vezao za uπtede
u Ministarstvu obrane, predlaæuÊi da
se iznosi na svim pozicijama pod
nazivom ”Reprezentacija” smanje za
50% predloæenog iznosa. Zastupnik je
ujedno podsjetio na nedavne visoke
troπkove oko ureenja kancelarije
ministrice obrane, predlaæuÊi da se
uπtede svakako realiziraju na pred-
loæenoj stavci. Amandman nije
prihvaÊen.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
predloæio je da se odreene uπtede u
Ministarstvu obrane realiziraju i tako
da se na svim pozicijama pod nazivom
”Sluæbena putovanja”, predloæeni
iznosi smanje za 50%. Ministar Crkve-
nac je pojasnio da su navedeni iznosi
realni i potrebni, a predlagatelj je
zatraæio da se objelodane uËinci
ovogodiπnjih i proπlogodiπnjih sluæbe-
nih putovanja predstavnika Mini-
starstva obrane. Amandman nije
prihvaÊen.

Zastupnik GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) predloæio
je amandman kojim predlaæe da se u
Ministarstvu obrane, smanje izdaci za
upravne poslove i administraciju, kao
i ostali izvanredni rashodi s predlo-
æene visine, na 0 kuna. Ministar
financija nije prihvatio prijedlog
kojim bi se odreeni rashodi vaæni za
funkcioniranje sluæbe potpuno eli-
minirali. Amandman je odbijen.

Zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman kojim se
predlaæe dodavanje nove pozicije u
aktivnostima Ministarstva za javne
radove, obnovu i graditeljstvo. Predlo-
æio je da se izdvoji 500.000,00 kuna za
rekonstrukciju dijela ceste TomiÊ
Draga - Brod Moravice - Zamost -
»abar. Predstavnik predlagatelja obja-
snio je da æupanijske ceste imaju svoje
prihode i planove rashoda temeljem
kojih se mogu obaviti i predloæeni
zahvati. Amandman nije prihvaÊen.

I slijedeÊa tri amandmana sa
sliËnim sadræajem koji se odnosi na
Ministarstvo za javne radove, obnovu
i graditeljstvo, predloæio je zastupnik
DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)).. U prvome se
predlaæe dodavanje nove pozicije
kojom bi se afaltirala cesta Brod
Moravice-Moravice-Vrbovsko u iznosu
od 2.500.000,00 kuna. Aman-dman
nije prihvaÊen.

U amandmanu pod rednim brojem
77. zastupnik VukiÊ predloæio je da se
za popravak i asfaltiranje dionice
Vrbovsko - Ogulin (Olimpijski centar
Bjelolasica) izdvoji 3.500.000,00
kuna. Amandman nije prihvaÊen.

U posljednjem amandmanu iz ove
skupine, predloæio je da se za
pripreme i projektiranje trase ceste
obilaznice Opatijske rivijere izdvoji
iznos od 5.000.000,00 kuna. Pred-
stavnik predlagatelja VVeennkkoo ∆∆uurrlliinn,
objasnio je da se temeljem planova
Hrvatskih cesta obavlja rekon-
strukcija i realizacija dræavnih, æupa-
nijskih i lokalnih prometnica. Prije
glasovanja i podnositelj je dodatno
predoËio argumente i razloge zbog
kojih je podnio predloæene aman-
dmane. Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann  ((HHDDZZ))
predloæio je da se u razdjelu Mini-
starstva za javne radove, obnovu i
graditeljstvo, osiguraju predloæena
sredstva za adaptaciju O.©. Sunja
(zajam CEB V.). Predstavnik Vlade
nije prihvatio amandman buduÊi da je
realizacija ovog objekta predviena u
zajedniËkom projektu resornog
ministarstva i projekta ASB-a. Nakon
ove obavijesti podnositelj je rekao da
je zadovoljan ovakvom solucijom, te
povukao reËeni amandman.

I slijedeÊi amandman podnio je
zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann ((HHDDZZ))..
Predloæio je da se adaptacija O.©.
MeËenÊani u OpÊini Kukuruzari obavi
iz pozicije obnove πkola (Zajam CEB
V). I u ovom je sluËaju predstavnik
Vlade napomenuo da predstojeÊa
obnova ovisi o izradi dokumentacije,
a Ëitav program revitalizacije i obnove
πkola, Vlada Êe u slijedeÊe tri godine
realizirati unutar projekta CEB-a.
BuduÊi da datum poËetka obnove
reËene πkole nije bio dovoljno precizno
definiran, predlagatelj amandmana
predloæio je da se pristupi glasovanju.
Amandman nije prihvaÊen, ali je
predsjedatelj napomenuo da Êe i ovaj
objekt biti realiziran u navedenom
periodu.

Zastupnica MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
predloæila je amandman kojim suge-
rira da se unutar Ministarstva za
javne radove, obnovu i graditeljstvo
unutar kapitalnih projekata, otvori
nova pozicija. Unutar nje bi trebalo
odvojiti 3.500.000,00 kuna za obnovu
æupne crkve Pohoda Blaæene djevice
Marije, te 2.000.000,00 kuna za
obnovu æupne crkve Svetog Franje
Asiπkog. Zastupnica je upozorila da je
rijeË o vrijednim sakralnim objektima
koji su razoreni u ratnim okolnostima
1945, te 1991. godine. Predstavnik
Vlade istaknuo je da su sredstva
osigurana u okviru stavke kojom se
planira obnova druπtvene infra-
strukture i niza crkvi koje su uni-
πtene tijekom rata. Zastupnica je

odluËila povuÊi prijedlog ukoliko su
osigurana sredstva za ovu namjenu.
Amandman je povuËen.

Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann  ((HHDDZZ))
predloæio je da se u okviru razdjela
Ministarstva za javne radove, obnovu
i graditeljstvo osigura 3.500.000,00
kuna za izgradnju magistralnog
vodovoda Prekopa - Haer - Kihalac -
Marin Brod, sa spojem na Jukinac.
Navedena sredstva trebalo bi namiriti
iz razdjela i pozicije (podruËje oslo-
boeno akcijom ”Oluja”). Predstavnik
Vlade, VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn nije prihvatio
amandman, premda je moguÊa
izgradnja vodooskrbnog sustava koji
bi se financirao kroz programe
Hrvatskih voda, uz suradnju s
resornim ministarstvom. Zastupnik
Krapljan je otvorio moguÊnost
povlaËenja amandmana ukoliko su
osigurana sredstva za ovu namjenu,
dodajuÊi da su navedena podruËja kod
Gline bila potpuno uniπtena tijekom
rata. Nakon napomene da Êe i ove
godine biti izdvojena sredstva za ovu
namjenu, zastupnik je povukao
opisani amandman.

Zastupnik IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se izdvoje potrebna sredstva za
vodoopskrbu Regionalnog vodovoda
(Hrvatsko zagorje), kao i za kapitalnu
pomoÊ bankama i ostalim finan-
cijskim institucijama i trgovaËkim
druπtvima u javnom sektoru. Zastu-
pnik je upozorio da pojedini objekti
rade veÊ viπe godina pa je potrebno
okonËati radove i izgradnju vodo-
vodne infrastrukture. Zamjenik
ministra za javne radove, gradi-
teljstvo i obnovu, VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn nije
prihvatio amandman, dodajuÊi da joπ
30% Hrvatske nije pokriveno vodo-
vodnim sustavima. Pristupilo se
glasovanju, amandman nije
prihvaÊen.

Zastupnik IIvviiccaa  BBuuccoonnjjiiÊÊ  ((HHDDZZ))
predloæio je da se unutar pozicije
Ministarstva za javne radove, obnovu
i graditeljstvo doda nova πifra: Vodo-
opskrba - izgradnja sustava vodo-
opskrbe sjeverne Baranje, u iznosu od
15.000.000,00 kuna. Zastupnik je
ocijenio da za ovaj projekt postoje
potrebni uvjeti, a napravljena je i
projektna dokumentacija. Ujedno je
prenio vijest iz novina da je u
Slavoniji i Baranji zagaeno viπe od
10 tisuÊa bunara i to na podruËjima
koja su nekada bila pod okupacijom.
Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnici mr.sc. NNiikkoollaa  IIvvaanniiππ
((PPGGSS))  i DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  ((PPGGSS)) svojim su
zajedniËkim amandmanom predloæili
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da se u razdjelu Ministarstva za javne
radove, obnovu i graditeljstvo u
poziciji Kapitalnih projekata poveÊaju
sredstva za regionalni vodovod Gorski
kotar koji se radi paralelno s
izgradnjom autoceste, Rijeka-Zagreb.
Predstavnik Vlade ocijenio je da Êe
izdvojena sredstva biti dostatna za
ovaj zahvat, te je amandman povuËen.

Amandman zastupnika DDaarriiaa
VVuukkiiÊÊaa  ((HHDDZZ)) bio je identiËan veÊ
prihvaÊenom amandmanu. Podno-
sitelj je ocijenio da predviena
sredstva ipak neÊe biti dovoljna za
zavrπetak vodovoda jer je ocijenjeno
da Êe jedan dio ostati nedovrπen. Time
Êe se u konaËnici znaËajno podignuti
vrijednost investicije i odgoditi
puπtanje u promet ovog vitalnog
objekta za interese stanovnika Gor-
skog kotara. Pristupilo se glasovanju,
amandman nije prihvaÊen.

Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))
predloæila je da se u razdjelu veÊ
navedenog ministarstva doda nova
pozicija u kojoj bi se izdvojilo
1.000.000,00 kuna za Vodoopskrbu
(Zaæablje) Neretva. Predstavnik Vlade
nije prihvatio ovaj amandman
dodajuÊi da u ovom sluËaju nije
dovrπena potrebna dokumentacija.
Nakon πto se okonËaju ovi pripremni
radovi posredstvom sredstava Hrvat-
skih voda i lokalne samouprave,
pristupit Êe se realizaciji navedenog
objekta. Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnik IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se izdvoje sredstva u visini od
9.500.000,00 kuna za izgradnju
infrastrukture u podruËjima posebne
dræavne skrbi u pograniËnim podru-
Ëjima. Predstavnik Vlade napomenuo
je da ne moæe prihvatiti ovaj prijedlog,
dodajuÊi da sredstva za ove namjene
iz godine u godinu rastu. Pristupilo
se glasovanju, amandman nije prihva-
Êen.

Zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman da se u resor-
nom ministarstvu, unutar kapitalnih
projekata, osiguraju sredstva u visini
od 1.300.000,00 kuna za izradu
projektne dokumentacije kako bi se
nastavila izgradnja vodoopskrbnog
sustava OpÊine Matulji. Predstavnik
Vlade je upozorio da je rijeË o komu-
nalnom problemu OpÊine Matulji koji
se trebaju rjeπavati u dogovoru s
Hrvatskim vodama. Zastupnik VukiÊ
upozorio je da po tim kriterijima onda
uopÊe ne bi bilo amandmana. Pod-
sjetio je da je OpÊina Matulji u svom
proraËunu za slijedeÊu godinu
predvidjela iznos od 700.000,00 kuna

Ëime Êe se pokriti dio rashoda.
Predloæio je izdvajanje navedene svote
kako bi se dovrπio cjelokupan objekt.
Amandman nije prihvaÊen.

I slijedeÊa Ëetiri amandmana
predloæio je zastupnik DDaarriioo VVuukkiiÊÊ
((HHDDZZ)),, a svi se odnose na popravak ili
izgradnju potrebne infrastrukture. U
prvome, za izgradnju vodoopskrbnog
sustava Vrbovsko - Lukovdol - Severin
na Kupi - dionica Lukovdol -
Plemenitaπ - Blaæevci, predloæio je da
se izdvoji iznos od 4,500.000,00 kuna.
Predstavnik Vlade napomenuo je da je
o izgradnji ovog vodovoda postignut
dogovor o sufinanciranju izmeu
Hrvatskih voda i jedinica lokalne
samouprave. On je u realizaciji, a
radovi Êe biti nastavljeni nakon izrade
tehniËke dokumentacije. Zastupnik
VukiÊ je prihvatio ponueno obja-
πnjenje o skorom nastavku radova, te
povukao amandman.

SlijedeÊim amandmanom predloæio
je da se osiguraju sredstva za
rekonstrukciju i asfaltiranje kolnika
ceste Delnice - graniËni prijelaz Brod
na Kupi, u visini od 5.150.000,00
kuna. Predstavnik Vlade nije prihva-
tio ovaj amandman, tumaËeÊi da
rekonstrukcija ove ceste nije uvrπtena
u radove koja su slijedeÊe godine
planirana iz sredstava Hrvatskih
cesta. Zastupnik je upozorio na
troπnost ove dionice, koja je vaæna i
zbog turistiËkih potreba. Pristupilo se
glasovanju, amandman nije dobio
potrebnu veÊinu glasova.

U slijedeÊem je amandmanu predlo-
æio da se za pograniËni program, cesta
Hrvatsko - Gaπparci, izdvoji iznos od
6.000.000,00 kuna. Predstavnik Vla-
de nije prihvatio amandman, ali je
podsjetio da Hrvatske ceste za
realizaciju ceste »abar - Zamost -
Gaπparci - Hrvatsko, za slijedeÊu
godinu predviaju ulaganje od
20.000.000,00 kuna. Zastupnik VukiÊ
je upozorio da pojedini stanovnici
naselja oko Delnica moraju putovati
zaobilaznim cestama preko susjedne
Slovenije kako bi prispjeli na æeljeni
cilj. Time se oteæava njihov æivot i rad,
pa bi trebalo okonËati rekonstrukciju
potrebnih cestovnih prometnica u tom
kraju. Pristupilo se glasovanju, aman-
dman nije prihvaÊen.

Posljednji iz serije amandmana koje
je uputio zastupnik VukiÊ, odnosio se
na potrebu za rekonstrukcijom ceste
od ©tefanaca do Gorπeta, u visini od
4.500.000,00 kuna. PriopÊeno je da se
radi o cesti æupanijskog ranga koja je
u nadleænosti Æupanijske uprave za
ceste, pa amandman nije moguÊe

prihvatiti. Predlagatelj je u dodatnom
javljanju upozorio da stanovnici
navedenih naselja trenutno prome-
tuju Ëamcima, prelazeÊi i na podruËje
susjedne Slovenije, a za realizaciju
ovoga projekta OpÊina Brod Moravica,
veÊ je utroπila 900.000,00 kuna.
Izraena je dokumentacija, rijeπeni su
i imovinsko-pravni odnosi. Napo-
menuo je da je dosadaπnja komu-
nikacija bila onemoguÊena dolaskom
i provedbom Shengenskog spora-
zuma, pa je potrebno πto hitnije
okonËati ureenje prometnica. Aman-
dman nije prihvaÊen.

Zastupnica ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ
((HHDDZZ)) predloæila je da se u sklopu
poslova Ministarstva za javne radove,
obnovu i graditeljstvo izdvoje potre-
bna sredstva za neizgraenu mjesnu
vodovodnu mreæu na podruËju
Imotske krajine, u iznosu od
7.000.000,00 kuna, te za glavni
vodovodni sustav, u iznosu od
14.000.000,00 kuna. Predstavnik
Vlade, Venko ∆urlin objasnio je da bi
se realizacija ovoga projekta trebala
traæiti kroz suradnju lokalne samo-
uprave i Hrvatskih voda. Predla-
gateljica nije prihvatila ovakvu
soluciju, te je u dodatnom javljanju
napomenula da je identiËno obra-
zloæenje dobila i prethodne godine.
Podsjetila je na zakonske odredbe
kojima se treba pomoÊi podruËja od
posebne dræavne skrbi, procjenjujuÊi
da je ovo podruËje zakinuto u
proraËunu. Zatraæila je da se pristupi
glasovanju. Amandman nije dobio
potrebnu veÊinu glasova zastupnika.

Zastupnica ZZddeennkkaa  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ
((HHDDZZ)) potpisala je i slijedeÊi aman-
dman. Njime je predloæila da se u
okviru nadleænog ministarstva izdvoji
4.000.000,00 kuna za izgradnju
vodoopskrbnog sustava, odnosno
dovrπenje magistralnog cjevovoda
”Josip JoviÊ”. Predstavnik Vlade nije
prihvatio ovaj prijedlog navodeÊi da je
gro sustava vodoopskrbe sa zahvatom
Mokoπice na Livanjskom horizontu u
potpunosti zavrπen. Zastupnica se
sloæila s ovom konstatacijom, ali je
upozorila da dio vodovoda kroz opÊinu
LovriÊ nije gotov. Amandman nije
prihvaÊen.

Zastupnici mr.sc. NNiikkoollaa  IIvvaanniiππ
((PPGGSS))  i DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  ((PPGGSS)) podnijeli
su zajedniËki amandman kojim
predlaæu poveÊanje od 5.000.000,00
kuna za razvoj jadranskih otoka.
Amandman nije prihvatljv, obrazloæio
je predstavnik Vlade, zbog ogra-
niËenja sredstava dræavnog prora-
Ëuna. Osim toga, za ovu je namjenu
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Vlada slijedeÊe godine, veÊ predvidjela
veÊa sredstva u iznosu od 41%.
Amandman je povuËen iz procedure.

Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))
predloæila je da se unutar Mini-
starstva za javne radove, obnovu i
graditeljstvo doda nova pozicija za
sanaciju trajektnog pristaniπta
Trpanj. Predloæila je ujedno, da se za
navedene potrebe izdvoji iznos od
7.000.000,00 kuna. Amandman nije
prihvaÊen.

Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann  ((HHDDZZ))
svojim je amandmanom predloæio da
se za nastavak izgradnje sustava
vodoopskrbe na podruËju SisaËke
Donje Posavine izdvoji iznos od
2.000.000,00 kuna. Predstavnik
Vlade nije prihvatio ovaj prijedlog, ali
je dodao da je u ovaj sustav u proπloj
godini uloæeno 1.500.000,00 kuna
posredstvom poduzeÊa SisaËki vodo-
vod, a nastavak se predvia i u ovoj
godini. Predlagatelj je prihvatio ovo
obrazloæenje i povukao predloæeni
amandman.

Zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman kojim bi se za
izgradnju sustava otpadnih voda
stare jezgre mjesta Kastav u Gradu
Kastvu, trebalo izdvojiti sredstva u
iznosu od 1.500.000,00 kuna.
Amandman nije prihvatljiv, objasnio
je predstavnik Vlade Republike
Hrvatske, dodajuÊi da se radi o
komunalnom problemu u nadleænosti
jedinica lokalne samouprave. Predla-
gatelj nije bio zadovoljan ponuenim
obrazloæenjem, te je dodao da je rijeË
o izradi kanalizacijskog sustava koji
je nastavak veÊ izgraenog spoja koji
je ugraen u kolektor Grada Rijeke u
duæini od 750 metara. U 2003. godini
potrebno je pristupiti poËetku gra-
enja, a dio predvienih troπkova bit
Êe izdvojen iz proraËuna Kastva.
Smatra da je razumljiva i oËekivana
pomoÊ iz dræavnog proraËuna, jer se
radi o iznimno povijesnom i kultur-
nom graditeljskom naslijeu. Glaso-
vanjem amandman nije prihvaÊen.

Amandman pod rednim brojem 100.
uputio je isti predlagatelj, navodeÊi da
bi trebalo dodati novu poziciju unutar
resornog ministarstva, i to za izradu
projektne dokumentacije za izgradnju
vodoopskrbnog sustava OpÊine
Lovran. Predviena sredstva iznosila
bi 800.000,00 kuna. Predstavnik
Vlade pojasnio je da je ovaj aman-
dman sastavni dio problematike i
teksta slijedeÊeg amandmana zastu-
pnika VukiÊa, kojim se traæi izrada
projekta otpadnih voda, te vodo-
opskrbe na Liburnijskom podruËju.

Za ovaj je projekt potrebno izdvojiti
4.500.000,00 kuna. Smatra ujedno da
je projekt u cjelini zatvoren, buduÊi da
je izabran izvoaË radova, osigurana
projektna dokumentacija te osigu-
rana sredstva od Hrvatskih voda.
Zastupnik VukiÊ se prvo dodatnim
rijeËima osvrnuo na amandman pod
rednim brojem 100. Smatra da je
OpÊina Lovran do sada za izradu
navedenog sustava investirala oko
5.000.000,00 kuna, a u tijeku je iz-
granja dijela sustava u vrijednosti
10.400.000,00 kuna. Ostatak inve-
sticije trebala bi preuzeti dræava, ocije-
nio je predlagatelj. Ovaj amandman
nije prihvaÊen. ©to se tiËe slijedeÊeg
amandmana za kojega je veÊ dato
obrazloæenje predstavnika Vlade,
predlagatelj je dodao da se radi o
velikom projektu kojim se osigurava
odgovarajuÊa kanalizacijska mreæa za
podruËje Opatije. Ovaj je zahvat vaæan
za ukupnu turistiËku ponudu,
ocijenio je zastupnik traæeÊi da se
zastupnici oËituju o podnijetom
prijedlogu. Amandman nije prihva-
Êen.

Zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ))
slijedeÊim je amandmanom predloæio
da se za izgradnju kanalizacijskog
sustava za mjesto Brod Moravice
izdvoji iznos od 2.500.000,00 kuna. I
za ovaj je zahvat gospodin VVeennkkoo
∆∆uurrlliinn zakljuËio da se nalazi unutar
spektra poslova koje obavljaju nadle-
æna komunalna poduzeÊa. Predla-
gatelj je prije glasovanja upozorio da
je i u ovom sluËaju rijeË o podruËju sa
znaËajnim potencijalima na podruËju
turizma, pa bi trebalo pomoÊi oko
rjeπavanja problema infrastrukture.
Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman kojim bi se za
izradu tehniËke dokumentacije za
izgradnju sustava odvodnje i proËi-
πÊavanje otpadnih voda Grada Siska
trebao izdvojiti iznos od 4.500.000,00
kuna. Predstavnik Vlade napomenuo
je da ne prihvaÊa ovaj prijedlog jer je
dio dokumentacije veÊ napravljen u
suradnji izmeu Grada Siska i
Hrvatskih voda. Predloæio je nastavak
suradnje, a za samu gradnju predlo-
æio nominiranje ovog projekta za
meunarodno financiranje. Predla-
gatelj je podsjetio na probleme koje
ovaj dio grada trpi zbog nepostojanja
navedene infrastrukture, ali je pri-
hvatio prijedlog, te povukao reËeni
amandman iz procedure.

I slijedeÊi amandman uputio je
zastupnik ÆÆeelljjkkoo  KKrraapplljjaann.. Predloæio
je da se izdvoji 7.000.000,00 kuna za

sufinanciranje izgradnje crpno -
retencijskog kompleksa ”Kolodvor”,
koji predstavlja kapitalni sustav
objekata odvodnje Grada Siska. Vlada
nije prihvatila predloæeni amandman.

Zastupnik DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) svo-
jim je slijedeÊim amandmanom
predloæio da se za glavni projekt
novoga groblja na Krasu u OpÊini
Matulji izdvoji iznos od 200.000,00
kuna. Gospodin Venko ∆urlin iznova
je ocijenio da bi ovu inicijativu trebala
preuzeti jedinica lokalne samouprave
u suradnji s nadleænim ministarstvom
koje je veÊ poduzelo odreene korake.
Predlagatelj je istaknuo da je istu
formulaciju odbijanja Ëuo i prije dvije
godine, kada je podnio ovaj aman-
dman, dodajuÊi da se svi pogrebi na
Liburnijsko-mateljskom kraju oba-
vljaju u susjednoj Sloveniji. OdluËio
je da Êe povuÊi amandman, ali je
zatraæio da se Poglavarstvo OpÊine
obavijesti o veÊ poduzetim koracima.
Amandman je, dakle, povuËen.

Zastupnica BBrraannkkaa  BBaalleettiiÊÊ  ((SSDDPP))
podnijela je amandman traæeÊi da se
iznosi za kapitalne projekte unutar
opÊe dræave sa 25.220.000,00 pove-
Êaju na 30.000.000,00 kuna. Zastu-
pnica je napomenula da je traæila
poveÊanje ovog iznosa kako bi se dio
sredstava izdvojio za izgradnju
sustava vodoopskrbe i odvodnje na
Makarskoj rivijeri. Meutim, ukoliko
su toËne ocjene Vlade da su osigurana
dostatna sredstva spremna je povuÊi
reËeni amandman. 

Zastupnica DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ))
predloæila je da se u razdjelu Mini-
starstva za javne radove, obnovu i
graditeljstvo izdvoji nova pozicija.
Njome bi se trebalo izmjestiti dio
dræavne ceste D-41 na dijelu koji
prolazi kroz naselje Trpanj na novu
lokaciju tzv. zaobilaznice Trpanj
(L=1200 m.), s rekonstrukcijom dio-
nice Trpanj - Gornja VruËica (L=1400
m.). Potrebno je izdvojiti iznos od
7.800.000,00 kuna. Amandman nije
prihvaÊen buduÊi da se na ovoj cesti
veÊ obavljaju radovi u smislu izrade
projektne dokumentacije koja bi
trebala posluæiti kao podloga za
realizaciju u 2004. godini. Aman-
dman nije prihvaÊen.

Zastupnik IIvvaann  BBuuccoonnjjiiÊÊ  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman kojim bi se
trebala izdvojiti sredstva u iznosu od
5.000.000,00 kuna za izgradnju
regulacijskih graevina na Dunavu,
za zaπtitu od poplava. Predstavnik
Vlade napomenuo je da su predvieni
razgovori s Europskom razvojnom
bankom radi uzimanja kreditnih
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sredstava kako bi se obavili veÊi
zaπtitni radovi, pa je iz navedenog
razloga odbio amandman. Zastupnik
BuconjiÊ odluËio je povuÊi opisani
prijedlog ukoliko su osigurana
potrebna sredstva za ovu namjenu.
Odgovoreno mu je da su sredstva
dovoljna za realizaciju objekata na
kojima su i u ovoj godini obavljani
radovi, pa se ipak odluËio za glaso-
vanje. Amandman nije prihvaÊen.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
predloæio je amandman kojim bi se
nadleænom Ministarstvu za javne
radove, obnovu i graditeljstvo dodale
i nove aktivnosti, odnosno izgradnja
glavnog kolektora otpadnih voda
Grada Benkovca, u iznosu od
2.700.000,00 kuna. Amandman nije
prihvatljiv, istaknuo je predstavnik
Vlade, buduÊi da je kolektor veÊ u
realizaciji temeljem dogovora izmeu
Grada Benkovca, nadleænog mini-
starstva i Hrvatskih voda. Bit Êe
realiziran poËetkom iduÊe godine.
Zastupnik je objasnio da je amandman
podnio zato πto je istovjetan prijedlog
podnio prilikom rasprave o Prora-
Ëunu za 2002. godinu. Nisu mu
poznati detalji oko navodnog dogo-
vora, pa je zatraæio da se zastupnici
oËituju o podnesenom prijedlogu.
Prije glasovanja precizirano je da je
za ovaj projekt resorno ministarstvo i
Hrvatske vode osiguralo po
400.000,00, a istu svotu osigurala je
Vodovod - odvodnja Benkovca.
Pristupilo se glasovanju, amandman
nije prihvaÊen.

Zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))
slijedeÊim je amandmanom predloæio
da se unutar istoga ministarstva
provedu radovi oko tehniËke sanacije
vodovoda Benkovac, vrijednosti od
5.000.000,00 kuna. Ni ovaj aman-
dman nije bio prihvatljiv pred-
stavniku Vlade, buduÊi da je vodovod
na navedenom podruËju oπteÊen
nebrigom i loπim upravljanjem.
Predloæio je da se nastavak sanacije
obavi u dogovoru izmeu Hrvatskih
voda i Grada Benkovca. Zastupnik je
u svom dodatnom obraÊanju, napo-
menuo da je i proπle godine Ëuo
istovjetan odgovor. Objasnio je da se
zbog nastalih πteta gubi 80% vode u
transportu. Nije ispunjeno obeÊanje
dato proπle godine da Êe se ovaj
projekt financirati iz Regionalnog
fonda za razvitak, pa ne vjeruje da Êe
se iπta obaviti ni slijedeÊe godine.
Pristupilo se glasovanju - amandman
nije proπao.

DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) traæila je da
se na razdjelu Ministarstva za javne

radove, obnovu i graditeljstvo doda
nova pozicija s milijun kuna za
izgradnju vodoopskrbnog sustava za
naselja u opÊini Pojezerje - Mali
Prolog i Polzla Gora, da se osigura tri
milijuna kuna za izgradnju i sanaciju
obale na Pasaduru, Lastovo i isto
toliko za rekonstrukciju ceste Blato
Prigradica, pet milijuna kuna za
kanalizacijski sustav naselja OrebiÊ,
tri milijuna kuna za vodoopskrbu
naselja KuËiπte i Viganj, isti taj iznos
i za rekonstrukciju trajektnog prista-
niπta u naselju OrebiÊ te za izgradnju
vodospreme naselja Oskoruπno i
Kuna (OpÊina OrebiÊ). Ti amandmani
su odbijeni a potonji je uz obrazloæenje
zamjenika ministra financija VVeennkkaa
∆∆uurrlliinnaa da se predvia dovrπenje
vodovoda Neretve, Peljeπac KorËula pa
bi se i ovo naselje moglo spojiti na
vodovod.

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) aman-
dmanom je zatraæila financiranje
jedanaest projekata na podruËju
Vukovarsko-srijemske æupanije u
ukupnom iznosu 122 milijuna kuna
primjerice, za razminiravanje na
podruËju cijele Æupanije 80 milijuna
kuna, za proËiπÊavanje otpadnih voda
12,2 milijuna kuna, no zamjenik
ministra financija VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn je
rekao da se amandman ne moæe
prihvatiti veÊ se predlaæe da se ti
projekti nominiraju i tretiraju koliko
god bude moguÊe kroz program
obnove infrastrukture na podruËju
posebne dræavne skrbi za πto je
proraËunom predvieno 63 milijuna
kuna. VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt zatraæila je
da se navede vrijeme njihove reali-
zacije a zamjenik ministra je
odgovorio da Êe se prioriteti utvrditi s
odgovornim ljudima u Æupaniji i dio
tih projekata realizirati u 2003.
godini. Nakon tog objaπnjenja zastu-
pnica je povukla taj amandman.

MMaarriijjaannaa  PPeettiirr  ((HHSSSS)) traæila je za
vodoopskrbni sustav Moslavine, prva
faza 17,4 milijuna kuna no zamjenik
ministra VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn odbio je
amandman uz obrazloæenje da je u
tijeku izrada projektne dokumentacije
za taj vodoopskrbni sustav i da Êe se
po njenom dovrπetku pristupiti reali-
zaciji (i nakon osiguranja sredstava
od Hrvatskih voda, jedinica lokalne
samouprave). MMaarriijjaannaa  PPeettiirr je navela
da je ta dokumentacija gotova i da
postoji lokacijska dozvola a da je
MoslavaËka regija zaostaje u
vodoopskrbi te povukla amandman u
dobroj vjeri da Êe se sljedeÊe godine
voditi viπe raËuna o moslavaËkoj
regiji.

Nije prihvaÊen ni amandman KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa ”teπkog”
milijun kuna za izgradnju vodo-
opskrbnog sustava mjesta SviniπÊe i
Podaπpilje jer, kako je rekao zamjenik
ministra ∆urlin, radi se o mjesnoj
mreæi koja spada u nadleænost lokalne
samouprave. IIvviiccaa  TTaaffrraa  ((HHBB)) u ime
podnositelja amandmana je rekao da
nije imao iluzija da Êe amandman biti
prihvaÊen no objasnio je da se radi o
naseljima na podruËju Grada Omiπa
koja se nalaze uz samu Cetinu a da je
vodoopskrbni sustav postavljen do
samog ulaza u naselje Sviniπte.

Isti ishod bio je i s amandmanom
––uurree  DDeeËËaakkaa  ((HHDDZZ)) kojim je traæio 3,5
milijuna kuna za izgradnju retencije
Meterov jarak u VirovitiËko-pod-
ravskoj æupaniji dok je RRoommaannoo
MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP)) povukao svoj
amandman kojim je traæio 7,94
milijuna kuna za projektiranje i
pripremu izgradnje magistralnog
cjevovoda kopno - Dugi Otok a nakon
objaπnjenja zamjenika ministra VVeenn--
kkaa  ∆∆uurrlliinnaa da ne postoji za ovaj zahvat
tehniËka dokumentacija.

Nije prihvaÊen ni amandman
BBooææiiddaarraa  KKaallmmeettee  ((HHDDZZ)) kojim je
traæio 1,3 milijuna kuna za izgradnju
oborinskog i fekalnog kolektora u
Ulici Don Mate KlariÊa i Knezova
©ubiÊa Zrinjskih (Benkovac) jer se,
prema rijeËima zamjenika ministra
VVeennkkoo  ∆∆uurrlliinn radi o komunalnom
zahvatu. S tim se sloæio BBooææiiddaarr
KKaallmmeettaa ali i dodao da se Ëitav niz
takvih zahvata financira iz Dræavnog
proraËuna. Povukao je sljedeÊi aman-
dman s iznosom od 950.000 kuna za
izgradnju kolektora otpadnih voda
industrijske zone Benkovac a nakon
obrazloæenja zamjenika ministra da se
veÊ gradi industrijski kolektor i da Êe
biti dovrπen 2003. godine. Nisu
prihvaÊeni ni amandmani ovog zastu-
pnika da se za sanaciju i dovrπetak
vodoopskrbne stanice cjevovoda
AtlagaiÊ UsiËiÊi osigura 500.000
kuna (realizacija ovog zahtjeva mogu-
Êa je kandidiranjem kroz program
obnove) odnosno za izgradnju istoË-
nog pravca regionalnog vodovoda
Zadar izdvoji 20 milijuna kuna (nema
izvedbene dokumentacije) iako se
zastupnik dodatno zaloæio i obrazloæio
potrebu njihovog prihvaÊanja. Nakon
obrazloæenja zamjenika ministra da se
u 2003. godini planira zajedniËka
kanalizacija Hrvatskih voda i Grada
Zadra u iznosu 7,7 milijuna kuna
zastupnik je povukao svoj amandman
da se za nastavak izgradnje proËi-
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πÊivaËa kanalizacije na Boriku u
Zadru osigura Ëetiri milijuna kuna.

Odbijen je i amandman DDaammiirraa
KKaajjiinnaa  ((IIDDSS)) i LLuucciijjee  DDeebbeelljjuuhh  ((SSDDPP))
za 800.000 kuna za Grad Labin,
projektna dokumentacija i pripremne
aktivnosti za izgradnju zaobilaznice s
obrazloæenjem zamjenika ministra
financija da su Hrvatske ceste podu-
zele radove na rekonstrukciji raskri-
æja Koælje koje Êe omoguÊiti i
djelomiËno rjeπavanje prometa u
Labinu. DDaammiirr  KKaajjiinn s tim obra-
zloæenjem nije bio zadovoljan dodajuÊi
da je ova situacija u Saboru fru-
strirajuÊa jer se niti jedan amandman
opozicije ne prihvaÊa a s druge strane,
da ih pozicija nije ni podnosila.
Jednako je ”proπao” i amandman
Kluba zastupnika IDS-a kojim se
predlaæe da se za opÊinu Medulin,
ureenje obale, osigura 500.000 kuna
kao i amandman s istim iznosom za
ureenje obale opÊine Liænjan.

VVllaaddiimmiirr  ©©eekkss  ((HHDDZZ)) je predloæio u
ime Kluba zastupnika HDZ-a stanku
kako bi se Klub odredio, kako je
rekao, prema galopirajuÊem odbijanju
svih amandmana oporbe i prema
daljnjem sudjelovanju kod ove toËke
dnevnog reda. I DDaammiirr  KKaajjiinn  ((IIDDSS))
pozvao se na stanku u ime Kluba
zastupnika IDS-a. Dodao je da nema
prevelikih iluzija da Êe ijedan aman-
dman IDS-a biti prihvaÊen, meutim,
moæda Êe nadleæni ministri nakon
dodatnog obrazloæenja za amandmane
ipak promijeniti miπljenje.

Nakon stanke IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ))
javio se u ime Kluba zastupnika HDZ-
a prigovorivπi najprije na prekid
izravnog televizijskog prijenosa ove
rasprave a i zbog nenazoËnosti mini-
stara jer, kaæe, ovaj Sabor zasluæuje
barem minimum paænje da oni budu
nazoËni ako veÊ premijer nema cijeli
dan vremena. Moæda bi bilo najjed-
nostavnije da je doπao gospodin
Flickenschild i da je obranio proraËun
Hrvatske i da je rekao Hrvati moæete
imati toliku plaÊu, moæete imati tolike
materijalne troπkove iz jednostavnog
razloga da bi nama mogli vratiti one
kredite koje smo vam dali. Svakom
tko malo bolje razumije brojke i kada
pogleda ovu raspravu uz donoπenje
proraËuna oËito je da o ProraËunu RH
za 2003. ne odluËuju zastupnici u ovoj
sabornici nego MMF, rekao je. MMF
je izdao naredbu hrvatskoj Vladi da
mora smanjiti ProraËun za 203
milijuna i da deficit ProraËuna ne
smije biti iznad pet posto. Zastupnik
odgovorno kaæe da bi Klub zastupnika
HDZ-a prihvatio to s punim razu-

mijevanjem da je premijer doπao u
Sabor i rekao da je takav diktat MMF
i da Êe Hrvatska iz ovog ili onog
razloga ako to ne prihvati imati
odreene probleme na meunarodnim
financijskim træiπtima. Naæalost, to
nije napravljeno i svakom je bilo
jasno, tko je vidio ovaj amandman
Vlade (redni broj 247.) πto se dogaa.
VeÊi dio oporbenih zastupnika u
raspravi o ProraËunu za 2003. upo-
zoravao je da to nije proraËun koji Êe
biti usvojen i koji ima prolaz kod
MMF. A moæda je najveÊi apsurd i
dokaz o neusklaenosti u dræavnim
financijama πto Hrvatske ceste nisu
smanjile svoj proraËun (na proraËun
Hrvatskih autocesta i Hrvatskih cesta
ukazivano je u raspravi) veÊ je aman-
dmanom (naknada cijena za gorivo)
poveÊan taj proraËun a istovremeno u
Dræavnom proraËunu prihodi od
troπarina nisu planirani s poveÊanjem
od 3,1 posto.

Nikada si ni jedna dræava ne smije
dopustiti da o 200 milijuna kuna
ProraËuna diktira netko izvana a to je
u naπem proraËunu od 87,8 milijardi
kuna najedanput problem. To je prije
treniranje discipline onih izvana nego
πto je to problem za hrvatski pro-
raËun, rekao je, meu ostalim doda-
juÊi da je vrlo interesantno kako se
pojedina ministarstva odnose prema
pojedinim jedinicama lokalne samo-
uprave gdje nije vladajuÊa koalicija na
vlasti.

KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ  ((HHBB)) govorio je
u ime Kluba zastupnika Hrvatskog
bloka o neprihvaÊanju amandmana.
Moæda je ipak predsjednik Sabora
TomËiÊ bio u pravu kad je ustvrdio
kako je sve ovo skupa cirkus. Zastu-
pnici su podnijeli 429 amandmana a
dosad je svih njih (prijeeno) 130
odbijeno a glasovanje se vrlo Ëesto
obavljalo na rubu kvoruma i nisu
samo oporbeni zastupnici ti koji pod-
nose amandmane (rekorder je zastu-
pnik Kajin) a brza i djelotvorna
rasprava o svih pet Vladinih aman-
dmana nije mogla iznjedriti niπta
makar se radilo o viπemilijunskim
iznosima koji putuju po stavkama
ProraËuna kao po lijepom plavom
Dunavu, rekao, meu ostalim, pod-
sjeÊajuÊi na nedavni naslov iz jednog
naπeg gospodarskog tjednika ”Pro-
raËun u sluæbi izbora a ne razvoja”.

U ime Kluba zastupnika IDS-a, koji
je predloæio 97 amandmana od 436,
VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ  ((IIDDSS)) je rekao je da
atmosfera u kojoj se donosi ovaj
ProraËun uopÊe nije perspektivna.
Dosad smo gajili neke iluzije da

zastupnici mogu utjecati na ProraËun
meutim, nakon ovih rasprava izgu-
bili smo ih, rekao je zastupnik
dodajuÊi kako misli da je znatno
oπteÊena lokalna samouprava i da to
nije dobro za ovu dræavu. IDS ne bi
ulazio u to da li se ovaj ProraËun
donosi po diktatu MMF-a (sigurno da
ima utjecaja), meutim, zastupnici
nemaju nikakav utjecaj. Apsurd je da
se Dræavni proraËun koji iznosi 92
milijarde kuna (sa cestama) donosi i
usvaja obiËnom veÊinom u Saboru a
jedan proraËun opÊine Laniπte od
500.000 kuna mora se usvajati
kvalificiranom veÊinom. To su sve
anomalije koje za nas nisu dobre i
koje ne vode onome za πto se
zastupnici zalaæu. Htjeli smo se
izboriti za neke stvari za Istru ali i
druge dijelove Hrvatske, htjeli smo
pomoÊi i πtediπama koji su izgubili
svoj novac, izboriti se za odπtetu
graanima koji su stradali od
trihineloze u Istri, itd. no oËigledno
da u tome neÊemo uspjeti, rekao je
meu ostalim dodajuÊi da se zastu-
pnici IDS-a viπe neÊe javljati za
raspravu ali da traæe glasovanje o
svakom svom amandmanu. Izgleda da
Istri niπta ne treba i da sa 46 milijuna
kuna s koliko sudjeluje u ovom
ProraËunu stvarno nema potrebe ni za
Ëim, ali onda pozivamo hrvatsku
Vladu da barem donese odluke za
projekte gdje se ne traæi novac kao πto
su Brijuni, pitanje vojnih objekata i
drugih.

U nastavku izjaπnjavanja predla-
gatelja o podnesenim amandmanima
na isti razdjel, Ministarstvo za javne
radove, obnovu i graditeljstvo, zamje-
nik ministra graditeljstva VVeennkkoo
∆∆uurrlliinn nije prihvatio, a ni zastupnici
glasovanjem, πesnaest amandmana
Kluba zastupnika IDS-a, kojima su se
traæila sredstva za sanaciju lokalnih
deponija za gradove Umag, Rovinj,
Pulu, Pazin, Labin, Mali Loπinj,
Opatiju, Rijeku itd., Buje, s dva
milijuna za svaki grad, te, meu
ostalim, za opÊinu Raπa, vodoopskrbu
Ravni pet milijuna kuna.

Nije prihvaÊen ni amandman
zastupnice JJaaddrraannkkee  KKoossoorr  ((HHDDZZ)) da
se poveÊaju sredstva sa 126 milijuna
na 150 milijuna za skrb o progna-
nicima odnosno za RepubliËki fond
”Kralj Zvonimir” iako se zastupnica za
to dodatno zaloæila rekavπi da prema
njezinim pokazateljima predloæen
iznos nije dovoljan (predlagatelj tvrdi
da je dostatan) za smjeπtaj preostalih
izgnanika odnosno prognanika i
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izbjeglica jer se oËekuje smanjenje
njihovog broja.

Isto je proπao i amandman MMaarriijjee
BBaajjtt  ((HHDDZZ)) za izgradnju poslovne
zgrade poduzetniËkog centra u Pakra-
cu (dva milijuna kuna) uz obra-
zloæenje zamjenika ministra ∆urlina
da su u okviru Ministarstva za obrt,
malo i srednje poduzetniπtvo predvi-
ena sredstva za izgradnju i sufi-
nanciranje poduzetniËkih centara.
MMaarriijjaa  BBaajjtt objasnila je da se s tim
projektom konkuriralo u potonjem
Ministarstvu no kako se radi o
razorenom podruËju upuÊen je i
zahtjev Ministarstvu za javne radove,
obnovu i graditeljstvo.

Zatim je bio na redu niz aman-
dmana na razdjel Ministarstva unu-
tarnjih poslova.

PovuËen je amandman KKlluubbaa  zzaassttuu--
ppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa da se briπe
stavka od dva milijuna kuna za
intelektualne usluge pri MUP-u jer se,
prema rijeËima zamjenika ministra
financija mr.sc. DDaammiirraa  KKuuππttrraakkaa
radi o sredstvima za zapoπljavanje
sezonskih vatrogasaca kao i aman-
dman istog predlagatelja da se smanje
sredstva za uredsku opremu i
namjeπtaj (sa 10 na pet milijuna
kuna) na poziciji MUP-a jer se, prema
rijeËima zamjenika ministra financija,
radi o specifiËnim arhivskim orma-
rima odnosno (smanjenje s 20 na 15
milijuna kuna za raËunalne progra-
me) da je rijeË o minimalnom iznosu
potrebnom za nove osobne iskaznice.

I zastupnica DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt
((SSDDPP)) povukla je amandman, koji je
podnijela s LLjjuubbiiccoomm  LLaalliiÊÊ  ((HHSSSS)) za
sedam milijuna kuna izgradnju i
opremanje zgrade PU Brodsko-posav-
ske u Slavonskom Brodu, a nakon
obrazloæenja zamjenika ministra
financija da je u tijeku dovrπenje
dokumentacije za taj objekt i da Êe se
potom planirati sredstva.

S istim obrazloæenjem nije prihva-
Êen ni amandman JJoossiippaa  SSeessaarraa  ((HHDDZZ))
koji je za taj isti objekt traæio 27
milijuna.

Na poziciju Ministarstva unutar-
njih poslova i pojedine stavke KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa podnio je πest
amandmana, traæeÊi pet milijuna
kuna za nabavku ureaja za testiranje
vozaËa na opojne droge (ne moæe se
prihvatiti jer treba najprije uskladiti
zakonsku regulativu za ispitivanje i
procesuiranje) te po 1,5 milijuna kuna
za gradnju malograniËnih prijelaza u
opÊinama »abar, Groænjan, Matulji,
Oprtalj, LaniπÊe (to spada na poziciju
Ministarstva financija).

Odbijeni su i amandmani koji se
odnose na pripadajuÊu stavku Prora-
Ëuna za Ministarstvo vanjskih poslova
- amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaatt--
sskkoogg  bbllookkaa (smanjiti iznos za intelek-
tualne i osobne usluge sa 13,4
milijuna kuna na 10,4 milijuna) i
JJaaddrraannkkee  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj  ((HHSSLLSS))
(dodati novu poziciju - obveze RH
prema Rimskom sporazumu i Osim-
skom sporazumu, 40 milijuna kuna),
a ovaj potonji uz obrazloæenje da Êe se
eventualna potrebna sredstva osigu-
rati iz tekuÊe rezerve.

ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) predloæio je
da se smanji stavka na razdjelu
Ministarstva hrvatskih branitelja iz
Domovinskog rata, naknade graa-
nima i kuÊanstvima sa 615,7 milijuna
kuna na 614,2 milijuna (taj iznos
prebaciti na drugu stavku), a KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHBB--aa da se briπe stavka za
Opremanje, uredska oprema i namje-
πtaj istog Ministarstva u iznosu od
930.000 kuna no amandmani nisu
prihvaÊeni. Ministar gospodarstva
dr.sc. LLjjuubboo  JJuurrËËiiÊÊ objasnio je da se
radi o sredstvima za osiguranje uvjeta
rada 14 novih djelatnika u Ministar-
stvu hrvatskih branitelja i obnavljanje
dotrajale opreme na πto je u ime
predlagatelja amandmana KKrruunnoossllaavv
GGaaππppaarriiÊÊ  ((HHBB)) odgovorio da mu je
drago Ëuti da Êe biti novih zapo-
πljavanja, pa i u tom Ministarstvu,
samo da mu nije jasna priËa o
otpuπtanju policajaca i vojnika. Misli
da stolaca i stolaca ima dovoljno i da
se tu moæe uπtedjeti.

Nije prihvaÊen ni amandman
DDuubbrraavvkkee  ©©uuiiccee da se kod rashoda
Ministarstva za europske integracije,
Odjel za obrazovanje i informiranje
doda stavka - sudjelovanje mladih u
pripremi implementacije Europske
povelje o sudjelovanju mladih u æivotu
lokalnih i regionalnih zajednica Vije-
Êa Europe, Nacionalni savez mladih
Hrvatske s iznosom od 800.000 kuna,
uz obrazloæenje ministra dr.sc.
JurËiÊa da predstojeÊi poslovi tog
Ministarstva zahtijevaju velika
sredstva.

Amandman MMaarriijjee  BBaajjtt da se
osigura Ëetiri milijuna kuna za
poticanje razvoja poduzetniËkih zona
za grad Poæegu na razdjelu Mini-
starstva za obrt, malo i srednje
poduzetniπtvo takoer nije prihvaÊen.
PoduzetniËka zona grada Poæege
kandidirat Êe se zajedno s ostalim
zonama za zajedniËka sredstva iz
programa poticanja razvoja podu-
zetniËkih zona ovog Ministarstva,
objasnio je ministar JurËiÊ. Smanjenje

iznosa stavki kod istog Ministarstva -
Administracija i upravljanje (sa 1,1
milijun kuna na 108,7 tisuÊa kuna)
odnosno izdavaËka djelatnost u ma-
lom gospodarstvu (brisati planiranih
milijun kuna) zatraæio je KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHBB--aa no amandman nije
prihvaÊen (radi se o troπku izrada i
tiskanja obrtnica).

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) zatraæila je
da se na poziciji istog Ministarstva (za
obrt, malo i srednje poduzetniπtvo)
osigura milijun kuna za izgradnju
cesta i sustava odvodnje unutar
gospodarske zone Ambrine no aman-
dman nije prihvaÊen uz obrazloæenje
ministra JurËiÊa da se i gospodarska
zona Ambrine moæe kandidirati za
sredstva s ostalim zonama u Mini-
starstvu za obrt, malo i srednje
poduzetniπtvo.

Isto je bilo i s amandmanom KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHBB--aa za smanjenje iznosa
namijenjenih intelektualnim uslu-
gama na pozicije Ministarstva gospo-
darstva (sa 3,9 milijuna na 1,89
milijuna kuna) jer, kako je kazao
ministar dr.sc. JurËiÊ, pred ovim
Ministarstvom stoji velik posao uskla-
ivanja tehniËkog zakonodavstva.
KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ predloæio je da u
tome pomogne Ministarstvo za europ-
ske integracije.

SSaannjjaa  KKaappeettaannoovviiÊÊ  ((SSDDPP)) zatraæila je
poveÊanje sredstava na razdjelu Mini-
starstva gospodarstva, osnivanje
Fonda za zaπtitu okoliπa i energetsku
uËinkovitost sa 650.000 na 1,1
milijun kuna no nakon obrazloæenja
ministra dr.sc. JurËiÊa da Fond pripa-
da Ministarstvu zaπtite okoliπa
zastupnica je povukla taj amandman
naglaπavajuÊi da na toj poziciji nisu
predviena sredstva i po onome kako
stvari stoje od Fonda neÊe biti niπta u
2003. godini. Amandman je povukla i
zastupnica DDiijjaannaa  »»iizzmmaaddiijjaa  ((SSDDPP))
kojim je traæila nova poziciju u
Ministarstvu gospodarstva - izrada
studije o druπtvenoj odgovornosti
gospodarstva s iznosom 90.000 kuna
(financirat Êe se iz stavke
intelektualne usluge).

Na razdjel Ministarstva gospo-
darstva KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa podnio
je 42 amandmana svaki ”teæak”
milijun kuna a za ureenje zone male
privrede u 42 opÊine (opÊina Tinjan,
Grad Umag, opÊina Viπnjan itd.) no
amandmani nisu prihvaÊeni jer,
prema rijeËima ministra dr.sc. Ljube
JurËiÊa, sve se gospodarske zone
mogu kandidirati za sredstva iz
pozicije programa poticanja razvoja
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poduzetniËkih zona Ministarstva za
obrt, malo i srednje poduzetniπtvo.

Na razdjel ProraËuna koji se odnosi
na Ministarstvo kulture podneseno je
19 amandmana. IIvviiccaa  ©©kkaarriiÊÊ  ((HHSSLLSS))
zatraæio je da se na poziciji kapitalni
objekti doda iznos od Ëetiri milijuna
kuna za koncertnu dvoranu Doma
mladeæi Split no amandman je odbijen
uz obrazloæenje zamjenice ministra
kulture BBiisseerrkkee  CCvvjjeettiiËËaanniinn da svake
godine Ministarstvo objavljuje poziv
za predlaganje javnih potreba u
kulturi pa tako i za 2003. i ako je
program prijavljen razmotrit Êe se u
redovnoj proceduri. Nije prihvaÊen ni
jedan od sedam amandmana MMaarriijjee
BBaajjtt (iako se zastupnica dodatno
zaloæila za njihovo prihvaÊenje)
kojima traæi, meu ostalim, za staru
puËku πkolu (Lipik) dva milijuna
kuna, za zaπtitne radovi na sakralnoj
baπtini razorenoj ratom (æupne crkve
u VoÊinu i Pakracu) 5,5 milijuna
kuna odnosno za spomenike kulture
(FranjevaËki samostan i Crkva sv.
Duha Poæega) 700.000 kuna uz
obrazloæenje zamjenice ministra
kulture, da je, meu ostalim, u
obnovu tog samostana uloæeno dosad
milijun kuna i da Êe se program
sufinanciranja nastaviti i u 2003.
godini.

DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) zatraæio je novu
poziciju na razdjelu Ministarstva
kulture s 80.000 kuna za ureenje
Spomen-muzeja u Lipi, opÊina
Matulje, koji je, kako je objasnio
zastupnik, posveÊen ærtvama holo-
kausta Drugog svjetskog rata kada su
13. travnja 1944. godine pobijeni svi
stanovnici koji su se zatekli u mjestu,
a da je Muzej izvan funkcije od 1989.
godine no amandman nije prihvaÊen
uz obrazloæenje da Êe se razmotriti
moguÊnost financiranja ukoliko je
program prijavljen.

Nije prihvaÊen ni amandman ZZddeenn--
kkee  BBaabbiiÊÊ--PPeettrriiËËeevviiÊÊ  ((HHDDZZ) da se
pozicija Ministarstva kulture, Matica
iseljenika Hrvatske, emitiranje krat-
kog vala radija, dizajniranje i
odræavanje programa za inozemstvo
izmijeni i obuhvati ”24 satni program
Hrvatskog radija za Hrvate izvan
domovine, manjine u Hrvatskoj i
meunarodnu javnost ”Glas Hrvat-
ske” koji Êe se emitirati na satelitu za
Europu i Sjevernu Ameriku, Austra-
liju i Novi Zeland, na kratkom valu,
na srednjem valu za Europu i
internetu” (12,5 milijuna kuna) uz
obrazloæenje zamjenice ministra
kulture da ako to emitiranje bude
obuhvaÊalo program od 24 sata sred-

stva Êe se odvojiti iz tekuÊe rezerve.
Isti je amandman (odbijen) podnio i
OOddbboorr  zzaa  lljjuuddsskkaa  pprraavvaa  ii  pprraavvaa
nnaacciioonnaallnniihh  mmaannjjiinnaa.

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) traæila je za
Maticu hrvatske (prazna stavka za
2003.) deset milijuna kuna no
zamjenica ministra kulture objasnila
je da su predloæena sredstva u visini
7,2 milijuna kuna i zastupnica je
povukla amandman. Njezin drugi
amandman da se za projekt Matice
hrvatske, koji traje veÊ sedam godina
”StoljeÊa hrvatske knjiæevnosti” osi-
gura 1,5 milijuna kuna nije prihvaÊen
jer su, prema rijeËima zamjenice
ministra kulture, sredstva za to
predviena u okviru sredstava Matice
hrvatske (u 2002. 1,5 milijuna).

Vesna ©kare-Oæbolt (DC) traæila je
za sanaciju Kulturnog doma u
Nuπtru, za domove kulture Berak -
Mikluπevci i kazaliπnu dvoranu u
Vinkovcima 11,1 milijun kuna no
amandman nije prihvaÊen. Ako su ti
programi prijavljeni tada Êe ih
kulturna vijeÊa razmotriti i ocijeniti,
rekla je zamjenica ministra Biserka
CvjetiËanin.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) i AAnnttoo  ––aappiiÊÊ
((HHSSPP)) zatraæili su novu poziciju
”teπku” 500.000 kuna u razdjelu
Ministarstva kulture ”izrada projekt-
ne dokumentacije za Dom kulture
”Eugen Kvaternik” u Rakovici no
amandman nije prihvaÊen (iako se
Drago Krpina dodatno zaloæio) jer Êe
taj program Ministarstvo sufinan-
cirati u 2003. godini sukladno mogu-
Ênostima, rekla je BBrraannkkaa  CCvvjjeettiiËËaanniinn.

Nisu prihvaÊena ni tri amandmana
Kluba zastupnika IDS-a upuÊena na
stavku Ministarstva kulture - za
sanaciju arheoloπkih iskopina  mili-
jun kuna, za sanaciju sakralne zbirke,
opÊina Vodnjan, 300.000 kuna te za
sanaciju tvrave na Malom Brijunu,
opÊina Faæana, 300.000 kuna - a
nakon obrazloæenja zamjenice mini-
strice (potonji zahtjev) da Êe
Ministarstvo razmotriti moguÊnost
financiranja ako program bude prija-
vljen.

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP)) podnio je
amandmanski zahtjev da se osigura
tri milijuna kuna za obnovu i sanaciju
Providurove palaËe u Zadru no nakon
obrazloæenja zamjenice ministra da je
u posljednje tri godine kroz sufinan-
ciranje obnove Kneæeve palaËe dato
6,2 milijuna kuna te da Êe, ukoliko Êe
se zavrπiti ta obnova u 2002. godini,
razmotriti moguÊnost sufinanciranja
i ove druge palaËe zastupnik je povu-
kao amandman.

Zatim se predstavnik predlagatelja
izjaπnjavao o amandmanima koji su
podneseni na razdjel ProraËuna koji
se odnosi na Ministarstvo poljo-
privrede i πumarstva.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) zatraæio je
smanjenje predvienog iznosa od 87,9
milijuna kuna na 60 milijuna kuna na
poziciji ”Administracija i upravljanje”
ovog Ministarstva no ministar mr.sc.
BBooææiiddaarr  PPaannkkrreettiiÊÊ je odbio taj zahtjev
(a i zastupnici glasovanjem). Naime,
vaæeÊim Pravilnikom u ovom Mini-
starstvu predvieno je 524 radnih
mjesta dræavnih sluæbenika i namje-
πtenika te deset duænosnika (sada ima
390 zaposlenih) i plan proraËuna
raen je na osnovi pune zaposlenosti,
rekao je meu ostalim ministar.
DDrraaggoo  KKrrppiinnaa rekao je da Êe seljacima
biti jasno, kad budu ovo sluπali, zaπto
Ministarstvo treba 28 milijuna za
birokraciju viπe nego u 2002. godini
a nema 500.000 za Dom kulture u
Rakovici.

Program pomoÊi hrvatskim

solanama

Na red je doπao amandman SSDDPP--
oovviihh  zzaassttuuppnniikkaa,,  IIvvee FFaabbiijjaanniiÊÊaa,
RRoommaannaa  MMeeππttrroovviiÊÊaa i TToonnËËiijjaa  ÆÆuuvveellee
kojim su traæili da se na poziciji 060
Ministarstva poljoprivrede i πumar-
stva, T 568079 - A 568022 A Ruralni
razvitak umjesto 60.000.000 kuna
osigura 58.000.000 kuna. OdbijajuÊi
amandman, ministar poljoprivrede i
πumarstva dr. BBooææiiddaarr  PPaannkkrreettiiÊÊ poja-
snio je da je za prvu godinu provedbe
Zakona o dræavnoj potpori u poljo-
privredi, ribarstvu i πumarstvu pred-
loæen iznos u Dræavnom proraËunu
realan i pokriva aktivnosti koje se
planiraju provesti. BraneÊi aman-
dman zastupnik FFaabbiijjaanniiÊÊ  ((SSDDPP))
podsjetio je na zakljuËak Hrvatskoga
sabora s kojim se Vlada obvezuje da
prije donoπenja Dræavnog proraËuna
za 2003. donese program razvitka,
odnosno poticanja programa proi-
zvodnje soli, te na rujansku odluku
Vlade u svezi s hrvatskim solanama.
Svi pokazatelji govore, kaæe, da
predviena sredstva nisu rjeπenje za
realizaciju tog programa, i mada se
govori joπ da Êe se ta sredstva, ako
bude potrebno, moÊi koristiti i iz
nekih drugih izvora zastupnik ne vidi
razlog zbog Ëega se sada ne moæe s
predloæene pozicije osigurati zatra-
æeni iznos, to viπe πto su se Sabor i
Vlada obvezali na rjeπenje problema
hrvatskih solana. Ministar PPaannkkrreettiiÊÊ
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ustrajao je na Vladinom stavu uz
objaπnjenje da se prvi put u dræavnom
proraËunu nalazi program pomoÊi
hrvatskim solanama, te kako u ovom
trenutku Vlada za to moæe osigurati
tri milijuna kuna, a ako Êe biti
potrebno, sigurno Êe uskoËiti u
pomoÊ. Nakon toga amandman nisu
prihvatili ni zastupnici glasovanjem.

S obzirom na veÊ stvorene obveze
temeljem Zakona o dræavnoj potpori u
poljoprivredi, ribarstvu i πumarstvu
ministar PankretiÊ nije mogao
prihvatiti niti slijedeÊi amandmanski
zahtjev ove trojice SDP-ovih zastu-
pnika da se predloæeni iznos sredstava
za poticanje poljoprivredne proizvod-
nje na poziciji A 568024 smanji sa
1.325.440.846 kuna na
1.322.440.846.

Nakon πto je javno obznanjeno da Êe
se hrvatskim solanama pomoÊi, a
napose da Êe Vlada zavrπiti program
za poticanje proizvodnje soli u hrvat-
skim solanama, zastupnik FabijaniÊ
povukao je ovaj amandman, a odmah
i amandman kojim je zajedno sa
spomenutom dvojicom SDP-ovaca
traæio poveÊanje sredstava za pro-
gram za poticanje soli sa 3.000.000 na
8.000.000 kuna.

Za razliku od prethodnih zastu-
pnika, DDrraaggoo  KKrrppiinnaa (HHDDZZ) zatraæio
je da se predloæena svota za ruralni
razvitak poveÊa za 50.000.000 kuna
(sa 60.000.000 na 110.000.000 kuna).
Uz veÊ spomenuto objaπnjenje mini-
star PPaannkkrreettiiÊÊ odbio je prihvatiti ovaj
amandman, na πto je zastupnik
KKrrppiinnaa primijetio da se iz ovog
primjera najbolje vidi kakva Êe biti
hrvatska poljoprivredna politika
2003. godine. Kaæe, kako svojim
amandmanom samo predlaæe da taj
iznos iz 2002. godini (110.000.000
kuna) za seoski razvitak ostane barem
na istoj razini i u slijedeÊoj godini.
Vlada, meutim, za slijedeÊu godinu
predlaæe 50.000.000 kuna manje, a od
toga Êe 28 milijuna kuna biti potro-
πeno na birokraciju, primijetio je ovaj
zastupnik i uskliknuo ”Hrvatski
seljaci nazdravlje”! Nakon zatraæenog
glasovanja amandman nije prihvaÊen.

Nije prihvaÊen ni amandman KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa,, premda ga
je dodatno obrazloæio dr.sc. TToonnËËii
TTaaddiiÊÊ (HHSSPP) i traæio glasovanje, da se
na poziciji 568024 - A Poticanje poljo-
privredne proizvodnje - 3523
Subvencije poljoprivrednicima, obrtni-
cima, malim i srednjim poduzetnicima
planirani iznos 1.325.440.846 zamije-
ni iznosom 1.400.000.000 kuna. Klub
dræi da je trend smanjenja poljo-

privrednih poticaja u 2003. u odnosu
na ovu godinu bræi Ëak i od onih na
koji je Hrvatska pristala prilikom
ulaska u WTO (sa 196 na 134 milijuna
EUR-a u roku od sedam godina). Kako
niti jedna druga mjera posrednih
poticaja joπ nije u punoj mjeri
zaæivjela, nuæno je ostaviti iznos
poticaja za iduÊu godinu Ëim bliæi
ovogodiπnjem iznosu. Amandman je
odbijen i glasovanjem.

Amandman o kojem se zatim izja-
snio ministar poljoprivrede podnio je
DDrraaggoo  KKrrppiinnaa (HHDDZZ). Njime je pred-
loæio da se u razdjelu 060 Mini-
starstva poljoprivrede i πumarstva,
pozicija 568058 ”Istraæivanje u
poljoprivredi” (VijeÊe za istraæivanje
u poljoprivredi) briπe.

Obrazloæenje prilikom odbijanja
ovog amandmana gospodina Pankre-
tiÊa bilo je da je spomenuto VijeÊe
osnovano 1997. godine, a financirano
iz projekta ”Razvoj sluæbi za potporu
poljoprivrednim obiteljskim gospo-
darstvima”. Koncem 2002. zavrπava
spomenuti projekt, ali je rad VijeÊa
reguliran Zakonom o poljoprivredi, pa
brisanje spomenute proraËunske pozi-
cije nije prihvatljivo. DDrraaggoo  KKrrppiinnaa
(HHDDZZ) oznaËio je nevjerojatnim da je
ministru PankretiÊu dobro ovo VijeÊe
koje je na temelju zakona osnovala
HDZ-ova saborska veÊina, i koji je
prestao vrijediti lani u srpnju. U
novom Zakonu o poljoprivredi, pod-
sjeÊa zastupnik, kaæe se da Êe
ministar poljoprivrede i πumarstva u
roku od 30 dana od stupanja na
snagu Zakona donijeti rjeπenje o
imenovanju VijeÊa za istraæivanje u
poljoprivredi, ali ministar nije izvrπio
tu svoju obvezu, kao i mnoge druge iz
Zakona o poljoprivredi, a ipak traæi
novac za financiranje neËega πto ne
postoji. Glasovanje je pokazalo da su
se zastupnici priklonili stavu Vlade i
nisu prihvatili amandman.

Uslijedila su dva amandmana zastu-
pnika ––uurree  DDeeËËaakkaa (HHDDZZ). Smatra
kako bi trebalo osigurati 3.000.000
kuna za ”Izradu strategije razvoja
lovstva u RH”, a 2.000.000 kuna za
”Izradu katastra loviπta”. DeËak dræi
da bi izrada katastra loviπta uvelike
pridonijela modernom ureenju lov-
stva, a predloæeni iznos od 2 milijuna
kuna samo je manji dio sredstava od
otprilike 13 milijuna kuna, koliko
dræava i lokalna uprava i samouprava
s osnova lovozakupnina prikupi godi-
πnje, te je normalno za oËekivati da se
jedan dio tih sredstava namijeni
unapreenju lovstva u RH. A ako
Republika Hrvatska ne pristupi izradi

strategije razvoja lovstva na svom
podruËju ne moæe se oËekivati
hvatanje koraka s nama susjednim
dræavama koje u razvoj i promidæbu
lovstva ulaæu znatno veÊa sredstva od
nas, smatra DeËak. Upozorava tako-
er da zatraæenih 3 milijuna kuna za
izradu strategije zajedno sa sred-
stvima koja su zatraæena za izradu
katastra loviπta u RH Ëine manje od
40 posto sredstava koja se godiπnje
prikupe od lovozakupnina.

Ministar PPaannkkrreettiiÊÊ odbio je prihva-
titi oba amandmanska zahtjeva ovog
zastupnika. Priznao je doduπe da je
Strategija razvoja lovstva u RH
izuzetno znaËajan dokument zbog
opÊeg stanja i perspektive razvoja
lovstva kao gospodarske djelatnosti
koja je komplementarna glavnim
smjernicama ukupnog razvoja RH.
Rekao je joπ kako nije realno planirati
u dræavnom proraËunu za 2003. izra-
du ove Strategije veÊ je to izvjesno za
2004. godinu. Ova dva amandmana
zastupnika DeËaka nisu dobila niti od
zastupnika ”zeleno svjetlo”.

Veletrænice

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa
predloæio je da se na poziciji Mini-
starstva poljoprivrede i πumarstva
briπe podrazdjel Otkup mesnog koπta-
nog braπna i iznos 2.285.000 kuna, a
umjesto 12.435.000 kuna za uniπta-
vanje mesnog koπtanog braπna pred-
vidi svota od 14.000.000 kuna.
OdbijajuÊi da prihvati ovaj amandman
ministar PPaannkkrreettiiÊÊ upozorio je da se
predviena sredstva za otkup mesnog
koπtanog braπna odnose na otkup
proizvedenih koliËina tog braπna u
kafilerijama i to za prijelazno razdo-
blje dok se ne uspostavi novi sustav
financiranja, skupljanja i neπko-
dljivog uklanjanja leπina domaÊih i
divljih æivotinja, konfiskada i otpada
animalnih tvari. Zasebnu stavku u
proraËunu predstavlja uniπtavanje
tog braπna i odnosi se na poduzeÊe
KomoraËno s kojim je u tom smislu
sklopljen ugovor, a Vlada Êe podmiriti
taj troπak joπ slijedeÊe godine.

Dr.sc. TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ istupio je u ime
podnositelja amandmana te ustvrdio
kako iz istupa Vladina predstavnika
uopÊe nije razvidno to πto govori.
Dokazano je da je mesno koπtano
braπno uzroËnik kravljeg ludila, i ako
ga Vlada veÊ neÊe otkupljivati, a
zastupnik misli da ne bi trebalo osim
u svrhu uniπtavanja, tada bi trebala
prihvatiti barem pola amandmana
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izdvajanjem viπe novca za uniπtavanje
mesnog koπtanog braπna.

U ponovnom istupu ministar PPaann--
kkrreettiiÊÊ pojasnio je da su dosad
otkupljivani konfiskati pretvarani u
mesno koπtano braπno, a podmiren je
i dio troπkova uniπtavanja koπtanog
braπna u spalionicama. Prelazi se,
meutim, na novi sustav financiranja
u kojem Êe mesna industrija i proizvo-
aËi snositi dio troπkova pretvaranja
konfiskata u mesno koπtano braπno,
a na dræavi je i dalje (do odreenog
vremena) obveza uniπtavanja tog
braπna, i procjena je da za to ne treba
viπe od predvienih oko 12 milijuna
kuna.

Nakon tog objaπnjenja zastupnik
TTaaddiiÊÊ (HHSSPP) povukao je amandman
Kluba.

Amandmanskim zahvatom JJoossiippaa
SSeessaarraa (HHDDZZ) na poziciji 568036
”teπkim” 45.000.000,00 kuna osigu-
rava se nastavak provedbe Programa
kreditiranja u poljoprivredi i ribar-
stvu zapoËetog 2002. godine jer se tim
sredstvima uz pomoÊ sredstava æupa-
nija stvara garantni depozit na kojeg
poslovne banke putem odreenog
multiplikatora odobravaju svoja sred-
stva i plasiraju ih prema poljo-
privrednim programima. I pored
dodatnog objaπnjenja zastupnika
Sesara Vladin predstavnik nije
prihvatio ovaj amandman, a isto su
postupili i zastupnici.

Prijedlog da se 5.000.000 kuna
potroπi, za ureenje kancelarija nepri-
hvatljiv je i skandalozan dræi zastu-
pnik DDrraaggoo KKrrppiinnaa (HHDDZZ) i s tim u
vezi predlaæe da se briπe ta stavka u
razdjelu 060 Ministarstvo poljo-
privrede i πumarstva na poziciji
568056. Vlada ne prihvaÊa ovaj
amandman, ustvrdio je ministar
PPaannkkrreettiiÊÊ. ObrazlaæuÊi takav stav
pojasnio je uvjete u kojima radi
Ministarstvo kojem je on na Ëelu. Sada
je Ministarstvo smjeπteno na drugom
katu poslovne zgrade u Vukovarskoj
ulici, a pored toga koristi dio prostora
na joπ jednoj lokaciji, te ima podruËne
jedinice u Puli, Rijeci, Senju, Zadru,
Splitu i ©ibeniku. Uz to, Ministarstvo
u svom sastavu ima i graniËnu
veterinarsku inspekciju, a na svakom
graniËnom prijelazu inspekciju zaπti-
te bilja. Ministarstvo u svom sastavu
ima i æupanijske veterinarske inspek-
cije. Zbog novih obveza na temelju
Zakona o veterinarstvu predvieno je
zapoπljavanje novih 50 djelatnika
(veterinarskih inspektora) diljem
Hrvatske za πto je potrebno osigurati
poslovni prostor.

Valja joπ znati da razdvajanjem
dræavne uprave od lokalne samo-
uprave nastaje problem oko smjeπtaja
sluæbenika Ministarstva na terenu, jer
u pravilu æupanije traæe sufin-
anciranje odræavanja i koriπtenja
prostora koje koriste sluæbe Mini-
starstva. S tim u vezi posebno
aktualan problem pojavio se u Zadru
gdje su sluæbenici Ministarstva, odno-
sno Hrvatskog zavoda za poljo-
privrednu savjetodavnu sluæbu, i
Hrvatskog stoËarskog selekcijskog
centra bili smjeπteni u zgradi
prodanoj privatnom vlasniku koji je
zatraæio æurno iseljenje. Vladino je
povjerenstvo dodijelilo Ministarstvu
dio vojarne ”Stjepan RadiÊ” u Zadru
za smjeπtaj tih sluæbi, ali je objekt u
vrlo loπem stanju i potrebna je
adaptacija. Isto je tako potrebno
urediti zgradu za potrebe Mini-
starstva u INI-oj zgradi u Vuko-
varskoj ulici.

BraneÊi amandman zastupnik
KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) kazao je da ima
informaciju da su u kancelarijama
Ministarstva radovi u punom jeku
(klimatizacija, novi namjeπtaj, tepisi,
stolovi, ormari) te se dio od spo-
menutih 5 milijuna kuna veÊ
unaprijed troπi. Tako ispada da za
sadni materijal ima pet puta manje
novca nego za nabavku ormara i
fotelja, a zastupnika bi posebno
zanimalo da dogodine vidi koliko je u
te prostore ugraeno hrvatskoga
namjeπtaja, a koliko talijanskog.
Zastupnik je zatraæio glasovanje, ali
zastupnici nisu prihvatili amandman.

Istovjetan amandmanski zahtjev
imao je i Klub zastupnika Hrvatskog
bloka, Vladin je predstavnik i ovaj put
odbio prihvatiti amandman, a
KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ, u ime podno-
sitelja amandmana isti povukao uz
komentar da Êe tako malo skratiti
vrijeme jer ministar neÊe morati Ëitati
obrazloæenje Vladinog neprihvaÊanja
amandmana.

U odnosu na predloæeno u Dræav-
nom proraËunu (2.900.000 kuna)
zastupnik DDrraaggoo  KKrrppiinnaa (HHDDZZ),
naime, zatraæio je poveÊanje stavke za
projekt veletrænice na 30.000.000
kuna. PodsjeÊa da je joπ prije pet ili
πest godina Hrvatski sabor potvrdio
sporazum o kreditu s Europskom ban-
kom za obnovu i razvitak za izgradnju
nacionalnog sustava veletrænica, a od
toga danas nema niπta, i sudeÊi prema
predloæenom iznosu sredstava u
Dræavnom proraËunu za to neÊe biti
ni dogodine. Dræi da je to zato jer
onima koji godiπnje zarade 150

milijuna dolara na uvozu hrane iz
inozemstva ne odgovara sreivanje
træiπta poljoprivrednih i prehram-
benih proizvoda u RH. Zato se ne radi
ili barem niπta ozbiljno na sustavu
veletrænica od 1997. naovamo. Jasno
je da sa 2.900.000 kuna niti dogodine
neÊe biti sreeno træiπte poljopriv-
rednih proizvoda u Hrvatskoj i πve-
rceri, uvoznici i prekupci kojima
odgovara nesreeno træiπte, a koji
oËito imaju ozbiljan utjecaj u Mini-
starstvu poljoprivrede i πumarstva, i
dogodine Êe zaraivati 150 ili 200
milijuna dolara na uvozu hrane u RH.

Reagirao je ministar PPaannkkrreettiiÊÊ,
ponukan, kaæe, izgovorenom neistin-
om kako niπta nije uËinjeno nakon
dobivanja veÊ spomenutog kredita
Svjetske banke. Zastupnika Krpinu
podsjeÊa da su veÊ sagraene tri
veletrænice (Osijek, Split, Matulji), a
radi se i dio koji se odnosi na Ben-
kovac. Nakon Vlade niti zastupnici
nisu prihvatili ovaj amandman.

Zemljiπnoknjiæno sreivanje

poljoprivrednog zemljiπta

Zastupnice DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt (SSDDPP)
i LLjjuubbiiccaa  LLaalliiÊÊ (HHSSSS) povukle su svoj
zahtjev da se u razdjelu 060 - Mini-
starstvo poljoprivrede i πumarstva -
planiraju sredstva za sufinanciranje
obrane od tuËe na proπlogodiπnjoj
razini - 12.000.000 kuna nakon obra-
zloæenja ministra PPaannkkrreettiiÊÊaa. Mini-
star je podsjetio na odredbe Zakona o
obrani od tuËe da se novËana sredstva
za djelovanje sustava obrane od tuËe
utvruju u iznosu od 30 posto od
visine utvrene pozicije proraËuna
Ministarstva za poticanje osiguranja
usjeva. Kako je po naputku Mini-
starstva provedeno odreeno restru-
kturiranje proraËuna i pojedinih
proraËunskih pozicija te njihovih
naziva i oznaËavanja, viπe nije bilo
odræivo zadræavanje dosadaπnje
pozicije za sufinanciranje obrane od
tuËe na naËin kako je to predviao
spomenuti Zakon. Pored toga, sama
sudbina sustava obrane od tuËe ovisi i
o njezinoj efikasnosti u Ëemu su
znatne podjele u znanstvenoj i stru-
Ënoj javnosti, te nije dobivena
jednoznaËna ocjena o svrhovitosti tog
sustava. Dræavni hidrometeroloπki
zavod smatra da je sustav obrane od
tuËe neuËinkovit i kao takav ne treba,
ali je to izvjeπÊe Zavoda u znatnom
osporavano na razini struke. Vlada
nije na temelju izvjeπÊa raspravljala
niti je donijela konaËan stav o daljnjoj
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sudbini tog sustava Ëime je upitno
financiranje takvih aktivnosti. S
druge strane resorno ministarstvo
nastoji temeljito razviti i potaknuti
sustav osiguranja usjeva subven-
cioniranjem dijela premija te time
odgovoriti na rizike i πtete koje
postoje u poljoprivrednoj proizvodnji.
Slijedom navedenog, a u svezi s
financiranjem obrane od tuËe u 2003.
stoji i to da Êe Ministarstvo poljo-
privrede i πumarstva ukoliko se taj
sustav bude provodio, sukladno tome
izvrπiti nuæne zakonske i proraËunske
intervencije kako bi se ova aktivnost
u narednoj godini mogla odvijati.

Amandmanski je zahtjev podnesen
sukladno Zakonu o obrani od tuËe i
Ministarstvo ne moæe donositi odluku
za neπto πto je zakonom propisano da
se provodi, primijetila je u ime pred-
lagatelja amandmana DDuubbrraavvkkaa
HHoorrvvaatt (SSDDPP). Operativan program
obrane od tuËe naprosto nije uËinkovit
i provediv jer ni dosad sredstva koja
su trebala biti za te namjene dozna-
Ëena Dræavnom hidrometeroloπkom
zavodu nisu doznaËena iz Mini-
starstva poljoprivrede i πumarstva pa
operativa nije niti mogla biti uËin-
kovita. O uËinkovitosti sustava miπlje-
nja su vjerojatno podijeljena, ali sve
dok ne bude znanstveno dokazano da
sustav obrane od tuËe nije uËinkovit
valja iznaÊi sredstva za njegovo
djelovanje. Na kraju je povukla aman-
dman, uz opasku da se vodi raËuna o
financiranju ovoga sustava. 

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ (SSDDPP) je zatraæio
da se za studijske pripreme i projek-
tiranje za navodnjavanje Ravnih
kotara i Like vodama Velebita i rijeka
Zrmanje, Krupe i Vranskog jezera
osigura 12.000.000 milijuna kuna, ali
Vlada nije prihvatila taj zahtjev.
Premda je ovaj zahtjev opravdan on ne
bi trebao biti dio cjelokupnog rjeπa-
vanja dijela povrπina koje se
navodnjavaju. Organizacija takvog
sustava prelazi organizacijske prora-
Ëunske okvire jednog ministarstva
buduÊi da je potrebno na razini cijele
dræave koncipirati sustav (djelomiËno
on spada i u javne radove). Ministar
je rekao kako je potrebna temeljita
priprema tog projekta, te da zahtjevi
trebaju doÊi od zainteresiranih poljo-
privrednih proizvoaËa uz sudje-
lovanje lokalne i regionalne
samouprave.

Zastupnik MMeeππttrroovviiÊÊ (SSDDPP) povukao
je amandman i ustvrdio kako se za
razliku od zastupnika Krpine neÊe
æaliti na namjeπtaj jer je siguran da Êe
taj namjeπtaj aktualna vlast koristiti i

slijedeÊe Ëetiri godine. Æao mu je
takoer πto ministar poljoprivrede
nije doπao u Zadar na njegov poziv, i
poziv gradonaËelnika i æupanijske
komore toga grada jer bi sigurno
bolje razjasnili ovaj problem i napra-
vili poËetne korake. U tom smislu
napominje da je Ministarstvo za
obnovu i razvoj veÊ napravilo taj
korak pa se u cilju navodnjavanja veÊ
gradi cijev kroz tunel za autocestu.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa traæio je da se za
izgradnju sustava navodnjavanja
poljoprivrednih povrπina u Ravnim
kotarima izdvoji iznos od 20.000.000
kuna. BraneÊi amandman izrazio je
razoËarenje πto je zastupnik MeπtroviÊ
povukao istovjetan amandman jer mu
je javno obeÊao prije mjesec dana,
kaæe, da Êe zajedno podræati aman-
dman o osiguravanju sredstava za
izgradnju sustava navodnjavanja u
Ravnim kotarima. Tvrdi kako postoji
gotovo cjelokupna dokumentacija za
izgradnju spomenutog sustava u
sluËaju da se odabere navodnjavanje
Ravnih kotara iz Vranskog jezera, a
ta se dokumentacija moæe koristiti i u
sluËaju da se odabere druga opcija.
Glasovanjem zastupnici nisu
prihvatili ovaj amandman.

Za Geodetsko-katastarsko i zemlji-
πnoknjiæno sreivanje poljopriv-
rednog zemljiπta u vlasniπtvu dræave
trebalo bi predvidjeti 100.000.000
kuna, amandman je DDrraaggee  KKrrppiinnee
(HHDDZZ). 

OËitujuÊi se o predloæenom aman-
dmanu ministar PPaannkkrreettiiÊÊ  je rekao da
ga Vlada ne prihvaÊa te naglasio da je
Geodetsko-katastarsko i zemljiπno-
knjiæno sreivanje poljoprivrednog
zemljiπta u vlasniπtvu dræave u nadle-
ænosti Ministarstva pravosua, upra-
ve i lokalne samouprave te Dræavne
geodetske uprave. Ipak, podsjeÊa da
je Hrvatska zakljuËila s Meu-
narodnom bankom za obnovu i razvoj
ugovor o zajmu vezan uz projekt
sreivanja zemljiπnih knjiga i
katastra u kojem su za tu namjenu
osigurana sredstva. U sklopu nave-
denog ugovora o zajmu osigurana su
sredstva za geodetsko, katastarsko i
zemljiπno-knjiæno ureenje poljo-
privrednog zemljiπta u vlasniπtvu
dræave. A Ëlancima 2. i 3. Pravilnika
o uvjetima i naËinima koriπtenja
sredstava ostvarenih od prodaje,
zakupa i koncesije poljoprivrednog
zemljiπta u vlasniπtvu dræave propi-
sano je da jedinice lokalne i podruËne
samouprave mogu koristiti sredstva
ostvarena od prodaje, zakupa i
koncesije poljoprivrednog zemljiπta u

vlasniπtvu dræave, a i programe
katastarsko-geodetske izmjere zemlji-
πta za sreivanje zemljiπnih knjiga.
Ta sredstva jedinice lokalne i
podruËne samouprave mogu koristiti
samostalno ili ih mogu meusobno
udruæivati, zakljuËio je ministar
PankretiÊ.

BraneÊi amandman zastupnik KKrrppii--
nnaa (HHDDZZ) primijetio je da ne zna iz
kojeg je to zakona ministar proËitao
da je zemljiπno-knjiæno, odnosno
geodetsko-katastarsko sreivanje
poljoprivrednog zemljiπta u vlasni-
πtvu dræave u nadleænosti jedinica
lokalne i podruËne samouprave, odno-
sno gradova i opÊina. Da bi se
zemljiπte u vlasniπtvu dræave moglo
prodavati mora biti uknjiæeno na
dræavu i, dakako, geodetski sreeno.
Sada je to prebaËeno, ne temeljem
zakona nego kroz praksu na opÊine i
gradove da provode natjeËaj za zakup
i prodaju zemljiπta. Pri tome valja
imati na umu miπljenje struËnjaka da
geodetsko i zemljiπno-knjiæno srei-
vanje jednog hektara zemljiπta koπta
oko 800 kuna, a kako Hrvatska ima
oko milijun i 100 tisuÊa ha poljo-
privrednog zemljiπta u vlasniπtvu
dræave brojka se penje na blizu
milijardu kuna. S tim u vezi
zastupnik postavlja pitanje otkuda
novci opÊinskim i gradskim prora-
Ëunima da te troπkove plate. Za
zastupnika Krpinu to je nepravedno,
nerealno i neprovedivo i zato predlaæe
da se barem dio tih troπkova locira na
poziciju Ministarstva poljoprivrede i
πumarstva jer ono de facto i upravlja
tim dræavnim dobrom pa je logiËno da
snosi i troπkove sreivanja tog zemlji-
πta.

Zastupnik je inzistirao na glaso-
vanju, ali su zastupnici jednako kao i
Vlada odbili prihvatiti amandman.

©tete od trihineloze

Zastupnica JJaaddrraannkkaa  KKaattaarriinnËËiiÊÊ--
©©kkrrlljj (HHSSLLSS) zatraæila je 5 milijuna
kuna naknade za πtete pravnim i
obeπteÊenje fiziËkim osobama
oboljelim od trihineloze. Vlada nije
prihvatila taj zahtjev uz napomenu da
je u posljednjih pet godina od te
bolesti oboljelo viπe od tisuÊu ljudi, te
da za sada nije utvrena odgovornost
iskljuËivo dræavnih tijela za pojavu
trihinele. KriminalistiËka obrada
provodi se iskljuËivo protiv vlasnika
tvrtki zaraæenih proizvoda i za Vladu
je joπ preuranjeno govoriti o isklju-
Ëivoj odgovornosti dræave i njezinom
preuzimanju naknade za tu πtetu.
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Zastupnica KKaattaarriinnËËiiÊÊ--©©kkrrlljj ustra-
jala je na amandmanu najprije tvrd-
njom da su naπi graani danas
izloæeni novim oblicima nesigurnosti,
pa i strahovima, a od toga se ne mogu
zaπtititi. Zakazala je kontrola u
sustavu, a za funkcioniranje sustava
odgovorna je dræava. Prije mjesec
dana epidemija trihineloze zahvatila
je Istru, i od ove je bolesti oboljelo 150
ljudi, a samo u Buzetu njih 50, dok je
najmlaa pacijentica imala dvije i pol
godine. Zastupnica takoer podsjeÊa
da je u svezi s ovim problemom veÊ
postavila zastupniËko pitanje u
okviru Aktualnog prijepodneva i tada
prihvatila da Êe se naÊi odgovorni za
pojavu te opake bolesti. Ostalo je,
meutim, otvoreno pitanje obeπteÊenja
nezaπtiÊenih u ovoj situaciji, kaæe
zastupnica i podsjeÊa na rijeËi
potpredsjednika Vlade gospodina
LiniÊa da Êe Vlada obeπtetiti graane
i one koji su od toga pretrpjeli πtetu.
Svojim amandmanom, kaæe, samo
pomaæe da se obeÊano izvrπi.

Ministar PPaannkkrreettiiÊÊ izrazio je æalje-
nje za sve πto se dogodilo u tom
nemilom sluËaju, ali istodobno
upozorio da istraga joπ traje , i ako Êe
postojati odgovornost Vlade u tom Êe
dijelu Vlada pronaÊi sredstva u
dræavnim rezervama, kao πto je to
uostalom uËinila i u mnogim sluËa-
jevima. Sada se, meutim, ne mogu
prejudicirati stvari bio je rezolutan
ministar PankretiÊ. Nakon Vlade
amandman nisu prihvatili ni zastu-
pnici.

Zastupnici DDrraaggoo  KKrrppiinnaa (HHDDZZ) i
JJaaddrraannkkoo  MMiijjaalliiÊÊ (HHSSLLSS) zatraæili su
da se u razdjelu Ministarstva poljo-
privrede i πumarstva doda nova pozi-
cija koja glasi: ”Financijska konso-
lidacija vinara i vinogradara Peljeπca
i KorËule” i za to izdvoji 30.000.000
kuna.

Ministar PPaannkkrreettiiÊÊ je rekao kako se
amandman ne moæe prihvatiti.
Problem su, kaæe, krediti za otkup
groæa iz 1997. i 1998. godine za koje
su izdane avalirane mjenice Mini-
starstva financija. Ministar naglaπava
da je Ministarstvo poljoprivrede i
πumarstva 2001. godine napravilo
Prijedlog konsolidacije vinarija, a
vinari su upuÊeni na Komisiju za
naplatu dræavnih potraæivanja. Ovdje
su u pitanju poljoprivredne zadruge
koje organizacijski spadaju u
Ministarstvo obrta, malog i srednjeg
poduzetniπtva koje u suradnji s
Ministarstvom poljoprivrede i πumar-
stva priprema cjelokupni program
vezan uz ovu problematiku. Ministar

takoer vjeruje da Êe cjelokupni
program vezan uz ovu problematiku
u dogovoru s Ministarstvom gospo-
darstva koji priprema program vezan
uz robne zalihe, uskoro biti na Vladi,
te da Êe problem o kojem je ovdje rijeË
u najveÊem dijelu biti rijeπen.

U ime predlagatelja amandmana
istupio je DDrraaggoo  KKrrppiinnaa. U kraÊem
obraÊanju nazoËnima upozorio je na
dva dokumenta od kojih je jedan
potpisao potpredsjednik Vlade gospo-
din LiniÊ, a drugi zamjenik premijera
gospodin dr. Goran GraniÊ. U prvom
dokumentu (iz srpnja 2001.) pot-
predsjednik LiniÊ obavjeπtava Mini-
starstvo poljoprivrede i πumarstva da
Koordinacija za gospodarstvo neÊe
raspravljati o Prijedlogu konsolidacije
vinarija dioniËkih druπtava u kojima
je dræavni portfelj veÊi od 25 posto i
poljoprivrednih zadruga. U drugom
dokumentu (istog datuma) zamjenik
premijera odlukom je ”odobrio otpis
dijela poreznog duga koji druπtvo
Istra vino Export d.d. Rijeka duguje
po osnovi porezno-duæniËkog odnosa
u iznosu od 25 milijuna kuna”.

ReagirajuÊi na istup zastupnika
ministar PPaannkkrreettiiÊÊ ustvrdio je kako
vjerojatno nije bio dovoljno jasan
glede poljoprivrednih zadruga. Pod-
sjeÊa, meutim, na ovaj dan u 2002. u
kojem vrlo jasno kaæe da Êe se
pokuπati uËiniti sve da se spomenute
zadruge oslobode tereta kojeg su
imale. Na zahtjev zastupnika Krpine
glasovalo se o amandmanu, ali ga
zastupnici nisu prihvatili.

Za izgradnju regionalne veletrænice
Opuzen DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) zatra-
æila je 25.000.000,00 kuna, ali Vlada
to nije prihvatila uz obrazloæenje kako
takvo πto nije planirano u ProraËunu
za slijedeÊu godinu. Amandman nisu
prihvatili niti zastupnici.

Ista je zastupnica predloæila da se u
ProraËun uvrsti nova pozicija -
Lastovo - izgradnja πumskih putova i
za to osigura 2.500.000,00 kuna.
Vlada nije prihvatila amandman ali
smatra da se moguÊnost za to moæe
pronaÊi unutar Hrvatskih πuma koje
imaju dovoljno sredstava za te
prometnice u πumama. Amandman
nije dobio podrπku zastupnika.

Istu je sudbinu doæivio i slijedeÊi
amandman zastupnice ©©uuiiccee da se za
izgradnju preraivaËkog pogona
vinarije izdvoji 500.000,00 kuna, no
Vlada, a zatim i zastupnici nisu
prihvatili taj amandmanski zahtjev.

Potpora trgovaËkim druπtvima

za spaπavanje na moru

Za poticanje pomorskih, brodskih i
brzobrodskih linija i feeder servisa
treba poveÊati planirana sredstva za
2000.000 kuna, smatra TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa
((SSDDPP)). Vlada nije prihvatila aman-
dman. Kako je objasnio ministar
pomorstva, prometa i veza za tu je
namjenu u ProraËunu predvieno 339
milijuna kuna koji Êe se koristiti za
subvencije putniËkog prijevoza Jadro-
linije, Loπinjske plovidbe, Rapske
plovidbe i Mediteranske plovidbe, te za
odræavanje feeder servisa, a napose
brzobrodskih linija. Vlada dræi da Êe
tako predviena sredstva biti dostatna
za ovu namjenu.

Zastupnik ÆÆuuvveellaa, meutim, upo-
zorio je na intenciju svog aman-
dmana, a to je da se ostvari neπto πto
je veÊ na neki naËin dogovoreno s
Ministarstvom pomorstva, prometa i
veza - brzobrodska veza KorËula-Split.
Za to je nedostajalo oko dva milijuna
kuna, pa je, kaæe, oËekivao da Êe
ministar samo potvrditi kako Êe se u
okviru predvienih sredstava ta veza
i ostvariti. U tom bi sluËaju, dodaje,
povukao svoj amandman. 

Ministar RRoollaanndd  ÆÆuuvvaanniiÊÊ ponovio je
da Êe sve brzobrodske linije planirane
za slijedeÊu godinu pokriti predvi-
ena sredstva u ProraËunu, a nakon
tog objaπnjenja zastupnik ÆuvaniÊ je
povukao svoj amandman.

Zahtjev BBooææiiddaarraa  KKaallmmeettee (HHDDZZ) da
se za izgradnju trajektnog terminala
luke od dræavnog znaËaja - Gaæenica
u Zadru osigura 200.000,00 kuna
Vlada je odbila prihvatiti, a jednako
tako i zastupnici. Na poziciji Mini-
starstva pomorstva, prometa i veza, a
u okviru sanacije i rekonstrukcije
objekata podgradnje i nadgradnje u
lukama otvorenim za javni promet od
æupanijskog znaËaja BBrraannkkaa  BBaalleettiiÊÊ
(SSDDPP) zatraæila je da se predloæeni
iznos od 4.000.000 kuna za kapitalne
donacije neprofitnim organizacijama
poveÊa na 6.000.000 kuna. Uz
objaπnjenje da su na toj proraËunskoj
stavci predviena ista sredstva kao i
ove (2002. godine) ministar ÆuvaniÊ
odbio je amandman, a zastupnica
BaletiÊ ga povukla.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa
predloæio je da se na poziciji Mini-
starstva pomorstva, prometa i veza
doda novi podrazdjel - potpora trgo-
vaËkim druπtvima za spaπavanje na
moru i osigura 4.000.000 kuna
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potpora trgovaËkom druπtvu ”Brodo-
spas”.

U ime Vlade ministar ÆÆuuvvaanniiÊÊ je
odbio taj amandman uz konstataciju
da je Vlada spremna potpisati ugovor
s Brodospasom kojem Êe plaÊati nji-
hove intervencije, ali nema sredstava
za hladni pogon tog trgovaËkog
druπtva. Nezadovoljan Vladinim sta-
vom dr.sc. TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ je u ime Kluba
izrazio uvjerenje da uz postojeÊu
proraËunsku rezervu 1,5 milijardi
kuna nema tih novaca za ovu
namjenu. Vlada bi razmatrajuÊi ovaj
amandman trebala voditi raËuna da
Hrvatska kao pomorska zemlja mora
voditi raËuna o traganju i spaπavanju
na moru. Za to imamo firmu
Brodospas, a zatraæeni novci nisu,
kaæe, sredstva za spaπavanje te firme,
”jer ona savrπeno dobro moæe funkci-
onirati i bez toga, ali Êe izrezati ”Velog
Joæu”, raspustiti ronioca i kod prve
veÊe havarije na moru trajekt Êe
morati odvuÊi drugi trajekt”. Radi
cicijaπenja za ovih 4.000.000 kuna
imat Êemo silne probleme na moru,
upozorio je zastupnik i zatraæio od
Vlade da o tome vodi raËuna. Dodao je
joπ kako se u normalnim zemljama
ove stvari reguliraju najobiËnijim
ugovorom izmeu Vlade i takvog
trgovaËkog druπtva, i tu moæe biti
ukljuËen i hladni pogon.

Na inzistiranje zastupnika glaso-
valo se o amandmanu, a zastupnici ga
nisu prihvatili. 

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
zatraæio je da se u razdjelu Mini-
starstva pomorstva, prometa i veza -
poticanje sigurnosti plovidbe na
poziciji 4263 umjetniËka, literarna i
znanstvena djela briπe predvienih
2.000.000,00 kuna. Ministar ÆÆuuvvaanniiÊÊ
nije prihvatio amandman te upozorio
na ”tipfeler”. Ovdje se ne radi o iznosu
od 2 milijuna kuna veÊ o iznosu od
250.000 kuna, upozorio je gospodin
ÆÆuuvvaanniiÊÊ.

”Tipfeler” (2 milijuna kuna) bio je u
Prijedlogu proraËuna kojeg ste nam
dali i to je bio razlog zaπto je Klub
izaπao s ovim amandmanom, odgo-
vorio mu je KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ u ime
Kluba. Nije bilo, naime, jasno zaπto za
umjetniËka, literarna i znanstvena
djela treba osigurati baπ 2 dva
milijuna kuna. Glasovanjem zastu-
pnici nisu prihvatili amandman ovoga
Kluba.

Vlada smatra da treba odbiti aman-
dman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa HHSSPP--HHKKDDUU--aa
da se predloæeni iznos 8 250.000 kuna
za opremanje luËkih kapetanija plo-
vilima zamijeni iznosom 15.500.000

kuna, a 1.550,00 kuna za opremanje
luËkih kapetanija ostalom opremom
(radio ureaji, vozila i drugo) iznosom
3 200.000 kuna. Vlada smatra da su
predloæena sredstva dostatna za
nabavku plovila za luËke kapetanije.
S tim se u ime Kluba nije sloæio dr.sc.
TToonnËËii TTaaddiiÊÊ (HHSSPP). Klub dræi da ta
sredstva treba poveÊati, odnosno
vratiti ih barem na postojeÊi iznos.
Razlog - potrebno je opremanje luËkih
kapetanija plovilima, a napose viπe
investirati u sigurnost plovidbe.
Govori se kako Êe Hrvatska uskoro
uvesti obalnu straæu, πto Klub pozdra-
vlja jer je to sastavni dio proglaπenja
gospodarskog pojasa, ali naglaπava
kako obalnu straæu valja opremiti s
jedne strane ugovorom s Brodo-
spasom, a s druge strane potrebnim
sredstvima.

I pored tog obrazloæenja zastupnici
nisu prihvatili amandman.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
traæio je zatim da se umjesto
1.500.000 kuna izdvoji 500.000 kuna
na proraËunsku stavku K 407071
VTS sustav 4263 za umjetniËka, lite-
rarna i znanstvena djela, no ministar
ÆÆuuvvaanniiÊÊ bio je rezolutan da su
predloæena sredstva u ProraËunu
potrebna s obzirom na Zakon o po-
tvrivanju memoranduma o sugla-
snosti izmeu Vlade RH i Vlade
Talijanske Republike o uspostavi
zajedniËkog sustava nadzora nad
pomorskom plovidbom na Jadran-
skom moru. Nezadovoljan stavom
Vlade KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ zatraæio je
u ime Kluba da se o tome glasuje
buduÊi da se u ovom sluËaju ne radi o
”tipfeleru” u iznosu predloæene brojke
veÊ o pretjeranom iznosu s obzirom na
namjenu. Zastupnici su samo
potvrdili Vladin stav i nisu prihvatili
amandman.

Uslijedila su tri amandmanska
zahtjeva KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa, ali
ih Vlada nije prihvatila. Prvim se
amandmanom traæilo da se u
proraËun unese iznos od 5 000.000
kuna za ureenje ceste Buzet-graniËni
prijelaz Poæane, drugim aman-
dmanom 2 000.000 kuna za sanaciju
lukobrana Grada Pule, a treÊim
amandmanom 300.000 kuna za
adaptaciju pristane Brestova. Od
Vladina se predstavnika moglo Ëuti da
je financiranje dræavnih cesta u pro-
gramu graenja i odræavanja javnih
poduzeÊa Hrvatske ceste, i ukoliko je
u Ëetverogodiπnjem razdoblju predvi-
ena izgradnja tih cesta to Êe biti i
ostvareno. A problem luke Pula sana-

cijskog je znaËenja i ta se sanacija
oËekuje iz proraËuna æupanije.

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP))  je zatraæio
da udio proraËunskih sredstava u
izgradnji trajektnog pristaniπta Gaæe-
nica iznosi 6.000.000 kuna, πto za
ministra ÆÆuuvvaanniiÊÊaa nije bilo pri-
hvatljivo jer spomenuta luka nije od
dræavnog znaËenja. PodsjeÊa pritom
kako je ove godine za obnovu
Zadarske luke bilo predvieno u
ProraËunu Ëak 6 milijuna kuna, ali
zbog nepripremljene projektne doku-
mentacije i ostalog nije potroπena niti
jedna kuna..

Terminal Gaæenica predvien je kao
svojevrstan most izmeu Ankone,
odnosno srednje i juæne Italije i
Hrvatske, odnosno srednje Europe,
primijetio je zastupnik MMeeππttrroovviiÊÊ.
Povijest je pokazala da kad god je bio
tako sretan spoj izmeu Mediterana i
srednje Europe Hrvatske je biljeæila
procvat. »ini mu se, kaæe, da druga
ministarstva ne prate nastojanja
naπeg premijera i one koji grade naπe
autoputove, pa Êe nam iako smo
tranzicijska zemlja autoceste zjapiti
prazne. S obzirom na veÊ neprihvaÊeni
amandman zastupnika Kalmete,
zastupnik MeπtroviÊ povukao je ovaj
svoj amandmanski zahtjev.

Uslijedio je amandman VVeessnnee
©©kkaarree--OOææbboolltt (DDCC) da se za viπe-
namjenski kanal Dunav-Sava osigura
1 310.410.000 kuna, 60.200.000 kuna
za sanaciju æeljezniËke pruge Vin-
kovci-Osijek, a 15.000.000 kuna za
projektnu dokumentaciju za otkup
zemljiπta IV dionice obilaznice grada
Vinkovaca ili sveukupno
1.385.610.000 kuna. Vlada to nije
prihvatila uz objaπnjenje ministra
ÆÆuuvvaanniiÊÊaa da kada je rijeË o viπe-
namjenskom kanalu Dunav-Sava nije
razvidno za πto bi se taj novac
potroπio, i misli kako ovog Ëasa
ekonomski gledano nije vrijeme za
gradnju tog kanala.

Zastupnica ©©kkaarree--OOææbboolltt ustrajala je
na amandmanu tvrdnjom kako nije ni
oËekivala da Êe Vlada prihvatiti ovako
visoki zatraæeni iznos sredstava. RijeË
je ipak o izgradnji kanala i luke
Vukovar koja je otprilike sliËne
vaænosti za taj dio Hrvatske kao i
magistrala za jug Hrvatske. Tu je joπ
i sanacija æeljezniËke pruge Vinkovci-
Osijek, izuzetno vaæne prometnice za
spajanje dvije æupanije, te obilaznice
grada Vinkovaca. Amandman nije
prihvaÊen.

LLuukkaa  BBeebbiiÊÊ (HHDDZZ) traæio je pove-
Êanje iznosa potpore zraËnom
pristaniπtu PloËe sa 300.000 na
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700.000 kuna πto je u ime Vlade odbio
ministar ÆÆuuvvaanniiÊÊ  uz obrazloæenje da
se viπe od predloæenih sredstava ne
moæe odvojiti za tu namjenu. Zastu-
pnik BebiÊ je ustrajao na poveÊanju
potpore jer bi to pridonijelo moæda
uspostavljanju zraËne linije izmeu
PloËa i Zagreba, a na taj naËin bi ovo
podruËje izbjeglo prometnu izolaciju.
Amandman nije prihvaÊen.

Fond za zaπtitu okoliπa i

energetsku uËinkovitost

SlijedeÊi amandman podnijela je
MMaarriijjaannaa  PPeettiirr (HHSSSS). U proceduri je
Zakon kojim se ustanovljava Fond za
okoliπ i energetsku uËinkovitost, a na
poziciji Ministarstva zaπtite okoliπa i
prostornog ureenja za to nije
predviena niti jedna kuna. Stoga je
zastupnica predloæila da se za osni-
vanje Fonda osigura 1.550.000 kuna
jer je na proraËunskoj poziciji Mini-
starstva gospodarstva osigurano
samo 650.000 kuna i to samo za jedan
projekt - projekt energetske uËin-
kovitosti. Zastupnica takoer podsjeÊa
da je osnivanje Fonda zadaÊa preuzeta
usvajanjem Nacionalne strategije
zaπtite okoliπa, a s osnova tog Fonda
treba biti donacija, odnosno, kredit za
zbrinjavanje i provoenje projekta
zaπtite okoliπa. Zastupnica naglaπava
da poseban problem predstavlja zbri-
njavanje otpada i otpadnih voda, a
pomoÊ preko Fonda bila bi korisna za
jedinice lokalne uprave i samouprave
koje ne mogu zbrinuti svoj otpad.

U ime Vlade amandman je odbio
prihvatiti ministar financija dr.sc.
MMaattoo  CCrrkkvveennaacc navodeÊi kao razlog
Ëinjenicu da joπ nije usvojen zakon
kojim se ustanovljava spomenuti
fond, pa ne moæe biti sastavni dio
proraËuna.

Zastupnica Petir je nakon toga
povukla svoj amandman.

AAmmaannddmmaannsskkii  zzaahhttjjeevv iissttee  zzaassttuu--
ppnniiccee kojim je zatraæila da se u
razdjelu Ministarstva zaπtite okoliπa i
prostornog ureenja na poziciji Zavod
za zaπtitu prirode promijeni iznos od
559.920 kuna u 1.559.920 kuna a
stavka - tekuÊe donacije u novcu i
predvieni iznos od 280.000 zamijeni
iznosom 1.280.000 kuna VVllaaddaa  jjee
pprriihhvvaattiillaa.

Takvu sudbinu nije doæivio aman-
dman zastupnice MMaarriijjee  BBaajjtt  ((HHDDZZ))
kojim je zatraæila otvaranje nove
pozicije u ProraËunu za financiranje
gradnje odlagaliπta komunalnog otpa-
da Vinogradima (Poæega) u iznosu od

2.000.000 kuna. Dræi kako se taj
novac moæe osigurati preraspodjelom
u Ministarstvu zaπtite okoliπa i pros-
tornog ureenja. Ministar CCrrkkvveennaacc
nije prihvatio amandman uz opasku
da je rijeË o kapitalnom prijenosu za
javne ustanove za zaπtitu prirode, te
dodao da se to odnosi samo na ugo-
vorno financiranje godiπnjih progra-
ma zaπtite i oËuvanja okoliπa.

Zastupnica BBaajjtt je upozorila da je
lani podnijela gotovo istovjetni
amandman, te dodala kako je veÊ
ishoena graevinska dozvola za
odlagaliπte komunalnog otpada u
Poæeπkoj kotlini, kompletno pripre-
mljen teren, a cijena investicije je
19.500.000 kuna. Radovi se mogu
odvijati u fazama (troπkovi prve faze
su 6,5 milijuna kuna), i od Mini-
starstva se sada traæi 2 milijuna kuna
potpore, dok bi ostatak sredstava na
sebe preuzeli grad Poæega, Æupanija
Poæeπko-slavonska i komunalno
poduzeÊe Tekija. Vlada je ostala pri
prijaπnjem stavu i odbila prihvatiti
amandman, a glasovanje je pokazalo
da su istog miπljenja bili i zastupnici.

Za priznanja i nagrade vezane uz
zaπtitu okoliπa ProraËunom je pred-
loæen iznos od 899.360 kuna, a KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa predlaæe
da se ta suma smanji na 100.000
kuna. Predloæena sredstva u Prora-
Ëunu za ovu namjenu potrebna su i
vezana uz nagradu za zaπtitu okoliπa
koja se tradicionalno dodjeljuje veÊ 10
godina na Svjetski dan zaπtite okoliπa,
rekao je ministar financija dr.sc. MMaattoo
CCrrkkvveennaacc obrazlaæuÊi zaπto odbija ovaj
amandman.

BraneÊi amandman KKrruunnoossllaavv
GGaaππppaarriiÊÊ je ustvrdio kako je jasno da
se te nagrade dodjeljuju svake godine,
ali nije jasno zaπto se sada mno-
gostruko poveÊava taj iznos u odnosu
na prethodnu godinu. S jedne strane
se ne naplaÊuju kazne za prekrπaje, a
s druge se strane mnogostruko pove-
Êavaju novËani iznosi za nagrade, pa
Klub misli da bi tu trebalo ujedna-
Ëenje. Glasovanjem amandman nije
prihvaÊen.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
predloæio je uπtedu u razdjelu Mini-
starstva zaπtite okoliπa i prostornog
ureenja - procjena utjecaja na okoliπ
na poziciji ostali nespomenuti rashodi
poslovanja (umjesto predloæenih
186.550 kuna Klub je predloæio
86.550 kuna). Vlada je predlaæuÊi
iznos od 186.550 kuna imala u vidu
smjernice EU-a koje se odnose na
strateπku procjenu utjecaja na okoliπ
koje su stupile na snagu 2001.

godine, primijetio je ministar CCrrkkvvee--
nnaacc, te dodao kako Hrvatska u tom
smislu ima obveze i mora uskladiti
propise. Za Klub je samo sporan iznos
od 186.550 kuna za ostale nespo-
menute rashode, rekao je KKrruunnoossllaavv
GGaaππppaarriiÊÊ..  Nije, tvrdi, dobio odgovor
koji su to ostali nespomenuti rashodi.
Zastupnici su glasovanjem odbili
amandman.

Za izmjene i dopune Strategije
prostornog ureenja RH Vlada je
osigurala 425.750 kuna, a KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg bbllookkaa predloæio
brisanje te stavke. OdbijajuÊi da
prihvati ovaj amandman ministar
CCrrkkvveennaacc je primijetio da je nakon πto
su doneseni svi prostorni planovi
æupanija utvreno da postoji oprav-
danost izmjene i dopune spomenute
Strategije RH. Ti su planovi ukazali
na potrebu drugaËijih prostornih
rjeπenja i na odredbe koje valja mije-
njati, pa bi izostanak tih sredstava
onemoguÊio predvienu aktivnost.

KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ ustrajao je u
ime Kluba na ovom amandmanu te
dodao kako su se sredstva za ovu
namjenu mogla naÊi preraspodjelom
proraËunskih sredstava dodijeljenih
Ministarstvu zaπtite okoliπa i pros-
tornog ureenja. Niti ovo objaπnjenje
nije pomoglo podnositelju amandman
jer su se zastupnici priklonili Vla-
dinom stavu i odbili prihvatiti
amandman.

Za sanaciju deponija ”Bazjaπ”,
VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt (DDCC) zatraæila je
13.000.000 kuna, ali je ministar
CCrrkkvveennaacc odbio to prihvatiti podsje-
tivπi da se prema Zakonu o otpadu iz
1995. iz dræavnog proraËunu ne
mogu sufinancirati projekti u vezi s
postupanjem s otpadom. Za to su,
naime, nadleæne jedinice lokalne
samouprave. Amandman nisu prihva-
tili niti zastupnici.

Uslijedio je set amandmana KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa. Za gradnju Doma
umirovljenika u gradu Buzetu Klub je
zatraæio 2.000.000 kuna, za sanaciju
napuπtenog kamenoloma u opÊinama
Barban, Faæana i MarËana po 300.000
kuna za svakog posebno, a za ukla-
njanje bespravne gradnje u Æupaniji
Istarskoj 10.000.000 kuna. Ministar
Crkvenac odbio je sva te amandmane
Kluba (takoer i zastupnici) uz upo-
zorenje da je prvi amandmanski
zahvat krivo lociran jer se ne odnosi
na razdjel Ministarstva zaπtite okoliπa
i prostornog ureenja, i na ovoj se
poziciji ne moæe prihvatiti. I zahtjev
za sanaciju napuπtenih kamenoloma
takoer se ne odnosi na nadleænost
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Ministarstva zaπtite okoliπa i
prostornog ureenja, a ne moæe se
prihvatiti niti posljednji zahtjev Kluba
jer nigdje po æupanijama nisu
utvrena sredstva za uklanjanje
bespravne gradnje.

Umjesto predloæenih 871.000 kuna
za programe prevencije ovisnosti u
πkolama KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg
bbllookkaa predloæio je 2 000.000 kuna, a
nakon odbijanja ministra prosvjete i
πporta dr. VVllaaddiimmiirraa  SSttrruuggaarraa da to
prihvati (obrazloæenje - Vlada vjeruje
da Êe u suradnji s Uredom za suzbi-
janje zloporabe droge uspjeti rea-
lizirati taj program s planiranim
sredstvima), zastupnik KKrruunnoossllaavv
GGaaππppaarriiÊÊ ustrajao je u ime Kluba na
amandmanu. Klub smatra da je πkola
kljuËna institucija odgoja i obra-
zovanja djece, a kako je problem
ovisnosti goruÊi problem Hrvatske
danas, Klub dræi da je nuæno poveÊati
sredstva za spomenute programe
prevencije. Nakon Vlade amandman
nije dobio podrπku niti zastupnika.

PoveÊati sredstva za sigurnost

πkolama

Razmjer problema nameÊe pove-
Êanje sredstava za sigurnost u
πkolama miπljenja je DDrraaggoo  KKrrppiinnaa
(HHDDZZ) i u tom smislu traæi da se iznos
od 904.497 zamijeni iznosom od
5.000.000 kuna. Ministar SSttrruuggaarr je
to odbio prihvatiti naglaπavajuÊi kako
se s planiranim sredstvima Mini-
starstva kojem je na Ëelu moæe
ostvariti zacrtani program.

Kada bi se prihvatio prijedlog Vlade
od 904.497 kuna tada bi na svaku
πkolu otpalo samo 700 kuna za pro-
gram sigurnosti u πkolama. Mislite li
ministre da se sa 700 kuna moæe
ostvariti sigurnost u πkolama, upitao
je na to zastupnik KKrrppiinnaa gospodina
Strugara te dodao kako takav
prijedlog Vlade nema logike i protiv
je zdravog razuma. Zastupnik,
meutim predlaæe da se za ovaj
program osigura barem pet milijuna
kuna, a to je joπ uvijek, kaæe, svega
3500 kuna po jednoj πkoli. Zastupnik
je inzistirao na glasovanju, a zastu-
pnici nisu prihvatili amandman.

Dva je amandmanska prijedloga
imao OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee, zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu. Odbor je zatraæio da se kod
Osnovnoπkolskog obrazovanja odno-
sno programa privatnih i alter-
nativnih πkola (sufinanciranje)
predloæen iznos tekuÊe donacije u
novcu od 1.622.363 kune zamijeni

iznosom 1.982.400 kuna, a kod
srednjoπkolskog obrazovanja iznos
1.622.363 zamijeni iznosom 4
192.800 kuna. Predlaæe da se sredstva
navedena u amandmanima uzmu iz
Ministarstva hrvatskih branitelja iz
Domovinskog rata sa pozicije -
intelektualne i osobne usluge koje za
2003. rastu po stopi od 647 posto.
OËitujuÊi se o amandmanu ministar
SSttrruuggaarr je rekao kako Vlada djelo-
miËno prihvaÊa prvi amandman
(glede takvih osnovnih πkola). U ime
Odbora reagirao je zastupnik HHrrvvoojjee
KKrraalljjeevviiÊÊ (LLIIBBRRAA). Ustvrdio je da Êe se
odmah osvrnuti i na sufinanciranje
privatnih i alternativnih srednjih
πkola. Dræi kako izjava Vladina pred-
stavnika nije baπ sasvim toËna jer je
prvim amandmanom Odbor predloæio
poveÊanje sredstava na blizu dva
milijuna kuna, a Vlada je odobrila joπ
veÊe poveÊanje. Drugim je aman-
dmanom Odbor zahtijevao 2,5
milijuna viπe sredstava za takve
srednje πkole jer u odnosu na osnovne
πkole u ovim srednjim je dvostruko
viπe uËenika. Stoga nije jasno zaπto se
inzistira na jednakom iznosu sred-
stava i za takve osnovne i srednje
πkole, kada bi bilo pravednije da je taj
iznos proporcionalan broju aka u
πkolama. Ipak, veÊinom glasova Od-
bor je odluËio povuÊi oba svoja
amandmana, zakljuËio je zastupnik
KraljeviÊ.

Na istu je proraËunsku poziciju
amandman podnio KKlluubb zzaassttuuppnniikkaa
SSDDPP--aa. Traæio je da se za program
privatnih i alternativnih πkola u
osnovnom obrazovanju poveÊa pred-
loæeni iznos od 1.622.363,00 kune na
2.000.000 kuna, ali nakon konsta-
tacije ministra SSttrruuggaarraa da se taj
zahtjev djelomiËno prihvaÊa aman-
dmanom Vlade, mr.sc. Mato ArloviÊ
povukao je u ime Kluba onaj dio
amandmana kojeg Vlada svojim
amandmanom nije prihvatila.

Viπe sredstava za program

privatnih i alternativnih πkola

AAnnttee  GGrraabboovvaacc (HHSSLLSS) zaloæio se da
se za rekonstrukciju zgrade osnovne
πkole Stjepana RadiÊa u Imotskom
umjesto 3 450.000 kuna izdvoji 6
000.000 kuna. Ministar SSttrruuggaarr je to
odbio prihvatiti jer su, kaæe, sredstva
od 3 milijuna i 450 tisuÊa koliko je
predloæeno ProraËunom dostatna za
realizaciju projekta u 2003. Aman-
dman nisu prihvatili niti zastupnici.

Uz isto obrazloæenje ministar
SSttrruuggaarr je odbio prihvatiti zahtjev
IIvvaannaa  KKoollaarraa (HHSSSS) da se za izgradnju
Centra Sunce za djecu s teπkoÊama u
razvoju O© Antun Gostovinski u
Koprivnici predloæeni iznos
4.387.004,00 kuna uveÊa za
982.996,00 kuna i tako za tu namjenu
ukupno osigura 5.370.000,00 kuna.
Zastupnik je povukao amandman. 

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  SSDDPP--aa smatra da bi
trebalo poveÊati sredstva za program
privatnih i alternativnih πkola u Sred-
njoπkolskom obrazovanju sa
1.622.363,00 na 4.500.000,00 kuna.
Vlada je svojim amandmanom djelo-
miËno prihvatila taj amandman pa je
mr.sc. MMaattoo  AArrlloovviiÊÊ u ime Kluba
povukao onaj dio amandmana kojeg
Vlada nije prihvatila.

Smisao amandmanskog zahtjeva
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  LLIIBBRREE je osigurati
veÊu svotu novca za poboljπanje rada
s uËenicima. Tako je u razdjelu
Ministarstva prosvjete i πporta Klub
predloæio poveÊanje sredstava za
struËno usavrπavanje i izobrazbu uËi-
telja i nastavnika sa 4.500.000 kuna
na 5.830.000 kuna. U dijelu ovog
razdjela koji se odnosi na upravu i
administraciju Klub je takoer
intervenirao traæeÊi da se za struËno
usavrπavanje zaposlenika umjesto
155.000 kuna izdvoji 25.000 kuna, a
za intelektualne i osobne usluge
umjesto 574.026 kuna 474.026 kuna.
A kada je rijeË o Zavodu za πkolstvo
Klub predlaæe da se za struËno usa-
vrπavanje zaposlenika osigura
105.000 kuna, a ne 405.000 kuna
kako je predloæeno u ProraËunu,
odnosno 210.683 kuna a ne 1.010.683
kuna predloæenih u ProraËunu za
intelektualne i osobe usluge.

U ime Kluba dr.sc. ZZrriinnjjkkaa  GGlloovvaacc--
kkii--BBeerrnnaarrddii obrazloæila je odluku
Kluba da povuËe amandman u
meuvremenu pristiglim saznanjem
da je doπlo do promjene Zakona o
izvrπenju proraËuna, i da su pred-
viena sredstva za novo zapoπljavanje
struËnih suradnika u πkolama πto Êe
pomoÊi poboljπanju rada s uËenicima.

U nastavku ministar SSttrruuggaarr pri-
hvatio je amandman zastupnice VVeessnnee
PPooddlliippeecc (SSDDPP) jer je, kaæe, rijeË o
jednoj tehniËkoj doradi amandmana i
ne povlaËi za sobom financijske
posljedice. Zastupnica je predloæila da
se u razdjelu Ministarstva prosvjete i
πporta pozicija K 310759 - Izgradnja
zgrade i πportske dvorane obrtno-
tehniËke πkole u Splitu promijeni u ”6
srednjih πkola Split - izgradnja πport-
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ske dvorane”, a iznos 8.000.000 kuna
u 6.000.000 kuna.

Za opremanje djeËjeg vrtiÊa Lastovo
DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa (HHDDZZ) je predloæila
izdvajanje iznosa od 500.000,00 kuna..
Nakon Vlade amandman nisu prihva-
tili niti zastupnici.

Vlada je odbila prihvatiti aman-
dmanski zahtjev RRoommaannaa MMeeππttrroovviiÊÊaa
(SSDDPP) da se osigura 1.000.000 kuna
za izgradnju djeËjeg centra Voπtarica.
VVllaaddaa dræi da Êe predloæenih 500.000
kuna koliko je za tu namjenu
predloæila u ProraËunu biti dovoljno
za poËetak realizacije projekta Centra
za odgoj i obrazovanje djece s teπ-
koÊama u razvoju. Zastupnik MMeeππttrroo--
vviiÊÊ upozorio je da za poËetak tih
radova treba toËno 840.000 kuna i
izrazio nadu da Êe se u meuvremenu
namaknuti ta sredstva. Zadovoljan je
πto se i ovako malo novca naπlo u
ProraËunu buduÊi da se radi o Centru
za hendikepiranu djecu. To znaËi da
zaista idemo ususret civilizacijskim
zemljama, rekao je, meu ostalim,
MeπtroviÊ i povukao amandman.

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt (DDCC) zatraæila je
da se na poziciji - rashodi za zaposlene
u osnovnoπkolskom obrazovanju
Ministarstva prosvjete i πporta iznos
od 2.871.715.466 kuna poveÊa za 345
milijuna kuna te da iznosi
3.216.715.466 kuna.

OdbijajuÊi amandman ministar
SSttrruuggaarr je ustvrdio da je doπlo do
poveÊanja sredstava za plaÊe u
osnovnim i srednjim πkolama (200
milijuna kuna) πto je u izravnoj vezi
sa Ëlankom 43. Zakona o izvrπenju
Dræavnog proraËuna.

Amandman je prepuπten zastupni-
cima koji su prihvatili stav i
obrazloæenje predstavnika Vlade.

Vladin je predstavnik odbio zahtjev
zastupnika BBooææiiddaarraa KKaallmmeettee (HHDDZZ)
da se u ProraËun uvrsti nova pozicija
- izgradnja O© Bili Brig u Zadru i za
to izdvoji 10.000.000,00 kuna. Mini-
star SSttrruuggaarr je rekao kako se rjeπenje
mora naÊi u decentraliziranim sred-
stvima. Glasovanjem zastupnici su
potvrdili Vladin stav.

Uz isto je objaπnjenje ministar
SSttrruuggaarr odbio i amandmanski zahtjev
KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa da
se novom proraËunskom pozicijom
osigura 7.000.000,00 kuna za izgrad-
nju III faze O© Mejaπi..  Nije pomoglo
ni upozorenje predstavnika Kluba,
zastupnika IIvviiccee  TTaaffrree da bi Vlada
ipak trebala iznaÊi neka sredstva jer
se radi o πkoli u koju iz godine u
godinu raste broj uËenika, πkola radi
u tri smjene, i planira se uvoenje

Ëetvrte smjene, a dio nastave odvija se
u crkvi, nema grijanja niti πportske
dvorane..  Zastupnici su odbili prihva-
titi predloæeni amandman.

U nastavku sjednice dva aman-
dmana zastupnika PGS-a, povukao je
DDaarriijjoo  VVaassiilliiÊÊ  u svoje i u ime stranaË-
kog kolege mmrr..  NNiikkoollee  IIvvaanniiππaa da se
za izgradnju zgrade O.©. Frana Krste
Frankopana u Krku u ProraËunu
nae 8.000.000 kuna, a predviena
proraËunska sredstva (5.000.000
kuna) za izgradnju zgrade O.©. M.
MartinoviÊa, Mali Loπinj poveÊaju
(2.000.000 kuna) nakon πto je
ministar SSttrruuggaarr  uz istovjetno obja-
πnjenje kao i u prethodna dva zahtjeva
odbio prihvatiti amandman, te kako je
planiranih oko 5 milijuna kuna
dovoljno za realizaciju projekta O© M.
MartinoviÊa, Mali Loπinj u 2003.
godini.

Nije prihvaÊen (uz upuÊivanje na
decentralizirana sredstva) amandman
VVeelliimmiirraa  PPlleeππee (HHDDZZ), kojim je zatra-
æeno da se 5 000.000 kuna predvidi za
izgradnju O© Kotoriba. VVllaaddaa je ostala
kod istog stajaliπta i nakon pod-
sjeÊanja zastupnika PPlleeππee da je
prilikom donoπenja Dræavnog prora-
Ëuna za 2002. godinu imao isti takav
amandman kada je ministar rekao da
Êe se to svakako rijeπiti proraËunom
za 2003. godinu. Zastupnik je ustra-
jao na amandmanu, ali ga zastupnici
nisu prihvatili.

Uz isto objaπnjenje VVllaaddiinnaa  pprreedd--
ssttaavvnniikkaa istu je sudbinu doæivio i
slijedeÊi amandman  zastupnika
PPlleeππee, ali ovaj put da se u ProraËunu
izdvoji 5.000.000 kuna za izgradnju
O© Orehovica..  Iako je zastupnik upo-
zorio da se radi o πkoli koju pohaa
veliki broj romske djece, na to
nedavno obeÊanje ministra koji je Ëak
nekoliko puta posjetio Meimurje da
Êe gdje god je to moguÊe pomoÊi toj
djeci u njihovom πkolovanju, Vlada je
ostala kod svog stava, a i zastupnici
glasovanjem nisu prihvatili aman-
dman.

Program CEB

Uslijedilo je izjaπnjavanje o aman-
dmanskim zahtjevima DDrraaggee  KKrrppiinnee
(HHDDZZ). Najprije je ministar Strugar
odbio prihvatiti otvaranje nove pozi-
cije vrijedne 1.400.000 kuna za
izgradnju novog objekta - O© Paljuv.
Vlada, rekao je ministar SSttrruuggaarr, ne
moæe prihvatiti ovaj amandman te
upozorio kako ima viπe amandmana
na koje Êe morati na ovakav naËin
odgovarati jer se odgovor nalazi u

razdjelu 0,35 - Ministarstvo za javne
radove, obnovu i graditeljstvo odno-
sno kreditu Banke za razvoj u VijeÊu
Europe. A kada je rijeË o projektu
vezanom za tu podruËnu πkolu u
analitici stoji da je planirano milijun i
827 tisuÊa kuna.

Na to ga je zastupnik KKrrppiinnaa pod-
sjetio na svoj proπlogodiπnji zahtjev
za obnovu 12 seoskih πkola u
Zadarskom zaleu te O© i Srednju
πkolu u Benkovcu. Na sve te njegove
amandmane, kaæe, ministar Strugar
je odgovorio ”to Êe se financirati iz
programa CEB 3” dok je zamjenik
ministra financija rekao kako Êe se
program CEB 3 svakako realizirati u
2002. godini. Kako predstavnici Vla-
de nisu u ovom sluËaju odræali rijeË,
zastupnik Krpina smatra kako nema
nikakvog razloga vjerovati im da Êe
to uËiniti u 2003. godini. A iz
Ministarstva javnih radova, opet
upozoravaju kako Êe se to realizirati
kroz program CEB 5, a to je za
zastupnika Krpinu neozbiljno i
neodgovorno, a nije pozitivno niti s
pedagoπkog stanoviπta. Zatraæio je
glasovanje o ovom, ali i o svim ostalim
amandmanima koji slijede.

Prije glasovanja, opet se oglasio
ministar SSttrruuggaarr upozorivπi da je
program CEB 1. obuhvatio Vuko-
varsko-srijemsku i OsjeËko-baranjsku
æupaniju, a u proteklim godinama
ureene su 32 πkole i utroπeno 170
milijuna kuna. Zatim je doπao CEB 2.
koji je obuhvatio ostale æupanije,
obnovljene su 42 πkole i utroπeno 236
milijuna kuna, a u ovom sada kreditu
analitikom je obuhvaÊeno 126 πkola s
planiranim iznosom od 550 milijuna
kuna, istina u naredne tri godine,
zakljuËio je ministar SSttrruuggaarr.

Uslijedilo je glasovanje, a aman-
dman nije dobio podrπku zastupnika.

Bez rasprave nisu prihvaÊena niti
tri ostala amandmanska zahtjeva
zastupnika KKrrppiinnee - da se u prora-
Ëunu dodaju nove stavke za:
izgradnju O© Rupalj i za to osigura
1.000.000 kuna, 3.000.000 kuna za
izgradnju O© Islam Latinski, a za O©
P. ZoraniÊa, Stankovci - izgradnju
objekta O© VukπiÊ 2.000.000 kuna.

O amandmanu zastupnika BBoorriissaa
MMaahhaaËËaa (SSDDPP) nije se glasovalo jer ga
je zzaassttuuppnniikk  ppoovvuukkaaoo nakon obja-
πnjenja ministra SSttrruuggaarraa  da ga ne
prihvaÊa zbog promjene sustava
financiranja i decentraliziranih sred-
stava. Zastupnik je zatraæio da se u
ProraËunu predvidi nova pozicija i na
njoj osigura 3.000.000 kuna za
izgradnju zgrade O© Dugo Selo. Kako
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je objasnio zastupnik, velika je
potreba za novom πkolom jer se u
zadnjih 10 godina za viπe od 40 posto
poveÊao broj stanovnika tog mjesta
(sa 9000 na 14.000 stanovnika).
Zastupnik tvrdi kako decentralizirana
sredstva u Æupaniji ZagrebaËkoj nisu
dostatna za poËetak ove investicije pa
je to bio razlog πto je podnio aman-
dman, ali s obzirom na Vladin stav
povlaËi amandman iskreno se
nadajuÊi da Êe se ovo pitanje rijeπiti
na drugi naËin.

Na isti se potez odluËio i IIvvaann  KKoollaarr
(HHSSSS) koji je traæio da se u ProraËunu
izdvoji 2.200.000,00 za izgradnju O©
Kloπtar Podravski, PodruËna πkola
Huha Katalena, 1.250.000,00 kuna za
O© Sv. Petar Orehovec, PodruËna
πkola Fodrovec, i 1.800.000,00 kuna
O© Ljudevita Modeca, Kriæevci,
Adaptacija vanjske fasade.

Zahtjev KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa
odnosio se na gradnju Oπ. Buzet i
iznalaæenje 1.000.000 kuna za tu
namjenu u ProraËunu za 2003. go-
dinu. Nakon Vlade amandman nisu
prihvatili ni zastupnici.

Zastupnici BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc
(LLIIBBRRAA), DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc (SSDDPP) i
ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc (LLIIBBRRAA) predloæili su
Vladi da u ProraËun unese slijedeÊe
tri stavke - 1.500.000 kuna za dogra-
dnju PodruËne πkole Dræimurec-
Strelec, 2.000.000 kuna za nado-
gradnju i izgradnju πportske dvorane
O© Mala Subotica, 4.000.000 kuna za
izgradnju O© Kotoriba, a 4.000.000
kuna za izgradnju πportske dvorane
O© ©trigova. Nadogradnja i izgradnja
πportske dvorane O© Mala Subotica
rijeπeni su Vladinim amandmanom,
ustvrdio je ministar SSttrruuggaarr, prijed-
log u svezi s izgradnjom O© Kotoriba
Vlada ne moæe prihvatiti jer je rijeË o
decentraliziranim sredstvima, dok bi
se izgradnja πportske dvorane u
©trigovi trebala naÊi u kreditu VijeÊa
Europe.

U ime podnositelja amandmana
DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc zahvalila je Vladi na
djelomiËnom prihvaÊanju aman-
dmana, ali izrazila oËekivanje da se i
za O© Kotoriba nau sredstva u
ProraËunu u onom dijelu koji Êe se
odnositi na uËenike romske popu-
lacije kojih je u trenutku kada ta
πkola bude operativna za izgradnju
biti oko 30 posto. NeprihvaÊeni dio
amandmana njegovi podnositelji
povlaËe, zakljuËila je zastupnica
Zgrebec.

Za sanaciju zgrade O© Stjepan
IviËeviÊ - Makarska BBrraannkkaa BBaalleettiiÊÊ
(SSDDPP)) predloæila je poveÊanje sred-

stava (sa 159.932.585 na 161.000.000
kuna) πto Vlada nije prihvatila.
Zastupnica BaletiÊ upozorila je da je
rijeË o πkoli koja je stara viπe od 40
godina i u loπem je stanju. Vjeruje
ipak da Êe se iduÊe godine pronaÊi
sredstva za to i povlaËi amandman.

Isto je postupila i MMaarriijjaannaa  PPeettiirr
(HHSSSS)) kada je zatraæila 400.000 kuna
za plinifikaciju PodruËne πkole
GrabriËina. Ovo je jedna od rijetkih
podruËnih πkola koja ima dovoljno
uËenika i stoga izraæava nadu da Êe
ukoliko se u decentraliziranim sred-
stvima ne nae 400.000 kuna
Ministarstvo imati razumijevanja
tijekom slijedeÊe godine i pomoÊi
πkoli.

Opet je uslijedila serija amandmana
zastupnika DDrraaggee KKrrppiinnee (HHDDZZ). Nisu
prihvaÊeni njegovi amandmanski
zahtjevi da se za sanaciju O© SmilËiÊ,
a isto tako i O© Medvia osigura po
1.000.000 kuna (za svaki objekt
posebno). Isti je zastupnik zatraæio
4.500.000 kuna za sanaciju objekta i
izgradnju πportske dvorane O© P.
ZoraniÊa u Stankovcima, ali je mini-
star SSttrruuggaarr to odbio prihvatiti te
ustvrdio kako se taj projekt nalazi u
CEB projektu i spomenuo brojku od 5
milijuna 746 tisuÊa kuna. Zastupnik
Krpina ustvrdio je kako je eto
ministar dao javno obeÊanje da Êe se
ta πportska dvorana raditi iz CEB
projekta, samo nije rekao kojeg po
redu, no zastupnik ga, zajedno sa
stanovnicima Stankovaca dræi za rijeË,
i bit Êe im drago ako se projekt
realizira. Nakon toga zastupnik Krpi-
na povukao je taj svoj amandman.

Bez rasprave, ali nakon glasovanja
zastupnici nisu prihvatili slijedeÊe
amandman zastupnika KKrrppiinnee: da se
za sanaciju O© PopoviÊi osigura
500.000 kuna, 1.000.000 kuna za
sanaciju O© Bruπka, 2.000.000 kuna
za sanaciju O© Tinj, 800.000 kuna za
sanaciju O© Nadin, a 400.000 kuna za
sanaciju O© Prkos. Za obnovu stare
zgrade O© Benkovac zastupnik
KKrrppiinnaa zatraæio je 7.000.000 kuna.
Ministar SSttrruuggaarr je rekao kako Vlada
ne moæe prihvatiti ovaj amandman, ali
je glede tog projekta predvieno
(procjena je) 9 milijuna 583 tisuÊe
kuna. BraneÊi amandman zastupnik
KKrrppiinnaa upozorio je na Ëinjenicu da je
rijeË o staroj zgradi, i vjerojatno jedi-
nom mjestu u Hrvatskoj gdje u istu
zgradu idu uËenici osnovne i srednje
πkole. I lani je, kaæe, predlagao isti
amandman i dobio obeÊanje da Êe se
taj projekt napraviti 2002. godine, a
do dana danaπnjeg nije napravljeno

niπta. Glasovanjem zastupnici nisu
prihvatili amandman.

A KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa
predloæio je da se u proraËunu iznae
500.000 kuna za adaptaciju zgrade
PodruËne πkole Vrbno, opÊina Bednja.
Iako je odbio prihvatiti amandman
ministar Strugar je upozorio da se
ovaj projekt nalazi u programu
razvoja i da su za to planirana
sredstva od 6 milijuna 722 tisuÊe
kuna. IstupajuÊi u ime podnositelja
amandmana KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ
ustvrdio je da taj iznos djeluje
optimistiËki te izrazio nadu da Êe
ljudima u toj maloj opÊini Bednja uz
samu granicu s Republikom Slove-
nijom biti lakπe. Podvukao je zatim
kako je ovdje rijeË o podruËnoj πkoli
Vrbno staroj viπe od 150 godina, a
uvjeti u kojima se πkoluju ta djeca s
poËetka su proπlog stoljeÊa. Zamolio
je zastupnike da ovaj kao i slijedeÊi
amandman (odnosi se na podruËnu
πkolu Cvetlin) prihvate zastupnici,
ako veÊ neÊe Vlada. Glasovanjem,
meutim, zastupnici su se priklonili
stavu Vlade.

Zahtjevi za dogradnjom πkola

Mr. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) zatraæio
je da se za izgradnju sportske dvorane
za potrebe osnovnih πkola u
Crikvenici izdvoji 3 milijuna kuna.
Amandman Vlada nniijjee  pprriihhvvaattiillaa, uz
objaπnjenje ministra prosvjete i πporta
dr.sc. Vladimir Strugara da su
sredstva decentralizirana. Glasova-
njem zastupnici nisu prihvatili aman-
dman.

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ)) zatraæio je da se
za projekt osnovne πkole ”MaËe”
dogradnje uËionica i sanitarija te
dogradnju πportske dvorane uloæi
ukupno 9.175.408 kuna. Amandman
je ooddbbiijjeenn jer je rijeË o decen-
traliziranim sredstvima i ministar
prosvjete i πkolstva vjeruje da Êe
Krapinsko-zagorska æupanija upravo
iz tih sredstava pomoÊi toj πkoli.
Zastupnik Jarnjak objasnio je kako se
radi o jedinoj πkoli u Hrvatskom
zagorju koja ima prirodan prirast
uËenika pa joj zbog toga nedostaje
prostora. Naglasio je kako je proπle
godine govoreno o istom problemu u
kontekstu da Êe problem biti rijeπen.
Smatra da Krapinsko-zagorska æupa-
nija nema toliko novaca kako bi to
sama napravila. Glasovanjem zastu-
pnici nisu prihvatili amandman.

VVllaaddiimmiirr  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ)) zatraæio je
da se za projekt izgradnje πportske
dvorane od 620 m2 u osnovnoj πkoli
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Tuhelj uloæi 3.7 milijuna kuna.
Amandman nije prihvaÊen jer se ne
prihvaÊaju novi objekti, a sredstva za
to nisu decentralizirana. Zastupnik
Jarnjak smatra da Êe se dogaati da
Êe æupanije koje imaju veÊi proraËun
biti u moguÊnosti financirati projekte
dok Krapinsko-zagorska æupanija to
nije u stanju. Smatra da se nepri-
hvaÊanjem amandmana zapravo
prihvaÊa ”status quo”, odnosno iz
godine u godinu pogorπavaju se uvjeti
rada u tim πkolama. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

VVeelliimmiirr  PPlleeππaa  ((HHDDZZ)) zatraæio je da
se u Kapitalnim projektima doda
stavka da se za osnovnu πkolu Mala
Subotica izdvoji za dogradnju
podruËne πkole Dræimurec-Strelec 1.5
milijuna kuna te za nadogradnju i
izgradnju πportske dvorane osnovne
πkole Mala Subotica 4 milijuna kuna.
Amandman je djelomiËno prihvaÊen.
Zastupnik je zadovoljan djelomiËnim
prihvaÊanjem amandmana, jer je
Meimurskoj æupaniji oduzeto 7
milijuna kuna za πkolu u »akovcu,
kao i zbog pitanja Roma. Zastupnik je
povukao amandman. Ministar pro-
svjete i πporta dr.sc. VVllaaddiimmiirr  SSttrruuggaarr
je objasnio da ga Vlada ne moæe ovako
prihvatiti, ali se on takoer nalazi na
razdjelu Ministarstva za javne radove,
obnovu i garditeljstvo. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) zatraæila je da se
za izgradnju πportske dvorane osnov-
ne πkole ”Ivan Goran KovaËiÊ” izdvoji
4 milijuna kuna te sredstva osigurati
iz proraËunske priËuve. Ministar
Strugar objasnio je da Vlada ne
prihvaÊa amandman zbog promjene
sustava financiranja osnovnog i
srednjeg πkolstva i decentralizacije.
Zastupnica Bajt obrazloæila je da se
radi o osnovnoj πkoli Ivana Gorana
KovaËiÊa u Velikoj i o izgradnji
πportske dvorane Ëija je izgradnja
zapoËela 1995. godine, a za njezin
zavrπetak nedostaje joπ 8 milijuna
kuna. Radi se o 537 uËenika iz 24
razredna odjeljenja koja nemaju
uvjete za tjelesnu kulturu u zimskim
uvjetima. Glasovanjem zastupnici
nisu prihvatili amandman.

S istim obrazloæenjem Vlada nije
prihvatila sljedeÊi amandman iste
zastupnice, a odnosi se na izgradnju
πportske dvorane u osnovnoj πkoli
”Mladost” - JakπiÊ te su zatraæena
sredstva od 1,6 milijuna kuna koja bi
se osigurala iz proraËunske priËuve.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

OOddbbiijjeenn je amandman zastupnika
BBooææiiddaarraa  KKaallmmeettee  ((HHDDZZ)) za izgradnju
osnovnoπkolske dvorane ”PoliËnik” u
iznosu od 5 milijuna kuna. 

Nije prihvaÊen ni amandman
zastupnika IIvvaannaa  JJaarrnnjjaakkaa  ((HHDDZZ))
kojim je zatraæio sredstva u iznosu od
15 milijuna kuna za srednju πkolu
Pregrada. Ministar Strugar objasnio
je da Vlada ne moæe prihvatiti prijed-
log jer su sredstva od 9.5 milijuna
kuna predloæena u dræavnom
proraËunu dostatna za zavrπetak
πkolske sportske dvorane kao i
nabavu potrebne opreme. Zastupnik
Jarnjak rekao je da je za kompletno
dovrπenje πportske dvorane potrebno
joπ 15 milijuna kuna. Zastupnik se
boji da πkola neÊe biti dovrπena do
kraja 2003. godine πto ulazi u 5.
godinu izgradnje πkole. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

IIvvaann  KKoollaarr  ((HHSSSS)) zatraæio je 6.016
milijuna kuna za dogradnju krila
πkolske zgrade gimnazije Ivana
Zakmardija DijanoveËkog u Kriæev-
cima za potrebe srednje πkole Ivan
Seljanec te za uËeniËki dom Kriæevci
za izgradnju nove zgrade u iznosu od
7.788 milijuna kuna. Vlada nije
prihvatila amandman jer je rijeË o
decentraliziranim sredstvima. Zastu-
pnik je povukao amandman.

UËenici BenkovaËke srednje

πkole pod kiπobranima 

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) zatraæio je
sredstva za sanaciju objekta srednje
πkole Benkovac u iznosu od 1.5
milijuna kuna. Zastupnik Krpina
objasnio je da su Hrvatski sabor
proπle godine posjetili uËenici srednje
πkole iz Benkovca te ispriËali problem
prokiπnjavanja πkolskog krova te da
u uËionicama ponekad sjede pod
kiπobranima. Tada im je obeÊano da Êe
zastupnici podnijeti amandmane na
ProraËun za 2002. i tako pomoÊi u
popravku kroviπta πkole. Amandmani
su podneseni, no obeÊanje nije
odræano te je pozvao zastupnika koji
je tada podnio amandman da se
zajedno ispriËaju uËenicima, a dojam
bi mogli popraviti ako bi zajedno
glasovali za prijedlog amandmana.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa podnio je
amandman za adaptaciju stare Mor-
nariËke πkole u gradu Malom Loπinju,
u iznosu od milijun kuna. Vlada nije
prihvatila amandman, a glasovanjem

zastupnici takoer nisu prihvatili
amandman.

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ)) podnio je
amandman za srednju πkolu Zlatar i
adaptaciju zgrade u iznosu od 4,5
milijuna kuna. Ministar Strugar
objasnio je da amandman ne moæe
prihvatiti u ovom obliku jer je srednja
πkola zavrπena i predana na kori-
πtenje, a za dodatna ulaganja sredstva
treba traæiti u proraËunu æupanije
koja je i osnivaË, a i sredstva su
decentralizirana. Zastupnik Jarnjak
je objasnio da je πkola stavljena u
uporabu, ali nije dovrπena te su
potrebna sredstva za adaptaciju Ëetiri
uËeniËka prostora i dovrπenja dvo-
rane. Tvrdi da je i proπle i pretproπle
godine podnio amandmane na iste
objekte i tada to nije bilo dato u raËun
æupanije veÊ je dræava trebala
isfinancirati, a sada je objaπnjenje da
sve to treba isfinancirati æupanija.
Smatra da to æupanija nije u stanu
uËiniti iz svojih sredstava. Glaso-
vanjem zastupnici nisu prihvatili
amandman.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa traæio je za
grad Umag za gradnju sportske
dvorane iznos od 2 milijuna kuna.
Vlada nije prihvatila amandman jer je
rijeË o decentraliziranim sredstvima.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandaman.

Dr.sc. FFuurriioo  RRaaddiinn  ((nneezzaavviissnnii)) tra-
æio je za izgradnju πportske dvorane
talijanske srednje πkole Pula 1.8
milijuna kuna. Vlada nije prihvatila
amandman, a glasovanjem zastupnici
takoer nisu prihvatili amandman.

TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP)) zatraæio je 100
tisuÊa kuna za pripremu dokumen-
tacije za osnivanje sportskog centra
za ljetne sportove na KorËuli (Badija).
Ministar Strugar objasnio je da se
amandman ne moæe prihvatiti u ovom
obliku prije nego πto se naprave
odreene preradnje, a ukoliko do toga
doe s obzirom na iznos moguÊe ga je
rijeπiti u okviru sredstava sporta.
Zastupnik je povukao amandman.

Kastav bez sportske dvorane

DDaarriioo  VVuukkiiÊÊ  ((HHDDZZ)) zatraæio je 2,5
milijuna kuna za izgradnju sportske
dvorane u naselju Kastav u gradu
Kastav. Vlada nije prihvatila aman-
dman jer su sredstva decentra-
lizirana. Zastupnik VukiÊ rekao je da
se amandman odnosi na izgradnju
πportske dvorane u gradu Kastvu,
koji kao niti okolna mjesta nema
πportsku dvoranu. U prvoj fazi je
osigurano zemljiπte za gradnju,
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dobivene su ponude za izradu doku-
mentacije i osigurana sredstva iz
proraËuna grada Kastva za 2003.
godinu u iznosu od 130 tisuÊa kuna
za izradu projektne dokumentacije.
Procijenjena vrijednost cijelog
projekta izgradnje πportske dvorane
je 8 milijuna kuna u πto ne pripada
zemljiπte u vlasniπtvu grada Kastva.
Predviena je izgradnja u 3 faze. U
prvoj polovici 2003. godine bit Êe
zavrπena prva faza, to jest, projektna
dokumentacija, u drugoj polovici
sljedeÊe godine trebalo bi pristupiti
drugoj fazi, to jest, poËetku izgradnje
same πportske dvorane. TreÊa faza je
predviena za 2004. godinu. Na
podruËju grada Kastva æivi 1680 djece
i postoji niz klubova i πportskih
organizacija koji nemaju adekvatan
prostor za djelovanje. Izgradnjom
πportske dvorane omoguÊio bi se niz
drugih aktivnosti graana koji
nemaju iskljuËivo πportski karakter.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) zatraæila je
10.8 milijuna kuna za dvoranu
ekonomske πkole u Vinkovcima. Vla-
da nije mogla ovako prihvatiti aman-
dman jer je isplanirala 2.947 milijuna
kuna πto je dovoljno da se taj projekt
zavrπi u 2003. godini. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

VVeessnnaa  PPooddlliippeecc  ((SSDDPP)) predloæila je
da se iza pozicije izgradnja zgrade i
πportske dvorane Obrtno tehniËke
πkole, Split doda nova pozicija koja
glasi: ”izgradnja Obrtno-tehniËke
πkole, sa iznosom od 2 milijuna kuna.
Vlada je prihvatila amandman jer je
rijeË o tehniËkoj doradi naziva
projekta. 

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ)) zatraæio je za
izgradnju πportske dvorane u
srednjoj πkoli Oroslavlje 5,672.000
kuna. Amandman nije prihvaÊen jer
za izgradnju treba pronaÊi sredstva u
decentralizaciji. Zastupnik Jarnjak je
isti amandman predloæio lani i
preklani. Uvjeti u kojima æive i rade
djeca nisu primjerena standardima
prosjeka RH. Podsjetio je da se
decentralizacija dogodila u æupa-
nijama gdje su prihodi manji.
Zastupnici nisu prihvatili amandman.

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) zatraæio je za
izgradnju πportske dvorane u sred-
njoj πkoli Benkovac 3 milijuna kuna.
Predstavnik Vlade objasnio je da
Vlada RH veÊ radi na tom projektu.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ)) zatraæio je 10
milijuna kuna za izgradnju πportske

dvorane u gimnaziji Krapina. Vlada
nije prihvatila amandman jer su
sredstva od 5 milijuna kuna predlo-
æena u dræavnom proraËunu, dostatna
za realizaciju druge faze projekta,
adaptaciju i sanaciju. Zastupnik
Jarnjak je objasnio da je to jedna od
najstarijih gimnazija u tom dijelu
Hrvatske, a bez πportske dvorane i
sportske aktivnosti. Smatra da nije u
redu πto nakon petogodiπnje adapta-
cije i dogradnje nisu naena sredstva
za treÊu fazu odnosno izgradnju
πportske dvorane. Glasovanjem zastu-
pnici nisu prihvatili amandman.

DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) zatraæila je u
glavi kapitalni projekti 1.594.267,33
kuna za sanaciju πportske dvorane.
Vlada nije mogla prihvatiti ovakav
amandman, ali se u narednoj godini
za tu svrhu planiraju sredstva u
okviru Ministarstva za javne radove,
obnovu i graditeljstvo. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

Problemi djece nestalih civila

JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ)) zatraæila je
da se poveÊaju sredstva za civilne
ærtve rata sa 35.721.118 na
48.144.912 kuna kao i poveÊanje
sredstava za zaπtitu vojnih i civilnih
invalida rata sa 435.654.310 na
472.388.250 kuna. Vlada nije prihva-
tila amandman jer su predviena
sredstva dostatna i za jedno i za
drugo. Pretpostavlja da je zastupnica
predvidjela da se zbog trogodiπnjeg
prosjeka svake godine broj korisnika
u toj populaciji smanji za 2000 i stoga
su sredstva dostatna. Zastupnica
Kosor je objasnila da je predloæila
amandman mislivπi o zakonu koji se
nalazi u saborskoj proceduri i pred-
vidjela je da Êe Ministarstvo rada i
socijalne skrbi, kao πto je veÊ obeÊalo
udrugama civilnih ærtava iz Domo-
vinskog rata, poveÊati prava odnosno
proπiriti prava prema njihovim
zahtjevima. Traæi da se predviena
sredstva na ovoj poziciji za civilne
ærtve rata, odnosno, zaπtitu vojnih i
civilnih invalida rata, vrati na razinu
iz 2002. godine, jer su ta sredstva u
proraËunu za sljedeÊu godinu sma-
njena. Civilne ærtve, dakle stradalnici
iz Domovinskog rata imaju mnoge
probleme. Posebno je ukazala na
problem djece nestalih civila, oni
navrπivπi 15 godina æivota i kada se
prestanu redovito πkolovati gube
pravo na obiteljsku invalidninu.
Zamolila je da se prihvati amandman
jer to ne znaËi poveÊanje sredstava.
Ministar VidoviÊ objasnio je da je za

provoenje zakona mjeseËno potrebno
2,2 milijuna kuna, to jest godiπnje
26,5 milijuna kuna. Uzevπi smanjenje
od 2000. u proraËunu ostaje 30
milijuna kuna, dakle bit Êe viπe
sredstava no πto je potrebno, ostaje joπ
3,5 milijuna kuna i novci su
osigurani. Glasovanjem zastupnici
nisu prihvatili amandman. 

DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP))  i LLjjuubbiiccaa
LLaalliiÊÊ  ((HHSSSS)) predloæile su amandman
da se predvide sredstva za ”Zlatni
Cekin” - Centar za rehabilitaciju
invalidne djece u Slavonskom Brodu
u iznosu od 100 tisuÊa kuna. Vlada
nije prihvatila amandman uz
objaπnjenje ministra VidoviÊa da
Centar za rehabilitaciju invalidne
djece u Slavonskom Brodu ”Zlatni
Cekin” nije osnovala RH, a nije Ëak ni
upisan u Registar ustanova socijalne
skrbi. DDuubbrraavvkkaa  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) dodala
je da je ”Zlatni Cekin” centar za
rehabiliatciju invalidne djece u
Slavonskom Brodu i ujedno jedina
ustanova u RH koja se bavi zbri-
njavanjem i odgojem hendikepirane
djece. U okviru Centra djeluje i
poliklinika te bi u cilju kompletiranja
struËnog tima bilo dobro zaposliti
jednog djelatnika visoke struËne
spreme. Smatra da je ministrovo
obrazloæenje logiËno. BuduÊi da su
zastupnici iz te æupanije uvrstili
Centar u prioritete djelovanja potrudit
Êe se da sredstva izdvoje unutar
sustava socijalne skrbi. Zastupnica je
povukla amandman.

Nije prihvaÊen amandman JJoossiippaa
SSeessaarraa  ((HHDDZZ)) (sredstva za Centar za
rehabilitaciju invalidne djece u
Slavonskom Brodu Zlatni Cekin u
iznosu od 100 tisuÊa kuna) uz isto
obrazloæenje. Zastupnik Sesar smatra
da Centar treba sredstva koja bi uloæio
u osobe koje Êe raditi s djecom.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa zatraæio je
iznos od 5 milijuna kuna za ureenje
Doma umirovljenika Vila Idola u
Gradu Puli. Amandman nije prihva-
Êen. Objekt na lokaciji Vila Idola
planira se napustiti i svoje korisnike
preseliti u novi objekt. Taj objekt nije
u vlasniπtvu Ministarstva rada i
socijalne skrbi. Za iduÊu godinu
postoje odreeni planovi za Dom no ne
ovakve namjene, objasnio je ministar
VidoviÊ. Glasovanjem zastupnici nisu
prihvatili amandman.

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa
zatraæio je da se ostale naknade i
pomoÊi, glave ProraËuna Ministarstva
rada i socijalne skrbi, poveÊaju na
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iznos od 158.240.348, a u sklopu toga
predlaæu dodatak novog podrazdjela
naknade za PDV i troπarine pri kupnji
automobila za invalide u iznosu od 3,2
milijuna kuna. Amandman nije
prihvaÊen. Ministar VidoviÊ je obja-
snio da su sredstva traæena sredstva
osigurana na poziciji Ministarsva
rada. Amandman nije dobio potrebnu
veÊinu glasova.

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) zatraæila je
sredstva za Zavod za socijalno-
zdravstvenu zaπtitu Ljeskovica u
iznosu od 750 tisuÊa kuna, a sredstva
bi trebalo osigurati iz proraËunske
priËuve. Amandman nije prihvaÊen.
Ministar VidoviÊ je objasnio da je
osigurano 300 tisuÊa kuna koliko je
bilo potrebno, a sve ostalo Êe se rijeπiti
kroz investicijsko odræavanje. Zastu-
pnica Bajt je objasnila da Zavod za
socijalnu zdravstvenu zaπtitu Ljesko-
vica, ima 450 πtiÊenika razliËite
æivotne dobi i u vrlo je teπkom stanju.
No, zastupnica je povukla amandman. 

ZapoËinje adaptacija Centra za

druπtvenu brigu o odraslim

osobama u Puli 

DDaammiirr  KKaajjiinn  ((IIDDSS)) i LLuucciijjaa  DDeebbeelljjuuhh
((SSDDPP)) zatraæili su da se iznos za
Centar za druπtvenu brigu o odraslim
osobama poveÊa sa 6 milijuna na 8
milijuna kuna. Vlada nije prihvatila
amandman, a ministar VidoviÊ je
objasnio da Dom za psihiËki bolesne
osobe u Puli djeluje na tri lokacije,
Vili Idola, Vili Marija i GreguriÊevoj
ulici. Ministarstvo je za ovu godinu
planiralo zapoËeti adaptaciju objekta.
Zastupnici su povukli amandman.

DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) zatraæila je
da se umjesto milijun kuna uvrsti 2,5
milijuna kuna za Centar za socijalnu
skrb PloËe. Amandman nije prihva-
Êen, a ministar je objasnio da je veÊ
ove godine izdvojeno 1,4 milijuna
kuna, dok cijela investicija iznosi
2.199 milijuna kuna. 

OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu zatraæio je tekuÊe pomoÊi
unutar opÊe dræave te da umjesto
iznosa 1,331.584.000 stoji iznos
1.335.684.000 kuna. Vlada nije
prihvatila amandman, jer su potrebna
sredstva osigurana na poziciji
izdataka za mirovinu i mirovinska
primanja, a rijeË je o dodatku za
redovite Ëlanove HAZU-a. Zastupnik
KraljeviÊ objasnio je da se radi o tome
da je izglasan Zakon o mirovinama, o
izmjeni zakona o HAZU-a. Pa je za
dodatne mirovine, za poveÊanje

mirovina potrebno oko 4.1 milijuna
kuna. Zastupnik je povukao aman-
dman.

DDuubbrraavvkkaa  ©©uuiiccaa  ((HHDDZZ)) traæila je za
Zavod za socijalno zdravstvenu zaπtitu
Blato poveÊanje iznosa sa 4 na 7
milijuna kuna. Amandman Vlada nije
prihvatila jer su sredstva veÊ osigu-
rana. Potpredsjednik je konstatirao
da nema potrebne veÊine za glaso-
vanje. 

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) zatraæila je
za socijalne ustanove na podruËju
Vukovarsko-srijemske æupanije
69.16.000 kuna. Amandman je odbi-
jen jer nije jasan. Ministar VidoviÊ je
objasnio da se u ovom trenutku u
Vukovaru gradi Centar za socijalnu
skrb i Dom za odrasle osobe Vukovar.
Prva investicija iznosi 16.792, a druga
3.4 milijuna kuna, dok je ukupan
iznos za te investicije 20 milijuna
kuna. Do 2002. godine u toj æupaniji
je utroπeno 115 milijuna kuna za
ustanove socijalne skrbi, a u 2003. se
planira 10.9 milijuna kuna. Glaso-
vanjem zastupnici nisu prihvatili
amandman.

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) zatraæila je da se
iz proraËunske priËuve osigura
milijun kuna za Dom za starije i
nemoÊne osobe u Poæegi. Vlada nije
prihvatila amandman, a ministar
VidoviÊ je objasnio da je rijeË o
decentraliziranoj ustanovi Ëija se
sredstva osiguravaju primjenom
Odluke o minimalnim financijskim
standardima. Rekao je da su osigu-
rana sredstva za kapitalna ulaganja
kao i za Dom u Poæegi gdje je
planirano 300 tisuÊa kuna. No, kako
nije bilo moguÊe udovoljiti svim
zahtjevima u Hrvatskoj tih je 300
tisuÊa kuna predloæeno za utroπak
neke od faza ureenja. Izrazio je
æaljenje zbog toga. Zastupnica Bajt
objasnila je da se radi o Domu za
starije i nemoÊne osobe u Poæegi koji
skrbi o 125 korisnika i pripada
drugoj kategoriji. No, da bi ustanova
poslovala po zakonu potrebno je
uspostaviti jedinicu za pojaËanu
njegu koju Dom od osnutka nema.
Zamolila je za potporu Ministarstva
jer ustanova ni sljedeÊu godinu neÊe
moÊi osigurati stacionar. Glaso-
vanjem zastupnici nisu prihvatili
amandman.

Odbijena isplata odπtete

oboljelima od trihineloze u Istri

KKlluubb  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa zatraæio je za
odπtetu oboljelih od trihineloze u Istri

5,5 milijuna kuna. Vlada nije
prihvatila amandman jer Ministarstvo
zdravstva ne moæe snositi odπtetu.
Dok odπtetnih zahtjeva prema Mini-
starstvu zdravstva nije bilo, DDaammiirr
KKaajjiinn  ((IIDDSS)) objasnio je da bi oboljelima
od trihineloze trebala i dræava, a i
neka podruËja æupanije istarske,
podruËje Buzeπtine, namiriti πtetu.
Napomenuo je da je u Istri tijekom
nedavnih mjeseci od trihineloze
oboljelo 130 osoba. Glasovanjem
amandman nije dobio potrebnu
veÊinu. 

MMaarriijjaa  BBaajjtt  ((HHDDZZ)) i JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr
((HHDDZZ)) zatraæile su promjenu stavke s
milijun na 2 milijuna kuna za
Specijalnu bolnicu Lipik, a potrebna
sredstva osigurati iz proraËunske
priËuve. Zamjenik ministra zdravstva,
AAnnttee  BBiilliiÊÊ, rekao je da amandman nije
prihvaÊen jer su planirana sredstva u
dræavnom proraËunu od milijun kuna
namijenjena za zavrπetak sanacije
kroviπta tri bolniËka objekta u
specijalnoj bolnici Lipik. Koriπtenje
sredstava tekuÊe zalihe proraËuna
moguÊe je samo prema uvjetima iz
Zakona o izvrπavanju Dræavnog pro-
raËuna. Napomenuo je da predlagaË
nije obrazloæio namjenu sredstava.
JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr  ((HHDDZZ)) tvrdi da je
obrazloæenje dano te je podsjetila da je
rebalansom ProraËuna za 2002.
godinu s te pozicije bolnici Lipik
skinuto 1,5 milijuna kuna. Stoga
misli da bi bilo pravedno bolnici koja
se nalazi u bivπem ratnom podruËju
poveÊati sredstva. PodsjeÊa da su
Lipik i Pakrac nakon Vukovara i
GospiÊa, najrazruπeniji gradovi.
Zastupnice su jasno napisale da bi ta
sredstva trebalo usmjeriti k okon-
Ëanju zavrπetka mramornih kupki i
fizikalne terapije te uvoenja bolni-
Ëkoga doma. BiliÊ se sloæio sa
zastupnicom oko vrijednosti bolnice,
no naæalost sredstva posljednih
godina nisu povuËena s proraËuna,
konstatiravπi da nisu ni utroπena.
Glasovanjem zastupnici nisu prihva-
tili amandman.

RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP)) zatraæio je
6.770.000 kuna za projektiranje i
izgradnju opÊe bolnice Zadar. Aman-
daman Vlada nije prihvatila s
obrazloæenjem zamjenika ministra
BBiilliiÊÊaa  da su planirana sredstva od 770
tisuÊa kuna namijenjena za dovrπetak
radova na agregatnoj stanici za
projekte odobrenih programa VijeÊa
Europe πto su veÊ ugovoreni planovi
od kojih se neÊe odustati. U okviru
programa VijeÊa Europe za 2003.
godinu za opÊu bolnicu Zadar
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planiran je iznos od 11 milijuna kuna,
radovi na jedinici intenzivnog lijeËe-
nja i centralne sterilizacije i 22,5
milijuna kuna. Zastupnik MeπtroviÊ
je objasnio da je predao amandman
vezano uz neuroloπko-psihijatarski
odjel koji radi kako kaæe u ”neËo-
vjeËnim i srednjovjekovnim” uvje-
tima. ZakljuËio je obrazloæenje time da
je oËito da svi pacijenti u ovoj dræavi
nisu jednaki pa stoga povlaËi
amandman. 

SSoonnjjaa  BBoorroovvËËaakk  ((SSDDPP)) je za
izgradnju, obnovu i opremanje OpÊe
bolnice Zabok zatraæila da se poveÊaju
sredstva sa 4 na 10 milijuna kuna.
Vlada nije prihvatila amandman, a
zamjenik ministra zdravstva objasnio
je da je sredstvima dræavnog prora-
Ëuna financirana izrada projekta
OpÊe bolnice Zabok te smatra da nije
moguÊe izdvojiti sredstva iz dræavnog
proraËuna za ovu namjenu. Smatra da
je za veÊe zahvate potreban kvalitetan
izvor sredstava u Ëije se iznalaæenje
mora ukljuËiti æupanija kao vlasnik
zdravstvene ustanove. Dodaje da su za
financiranje odjela pedijatrije dostat-
na predviena sredstva od 4 milijuna
kuna. Zastupnica BorovËak objasnila
je da su veÊ obavljeni razgovori u
Ministarstvu zdravstva s pred-
stavnicima æupanije i ministrom
zdravstva te je dogovoreno da Êe
zajedno krenuti u projekt izgradnje
zagorske bolnice. Ocijenila je loπima
uvjete rada u bolnici ali se nada da Êe
se veÊ na proljeÊe kreditnim sred-
stvima zajedniËki krenuti u izgradnju
opÊe bolnice. Odustala je od
amandmana buduÊi da je dogovor
postignut u Ministarstvu zdravstva, a
krajem prosinca 2002. godine bit Êe
sklopljen ugovor izmeu æupanije i
ministarstva o izgradnji bolnice. 

Istim obrazloæenjem je odbijen
amandman IIvvaannaa  JJaarrnnjjaakkaa  ((HHDDZZ)) za
izgradnju, obnovu i opremanje opÊe
bolnice Zabok u iznosu od 15 milijuna
kuna. Zastupnik Jarnjak je izjavio da
ne moæe povuÊi amandman te ne moæe
prihvatiti objaπnjenja da Êe svi
kapitalni objekti biti financirani iz
budæeta Krapinsko-zagorske æupa-
nije. PodsjeÊa da je poËetak izgradnje
bio obeÊan poËetkom 2001. godine.
Tada je zastupnik zatraæio sredstva za
pedijatriju u bolnici za koju tvrdi da
su uvjeti rada uæasni te se posao
odvija zahvaljujuÊi entuzijazmu medi-
cinskog osoblja. Minimalnim smatra
sredstva od 4 milijuna kuna namije-
njenih Dræavnim proraËunom. Glaso-
vanjem zastupnici nisu prihvatili
amandman.

Nije prihvaÊen ni amandman
zastupnika BBaallttaazzaarraa  JJaallππoovvccaa
((LLIIBBRRAA)),,  DDrraaggiiccee  ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP))  ii
ÆÆeelljjkkaa  PPaavvlliiccaa  ((LLIIBBRRAA)) s objaπnjenjem
da je sredstvima dræavnog proraËuna
financirana izrada projektne doku-
mentacije za izgradnju polikliniËkog
stacionarnog paviljona bolnice. Iz
dræavnog proraËuna nije moguÊe
izdvojiti veÊi iznos pa se sredstva
trebaju potraæiti u æupaniji, vlasniku
zdravstvene ustanove i decentra-
liziranih sredstava. ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc
((LLIIBBRRAA)) povukao je amandman s
obzirom na to da je postignut spo-
razum izmeu æupanije i ministarstva
o sufinanciranju dogradnje æupa-
nijske bolnice, a sporazum je potvren
i na æupanijskoj skupπtini. 

Istim obrazloæenjem odbijen je
amandman VVeelliimmiirraa  PPlleeππee  ((HHDDZZ)) da se
za izgradnju i opremanje opÊe bolnice
»akovec poveÊa iznos sa 4.850.000 na
20 milijuna kuna. Glasovanjem
zastupnici nisu prihvatili amandman.

S obrazloæenjem da su planirana
sredstva namijenjena za izgradnju
ambulante u »akovcima, te da tijekom
2003. godine neÊe biti moguÊe
realizirati veÊi iznos ooddbbiijjeenn je
amandman ÆÆeelliimmiirraa  JJaannjjiiÊÊaa  ((HHSSLLSS))
koji je zatraæio da se za izgradnju i
opremanje doma zdravlja Vukovar
iznos od 500 tisuÊa poveÊa na 2
milijuna kuna. Glasovanjem zastu-
pnici nisu prihvatili amandman.

OOddbbiijjeenn je i amandman zastupnica
MMaarriijjee  BBaajjtt  ((HHDDZZ))  ii  JJaaddrraannkkee  KKoossoorr
((HHDDZZ)) da se poveÊaju izdvajanja za
opÊu bolnicu Pakrac sa milijun na 3
milijuna kuna. Obrazloæeno je da je
planirani iznos namijenjen za poËetak
ureenja bolniËke kuhinje u okviru
kredita VijeÊa Europe, a sredstva
namijenjena zavrπetku radova i
opremanju u Pakracu iznose 3.3
milijuna kuna. Koriπtenje sredstava
tekuÊe zalihe proraËuna moguÊe je
prema uvjetima iz Zakona o izvrπenju
dræavnog proraËuna, a namjenu
predlagaË nije dao. Zastupnice su
povukle amandman. 

PovuËen je amandman zastupnice
SSoonnjjee  BBoorroovvËËaakk  ((SSDDPP)) da se mijenjaju
sredstva za izgradnju i opremanje
OpÊe bolnice Sveti Duh sa 10 na 5
milijuna kuna i da se za uredsku
opremu i namjeπtaj brojka 3.463.532
promijeni u 2.463.532 kuna.

DjelomiËno je prihvaÊen amandman
DDuubbrraavvkkee  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP))  i LLjjuubbiiccee  LLaalliiÊÊ
((HHSSSS))  da se za obnovu i dogradnju
OpÊe bolnice u Novoj Gradiπki izdvoji
iznos od 3 milijuna kuna. Vladin
predstavnik objasnio je da su svjesni

Ëinjenice da je neophodno iznaÊi
potrebno rjeπenje za kotlovnicu u
OpÊoj bolnici Nova Gradiπka, a
preraspodjelom sredstava za poËetak
radova na kotlovnici smatra da Êe
predloæenih 500 tisuÊa kuna u okviru
dræavnog proraËuna za 2003. godinu
biti sasvim dovoljno. Zastupnica
Horvat objasnila je da je u bolnici
izgraena samo prva faza i to prije 30
godina te je bolnica u derutnom
stanju. Nada se da su predviena
sredstva tek poËetak u obnovi bolnice.
Amandman je povuËen.

Nije prihvaÊen amandman ––uurree
DDeeËËaakkaa  ((HHDDZZ)) da se iznos za OpÊu
bolnicu Virovitica sa 1.5 poveÊa na 15
milijuna kuna. Vladin predstavnik je
objasnio da je sredstvima HZZO-a u
2002. godini financirana izrada proje-
kata, a u planu za 2003. godinu je
izdvajanje od 3.38 milijuna kuna za
rekonstrukciju dva odjela bolnice,
interne i kirurgije. Ove godine bolnica
koristi oko 5.54 milijuna kuna
decentraliziranih sredstava. Plani-
rana sredstva od 1,5 milijuna kuna u
dræavnom proraËunu za 2003. godinu
namijenjena su za poËetak ureenja
centralne sterilizacije i hitne pomoÊi.
ZakljuËno je reËeno da je Ministarstvo
zdravstva miπljenja da tijekom 2003.
neÊe biti moguÊe realizirati veÊi iznos
od planiranog. Glasovanjem zastu-
pnici nisu prihvatili amandman.

Amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--
aa da se za nabavku opreme za bolnicu
Umag izdvoji milijun kuna nije
prihvaÊen jer se radi o amandmanu
koji nije povezan s dræavnim
proraËunom to jest za promjenu
naziva zdravstvene ustanove potrebno
je ispuniti zakonske propise i uvjete
te biti u mreæi zdravstvenih djelat-
nosti. Za sada nisu steËeni uvjeti za
promjenu statusa ustanove vezane uz
amandman. Zastupnici nisu podræali
amandman.

Nije prihvaÊen amandman KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  IIDDSS--aa da se za nabavku
opreme OpÊe bolnice Pula izdvoji 10
milijuna kuna obrazloæenjem da nema
potrebe za financiranje nabavke opre-
me iz dræavnog proraËuna s obzirom
na odluku Vlade RH o sanaciji
zdravstvenih ustanova. Ta ustanova
sanirana je sa 54.1 milijun kuna te uz
koriπtenje sredstava za decentra-
lizirane funkcije u 2002. godini u
iznosu od 9.55 milijuna kuna. Glaso-
vanjem zastupnici nisu prihvatili
amandman.

OdbaËen je amandman KKlluubbaa  zzaassttuu--
ppnniikkaa  IIDDSS--aa da se za nabavku opreme
KBC Rijeka izdvoji 10 milijuna kuna
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uz objaπnjenje da je od planiranih 6
milijuna kuna tri namijenjeno
graevinskim radovima i tri milijuna
kuna za nabavu opreme za Zavod za
anesteziologiju, Zavod za oftalmo-
logiju, Zavod za onkologiju KBC
Rijeka. Osim toga KBC Êe sredstvima
kredita VijeÊa Europe urediti prostor
i opremu angiosale te nabaviti opremu
za kardioloπku djelatnost u vrijed-
nosti od 11.5 milijuna kuna. Glaso-
vanjem zastupnika amandman nije
dobio potrebnu veÊinu.

Nije prihvaÊen amandman BBoorriissaa
MMaahhaaËËaa  ((SSDDPP)) za poveÊanje izdvajanja
sa milijun na 3,5 milijuna kuna za
izgradnju, obnovu i opremanje Doma
zdravlja Dugo Selo jer je zavrπetak
radova na izgradnji graevine Doma
zdravlja uz financijsku podrπku od
milijun kuna dostatan i dogovoren s
lokalnim vlastima. Zastupnik MahaË
je objasnio da je Dom zdravlja grae-
vinski dovrπen, ali nije opremljen te
nedostaje 2,5 milijuna kuna koja
namjeravaju namaknuti prodajom
stare zgrade Doma zdravlja. No, boji
se da se to neÊe uskoro realizirati jer
grad Dugo Selo æeli u tom prostoru
izgraditi muzej i galeriju. Zastupnik
je povukao amandman.

OdbaËen je amandman KKlluubbaa
zzaassttuuppnniikkaa  HHDDZZ--aa da se poveÊa iznos
za naknade graanima i kuÊanstvima
sa 440.6 na 740.6 milijuna kuna.
Objaπnjeno je da uπtede na drugim
stavkama HZZO-a nisu moguÊe te u
okviru planiranih sredstava nije
moguÊe poveÊanje sredstava na
poziciji naknada za porodni dopust,
opreme za novoroeno dijete i ostale
naknade. Zastupnica Kosor smatra da
su uπtede u dræavnom proraËunu
moguÊe primjerice na poziciji ostale
usluge u dræavnom proraËunu, ta
stavka se sa 307 milijuna koliko je
bilo planirano u 2002. godini pove-
Êava za 2003. na 582, dakle za 275
milijuna kuna, πto bi bilo dovoljno da
se porodiljne naknade vrate na razinu
iz 2000. godine πto Klub zastupnika
HDZ-a traæi veÊ treÊu godinu za
redom. Dodala je da je proraËunom za
2002. bilo predvieno 537 milijuna
kuna, a za 2003. predviena su manja
sredstva u iznosu od 440 milijuna
kuna. To znaËi da je dræava veÊ
unaprijed planirala da Êe se u
sljedeÊoj godini roditi puno manje
djece πto misli da je nedopustivo jer se
u 2001. godini rodilo 2.753 djece
manje nego godinu ranije, a ta je bila
proglaπena najstraπnijom u posljed-
njih 200 godina. Pad nataliteta
iznosio je drastiËnih 6 posto. Smatra

da postoje naËini da se uπtedi u
dræavnom proraËunu jer je za Sabor
odobreno poveÊanje za 7 milijuna
kuna. Dræi da je to politiËka odluka.
Glasovanjem zastupnici nisu podræali
amandman.

Nema politiËke volje za

vraÊanjem porodiljnih naknada

na razinu iz 2000. godine

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) zatraæila je
da se za naknade graanima i kuÊan-
stvima u novcu iznos od 440.6 poveÊa
na 590.6 milijuna kuna, a amandman
nniijjee  pprriihhvvaaÊÊeenn uz isto objaπnjenje kao
i prethodni. ©kare-Oæbolt dræi da
nema politiËke volje da se naknade
vrate na razinu iz 2000. godine.
Glasovanjem zastupnici nisu podræali
amandman. 

Amandman KKlluubbaa  zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--
HHKKDDUU--aa odbijen je kao i prethodna
dva a radi se o poveÊanju iznosa za
porodiljni dopust, opremu za
novoroeno dijete i ostale naknade sa
440.6 na 519.2 milijuna kuna. Glaso-
vanjem zastupnici nisu podræali
amandman.

OOddbbiijjeenn  jjee zatim amandman MMaarriijjee
BBaajjtt  ((HHDDZZ)) da se za izgradnju i
opremanje OpÊe æupanijske bolnice
Poæega izdvoji 4 milijuna kuna, a
potrebna sredstva osigurati iz
proraËunske priËuve. Objaπnjeno je da
u predloæenom amandmanu nije
navedena namjena traæenih sredstava
te se pretpostavlja da se ne radi o
namjeni prema uvjetima iz Zakona o
izvrπenju dræavnog proraËuna. Napo-
menuo je da je bolnica u Poæegi dobro
opremljena, a za tekuÊe potrebe mogu
se koristiti sredstva za decen-
tralizirane funkcije. Zastupnica Bajt
je objasnila da dio zgrade ima ravan
krov koji prokiπnjava dok se ispod
njega nalaze operacijske dvorane sa
centralnom sterilizacijom. Aman-
dmanom bi se rijeπila moguÊnost
smjeπtaja polikliniËko konzilijarne
ambulante u kojoj se rjeπava oko 30
posto sluËajeva. Zastupnica je
zatraæila glasovanje jer je unatoË
objaπnjenju Vladin predstavnik odbio
prihvatiti amandman te dodao da ima
dovoljno prostora unutar bolnice za
takvu djelatnost. Glasovanjem zastu-
pnici nisu podræali amandman. 

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt  ((DDCC)) zatraæila je
457.918 milijuna kuna za zdravstvene
ustanove na podruËju Vukovarsko-
srijemske æupanije. Amandman nije
prihvaÊen s objaπnjenjem da je u
zdravstvene ustanove uloæeno oko 200

milijuna kuna u okviru zajma VijeÊa
Europe. Odobrena sredstva za
decentralizirane funkcije u 2001. i
2002. iznosila su 20 milijuna kuna. U
dræavnom proraËunu za 2003.
Vukovarsko-srijemskoj æupaniji
namijenjena su sredstva u iznosu od
26.5 milijuna kuna i to za izgradnju i
opremanje ambulante Gunja i Stari
Jankovci, za poËetak izgradnje
ambulante »akovci, zavrπetak radova
na ureenju i opremanju OpÊe bolnice
Vinkovci i Doma zdravlja Vinkovci to
jest Nijemci. U 2003. godini Vuko-
varsko-srijemskoj æupaniji namijenit
Êe se sredstva za decentralizirane
funkcije u iznosu od 16 milijuna kuna
πto Êe u 2003. ukupno iznositi 42.5
milijuna kuna. Nakon obrazloæenja
zastupnica je povukla amandman.

Preskupo opremanje

Ministarstva znanosti i

tehnologije

OdbaËen je amandman KKlluubbaa  zzaassttuu--
ppnniikkaa  HHrrvvaattsskkoogg  bbllookkaa kojim se traæi
brisanje iznosa 1,3 milijuna kuna za
uredsko opremanje i namjeπtaj zgrade
Ministarstva znanosti i tehnologije.
Ministar znanosti i tehnologije, dr.sc.
GGvvoozzddeenn  FFlleeggoo objasnio je da Mini-
starstvo funkcionira u dvije zgrade te
Êe u iduÊoj godini morati otvoriti i
opremiti niz meunarodnih ureda
koji slijede kao obveza pristupanjem
Bolognoskom procesu. Zastupnik
KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ  ((HHBB) smatra da
su to prevelika sredstva te pita kamo
se odlaæe stari namjeπtaj i koliko je
uopÊe star. Ministar Flego objasnio je
zastupniku da pod stavkom ureenje
zgrade Ministarstva slijedi uredska
oprema i namjeπtaj, potom instalacije
elektroniËke opreme. Glasovanjem
zastupnika amandman nije dobio
potrebnu veÊinu.

OOddbboorr  zzaa  zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu povukao
je amandman te to iznio kao zakljuËak
s prethodno odræane sjednice Odbora.
Prije povlaËenja amandmana Odbor je
zatraæio u razdjelu 105 glava 10 sva
sredstva alocirana u stavci 3239. a
ostale usluge u iznosima od
225.843.061, 28.945.481, 12.722.350.
8.623.875, 2.535.932 i 6.856.407
rasporede u znanstveno-istraæivaËku
djelatnost, tehnoloπki razvoj i
meunarodnu znanstvenu suradnju.
Da se za programe i projekte znan-
stveno-istraæivaËke djelatnosti umje-
sto iznosa 139.550.701 stavi iznos 220
milijuna kuna. Za znanstvenu opremu
i odræavanje umjesto iznosa od
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25.604.252 stavi 40 milijuna kuna. U
razdjelu 105, glava 15, A 622017,
stavke 3111 do 3811 umjesto iznosa
od 21 treba stajati 35 milijuna kuna.
U istom razdjelu, glava 50, 1 676 006
umjesto iznosa od 19.624.000 treba
stajati iznos od 25 milijuna kuna. U
istom razdjelu, glava 55, A 679006
umjesto iznosa od 7.977.736 treba
stajati iznos od 11 milijuna kuna.
Glavi 10, F 235787 umjesto iznosa od
8 treba stajati iznos od 12 milijuna
kuna. Razliku od 132.845.047
popuniti manjim dijelom iz stavke
3239 ostale usluge u razdjelu 105,
glava 10, a uglavnom iz stavki:

1. Naknade za povjerenstva, uku-
pno te stavke iznose viπe od 20
milijuna kuna,

2. Uredska oprema ukupno iznosi
viπe od 20 milijuna kuna, a samo
Ministarstvu pravosua raste za viπe
od 10 milijuna kuna,

3. Zakupnina i najamnina gdje je
samo za obnovu voznog parka u MUP-
u predvieno 36 milijuna kuna,

4. Ured za dræavnu imovinu gdje je
porast od 11.6 do 23.6 milijuna kuna.

OOddbboorr  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,  zznnaannoosstt  ii
kkuullttuurruu odustao je od amandmana uz
objaπnjenje predsjednika Odbora
HHrrvvoojjaa  KKrraalljjeevviiÊÊaa da je iznos zaista
rasporeen za razliËite namjene, πto
zadovoljava, no Odbor je izrazio
nezadovoljstvo πto se shvatilo da se
ponovno odgaa poËetak dobro
osmiπljenog projekta stambene
izgradnje za znanstvene novake.

Zastupnici RRoommaannoo  MMeeππttrroovviiÊÊ  ((SSDDPP))
i IIvvoo  FFaabbiijjaanniiÊÊ  ((SSDDPP)) zatraæili su da se
iza pozicije redovna djelatnost
SveuËiliπta u Splitu dodaje pozicija
redovna djelatnost SveuËiliπta u
Zadru. Ministar Flego objasnio je da
se amandman odnosi na razgra-
niËenje djelatnosti izmeu SveuËiliπta
u Splitu i novoosnovanog SveuËiliπta
u Zadru, amandman je stoga prihva-
Êen uz prijedlog koje je Ministarstvo
podnijelo da se razgraniËenje vodi u
odnosu 80,49 posto sredstava koja
pripadaju SveuËiliπtu u Splitu i 19,51
posto sredstava koja pripadaju
novoosnovanom SveuËiliπtu u Zadru.

Amandman OOddbboorraa  zzaa  oobbrraazzoovvaannjjee,,
zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu je ppoovvuuËËeenn zbog
istovjetnosti s prethodnim, a odnosio
se na to da se svaka pozicija redovne
djelatnosti SveuËiliπta u Splitu
smanjuje s postotnim indeksom od
80.49 posto, a ostatak s postotnim
indeksom od 19.51 posto koja se unosi
na iste pozicije na redovnoj djelatnosti
SveuËiliπta u Zadru. 

Ministar FFlleeggoo, predloæio da se
amandmane od 380 do 391 zbog
sadræajne povezanosti razmatra
zajedno, pri Ëemu je amandman 380
kumulativan zastupnice Marijane
Petir, a amandmani 381. do 390, su
razraeni po pojedinim studentskim
centrima. Stoga su djelomiËno prihva-
Êeni svi amandmani. Zatraæio je da se
rjeπavaju zajedno utoliko πto su
amandmani Ministarstva zanosti i
tehnologije veÊeg iznosa od ostalih. 

Viπe sredstava za studentsku

prehranu

MMaarriijjaannaa  PPeettiirr  ((HHSSSS)) zatraæila je da
se za smjeπtaj i prehranu studentskih
centara: Zagreb, Osijek, Rijeka, Split,
Dubrovnik, ©ibenik, Zadar, Varaædin,
Slavonski Brod, Poæega i Karlovac
izvrπi sufinanciranje u iznosu od 17
milijuna kuna. Amandman je djelo-
miËno prihvaÊen. Zastupnica Petir
izrazila je zadovoljstvo da je za
studentski standard predvieno viπe
no πto je zatraæeno sredstava. Zastu-
pnica je predlagala 17 milijuna kuna
na bazi 10 tisuÊa obroka godiπnje, a
vezano uz najavu da Êe studentska
prehrana poskupjeti. Zastupnica je
povukla amandman. 

MMaarriijjaa  LLuuggaarriiÊÊ  ((SSDDPP)) povukla je 11
predloæenih amandmana. Rekla je da
su ti amandmani istovjetni u sadræaj-
noj intenciji, no u iznosima su
razliËiti. Izrazila je zadovoljstvo πto se
amandmanom poboljπava studentski
standard jer se osigurava viπe od 33
milijuna kuna koje je zastupnica
traæila u svojih 11 amandmana.
Amandmani su se odnosili na smjeπtaj
i prehranu studenata studentskog
centra Poæega gdje se iznos 2 milijuna
mijenja u 2.315.684 kuna. Zatim,
smjeπtaj i prehranu Studentskog
centra Slavonski Brod sa 2 milijuna
mijenja se na 2.315.684 kuna.
Smjeπtaj i prehrana Studentskog cen-
tra Varaædin sa 3 milijuna na
3.473.526 kuna. Smjeπtaj i prehrana
Studentskog centra Zadar sa 4
milijuna na 4.631.368 kuna. Smjeπtaj
i prehrana Studentskog centra ©ibe-
nik sa 734.248 na 906.877 kuna.
Smjeπtaj i prehrana Studentskog
centra Dubrovnik sa 7 milijuna na
8.104.895 kuna. Smjeπtaj i prehrana
studenata Studentskog centra Split sa
11.553.618 na 13.377.266 kuna.
Smjeπtaj i prehrana studenata Stu-
dentskog centra Rijeka sa 17.847.910
na 20.665.063 kuna. Smjeπtaj i
prehrana studenata Studentskog

centra Osijek sa 23.020.854 na
26.654.516 kuna. Smjeπtaj i prehrana
studenata studentskog centra Zagreb
sa 98 milijuna na 120.468.535 kuna.
Smjeπtaj i prehrana studenata Stu-
dentskog centra Karlovac sa
1,581.295 na 1.830.890 kuna.

Uvaæivπi obrazloæenje predstavnika
predlagatelja da bi se za kapitalna
ulaganja u izgradnju znanstveno-
nastavnog objekta nasada vinograda i
voÊnjaka u okviru Poljoprivrednog
odjela VeleuËiliπta u Poæegi, mogla
koristiti sredstva sa stavke pred-
viene za poslovne objekte veleuËiliπta
i visokih πkola, MMaarriijjaa  BBaajjtt  odustala
je od svog zahtjeva da se u tu svrhu
osigura 1,4 mln. kuna iz proraËunske
priËuve. Povukla je i amandman
kojim je iz istog izvora traæila milijun
250 tisuÊa kuna za Studentski centar
u Poæegi (predlagatelj ga je odbio).

Istu sudbinu doæivio je i zahtjev
TTiibboorraa  SSaannttee  ((LLSS))  ii  ÆÆeelljjkkaa  MMaalleevviiÊÊaa
((SSDDPP))  da se u razdjelu Ministarstva
znanosti i tehnologije osigura 5
milijuna kuna za gradnju poslovnog
objekta Studentskog centra Osijek.
Dodatno obrazlaæuÊi taj amandman
zastupnik Santo je napomenuo da je
lani za izradu projektne doku-
mentacije veÊ potroπeno 3 mln. kuna
(bivπi ministar imao je razumijevanja
za taj problem) i da se od tog projekta
ne smije odustati, s obzirom na
mizerne kapacitete za smjeπtaj stu-
denata u Osijeku. Dr. Flego je
pojasnio da se taj projekt ne napuπta,
nego da Êe se financirati s drugih
stavki. Najavio je da gradnja stu-
dentskog doma u Osijeku zapoËinje
20 prosinca. Nakon toga je zastupnik
povukao spomenuti amandman.

Dr. FFlleeggoo je, potom, informirao
zastupnike da je Vlada svojim aman-
dmanom djelomiËno uvaæila aman-
dman Kluba zastupnika HSP-HKDU-
a. Naime, predvidjela je znatno veÊa
sredstva za tekuÊe i investicijsko
odræavanje znanstvene opreme nego
πto su traæili zastupnici (predlagali su
da se iznos od 25,6 mln. kn poveÊa na
99,2 mln. kn). BuduÊi da podnositelji
amandmana nisu bili nazoËni u
sabornici uslijedilo je glasovanje o
njihovu prijedlogu, ali nije proπao.

Zadovoljna time πto je Vlada pove-
Êala predviena sredstva za redovnu
djelatnost Nacionalne i sveuËiliπne
knjiænice za 7 mln. kuna, MMaarriijjaa  BBaajjtt
povukla je svoj zahtjev za vraÊanje tog
iznosa na razinu iz 2000. godine
(traæila je da se poveÊa za 16 mln.
kuna). Dr. FFlleeggoo  je izvijestio zastu-
pnike da Vlada ne moæe prihvatiti ni
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amandman Kluba zastupnika HSP-
HKDU-a za poveÊanje iznosa
sredstava za Projekte CARNET (sa 6,6
na 10,9 mln. kuna) buduÊi da je
svojim amandmanom predvidjela
znatno veÊa sredstva iz traæenog
iznosa.

S obzirom na to da je predlagatelj
djelomiËno prihvatio amandman
zastupnika SDP-a MMaarriijjee  LLuuggaarriiÊÊ  i
ZZllaattkkaa  ©©eeππeelljjaa  (sredstva za razvoj
novih proizvodnih tehnologija uveÊa-
na su za 11 mln. kn) podnositelji nisu
inzistirali na traæenom iznosu od 21
mln. kuna. Povukli su i svoj aman-
dmanski zahtjev za poveÊanje
sredstava za projekte i programe
tehnologijsko-istraæivaËke i razvojne
djelatnosti, za gotovo 24 mln. kuna,
buduÊi da je Vlada taj iznos uveÊala
za 10 mln. kuna. Zastupnica BBaajjtt je
naglasila da i dalje podupiru nasto-
janje Vlade da se viπe ulaæe u razvoj
poduzeÊa koji se temelji na znanju, a
na taj naËin i u brzi transfer od znanja
i znanosti prema gospodarstvu.

U nastavku kaæimo i to da je
predlagatelj odbio i amandman
Odbora za obrazovanje, znanost i
kulturu, kojim se traæilo viπe sred-
stava za Akademiju znanosti i
umjetnosti (1281,60 kn.). Vlada je
predloæila neπto drugaËiju raspodjelu
tih stavki, ali radi se o minimalnoj
razlici. Nato je dr. HHrrvvoojjee  KKrraalljjeevviiÊÊ,, u
ime Odbora, povukao taj amandman.

Potom su doπli na red amandmani
za izmjenu pojedinih stavki u razdjelu
Ministarstva pravosua, uprave i
lokalne samouprave. Zamjenik mini-
strice pravosua mr.sc. MMiilljjeennkkoo
KKoovvaaËË izvijestio je zastupnike da
Vlada nije prihvatila amandman
DDrraaggee  KKrrppiinnee koji se zalagao za to da
se iznos od 150 tisuÊa kuna, pred-
vien za ”Program sprjeËavanja zlopo-
rabe droga”, poveÊa na 2 mln. kuna.
Pojasnio je da njihovo Ministarstvo
ima samo administrativno-tehniËku
ulogu u realizaciji tog programa i da
su navedena sredstva predviena
samo za tekuÊe troπkove s tim u svezi.
Glavnu ulogu u borbi protiv droge
ima Vladin Ured za suzbijanje
zloporabe opojnih droga kojem je u
ProraËunu namijenjeno 5 mln. 246
tisuÊa plus 2 mln. 800 tisuÊa kuna.
Zastupniku nije bilo jasno na koje se
to troπkove odnosi sporna stavka od
150 tisuÊa kuna, i zahtijevao je
glasovanje o svom amandmanu (nije
proπao). Doministar KovaË je potom
objasnio da zbog nedostatka sredstava
Vlada ne moæe prihvatiti ni zahtjev
DDuubbrraavvkkee  HHoorrvvaatt  ((SSDDPP)) i LLjjuubbiiccee  LLaalliiÊÊ

((HHSSSS)) (identiËan amandman podnio je
i JJoossiipp  SSeessaarr  ((HHDDZZ))  da se za kupovinu,
adaptaciju i opremanje zgrade Æupa-
nijskog suda u Slavonskom Brodu,
umjesto planiranih milijun kuna,
predvidi 5 milijuna kuna. Najavio je
da Êe se sredstva za trajno rjeπenje
smjeπtaja tog suda osigurati u dvije
faze (krajem 2003. godine platila bi se
prva rata a krajem 2004. druga).
Uvaæivπi to obrazloæenje zastupnice su
povukle svoj amandman, dok je
zastupnik Sesar zahtijevao da se o
njegovu glasuje (nije dobio ”zeleno
svjetlo”).

Uslijedilo je izjaπnjavanje o desetak
amandmana Kluba zastupnika IDS-a
koji je zahtijevao da se u razdjelu
Ministarstva pravosua, uprave i
lokalne samouprave rezerviraju sred-
stva za kapitalne investicije u
pravosue na podruËju Istarske
æupanije. Primjerice, za ureenje
zgrade Æupanijskog suda u Puli te
kupnju automobila traæili su 300
tisuÊa kuna. Mr. KKoovvaaËË je informirao
zastupnike da je novac za kupnju
automobila planiran u drugom dijelu
ProraËuna - u okviru Projekta nabave
vozila - dok su sredstva za najnuænije
ureenje sudske zgrade rezervirana
na poziciji hitne intervencije. Uvaæivπi
to obrazloæenje predstavnik Kluba
zastupnika IDS-a VVaalltteerr  DDrraannddiiÊÊ
povukao je taj amandman. Meutim,
nije æelio odustati od njihova aman-
dmanskog zahtjeva za osiguranje 2
milijuna kuna za kupnju prostora,
automobila i opreme za TrgovaËki sud
Æupanije Istarske (iako ga je
predlagatelj odbio), uz napomenu da
je odluku o osnivanju tog suda Sabor
donio joπ prije Ëetiri ili pet godina.
Nakon provedenog glasovanja poka-
zalo se da ni taj amandman nije dobio
podrπku veÊine zastupnika.

Predstavnik predlagatelja je u
nastavku izjavio da Vlada ne moæe
prihvatiti ni ostale zahtjeve idee-
sovaca za osiguranje sredstava (po sto
tisuÊa kuna) za ureenje zgrada
opÊinskih sudova u Bujama, Opatiji,
Rijeci, Rovinju, Buzetu, Labinu,
Pazinu, PoreËu i Puli, te da su
sredstva za nuæne intervencije na tim
objektima osigurana na poziciji hitnih
intervencija. DDaammiirr  KKaajjiinn  apelirao je
na predlagatelja i zastupnike da
podræe njihove amandmane, buduÊi
da u Dræavnom proraËunu za iduÊu
godinu nije osigurana niti kuna za
kapitalna ulaganja u istarske sudove.
Naglasio je da se radi o izuzetno
sloæenom politiËkom pitanju, to viπe
πto je zabranjeno da Æupanija istar-

ska, odnosno gradovi na tom podru-
Ëju, pripomognu adaptaciji pojedinih
sudskih zgrada. BuduÊi da ni nakon
njegova apela Vlada nije promijenila
stajaliπte, uslijedilo je glasovanje, ali
amandmani ideesovaca nisu dobili
”zeleno svjetlo”.

Isto je proπao i amandmanski
zahtjev IIvvaannaa  JJaarrnnjjaakkaa,,  da se za
izgradnju i opremanje zgrade Æupa-
nijskog suda u Zlataru u ProraËunu
osigura 10 mln kuna.

Mr. KKoovvaaËË je pojasnio da se zbog
nedostatak novca zavrπetak te sudske
zgrade planira tek 2004. godine,
naπto je zastupnik negodovao da se taj
objekt gradi veÊ 6, 7 godina, s tim da
je posljednje tri godine bio moratorij.
UnatoË tome, veÊina zatupnika nije
podræala njegov amandman. BBaallttaazzaarr
JJaallππoovveecc  ((LLIIBBRRAA)),,  DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc
((SSDDPP))  ii  ÆÆeelljjkkoo  PPaavvlliicc  ((LLIIBBRRAA))  uvaæili
su Ëinjenicu da Vlada, zbog besparice,
ne moæe prihvatiti ni njihov zahtjev za
osiguranje 500 tisuÊa kuna za adap-
taciju i opremanje zgrade OpÊinskog
suda u Prelogu. Zastupnik Pavlic je u
njihovo ime povukao taj amandman,
izrazivπi nadu da Êe se tijekom godine,
ili iduÊe godine, ipak pronaÊi sredstva
za tu namjenu.

Vlada nije uvaæila ni amandman
IIvviiccee  BBuuccoonnjjiiÊÊaa  ((HHDDZZ)) koji je zahtije-
vao da se na poziciji Fonda za razvoj i
zapoπljavanje, u stavki Poticanje
razvojnih programa - osigura 40 mln.
kuna za osnivanje Tvornice kuku-
ruznog πkroba u Belom Manastiru.
Svojim drugim amandmanom zatra-
æio je da se za tu investiciju namakne
joπ 15 mln. kuna sa stavke na kojoj
su planirana sredstva za poticanje
regionalnog razvoja infrastrukture i
gospodarstva. Dr.sc. MMaattoo  CCrrkkvveennaacc
je napomenuo da se ovi projekti mogu
kandidirati na natjeËajima koje Êe
raspisati fondovi na temelju svojih
akata i utvrenih kriterija, a ne
izravno upisivati u ProraËun. Iz istih
razloga Vlada ne moæe prihvatiti ni
zahtjev DDuubbrraavvkkee  ©©uuiiccee,,  da se u
razdjelu Fonda za regionalni razvoj
planira 25 mln. kuna za izgradnju
fekalne kanalizacije grada Opuzena.

IIvviiccaa  BBuuccoonnjjiiÊÊ je ipak traæio glaso-
vanje, buduÊi da se radi o vrlo vaænom
projektu, ne samo za Slavoniju i
Baranju, nego i za cijelu Hrvatsku.
Naime, proizvodnjom kukuruznog
πkroba u toj tvornici (mogla bi se
izgraditi na pogonima nekadaπnje
tvornice πeÊera u Belom Manastiru) u
potpunosti bi se supstituirao uvoz
velikih koliËina sirovine koje se
godiπnje uvezu u Hrvatsku (u vrijed-
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nosti od 159 mln. kuna) a otvorila bi
se i 173 nova radna mjesta. UnatoË
tom obrazloæenju njegovi amandmani
nisu dobili podrπku veÊine zastu-
pnika, kao ni onaj zastupnice ©uice.

Uslijedilo je izjaπnjavanje o aman-
dmanskom zahtjevu JJaaddrraannkkee  KKoossoorr
koja je traæila da se sredstva
planirana za rad Ureda puËkog
pravobranitelja poveÊaju za milijun
kuna, u odnosu na ovogodiπnja. U
prilog tome zastupnica je podsjetila
na zakljuËak donesen prilikom
rasprave o IzvjeπÊu puËkog pravo-
branitelja, da treba pronaÊi
moguÊnosti za poboljπanje materi-
jalnih uvjeta rada te institucije.

Dr. CCrrkkvveennaacc  je izjavio da je Vlada
svojim amandmanom poveÊala sred-
stva Uredu puËkog pravobranitelja za
500 tisuÊa kuna ili ukupno za 15-ak
posto, πto znaËi da je spomenuti
amandman djelomiËno prihvaÊen.
Zastupnica je ipak inzistirala da se o
njenom amandmanu glasuje, ali nije
proπao.

Po rijeËima VVeennkkaa  ∆∆uurrlliinnaa,,
zamjenika ministra za javne radove,
obnovu i graditeljstvo, predlagatelj je
odbio prijedlog DDuubbrraavvkkee  ©©uuiiccee, da se
u razdjelu Dræavne uprave za vode
planira 2,8 mln. kuna za nabavu i
ugradnju desalinizatora na otoku
Lastovu. Napomenuo je da bi se to
pitanje trebalo rijeπiti sredstvima
Hrvatskih voda, odnosno koriπtenjem
dijela poreza na dohodak ustupljenog
opÊinama temeljem novog Zakona o
financiranju jedinica lokalne samo-
uprave (miπljenju Vlade priklonili su
se i zastupnici).

Istu sudbinu doæivio je i aman-
dmanski zahtjev VVeessnnee  ©©kkaarree--OOææbboolltt
za osiguranje 410 mln. kuna za
dovrπenje regionalnog vodovoda
istoËne Slavonije. Po rijeËima domi-
nistra ∆urlina rijeË je o objektu
znaËajnom za regiju koji se gradi veÊ
niz godina i u koji je dosad uloæeno
nekoliko stotina milijuna kuna.
Meutim, zbog nedostatka sredstava
predlaæe se njegova postupna
realizacija sredstvima predvienim
ProraËunom, odnosno sredstvima
Hrvatskih voda.

Dr. Crkvenac je u nastavku
obrazloæio razloge zbog kojih je Vlada
odbila amandman DDrraaggee  KKrrppiinnee za
smanjenje sredstava predvienih za
troπkove administracije u razdjelu
Dræavnog zavoda za zaπtitu obitelji,
materinstva i mladeæi (sa 6 na 4 mln.
kuna). Napomenuo je da su ta sred-
stva potrebna jer se predvia zapo-
πljavanje nekoliko novih djelatnika i

nabava informatiËke opreme. Zastu-
pnik dræi da to ne bi trebalo odobriti,
s obzirom na nedostatak sredstava za
rodiljne naknade i druge namjene
(”izgleda da se za birokraciju uvijek
nae”) to viπe πto se na sjednici nije
pojavio predstavnik Zavoda da pojasni
ovako veliko poveÊanje spomenute
stavke. Meutim, zastupnici su se kod
glasovanja opredijelili za stajaliπte
Vlade.

BuduÊi da nije uvaæila taj aman-
dman Vlada nije mogla prihvatiti ni
prijedlog zastupnika Krpine da se
spomenute uπtede usmjere u Proved-
bu programa za socijalno osnaæivanje
obitelji. Nezadovoljan smanjenjem
sredstava za tu namjenu zastupnik je
upitao sluæi li ta ustanova birokraciji
ili obitelji. Spomenuo je i zanimljiv
podatak da je na stavkama Zavoda za
2003. godinu za tzv. tekuÊe donacije
u novcu planirano Ëak 6,6 mln. kuna
(ove godine je bilo predvieno svega
600 tisuÊa kuna). Zanimalo ga je
kome Êe biti dodijeljene te donacije i
hoÊe li Dræavni zavod moæda raspisati
natjeËaj za njihovu dodjelu. Miπljenja
je da je razlog u predizbornoj godini i
da netko, oËito, smatra da moæe
zadræati pravo da sljedeÊe godine
navedenu svotu nekome donira po
svojim diskrecijskim odlukama.

Po rijeËima ministra Crkvenca, ne
moæe se unaprijed znati kome Êe biti
donirana ta sredstva jer to ovisi o
aktivnostima i problematici koja Êe
biti aktualna tijekom godine. Sigurno
postoje pravila po kojima se ta
sredstva dodjeljuju za najurgentnije
potrebe u dræavi, ali zasigurno uz
suglasnost nadleænog Ministarstva
(zastupnik moæe dobiti detaljne infor-
macije o tome). Nakon tog pojaπnjenja
uslijedilo je glasovanje o ovom
amandmanu, ali nije dobio ”zeleno
svjetlo”. Istu sudbinu doæivio je i
amandmanski zahtjev JJoossiippaa  SSeessaarraa,,
da se u razdjelu Dræavnog hidro-
meteoroloπkog zavoda sredstva za
proizvodnju protutuËnih raketa
poveÊaju za 19 mln. kuna. Time bi se
ukupna sredstva za obranu od tuËe
poveÊala na 19,5 mln. kuna. Vlada
nije uvaæila taj prijedlog (a ni zastu-
pnici) jer su, uz iznos predvien
proraËunom, za tu namjenu osigu-
rana i dodatna sredstva temeljem
Zakona o obrani od tuËe.

Odbijen je i amandman Kluba zastu-
pnika Hrvatskog bloka koji su traæili
smanjenje (za milijun kuna) sredstava
za intelektualne i osobne usluge
planiranih u razdjelu Zavoda za nor-
mizaciju i mjeriteljstvo. UnatoË obra-

zloæenju dr. Crkvenca da se ta
sredstva ne mogu smanjivati, buduÊi
da Zavod surauje s viπe vanjskih
suradnika i drugim struËnim
institucijama (rijeË je o vlastitim
sredstvima te institucije) predstavnik
Kluba zastupnika KKrruunnoossllaavv  GGaaππppaarriiÊÊ
je zahtijevao da se o tome glasuje
(njihov amandman nije proπao).
Nezadovoljan takvim ishodom zastu-
pnik je primijetio da bi u takvim
institucijama trebali raditi kvalitetni
kadrovi, a ne da se intelektualne i
osobne usluge traæe izvana. Zahtijevao
je i da se zastupnici izjasne o zahtjevu
njegovih stranaËkih kolega, da se za
400 tisuÊa kuna smanji iznos
predvien za sluæbena putovanja u
razdjelu Dræavnog zavoda za intelek-
tualno vlasniπtvo. ObrazlaæuÊi razloge
zbog kojih je Vlada odbila taj
amandman, dr. CCrrkkvveennaacc  je pojasnio
da Zavod stalno surauje sa Svjet-
skom organizacijom za intelektualno
vlasniπtvu u Æenevi, pa su im
navedena sredstva prijeko potrebna za
obavljanje tih aktivnosti. Te su
argumente uvaæili i zastupnici i nisu
podræali ovaj amandman.

Prihvativπi ministrovo obrazloæenje
da Vlada ne moæe poduprijeti prijed-
log za daljnje poveÊanje sredstava za
rad Komisije za vrijednosne papire (ta
su sredstva ProraËunom za iduÊu
godinu veÊ poveÊana za 22 posto) AAnnttee
MMaarrkkoovv  ((HHSSSS)) je povukao svoj
amandman.

BuduÊi da Vlada nije predoËila
specifikaciju utroπka sredstava za
izgradnju autocesta za 2003. godinu,
IIvvaann  JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))  zaloæio se za to da
se u okviru planirane svote od 5,6
mln. kuna predvidi nastavak izgrad-
nje autoceste od Velike Vesi do
Macelja. Venko ∆urlin je pojasnio da
je Program izgradnje autocesta
definiran programom izgradnje
javnih cesta 2001. - 2004. koji je
objavljen u ”Narodnim novinama” u
prosincu 2001., nakon πto ga je
usvojila Vlada. Predvieno je, kaæe, da
se dionica Macelj - Krapina gradi kroz
koncesije. Upravo ovih dana trebao bi
se potpisati ugovor o koncesiji, i to s
koncesionarom s kojim je napravljen
predugovor joπ za vrijeme ranije
Vlade. U okviru spomenutih sredstava
za 2003. godinu predvieno je 73,31
mln. kuna za otkup zemljiπta, 13 mln.
kuna za izmjeπtanje postojeÊih insta-
lacija, 5 mln. kuna za projektiranje i
360 tisuÊa kuna za troπkove nadzora.
Prema tome, amandman zastupnika
se ne moæe prihvatiti, zakljuËio je.
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Jarnjak je bio zadovoljan ovim
obrazloæenjem i nije zahtijevao da se o
njegovu amandmanu glasuje. Ipak je
uslijedilo izjaπnjavanje, ali spomenuti
prijedlog nije dobio podrπku veÊine
zastupnika.

Potom se glasovalo o prijedlogu
JJaaddrraannkkee  KKoossoorr,, da se iz Prijedloga
Dræavnog proraËuna briπe stavka na
kojoj je planirano 3.381.324 kn. za
osnivanje novog Ureda Predsjednika
Vlade RH. Dodatno obrazlaæuÊi svoj
amandman zastupnica je naglasila da
je u sadaπnjoj gospodarskoj i soci-
jalnoj situaciji ovaj novi troπak
nepotreban. Meutim, zastupnici su
se priklonili miπljenju Vlade i nisu
podræali taj amandman.

Uslijedilo je izjaπnjavanje o aman-
dmanskom zahtjevu VVeessnnee  ©©kkaarree--
OOææbboolltt  za smanjenje rashoda (propor-
cionalno svim korisnicima ProraËuna)
za intelektualne i osobne usluge te
nespomenutih financijskih rashoda
za ukupno 345 mln. kuna (propor-
cionalno svim korisnicima Pro-
raËuna). Po rijeËima zastupnice ovaj
prijedlog ima opravdanje u izvjeπÊu
Dræavne revizije a, osim toga, tako
smanjeni rashodi bili bi na razini
planiranih u rebalansu Dræavnog
proraËuna za 2002. godinu (uπtede bi
trebalo usmjeriti u poveÊanje rashoda
za zaposlene u osnovnoπkolskom
obrazovanju). UnatoË tom obra-
zloæenju njen amandman nije dobio
”zeleno svjetlo”.

Jadranka Kosor uloæila je joπ πest
amandmana usvajanjem kojih bi se
ostvarile znaËajne uπtede u Dræavnom
proraËunu za 2003. godinu. Ta bi
sredstva, po njenom miπljenju, trebalo
preusmjeriti za rodiljne naknade.
Sugerirala je, ponajprije, da se za 42
mln. kuna smanji iznos predvien za
troπkove telefona, poπte i prijevoza.
Zatraæila je, takoer, da se planirana
sredstva za usluge promidæbe i
informiranja svedu na ovogodiπnji
iznos (smanjenje za 4 mln. kuna) te za
isto toliko smanje ona za komunalne
usluge. Predloæila je, nadalje, da se
sredstva za raËunalne usluge plani-
raju na razini ovogodiπnjih (sma-
njenje za 151 mln. kuna) kao i
sredstva za ostale usluge (smanjenje
za oko 275 mln. kuna). Na ovom
posljednjem je posebno inzistirala,
buduÊi da nije razvidno πto se sve
krije iza te stavke. Nije se sloæila ni s
prijedlogom Vlade da se sredstva za
naknade za rad predstavniËkih i
izvrπnih tijela, povjerenstava i sl., u
okviru nespomenutih rashoda poslo-
vanja, poveÊaju za 17 mln. kuna.
Meutim, njeni prijedlozi nisu naiπli
na odobravanje Vlade. Ministar
Crkvenac je uvjerio zastupnike da su

ti rashodi kod svih ministarstava veÊ
maksimalno smanjeni i nerijetko Ëak
svedeni na razinu ispod ovogodiπnje,
tako da bi daljnje restrikcije ugrozile
funkcioniranje tih djelatnosti. Uva-
æivπi to obrazloæenje zastupnici nisu
podræali navedene amandmane.

Potom je doπao na red amandman
IIvviiccee  ©©kkaarriiÊÊaa  ((HHSSLLSS))  RijeË je o
prijedlogu da se odreena sredstva iz
Fonda za privatizaciju preusmjere u
neku drugu svrhu. Naime, kako je u
dobivenim materijalima ispuπtena
toËka II Odluke o davanju suglasnosti
na Financijski plan Fonda za 2003.
godinu, zastupnik je predloæio da se
”suficit u iznosu od 1.829.590 kuna
uplati u korist Dræavnog proraËuna.
ObrazlaæuÊi zbog Ëega Vlada ne moæe
prihvatiti taj amandman, ministar
Crkvenac je napomenuo da su spo-
menuta sredstva usmjerena za fond
pozajmica za restrukturiranje podu-
zeÊa u portfelju tog Fonda. Uvaæivπi
to obrazloæenje ni zastupnici nisu
poduprli ©kariÊev amandman.

Uslijedilo je izjaπnjavanje o aman-
dmanima MMaarriijjee  BBaajjtt na Prijedlog
plana prihoda i rashoda Hrvatskih
cesta. Zatraæila je, naime, da se na
poziciji ”Sufinanciranje æupanijskih i
lokalnih cesta” osigura 8,5 mln. kuna
za sufinanciranje gradnje brze grad-
ske ceste s juæne strane Orljave u
Poæegi, zatim 4,4 mln. kuna za
sufinanciranje posljednjih neasfalti-
ranih cesta Poæeπko-slavonske æupa-
nije (Gornji Vrhovci - Gradski Vrhovci
- N. Kapela - dionica u Poæegi Jagod-
njak; Bilice - Ravan - Brodski Zdenci;
Dragovci - Drenovac - Bilice) te 3,5
mln. kuna za gradnju mosta u Pleter-
nici. Uvaæivπi argument predlagatelja
da se amandmani na Plan prihoda i
rashoda Hrvatskih cesta ne mogu
prihvatiti, buduÊi da je raspored
sredstava u nadleænosti Upravnog
vijeÊa Hrvatskih cesta, zastupnici
nisu podræali navedene prijedloge.

Istu sudbinu doæivjeli su i aman-
dmanski zahtjevi IIvviiccee  ©©kkaarriiÊÊaa (Vlada
ih je ocijenila nerealnima) da se u
Planu za iduÊu godinu predvidi
dodatnih 500 mln. kuna za dræavne
ceste uz autoceste, 200 mln. kuna za
ostale dræavne ceste te 81 mln. kuna
za objekte na tim cestama. Zatraæio je
i 140 mln. viπe za sufinanciranje
æupanijskih cesta te joπ 100 mln.
kuna za lokalne ceste.

Spomenimo i tri amandmana πto ih
je zastupnica Bajt uloæila na Prijedlog
plana prihoda i rashoda Hrvatskih
voda za 2003. godinu. RijeË je o
zahtjevu za osiguranje 2 mln. kuna za
izgradnju regionalnog vodovoda To-
ranj - Poæega, 5 mln. kuna za
Centralni ureaj za proËiπÊavanje

otpadnih voda grada Poæege te 1,5
mln. kuna za vodoistraæne radove na
podruËju Poæeπke kotline. Nakon
obrazloæenja Venka ∆urlina da su
navedeni radovi u tijeku te da Êe se
planom Hrvatskih voda predvidjeti
njihov nastavak u iduÊoj godini,
zastupnica je povukla svoje aman-
dmane.

Po rijeËima predstavnika predla-
gatelja nije realan ni prijedlog IIvviiccee
©©kkaarriiÊÊaa,, da se Ostali prihodi
ProraËuna poveÊaju za 35,4 mln.
kuna jer se ne mogu osigurati dodatni
prihodi. Priklonivπi se miπljenju
Vlade ni zastupnici nisu dali ”zeleno
svjetlo” ovom amandmanu.

NNaakkoonn  ttooggaa  jjee  pprreeddssjjeeddnniikk  TToommËËiiÊÊ
ddaaoo  nnaa  ggllaassoovvaannjjee  PPrriijjeeddlloogg  ddrrææaavvnnoogg
pprroorraaËËuunnaa..  IIsshhoodd  --  VVeeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa
nnaazzooËËnniihh  zzaassttuuppnniikkaa  ((7788  ggllaassoovvaa  ””zzaa””
ii  1122  pprroottiivv))  ddoonneesseenn  jjee  DDrrææaavvnnii
pprroorraaËËuunn  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa
22000033..  uu  pprreeddllooææeennoomm  tteekkssttuu,,  zzaajjeeddnnoo
ss  pprriihhvvaaÊÊeenniimm  aammaannddmmaanniimmaa..  NNaa
iinniicciijjaattiivvuu  mmrr..  MMaattee  AArrlloovviiÊÊaa  zzaassttuu--
ppnniiccii  ssuu  ppoosseebbnniimm  zzaakklljjuuËËkkoomm
oovvllaassttiillii  SSttrruuËËnnuu  sslluuææbbuu  HHrrvvaattsskkoogg
ssaabboorraa  ddaa,,  zzaajjeeddnnoo  ss  MMiinniissttaarrssttvvoomm
ffiinnaanncciijjaa,,  kkaaoo  ssttrruuËËnniimm  nnoossiitteelljjeemm
iizzrraaddee  ttoogg  ddookkuummeennttaa,,  iizzvvrrππii  rreeddaakk--
cciijjuu  nnjjeeggoovvaa  tteekkssttaa  pprriijjee  oobbjjaavvee  uu
””NNaarrooddnniimm  nnoovviinnaammaa””..

SSuukkllaaddnnoo  ZZaakkoonnuu  oo  PPrroorraaËËuunnuu,,
HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  jjee  ddoonniioo  ii  ooddlluukkee  oo
ddaavvaannjjuu  ssuuggllaassnnoossttii  nnaa  ffiinnaanncciijjsskkee
ppllaannoovvee  zzaa  22000033..  ggooddiinnuu::  HHrrvvaattsskkoogg
zzaavvooddaa  zzaa  zzddrraavvssttvveennoo  oossiigguurraannjjee;;
HHrrvvaattsskkoogg  zzaavvooddaa  zzaa  zzaappooππlljjaavvaannjjee;;
HHrrvvaattsskkiihh  vvooddaa;;  HHrrvvaattsskkiihh  aauuttoocceessttaa;;
HHrrvvaattsskkiihh  cceessttaa;;  DDrrææaavvnnee  aaggeenncciijjee  zzaa
oossiigguurraannjjee  ππtteeddnniihh  uullooggaa  ii  ssaannaacciijjuu
bbaannaakkaa  ttee  HHrrvvaattsskkoogg  ffoonnddaa  zzaa  pprriivvaa--
ttiizzaacciijjuu..  GGllaassoovvaalloo  ssee  ii  oo  pprriijjeeddlloozziimmaa
zzaakklljjuuËËaakkaa  ππttoo  iihh  jjee  pprreeddllooææiioo  KKlluubb
zzaassttuuppnniikkaa  HHSSPP--HHKKDDUU--aa,,  aallii  nniissuu
ddoobbiillii  ppooddrrππkkuu  zzaassttuuppnniikkaa  ((vveeÊÊiinnaa  iihh
jjee  kkoodd  ggllaassoovvaannjjaa  bbiillaa  ssuuzzddrrææaannaa))..
PPooddssjjeettiimmoo,,  zzaassttuuppnniiccii  HHSSPP--aa  ii  HHKKDDUU--
aa  pprreeddllaaggaallii  ssuu  ddaa  ssee  VVllaadduu  zzaadduuææii  ddaa
iizzvviijjeessttii  HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  oo  rraazzlloozziimmaa
ppoovveeÊÊaannjjaa  rraazzddjjeellaa  zzaa  uusslluuggee  ppllaattnnoogg
pprroommeettaa  ii  oobbrraaddee  ppooddaattaakkaa  ((FFIINNAA,,
GGZZAAOOPP))  ssaa  77,,55  mmllnn,,  kkuunnaa  uu  22000022..  nnaa
220000  mmllnn..  kkuunnaa  uu  22000033..  ggooddiinnii..  PPrreemmaa
nnjjiihhoovvuu  pprriijjeeddlloogguu  MMiinniissttaarrssttvvoo
zznnaannoossttii  ii  tteehhnnoollooggiijjee  RRHH  ttrreebbaalloo  jjee
iinnffoorrmmiirraattii  zzaassttuuppnniikkee  oo  rreezzuullttaattiimmaa
vvrreeddnnoovvaannjjaa  zznnaannssttvveennooiissttrraaææiivvaaËËkkiihh
pprroojjeekkaattaa  uu  RReeppuubblliiccii  HHrrvvaattsskkoojj  aa
MMiinniissttaarrssttvvoo  ppoolljjoopprriivvrreeddee  ii  ππuummaarr--
ssttvvaa  oo  nnaaËËiinnuu  rraassppooddjjeellee  ssrreeddssttaavvaa
ppllaanniirraanniihh  uu  rraazzddjjeelluu::  ””rruurraallnnii  rraazzvvii--
ttaakk,,  ppoottiiccaannjjee  ppoolljjoopprriivvrreeddnnee  pprrooii--
zzvvooddnnjjee,,  ppoottppoorraa  ddoohhoottkkuu  ii  FFoonndd  zzaa
rraazzvviittaakk  ppoolljjoopprriivvrreeddee””..

MM..SS;;  VV::ÆÆ;;  ––..KK;;  JJ..©©;;  MM..MMii;;  SS..©©;;  MM..KKoo..
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HRVATSKI SABOR

DDoonnooππeennjjee  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraaËËuunnaa  zzaa
22000033..  ggooddiinnuu  HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  jjee
ppoopprraattiioo  ii  uussvvaajjaannjjeemm  zzaakkoonnaa  oo
nnjjeeggoovvuu  iizzvvrrππaavvaannjjuu  kkoojjiimm  ssee
pprrooppiissuujjuu  pprraavvaa  ii  oobbvveezzee  kkoorriissnniikkaa
gglleeddee  nnaammjjeennsskkoogg  kkoorriiππtteennjjaa  pprroorraa--
ËËuunnsskkiihh  ssrreeddssttaavvaa,,  rreegguulliirraa  oovvllaasstt
VVllaaddee  zzaa  zzaadduuææiivvaannjjee,,  iizzddaavvaannjjee
oobbvveezznniiccaa  ii  jjaammssttaavvaa,,  zzaattiimm  uupprraa--
vvlljjaannjjee  ddrrææaavvnnoomm  iimmoovviinnoomm,,  ppoottiiccaajjnnee
mmjjeerree  uu  ggoossppooddaarrssttvvuu,,  iittdd..

VViiππee  ssuuddiioonniikkaa  uu  rraasspprraavvii  iizzrraazziilloo  jjee
bboojjaazzaann  ddaa,,  ssuuddeeÊÊii  ppoo  ddoossaaddaaππnnjjiimm
iisskkuussttvviimmaa,,  nnii  PPrroorraaËËuunn  zzaa  22000033..
ggooddiinnuu  nneeÊÊee  bbiittii  rreeaalliizziirraann  pprreemmaa
ppllaannuu,,  iiaakkoo  jjee  oovviimm  ZZaakkoonnoomm  pprrooppii--
ssaannoo  ddaa  ssee  pprroorraaËËuunnsskkaa  ssrreeddssttvvaa
mmoogguu  kkoorriissttiittii  ssaammoo  zzaa  uuttvvrreennee
nnaammjjeennee  ii  ddoo  vviissiinnee  ooddrreeeennee  uu
ppoosseebbnnoomm  ddiijjeelluu  PPrroorraaËËuunnaa..  NNeekkii
zzaassttuuppnniiccii  iisskkoorriissttiillii  ssuu  rraasspprraavvuu  oo
oovvoomm  pprrooppiissuu  zzaa  kkrriittiiËËkkii  oossvvrrtt  nnaa
pprreeddllooææeennee  pprroorraaËËuunnsskkee  bbiillaannccee,,  uu
kkoojjiimmaa,,  kkaakkoo  kkaaææuu,,  iimmaa  pprreevviiππee
nneessppeecciiffiicciirraanniihh  rraasshhooddaa,,  aallii  ii  pprriihhooddaa
((nnpprr..  oodd  pprriivvaattiizzaacciijjee)),,  ppllaanniirraannoo  jjee
ddaalleekkoo  vviiππee  nnoovvccaa  zzaa  aaddmmiinniissttrraacciijjuu
nneeggoo,,  pprriimmjjeerriiccee,,  zzaa  ppoottiiccaannjjee  ppoolljjoo--
pprriivvrreeddnnee  pprrooiizzvvooddnnjjee,,  iittdd..  »»uullee  ssuu  ssee
ii  zzaammjjeerrkkee  ddaa  jjee  VVllaaddaa  ddoobbiillaa  pprreevviiππee
ooddrriijjeeππeennee  rruukkee  kkoodd  zzaadduuææiivvaannjjaa  ttee
pprriiggoovvoorrii  ddaa  oo  ttrrooππeennjjuu  ddiijjeellaa  nnoovvaaccaa
ppoorreezznniihh  oobbvveezznniikkaa  ooddlluuËËuujjee  mmaallaa
ggrruuppaa  lljjuuddii  uu  VVllaaddii  ii  ppoojjeeddiinniimm
mmiinniissttaarrssttvviimmaa..

ZZaassttuuppnniiccii  ssuu  ttrraaææiillii  ii  ppoojjaaππnnjjeennjjaa  uu
vveezzii  ss  kkrriitteerriijjiimmaa  zzaa  rraassppooddjjeelluu  ddrrææaavv--
nniihh  ppoottppoorraa  jjeeddiinniiccaammaa  llookkaallnnee  ii
rreeggiioonnaallnnee  ssaammoouupprraavvee  ttee  ssee  zzaallooææiillii
zzaa  vveeÊÊuu  ppooddrrππkkuu  ppooddrruuËËjjiimmaa  ppoosseebbnnee
ddrrææaavvnnee  sskkrrbbii..

UUnnaattooËË  nnaavveeddeenniimm  pprriimmjjeeddbbaammaa
pprreeddllooææeennii  ZZaakkoonn  iizzggllaassaann  jjee  vveeÊÊiinnoomm
ggllaassoovvaa,,  uuzz  tteemmeelljjiittee  aammaannddmmaannsskkee
kkoorreekkcciijjee  ssaammoogg  pprreeddllaaggaatteelljjaa..  NNaaii--
mmee,,  VVllaaddaa  jjee  ssvvoojjiimm  aammaannddmmaanniimmaa
nnaakknnaaddnnoo  rraazzrraaddiillaa  ppoottiiccaajjnnee  mmjjeerree
zzaa  pprroovvooeennjjee  rreeffoorrmmii  uu  ppoolljjoopprriivvrreeddii,,
pprraavvoossuuuu,,  zznnaannoossttii  ii  ππkkoollssttvvuu  ttee
ssmmaannjjiillaa  iizznnooss  ddoo  kkoojjeegg  ÊÊee  ssee  mmooÊÊii

zzaadduuææiittii  nnaa  iinnoozzeemmnnoomm  ii  ddoommaaÊÊeemm
ttrrææiiππttuu  nnoovvccaa  ii  kkaappiittaallaa..

O PRIJEDLOGU

Ovim se zakonom ureuje stru-
ktura Prihoda, primitaka, rashoda i
izdataka Dræavnog proraËuna Repu-
blike Hrvatske za 2003. godinu i
njegovo izvrπavanje, upravljanje
dræavnom imovinom i dugovima,
davanje jamstava (vrijednost jamstava
za 2003. je 5,9 milijardi kuna), prava
i obveze korisnika proraËunskih sred-
stava te kazne za neispunjavanje
obveza. Odreuje se da Êe se
proraËunska sredstva koristiti samo
za namjene koje su odreene
ProraËunom i to do visine u Posebnom
dijelu.

O koriπtenju sredstava TekuÊe
zalihe ProraËuna odluËuje Vlada RH
a predsjednik Vlade moæe raspolagati
tim sredstvima do pojedinaËnog
iznosa od 500.000 kuna a ministar
financija do pojedinaËnog iznosa od
100.000 kuna. Propisuje se naËin
osiguravanja i potpora æupanijama,
opÊinama i gradovima na podruËjima
poseban dræavne skrbi a potpore se
osiguravaju u ukupnom iznosu od
208 milijuna kuna (80,5 milijuna

kuna æupanijama ili 39 posto a
opÊinama i gradovima 127,5 milijuna
kuna ili 61 posto). Mjerila i poka-
zatelji za izraËun potpora jesu broj
stanovnika za naselja opÊine odnosno
grada, proraËunski prihodi opÊine
odnosno grada (umanjeni za potpore,
primitke od financiranja i prihode za
decentralizirane funkcije), ostvareni
u 2001. godini, odreeni proraËunski
rashodi itd.

RADNA TIJELA

OOddbboorr  zzaa  zzaakkoonnooddaavvssttvvoo podupire
donoπenje ovog zakona a njegovo
donoπenje predloæili su bez primjedbi
i OOddbboorr  zzaa  ffiinnaanncciijjee  ii  ddrrææaavvnnii  pprroorraa--
ËËuunn,,  OOddbboorr  zzaa  llookkaallnnuu  ii  ppooddrruuËËnnuu
((rreeggiioonnaallnnuu))  ssaammoouupprraavvuu,,  OOddbboorr  zzaa
oobbiitteelljj,,  mmllaaddeeææ  ii  ππppoorrtt,,  OOddbboorr  zzaa
oobbrraazzoovvaannjjee  zznnaannoosstt  ii  kkuullttuurruu,,  OOddbboorr
zzaa  rraattnnee  vveetteerraannee  te OOddbboorr  zzaa  ggoossppoo--
ddaarrssttvvoo,,  rraazzvvoojj  ii  oobbnnoovvuu.

OOddbboorr  zzaa  pprraavvoossuuee u kraÊoj
raspravi o predloæenom zakonu
posebnu je pozornost dao Ëlanku 44.
kojim se predvia neprimjenjivanje
odredaba Zakona o plaÊama sudaca i
drugih pravosudnih duænosnika
kojima je regulirano da se njihove
plaÊe poveÊavaju za 0,5 posto za svaku
navrπenu godinu radnog staæa a
najviπe 20 posto. Ocijenjeno je kako u
sklopu reforme pravosua treba
osigurati sudbenoj vlasti potrebnu
neovisnost odreivanjem plaÊa sudaca
primjerenih njihovom statusu i
odgovornosti a napomenuto je i da
Montrealska konvencija o neovisnosti
sudaca zabranjuje svako pogorπanje
njihovog materijalnog statusa. Meu-
tim, kako je u raspravi iznijeto da bi
brisanje Ëlanka 44. ovog zakona
predstavljalo poveÊanje sredstava u
ProraËunu za plaÊe u pravosuu od
oko 49 milijuna kuna, bez plaÊa
sudaca koji Êe se po okvirnim mje-
rilima tek zaposliti, ocijenjeno je da
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OjaËati financijsku disciplinu

proraËunskih korisnika

Mjerila i pokazatelji za
izraËun potpora jesu broj
stanovnika za naselja opÊine
odnosno grada, proraËunski
prihodi opÊine odnosno grada
(umanjeni za potpore, primitke
od financiranja i prihode za
decentralizirane funkcije),
ostvareni u 2001. godini,
odreeni proraËunski rashodi
itd.



ovo pitanje treba kompleksno
razmotriti radi moguÊih poremeÊaja i
debalansa meu financijskim
stavkama proraËuna predloæenih za
pravosue. Odbor stoga preporuËa
Vladi RH da uzme u obzir inicijativu
oko izmjene tog Ëlanka, svestrano je
razmotri te se o njoj oËituje tijekom
rasprave na sjednici Hrvatskog
sabora. Nakon dodatnih saznanja o
tom pitanju ovaj Êe Odbor, koji
jednoglasno predlaæe donoπenje ovog
zakona, eventualno intervenirati
odgovarajuÊim amandmanom.

OOddbboorr  zzaa  ppoolljjoopprriivvrreedduu  ii  ππuummaarrssttvvoo
nakon provedene rasprave o ovom
predloæenom zakonu nije utvrdio
stajaliπte buduÊi da su o prijedlogu
zakljuËka kojim se predlaæe odbijanje
KonaËnog prijedloga zakona o
izvrπavanju Dræavnog proraËuna za
2003. godinu miπljenja Ëlanova
Odbora ostala podijeljena (pet za, pet
protiv).

RASPRAVA

VeÊa porezna disciplina

Predloæeni zakon dodatno je
obrazloæio ministar financija dr.sc.
MMaattoo  CCrrkkvveennaacc. Ovaj zakon pridonosi
ProraËunu i Ëini s njim cjelinu, ima
standardni sadræaj koji omoguÊuje
realizaciju ProraËuna i ima specifiËne
odredbe koje su vezane konkretno uz
situaciju i pitanja u toj godini koja
treba rijeπiti. Prema ovom zakonu
proraËunski korisnici viπe nemaju
obvezu planirati plaÊe, naknade,
invalidnine i druga socijalna davanja
u dvanaestinama od godiπnjeg plana
jer prava i moguÊnosti nisu fiksirani
na razini dvanaestina. Naime, poka-
zalo se da ta praksa nije puno
pomogla a i da u cjelini fleksibilnost
korisnika moæe biti samo dobra s tim
da se dræe godiπnjeg plana.

Predlaæe se i da æupanije budu
duæne najmanje 30 posto potpora iz
Dræavnog proraËuna usmjeravati
opÊinama i gradovima na njihovim
podruËjima koji nisu na podruËju od
posebne dræavne skrbi. Smanjuje se i
moguÊnost zaduæivanja dræave u
iznosu oko milijardu i 600 milijuna
kuna za financiranje rashoda iz
ProraËuna, rekao je, meu ostalim
ministar, naglaπavajuÊi, u vezi s
poticanjem izvoza, da se Hrvatskoj
banci za obnovu i razvitak poveÊava
temeljni kapital i da joj se daju novci
za subvencioniranje kamata i udje-

lima u kreditima za potporu izvozu.
Bit Êe i veÊa porezna disciplina,
zahtjev za pravodobno izvrπavanje
ukupnih obveza naglaπeniji i podu-
zetnici, odnosno poduzeÊa moraju
voditi raËuna da su sada pod
pritiskom novih, vrlo preciznih i
jasnih rokova a u sluËaju njihovog
nepridræavanja bilo prema dræavi ili
vjerovnicima dolaze u situaciju
blokade raËuna nakon 60 dana i iza
toga slijedi pokretanje steËajeva.

IIvvaann  ©©uukkeerr  ((HHDDZZ)) nije se mogao
sloæiti s ministrom da je obroËna
otplata za poreze praktiËki isto πto i
neizvrπavanje obveza poreznog
obveznika i on ne vidi, kaæe, niπta loπe
u toj obroËnoj otplati (kad se obveznik
nae u teπkoÊama i ne moæe trenutno
platiti porez). Ministar dr.sc. MMaattoo
CCrrkkvveennaacc odgovorio je da se otplata
poreza na obroke nikad ne daje bez
kamata te da su te obroËne otplate
pridonijele poveÊanom iznosu nena-
plaÊenih poreza odnosno carina i
drugih davanja. Vlada si viπe ne smije
uzimati pravo, a time ni Ministarstvo
financija ili Porezna uprava, da
prosuuje kome Êe dati obroËnu
otplatu itd. jer sve upuÊuje na to da
svi porezni obveznici trebaju biti
disciplinirani, izvrπavati svoje obveze
prema dræavi redovito (ako nemaju
svojih sredstava za to onda nama-
knuti sredstva od svojih poslovnih
partnera ili drugih).

ÆÆeelliimmiirr  JJaannjjiiÊÊ  ((HHSSLLSS)) izvijestio je o
stajaliπtu Odbora za obrazovanje, zna-
nost i kulturu a TToonnËËii  ÆÆuuvveellaa  ((SSDDPP))
Odbora za financije i dræavni
proraËun.

Zatim je otvorena rasprava i prva je
rijeË zatraæila DDrraaggiiccaa  ZZggrreebbeecc  ((SSDDPP))
u ime Kluba zastupnika SDP-a. Ovaj
Klub zastupnika nema nikakvih
bitnih primjedbi na predloæeni zakon
jer on na gotovo identiËan naËin veÊ
godinama regulira prava, obveze,
odgovornosti i postupke korisnika
Dræavnog proraËuna u njegovom
izvrπavanju. No, Klub zastupnika
SDP-a htio bi dobiti pojaπnjenje u vezi
s fiskalnim kriterijem za raspodjelu
potpora jedinicama lokalne i regi-
onalne samouprave i koliko je tu
zapravo objektivna raspodjela takvih
sredstava opÊinama i æupanijama na
podruËjima posebne dræavne skrbi,
dakle onima na koje se odnosi Zakon
o otocima, brdsko-planinskim podru-
Ëjima a koja imaju zbog odreenih
olakπica smanjenje poreza na
dohodak.

Isto tako pojaπnjenje se traæi o
dijelu zakona, Ëlanak 44., koji govori

da se u 2003. neÊe primjenjivati
odredbe Zakona o obvezama i pravima
dræavnih duænosnika koje reguliraju
dodatak na plaÊu i minuli rad ili
dodatak na staæ (s ograniËenjima)
odnosno zaπto se to i u ovoj godini ne
odnosi na plaÊe sudaca i pravosudnih
duænosnika. Uz to πto se osnovice tiËe
treba reÊi, a to ne stoji u obrazloæenju,
da se u osnovicu ne dira, drugim
rijeËima za dræavne duænosnike ostaje
osnovica iz 2000. godine na πto ovaj
Klub zastupnika nema primjedbi, no
za plaÊe sudaca i pravosudnih duæno-
snika ostaje osnovica iz 2001. A
vidljivo je da se u proraËunu poveÊava
novac za plaÊe upravo za ove kate-
gorije.

VeÊ sada naznake da zakon neÊe

biti izvrπen

MMaarrkkoo  BBaarriiËËeevviiÊÊ  ((HHSSLLSS)) javio se u
ime Kluba zastupnika HSLS-a koji
nema primjedbi na predloæeni zakon
kad bi se on Ëitao pravniËki, tehniËki.
Ali kad se pogleda kako su se takvi
zakoni do sada izvrπavali onda za
ovakav zakon Klub zastupnika ne
moæe glasovati jer on veÊ i sada daje
neke naznake da neÊe biti ostvaren,
rekao je zastupnik govoreÊi i ovom
prilikom o sredstvima za poljo-
privredu.

Proπli ProraËun nije izvrπen jer je
150 milijuna kuna trebalo pripasti
seljacima (poticaji) a nitko nije
kaænjen πto to nije realizirano i
isplaÊeno seljacima, a ni rebalansom
proraËuna taj iznos nije smanjen. A to
dokazuje da se ne koriste prora-
Ëunska sredstva kako stoji u zakonu
a ni da se to neÊe Ëiniti po ovom
zakonu jer ne isplativπi polovicu
poticaja za jesensku sjetvu ostaje da
se taj dug mora isplatiti u iduÊoj
godini πto podlijeæe ovom zakonu a to
znaËi 150 milijuna manje od predvi-
enih sredstava za iduÊu godinu.
Obmanuti smo i za kapitalna
ulaganja, kaæe, jer je Zakonom o
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HRVATSKI SABOR

potporama bilo predvieno procjenom
oko 160 milijuna kuna a u ProraËunu
je sada predvieno 100 milijuna kuna,
znaËi 60 milijuna manje, naveo je,
meu ostalim zastupnik. Mi u Klubu
zastupnika HSLS-a ustanovili smo da
se ni ovaj proraËun neÊe moÊi ostva-
riti, da nitko nije kaænjen za
neizvrπavanje dosadaπnjih i zbog toga
ne moæemo glasovati za ovaj zakon.

Ni Klub zastupnika HDZ-a neÊe
poduprijeti ovaj zakon ako se ne
prihvate njegovi kljuËni amandmani,
rekla je Jadranka Kosor (HDZ).
Ponovno traæimo da se rodiljne
naknade poveÊaju i za zaposlene (do
2500 kuna) i za nezaposlene majke
(na barem 1600 kuna) odnosno barem
vrate na razinu iz 2000. godine.
Naime, za 2003. u ProraËunu je ta
stavka smanjena na 440 kuna s
ovogodiπnjih 537 milijuna kuna i bilo
bi potrebno analizirati zaπto se to
dogaa. Evidentno je da je smanjenje
tih naknada utjecalo na joπ drastiËniji
pad nataliteta u Hrvatskoj a podaci iz
HZZO govore da se nakon smanji-
vanja tih naknada na posao vratilo
oko 9000 majki nakon prvih πest
mjeseci æivota djeteta za razliku od
1999. godine kad ih je bilo oko 633.
»uli smo da se nedavno te brojke u
Saboru opovrgavaju i da se traæi
odgovornost osobe koja je dala te
podatke no sasvim je sigurno da
udruga koja prikuplja te podatke,
Roda, zna πto se dogaa i zaπto se
majke vraÊaju na posao. Mislimo da
ovo nije nikakva odnosno da nije
dobra demografska politika i
predloæit Êemo odmah nakon dono-
πenja ovog zakona njegove izmjene i
dopune, naglasila je zastupnica.
Sasvim je sigurno da vraÊanje tih
naknada neÊe biti jedno od prediz-
bornih obeÊanja HDZ-a ali Êe biti
sasvim sigurno jedan od projekata u
predstojeÊim izborima.

Na kraju je navela da nije prihvat-
ljivo rjeπenje iz spomenutog Ëlanka
44. (plaÊe sudaca i drugih pravo-
sudnih duænosnika) jer da bi to bilo
suprotno dokumentu Vlade o
strategiji reforme pravosua od 7.
studenoga 2002. godine kojim je
predvieno vraÊanje prava sudaca na
dodatak na godine staæa.

Dati formulu za izraËun

kriterija za potpore

DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ)) javio se za
drugi dio rasprave u ime Kluba
zastupnika HDZ-a. Kad bi prijedlog

ovog zakona bio i dobar, a on slijedi
kvalitetu ProraËuna, od njega ne bi
bilo puno koristi jer je Prijedlog
proraËuna loπ. ©to se tiËe pojedinih
odredbi predloæenog zakona rekao je
kako smatra da bi bilo korektno da, s
obzirom na tvrdnju ministra financija
da postoji formula o kriterijima za
izraËun za raspodjelu potpora grado-
vima i opÊinama (Ëlanak 15.), ta
formula bude sastavni dio ovog
Ëlanka (moæda amandman Vlade) tako
da svaki gradonaËelnik, naËelnik, pa
na kraju i svaki zastupnik moæe
usporediti jesu li sredstva iz Prora-
Ëuna izraËunata na temelju te
formule. Pritom je osobito sporno
(stavak 9. Ëlanka 15.) udio rashoda u
kapitalnim programima odnosno da li
se misli, pita zastupnik ako je veÊi
udjel rashoda neke opÊine u kapi-
talnim programima da Êe onda dobiti
viπe potpore i od dræave. To je nepra-
vedno jer ima opÊina i gradova koji su
siromaπni i nemaju novca za kapitalne
programe i sad Êe se njih kaænjavati.

Nadalje, πto se tiËe odredbi o
upravljanju dræavnom imovinom
(Ëlanak 24.) i prema kojoj bi Dræavno
odvjetniπtvo sastavilo zemljiπno-
knjiæni prijedlog i podnijelo ga sudu
radi upisa nekretnine u zemljiπne
knjige a na zahtjev korisnika koji
stekne nekretninu pitanje je ne bilo li
bilo opravdano zaduæiti Dræavno
odvjetniπtvo da takve prijedloge
napravi za sveukupno poljoprivredno
zemljiπte u vlasniπtvu dræave umjesto
da se ti troπkovi prebacuju na opÊine i
gradove a rijeË je o gotovo milijardu
kuna.

Zatim, ovaj Klub zastupnika smatra
da Êe uz ovakav trend nastavka
zaduæivanja Hrvatske, a rijeË je o
novih 13 milijardi kuna (Ëlanak 28. -
zaduæivanje i tekuÊe otplate) Hrvatska
vrlo brzo doÊi u situaciju da se viπe
neÊe uopÊe moÊi zaduæivati. Dosa-
daπnji novac od zaduæivanja nije
ulagan svrhovito u nove investicije i
nova radna mjesta pa postojeÊe
dugove neÊemo moÊi vraÊati i vrijeme
je da Hrvatska smanji ritam zadu-
æivanja, rekao je. Dræavna jamstva
koriπtena su i u vrijeme vlasti HDZ-a
no ipak smatramo da je vrlo upitna
ustavnost ovoga mehanizma jer
prema ustavnoj odredbi (Ëlanak 49.)
dræava osigurava svim poduzetnicima
”jednak pravni poloæaj na træiπtu” no
primjerice nad obiteljskim gospo-
darstvom jednog ©tefa koji nije uspio
vraÊati kredit provodi se ovrha (par
stotina tisuÊa kuna) dok je brodo-
gradiliπte Viktor Lenac diglo kredit,

zaduæilo se, propalo i dræava mu daje
jamstvo 80 milijuna kuna a veÊ mu je
plaÊeno iz Dræavnog proraËuna 40
milijuna kuna. Imaju li ovaj ©tef i
gospodin Vrhovnik jednak poloæaj na
træiπtu πto im je duæna zajamËiti
dræava, pita zastupnik odmah odgo-
varajuÊi negativno. A nisu jednaki
zato, zakljuËio je, jer je predsjednik
Vlade koristio jahting usluge kod
gospodina Vrhovnika, vozio se
njegovom jahtom a da je recimo bio
kod gospodina ©tefa na kulenu onda
bi taj moæda dobio dræavno jamstvo.
Pa nije li to drastiËan primjer sustav-
ne neravnopravnosti na træiπtu. InaËe,
u dvije i pol godine sadaπnje vlasti
plaÊeno je gotovo dvije milijarde
takvih jamstava raznim Vrhovnicima
a Ëak su i dugovi nekih gostionica
plaÊeni iz Dræavnog proraËuna, rekao
je, meu ostalim zastupnik pitajuÊi
takoer zaπto se poljoprivredna
poduzeÊa, kombinati, izuzimaju iz
odredbe prema kojoj poduzeÊa ne
mogu koristiti subvencije ako nisu
podmirile obveze prema dræavi. Sada
Êe biti po hitnom postupku priva-
tizirani i dalje Êe moÊi koristiti
subvencije ali neÊe morati izvrπavati
svoje obveze pa gdje je tu logika, pitao
je dodajuÊi da ovaj Klub zastupnika
sumnja i nadalje u transparentnost
Fonda za regionalni razvoj.

MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa  ((SSDDPP)) javio se
zbog ispravka netoËnog navoda
predgovornika i rekao da je netoËno
ustvrdio da je predsjednik Vlade
koristeÊi jahting usluge urgirao i na
neki naËin pridonio da Viktor Lenac
dobije dræavno jamstvo. Bilo bi zani-
mljivo Ëuti i provjeriti kada su
dræavna jamstva data za ove krËme,
gostionice, i onda bismo dobili toËnu
analizu o davanju tih jamstava i po
kojim kriterijima. Uz to nije toËna
konstatacija vezana uz zaduæivanja za
ceste a treba se sjetiti primjera
Astaldija i svih ostalih Ëije Êemo dugo-
ve dugo plaÊati. I SSoonnjjaa  BBoorroovvËËaakk
((SSDDPP)) ispravila je navod u vezi s
dræavnim jamstvima i rekla da su u
Krapinsko-zagorskoj æupaniji sva
jamstva data do 1998. godine od oko
80 milijuna DEM a malo je toga
realizirano u otvaranju radnih mjesta
i proizvodnju.

MMllaaddeenn  GGooddeekk  ((LLIIBBRRAA)) u ime Kluba
zastupnika Libre govorio je o
predloæenom Ëlanku 44. koji je s
ustavnopravne pozicije u najmanju
ruku, kaæe, suspekta, jer suspendira
Ëlanak 6. Zakona o plaÊama sudaca i
drugih pravosudnih duænosnika pre-
ma kojem se njihove plaÊe, ali i
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drugih duænosnika uveÊavaju za 0,5
posto za svaku godinu. Podsjetio je na
stanje u pravosuu i potrebu da ti
djelatnici zasluæuju na neki naËin
priznanje za svoj rad pa i na ovakav
naËin i to bi bilo zapravo vraÊanje
njihovih ustavnih prava, rekao je,
meu ostalim, najavljujuÊi u tom
smislu amandman.

Zaustaviti zaduæenje dræave

TToonnËËii  TTaaddiiÊÊ  ((HHSSPP)) u ime Kluba
zastupnika HSP-HKDU-a osvrnuo se
na neke doista, kako kaæe, zabri-
njavajuÊe Ëlanke predloæenog zakona,
u prvom redu onaj (Ëlanak 28.) kojim
se ovlaπÊuje Vlada da moæe uÊi u
zaduæenje do 13 milijardi kuna. S
obzirom na to da je otplata kamata i
glavnice duga u iduÊoj godini
planirana sa 7,6 milijardi kuna (a u
2002. 6,9 milijardi kuna) Hrvatska se
dakle iz godine u godinu zaduæuje pa
je pitanje moæe li hrvatsko gospo-
darstvo, hrvatski graani, izdræati taj
pritisak. Ovaj Klub zastupnika dræi da
ne moæe i smatra da bi sa zaduæenjem
trebalo ostati na razini od 11,6
milijardi kuna.

PoveÊavaju se i jamstva Ëak sto mili-
juna viπe nego ove godine i vrijednost
jamstava se predvia do 5,9 milijardi
kuna. Dobro je πto se konaËno Saboru
u jednom zakonu daje na uvid
struktura jamstava no kriteriji za
dodjelu jamstava i dalje su viπe nego
proizvoljni i ne daju se jamstva
zastupnicima da Êe ta dræavna
sredstva biti doista na pravi naËin
dodijeljena i da neÊe biti kao dosad
rijeË o voluntarizmu i politiËkoj
proizvoljnosti, rekao je zastupnik.
Naveo je da je ovih godina moglo biti
iskoriπteno jamstvo od 40 milijuna
dolara za modernizaciju Æeljezare
Sisak a da je to jamstvo bilo dato
danas bi u Æeljezari bio pogon za
proizvodnju beπavnih cijevi, radnici bi
bili zaposleni, ne bi doπlo do raspada
Æeljezare i do upitnosti razvoja Siska i
SisaËke æupanije. To govori samo o
tome da se s jamstvima mora razum-
nije i pametnije postupati. Sloæio se s
predgovornicima koji su naveli da su
kriteriji za potporu nerazvijenim

opÊinama potpuno netransparentni i
da omoguÊavaju veliku proizvoljnost
te podsjetio u vezi s tim da
amandmani HSP na ovogodiπnji
proraËun kojima se traæilo da se
smanje izdvajanja za srpske opÊine
koje su bile izvor agresije u istoËnoj
Slavoniji u korist poruπenih opÊina
nisu prihvaÊeni. Zato su svi ti kriteriji
doista potpuno proizvoljni ako na isti
naËin tretiraju te srpske opÊine i
poruπene hrvatske opÊine.

Osvrnuo se i na odredbe predlo-
æenog zakona koje govore o potpori
gospodarstvu te upozorio da tu nije
spomenut Ëlanak 70. Sporazuma o
stabilizaciji i pridruæivanju koji
regulira kako Hrvatska smije uopÊe
postupati s potporama u gospo-
darstvu te naglasio da se taj Spo-
razum, koji je slavodobitno ratificiran
u Saboru, rijetko spominje kad se
govori o ovoj materiji a definira odnos
hrvatske dræave prema cijelom nizu
problema i definira zapravo okvir
razvoja hrvatske dræave, rekao je,
meu ostalim.

IzraæavajuÊi zaprepaπtenje s pora-
stom planiranog zaduæenja na 13
milijardi kuna ovaj Klub zastupnika
mora reÊi da ne moæe podræati ovakav
Prijedlog zakona o izvrπenju prora-
Ëuna za 2003. godine, zakljuËio je.

MMiirroossllaavv  KKoorreenniikkaa upozorio je da je
predgovornik u æaru svojeg izlaganja
vjerojatno nehotice spomenuo srpske
opÊine jer mi æivimo u Republici
Hrvatskoj i sve su opÊine hrvatske,
jedino moæe biti opÊina s veÊinskim
hrvatskim ili talijanskim stanov-
niπtvom. Na istu sintagmu ispravak
je uputio mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ.

SSttjjeeppaann  ÆÆiivvkkoovviiÊÊ  ((HHSSSS)) govorio je u
ime Kluba zastupnika naglaπavajuÊi
da bi neke odredbe predloæenog
zakona mogle biti ureenije i drukËije
i da je ovaj Klub zastupnika suglasan
da bi kriteriji za izraËune raspodjele
potpore æupanijama trebali biti bolji i
obuhvatniji i ravnomjerniji. Uz ova i
druga promiπljanja i uz napomenu da
se slaæe s intencijom zakona da se
uvodi πto viπe financijske discipline
Klub zastupnika HSS-a podræava
donoπenje ovog zakona.

Porodiljne naknade vratiti na

prijaπnju razinu

VVeessnnaa  ©©kkaarree--OOææbboolltt najavila je da Êe
Klub zastupnika DC-a podræati
predloæeni zakon, ako predlagatelj
uvaæi amandmansku korekciju Ëlan-
ka 21. Zastupnici DC-a, naime,

zahtijevaju da se porodiljne naknade
vrate na visinu iz 2000. godine,
buduÊi da demografsku obnovu sma-
traju jednako, ako ne i vaænijom od
gospodarske. Prema njihovu prijed-
logu naknada plaÊe za vrijeme
koriπtenja porodnog dopusta u
razdoblju od 6 mjeseci do jedne godine
djetetova æivota, bez obzira na broj
djece, posvojiteljskog dopusta i
skraÊenog radnog vremena do jedne
odnosno do dvije godine djetetova
æivota (za blizanke, trojke, Ëetvorke,
odnosno viπe djece jednake dobi)
iznosila bi od 1.600.00 do najviπe
2.500.00 kuna, ovisno o prosjeËnom
iznosu plaÊe koji je korisniku isplaÊen
u posljednjih 6 mjeseci. Smatraju i da
treba povisiti iznos porodne naknade
nezaposlenim majkama, onima koje
obavljaju samostalnu djelatnost ili su

na redovitom πkolovanju, te kori-
snicama mirovine, s 900,00 na tisuÊu
600 kuna mjeseËno. Procjenjuju da bi
u tu svrhu trebalo osigurati dodatnih
150 mln. proraËunskih kuna, pod
pretpostavkom da neÊe doÊi do
daljnjeg pada nataliteta (rezerve
postoje na stavci na kojoj su planirana
sredstva jamËevne zalihe za
financijska dræavna jamstva).

Po rijeËima zastupnice njeni stra-
naËki kolege ne slaæu se s tim da se
reduciranjem brige za djecu pronalaze
izvori za financiranje raznih nera-
cionalnosti u rashodima Dræavnog
proraËuna. U prilog svom prijedlogu
napominju da Êe smanjivanje sred-
stava za ostvarivanje odreenih prava
iz mjera pronatalitetne politike u
buduÊnosti imati katastrofalne poslje-
dice. Naime, alarmantan podatak o
najniæem broju novoroene djece u
posljednjih 200 godina mora zabri-
nuti vlast svake dræave, a posebice one
kojoj prijeti izumiranje, naglaπava
zastupnica. Napominje, takoer, da su
veÊ u Dræavnom proraËunu za 2001.
godinu iznosi porodiljnih naknada
smanjeni za 900, odnosno 500 kuna
mjeseËno (s godiπnjim uËinkom od
180 mln. kuna), a te su redukcije
nastavljene i iduÊih godina. U Prijed-
logu dræavnog proraËuna za iduÊu
godinu za tu namjenu predvien je
iznos svega od 410 mln. kuna. To je 6
posto viπe od rebalansiranog iznosa za
2002, ali i 12 posto manje od plani-
ranog iznosa za ovu godinu,
napominje zastupnica.
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Demografska obnova jednako
vaæna, ako ne i vaænija, od
gospodarske.

Hrvatska se, dakle, iz godine u
godinu zaduæuje pa je pitanje
moæe li hrvatsko gospodarstvo,
mogu li hrvatski graani
izdræati taj pritisak.
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Spomenimo i njenu tvrdnju da zbog
smanjenih porodnih naknada sve viπe
majki prekida porodni dopust veÊ
nakon 6 mjeseci a kako vrtiÊi nisu
pripremljeni za prihvat tolikog broja
beba, javlja se problem njihova
smjeπtaja. Povratom porodnih nakna-
da majkama na visinu iz 2000. godine
taj bi se problem, kaæe, mogao rijeπiti
uz manje troπkove.

Kako se troπe proraËunski novci

IIvvoo  LLoonnËËaarr je iskoristio raspravu o
ovom zakonu da bi upozorio na to
kako proraËunska politika utjeËe na
stanje u poljoprivredi. PolitiËka trgo-
vina koja se ove godine koristi u
predizborne svrhe je nedopustiva, a
tako je bilo i s izvrπenjem proπlo-
godiπnjeg proraËuna i onoga godinu
dana ranije, kaæe zastupnik. U
nastavku se osvrnuo na odredbu
Ëlanka 3. stavak 2. predloæenog Zako-
na koja propisuje da Êe se prora-

Ëunska sredstva koristiti samo za
namjene odreene ProraËunom i to do
visine utvrene u posebnom dijelu tog
dokumenta. Da bi ilustrirao kako se
troπe ti novci, podsjetio je zastupnike
na nedavnu medijsku polemiku
izmeu dvaju koalicijskih partnera,
SDP-a i HSS-a, oko iznalaæenja sred-
stava za konsolidiranje poljopriv-
rednih kombinata. Tom je prilikom,
kaæe, predsjednik HSS-a ustvrdio da
oni nisu traæili novce za tu namjenu,
ali da se ”u leæernom razgovoru, posve
hipotetski, spominjao iznos od 200-
tinjak mln. kuna”. RijeË je o novcu
gladnih poreznih obveznika koji
plaÊaju promaπaje, nestruËnost i
nesposobnost ove vlasti, πto se ogleda
i u poljoprivrednoj proizvodnji, upo-
zorava LonËar. Kako reËe, pljaËka
hrvatskih seljaka se nastavlja o Ëemu,
meu ostalim, svjedoËi i Ëinjenica da
samo na pπenici hrvatska dræava,
odnosno porezni obveznici, svake
godine gube oko milijardu kuna.
Naime, sijemo je dvostruko viπe nego
πto nam treba (po dvostruko viπim
cijenama od onih na europskom i
svjetskom træiπtu) a potom je izvozimo
po dvostruko niæim cijenama. I ne

samo to. Oni koji je izvoze, zbog
neËijeg neznanja, promaπaja i sudje-
lovanja u kriminalu, dobivaju poticaje
od 40 do 58 lipa po kilogramu
(zanima ga iz kojih je sredstava ove
godine izdvojeno 143 mln. kuna za
stimuliranje izvoza te kulture).

Po ocjeni zastupnika ”poticaji u
poljoprivredi su leglo kriminala”. Tu
svoju tvrdnju potkrijepio je podacima
da su za poljoprivredu u ovo-
godiπnjem Dræavnom proraËunu
predviena sredstva od 2 mlrd. 322
mln. kuna, a za poticanje poljo-
privredne proizvodnje svega milijardu
325 mln. kuna (manje nego lani).
Spomenuo je i to da seljacima joπ nije
isplaÊeno ni 150 mln. kuna prvog
dijela poticaja, zbog Ëega je jesenska
sjetva drastiËno podbacila.

Viπe za administraciju nego za

proizvodnju

Po njegovim rijeËima za konso-
lidiranje 8 kombinata ili tzv.
trgovaËkih druπtava (rijeË je, zapravo,
kaæe, o nakaradnoj komunistiËkoj
izmiπljotini, odnosno ”sovhozima”)
usmjereno je, na ovaj ili onaj naËin, 4
mlrd. kuna, a to nije iskazano u
izvrπenju ProraËuna za 2002. Isto
tako mnoge stvari nisu iskazane ni u
predloæenom ProraËunu za iduÊu
godinu. Apsurdno je, kaæe, da se za
ureenje ministrovih kancelarija

predvia pet puta viπe novca (5 mln.
kuna) nego li za stimuliranje rasadni-
Ëarske i sadniËarske proizvodnje (dok
administracija poveÊava troπkove za
28 posto, sredstva za stimuliranje
poljoprivredne proizvodnje smanjuju
se za 8 posto). Neprihvatljivo je i to,
smatra zastupnik, da o 300 mln.
proraËunskih kuna odluËuju razna
ministrova povjerenstva. Pitanje je -
kaæe - i hoÊe li 350 mln. kuna namije-
njenih dohodovnim potporama biti
dovoljno za isplatu te potpore svim
korisnicima koji na to imaju pravo.
Interesira ga, meu ostalim, tko je i
iz kojih sredstava pokrio gubitke od
316 mln. kuna u PIK-u Vrbovec (to je
vreÊa bez dna) i kako to da je 68 posto

novËanih poticaja za stoËarsku
proizvodnju u prvih πest mjeseci ove
godine isplaÊeno za mlijeko i mlijeËne
proizvode, a istodobno smo uvezli
znatne koliËine tih proizvoda (samo u
prvih osam mjeseci za 40 mln. dolara).
To je, kaæe, u suprotnosti s mini-
strovom izjavom prilikom otvaranja
mljekarskog instituta u Kriæevcima,
da Hrvatska uvozi samo 10 posto
mlijeka i mlijeËnih proizvoda.
Spomenuo je, meu ostalim, da je,
prema navodima Vlade, proπle godine
u Hrvatskoj bilo zasijano suncokre-
tom 19,5 tisuÊa ha, a poticaji su
podijeljeni za 26 tisuÊa ha.

Na kraju je izrazio miπljenje da se
ni ProraËun za 2003. neÊe realizirati
onako kako je planirano, kao ni oni
raniji. I dosad je, kaæe, bilo raznih
malverzacija, kriminala i pljaËke
prilikom koriπtenja proraËunskih
sredstava, a ubuduÊe Êe toga biti i
viπe. RijeË je, naime, o predizbornom
proraËunu u kojem je obavljena vrlo
mutna politiËka trgovina u predi-
zborne svrhe, πto je nedopustivo.

Kamo vodi prekomjerno

zaduæivanje?

Ovogodiπnji ProraËun nije ni
razvojni ni socijalni, nego prije svega
proraËun MMF-a, konstatirao je AAnnttee
BBeelljjoo  ((HHDDZZ)). Bude li se Hrvatska i
dalje zaduæivala na ovaj naËin buduÊi
proraËuni bit Êe pod joπ veÊim utje-
cajem naπih kreditora, upozorava
zastupnik (kamo to vodi moæe se
vidjeti na primjeru Brazila, Argen-
tine, Venecuele i drugih zemalja u
kojima je MMF pravio proraËune.

Daljnja je njegova zamjerka da
mnoge proraËunske stavke na kojima
su planirana sredstva za razna
ulaganja i projekte nisu precizno
odreene te da o troπenju dijela
novaca poreznih obveznika odluËuje
mala grupa ljudi u hrvatskoj Vladi i
pojedinim ministarstvima. Naime,
poveÊava se broj raznih vijeÊa koja
imenuju ministri ili neki drugi duæno-
snici u dræavnim institucijama koja
onda odluËuju u njihovo ime. Prigo-
vorio je, nadalje, da se proraËunskim
sredstvima financiraju i pojedine
udruge osnovane od Soroπevih
fundacija i nekih drugih institucija iz
inozemstva, koje nemaju niπta
zajedniËko s hrvatskim udrugama. To
Ëak nisu niti nevladine organizacije,
nego imaju posve druge namjere, a
sve viπe postaju arbitri prema kojima
se ocjenjuje raËun stanje ljudskih
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Administracija poveÊava
troπkove za 28 posto, dok se
istodobno sredstva za
stimuliranje poljoprivredne
proizvodnje smanjuju za 8
posto.

Apsurdno je da se za ureenje
ministrovih kancelarija
predvia pet puta viπe novca
nego li za stimuliranje
rasadniËarske i sadniËarske
proizvodnje.



prava i sloboda, odnosno stupanj
demokracije u Hrvatskoj. U tom
kontekstu spomenuo je HHO, Ëiji su
predstavnici, pod izlikom nevladinih
organizacija, infiltrirali u sve
institucije vlasti, pa i pojedine sabor-
ske odbore i ministarstava (iako se
dobro zna kakva je to organizacija i
kako je osnovana, te πto je radila cijelo
vrijeme Domovinskog rata). Podsjetio
je i na to kako je nastao GONG
(”Graani organizirano promatraju
izbore”). Naime, slovaËka organizacija
NOS i druge nevladine udruge pre-
nijele su u Hrvatsku svoja ”uspeπna”
iskustva u pripremi tamoπnjih
parlamentarnih izbora. U suradnji s
Glasom 99. i GONG-om, slovaËki duæ-
nosnici pomogli su hrvatskoj opoziciji
u dobivanju glasova, πto je rezultiralo
porazom vladajuÊeg HDZ-a.

Zastupnik se osvrnuo i na zakonske
odredbe kojima se traæi odobrenje za
nova zaduæenja dræave u iduÊoj godini
za viπe od 13 milijardi kuna. S
obzirom na to da uskoro dospijeva na
naplatu glavnica od 8,6 mlrd., novo
zaduæenje iznosilo bi 21 mlrd. kuna
plus kamate. To je, kaæe, ravno
Ëetvrtini ukupnog dræavnog prora-
Ëuna iz 99. godine, a graani od toga
neÊe osjetiti nikakve poboljπice,
negoduje zastupnik. Budemo li ovako
radili, naπa djeca i unuËad nemaju se
Ëemu veseliti u toj Lijepoj naπoj,
zakljuËio je zastupnik.

Neprihvatljivo je da bilo tko od nas
organizaciju poput Hrvatskog helsin-
πkog odbora proglaπava antihrvat-
skom, primijetio je mr. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ
(ne slaæe se ni s onim πto je reËeno o
GONG-u). AAnnttee  BBeelljjoo je konstatirao da
je JurjeviÊ povrijedio Poslovnik jer
nije ispravio njegove navode, veÊ mu
replicirao. Izjavio je da dobro zna πto
govori jer je za vrijeme rata, a i nakon
toga stalno suraivao s nevladinim
udrugama u Hrvatskoj, te da stoji iza
svojih tvrdnji. A πto je HHO radio u
vrijeme rata i πto radi sada, kaæe,
dobro je poznato hrvatskoj javnosti.

I mr. ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) ocijenio
je da je JurjeviÊ povrijedio Poslovnik
te optuæio za sustavno krπenje tog
akta one koji vode sjednice i toleriraju

da se institut ispravka netoËnog navo-
da koristi za politiËke opservacije. S
time se sloæio i zastupnik LLoonnËËaarr
(precizirao je da je JurjeviÊ povrijedio
Ëlanak 209. Poslovnika).

Premalo se ulaæe u

poljoprivredu

I DDrraaggoo  KKrrppiinnaa  ((HHDDZZ))  govorio je o
predloæenom zakonu s aspekta nje-
gova utjecaja na provedbu onog dijela
Dræavnog proraËuna koji se odnosi na
poljoprivredu. Bez obzira na to kako
ovaj zakon bio sroËen, on ne moæe
promijeniti Ëinjenicu da Êe udio
hrvatskog poljoprivrednog proraËuna
u bruto druπtvenom proizvodu i
nadalje ostati na oko 1 posto (u
susjednoj Maarskoj participira s 2,5
posto) kaæe zastupnik. Usporedbe
radi, spomenuo je da u zemljama EU
seljaci dobivaju iz dræavnih proraËuna
12 puta veÊe potpore nego li u
Hrvatskoj, a istodobno se nastavlja
pad zaπtitnih carina na uvoz
poljoprivrednih proizvoda. Ima li se u
vidu i Ëinjenica da se sredstva za
poticanje poljoprivredne proizvodnje
iduÊe godine smanjuju 8 posto (na
milijardu i 325 mln. kuna) nema
sumnje da Êe hrvatskoj poljoprivredi
biti sve teæe, prognozira zastupnik.

Spomenuo je i podatak da je na
stavkama Ministarstva poljoprivrede
predvieno 280 mln. kuna za tzv.
kapitalna ulaganja, ruralni razvitak,
intervencije na træiπtu i strukturne
potpore, ali bez precizne razrade za πto
i kako Êe biti rasporeeni ti novci
(osim πto u zakonu o potporama u
poljoprivredi stoji da Êe o tome
odluËivati ministrova povjerenstva).
To znaËi da ni dogodine neÊemo znati
kako su potroπena sredstva s tih
stavki, kao πto to ne znamo ni ove
godine.

Predloæeni zakonski tekst, naæalost,
neÊe sprijeËiti ni neprihvatljiv prijed-
log u ponuenom ProraËunu za iduÊu
godinu, da se troπkovi za admini-
straciju poveÊaju Ëak za 28 posto,

negoduje Krpina (dok se, istodobno,
iznos za poticanje poljoprivredne
proizvodnje smanjuje za 8 posto). »ak,
πtoviπe, omoguÊuje i to da ministar
poljoprivrede potroπi 5 milijuna kuna
za ureenje svojih kancelarija ili pet
puta viπe sredstava nego πto je
predvieno za uzgoj novog sadnog i
sjemenarskog materijala u Hrvatskoj.

U nastavku je podsjetio na to kako
su potroπena sredstva za poticaje u
2002. godini. Prema njegovim navo-
dima za poticanje ratarske proiz-
vodnje utroπeno je 710 mln. kuna, za
stoËarstvo 405, za vinogradarstvo
svega 12 (ili 1 posto) a za voÊarstvo 10
mln. kuna (0,9 posto). Paradoksalno
je, kaæe, da najviπe izdvajamo za
pπenicu i kukuruz, iako proizvodimo
viπak pπenice, a najmanje za voÊarstvo
(unatoË tome πto, primjerice, uvozimo
50 posto potrebnih koliËina jabuka).
Iz predloæenog Zakona i Prijedloga
proraËuna za iduÊu godinu moæe se
zakljuËiti da Êe sliËna struktura
poticaja biti i iduÊe godine (sve je to
moguÊe ”dok se jedni od rada i muke
ne stignu ni napiti, a drugi tako brzo
piju da ne stignu niti natoËiti”),
zakljuËio je Krpina.

ProraËun nije ”vreÊa bez dna”

Na poËetku svog izlaganja mr.
ÆÆeelljjkkoo  GGllaavvaann  ((HHSSLLSS)) je prosvjedovao
protiv nekorektnog postupka potpred-
sjednika Sabora, mr. Mate ArloviÊa,
prilikom rasprave o ProraËunu. Po
njegovim navodima mr. ArloviÊ je
prethodnog dana poËeo prozivati
zastupnike tek u 22.15 (nakon πto je
cijelo popodne bio odsutan) da bi
utvrdio da nekih zastupnika nema u
sabornici (oni su na taj naËin izgubili
pravo na sudjelovanje u raspravi).

U nastavku izlaganja zastupnik je
primijetio da je Dræavni proraËun
svake godine sve veÊi, iako su
skresana prava porodiljama, brani-
teljima, i dr. To je, kaæe, tipiËan
primjer socijalistiËkog proraËuna
napravljenog po kriterijima najjaËe
stranke, u dogovoru i trgovini s
koalicijskim partnerima. Naime,
proraËun se, oËito, shvaÊa kao ”vreÊa
bez dna” koju moraju puniti svi
graani Hrvatske, a vlast onda dijeli
novce po svojoj volji, podobnima ili
potencijalnim glasaËima (pogotovo u
predizbornoj godini).

Umjesto da se proraËun srediπnje
dræave smanjuje u skladu s pro-
klamiranom decentralizacijom, deπa-
va se upravo suprotno, upozorava
zastupnik. Naime, predloæenim zako-
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Mnoge su proraËunske stavke
neprecizne, a o troπenju dijela
novca poreznih obveznika
odluËuje mala grupa ljudi u
hrvatskoj Vladi i pojedinim
ministarstvima.

Bez obzira na to kako ovaj
zakon bio sroËen, on ne moæe
promijeniti Ëinjenicu da Êe
udio hrvatskog
poljoprivrednog proraËuna u
BDP-u i nadalje ostati na oko
1 posto.
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nom o njegovu izvrπenju ovlaπÊuje se
Vladu, koja je napravila kaos u
naplati struje, i nije sposobna voditi
vanjsku politiku prema Sloveniji, da
se moæe zaduæiti do iznosa veÊeg od 9
milijardi kuna. Po miπljenju zastu-
pnika zakonom bi trebalo propisati da
se Vlada smije zaduæivati tek po
odobrenju Sabora, pogotovo kad je
rijeË o ovako velikim iznosima. U
prilog svom stajaliπtu podsjetio je na

Ëinjenicu da su Hrvati po glavi
stanovnika veÊ sada duæni viπe od 3
tisuÊe dolara (stanovnici bivπe
Jugoslavije su u najkritiËnijem razdo-
blju bili trostruko manje zaduæeni).
Dakako, u svim ovim dræavnim
dugovima nije iskazano koliko su
dræava, poduzeÊa i graani duæni
stranim bankama i financijskim
institucijama, konstatira zastupnik.
Apelirao je na ministra financija i
ostale struËnjake iz Ministarstva
financija da zastupnicima na jedno-
stavan naËin objasne koliko je
Hrvatska, zapravo, zaduæena, a ne da
objaπnjavaju neke nove metode u
izraËunavanju udjela proraËuna u
BDP-u. Ovako se - kaæe - 70 posto
proraËunskih stavki ne moæe uspo-
reivati s onim πto je potroπeno proπle
godine (osim klasiËnih izdataka za
zaposlene i materijalne rashode).

Specificirati prihode od

privatizacije

Po miπljenju zastupnika u predlo-
æenom ProraËunu ima previπe
nespecificiranih rashoda. Primjerice,
u svakom razdjelu i u svakoj glavi tog
dokumenta predviena je tekuÊa
priËuva za nepredvidive i izvanredne
izdatke (u visini od 10 tisuÊa do
nekoliko milijuna kuna) iako postoji
tekuÊa proraËunska priËuva o
troπenju koje odluËuju predsjednik
Vlade, ministar financija, itd. Pod-
sjetio je na to da proπle godine, ni
nakon 50 podnesenih amandmana,
nije uspio saznati na πto Êe se utroπiti
ta sredstva.

Zamjera predlagatelju i da nigdje u
obrazloæenju nije specificirao prihode
od privatizacije (primjerice, koje firme
se namjeravaju prodati i u kojem
roku). Pita se zaπto su uopÊe

uspostavljeni novi izvanproraËunski
fondovi koji nemaju vlastitih prihoda,
nego Êe se financirati iz ProraËuna.
Slikovito je zakljuËio da je, oËito, bila
intencija od ”velike vreÊe” napraviti
jednu manju, iz koje bi se opet dijelilo
novac politiËki podobnima, tako da se
to manje vidi.

Meu ostalim, skrenuo je pozornost
zastupnika na Ëinjenicu da u prora-
Ëunskoj stavci na kojoj su planirana
sredstva za protuobavjeπtajnu sluæbu
(107 mln. kuna), nema baπ nikakve
specifikacije, iako se od poËetka
mandata zastupnici HSLS-a zalaæu za
civilni nadzor nad svim sluæbama, pa
i nad obavjeπtajnim. Zbog svega nave-
denog Klub zastupnika HSLS-a neÊe
glasovati ni za predloæeni ProraËun za
2003., niti za ponueni Zakon o
njegovu izvrπenju, rekao je na kraju.

IspravljajuÊi njegove navode LLuucciijjaa
DDeebbeelljjuuhh  ((SSDDPP))  je primijetila da je
prethodnog dana sjednica zakljuËena
toËno u 22.30 kao πto je bilo i naja-
vljeno. Potpredsjednik Sabora mr.
ArloviÊ, koji je u tom trenutku
predsjedavao, prozivao je zastupnike
koji su bili prijavljeni za raspravu.
Dakako da nije mogao dati rijeË
onome tko u tom trenutku nije bio u
dvorani.

Potpredsjednik Hrvatskog sabora
BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc ju je dopunio
navodima da su neki zastupnici
ishodili njegovo dopuπtenje da o
rebalansu raspravljaju iduÊi dan
(meu njima je bio i zastupnik
Glavan).

Mr.sc. MMaarriinn  JJuurrjjeevviiÊÊ  je ustvrdio da
je potpredsjednik ArloviÊ vodio
sjednicu u skladu s Poslovnikom.
Smatra da nitko od prijavljenih sudi-
onika u raspravi ne moæe rezervirati
termin za drugi dan, ako je lista
govornika iscrpljena. BBaallttaazzaarr  JJaallππoo--
vveecc  mu je dao za pravo.

SpoËitnuvπi mu povredu Poslovnika
jer je zastupniku JurjeviÊu dao rijeË
prije njega (znajuÊi da æeli upozoriti
na povredu tog akta) GGllaavvaann je
pojasnio da nije tvrdio da je gospodin
ArloviÊ povrijedio Poslovnik, nego da
je bio nekorektan i bezobrazan prema
kolegama zastupnicima.

PoveÊati potpore podruËjima

posebne dræavne skrbi

IIvviiccaa  BBuuccoonnjjiiÊÊ  ((HHDDZZ))  osvrnuo se na
odredbe Ëlanka 15. KonaËnog prijed-
loga zakona koji govori o potporama
opÊinama i gradovima na podruËjima
posebne dræavne skrbi. Naime, iz
obrazloæenja tog Ëlanka proizlazi da
su ta sredstva u ProraËunu za 2003.
godinu predviena za puno viπe
namjena nego ove godine (u izmije-
njenom Zakonu o izvrπenju ovogo-
diπnjeg ProraËuna je jasno navedeno
da Êe se navedenim lokalnim jedi-
nicama nadoknaditi razlika manje
ostvarenih prihoda). Propisano je,
kaæe, da se sredstva potpore koriste za
korekciju fiskalnog kapaciteta, kao
poticajna sredstva za rashode za
nefinancijsku imovinu opÊine ili
grada, za uravnoteæenje materijalnih
rashoda, kao sredstva racionalnosti
rashoda za zaposlene te za pokriÊe
funkcija grada s manje od 30 tisuÊa
stanovnika.

Zastupnik podsjeÊa na to da su
sredstva potpore gotovo svim jedi-
nicama lokalne samouprave na
podruËju Baranje planirana na razini
ove godine, πto je samo kap u moru
velikih potreba (mnogi problemi su
posljedica Domovinskog rata). To je
potkrijepio i brojËanim podacima.
Primjerice, prosjeËna stopa nezapo-
slenosti na tim podruËjima je
dvostruko veÊa nego li u ostalim
dijelovima Hrvatske (43 posto, a u

Baranji Ëak 55) dok je gustoÊa
naseljenosti pet puta manja (svega
22,3 stanovnika na km2). Tamoπnje
gospodarstvo je uniπteno, devastirano
i opljaËkano, komunalna infra-
struktura zapuπtena, a prosjeËni
prihodi po stanovniku bili su joπ
2000. godine upola manji nego u
ostalim krajevima (sada su te razlike
joπ veÊe, upravo zbog poveÊanja
neoporezivog dijela dohotka na 3750
kuna). Potpore predviene ovim Zako-
nom trebale bi kompenzirati upravo te
gubitke u prihodima opÊinskih i
gradskih proraËuna na podruËjima od
posebne dræavne skrbi, napominje
zastupnik.
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Iako su skresana prava
porodiljama, braniteljima i dr.
Dræavni proraËun je svake
godine sve veÊi.

Zakonom bi trebalo propisati
da se Vlada smije zaduæivati
samo uz odobrenje Sabora.

PoveÊati potpore lokalnim
jedinicama na podruËjima
posebne dræavne skrbi, jer to
je samo ”kap u moru”
njihovih potreba.



U nastavku je izrazio zadovoljstvo
πto su relativno jasno utvreni
kriteriji temeljem kojih Êe se dijeliti
dræavne potpore. Prosvjedovao je,
meutim, zbog Ëinjenice da su u
Prijedlogu proraËuna za 2003.
smanjena sredstva za obnovu pruge
Beli Manastir-Vrpolje (135 na 70 mln
kuna), kao i potpora OsjeËko-baranj-
skoj æupaniji (sa 12,5 na 10,3 mln.
kuna).

U zakljuËnom dijelu izlaganja
BuconjiÊ je naglasio da graani s
podruËja posebne dræavne skrbi ne
traæe nikakvu milostinju, veÊ oËekuju
da se na tim podruËjima poËne
razvijati gospodarstvo. U protivnom
Êe, kaæe, zbog loπih uvjeta æivota,
uslijediti masovno iseljavanje povra-
tnika iz tih krajeva (u Baranju se
vratilo viπe od 90 posto prognanika).
Kako reËe, iduÊe godine ipak oËekuje
znaËajno veÊu potporu dræave nave-
denim lokalnim jedinicama, s onih
proraËunskih pozicija gdje joπ postoje
rezerve, jer bez toga se neÊe moÊi
rjeπavati nagomilani problemi.

RijeË predlagatelja

Po rijeËima dr. CCrrkkvveennccaa odredbe
Ëlanka 15. KonaËnog prijedloga
zakona treba sagledavati u kontekstu
nekih zakonskih promjena o kojima
tek predstoji rasprava. Naime, nove-
liranjem Zakona o porezu na dohodak
situacija na podruËjima od posebne
skrbi Êe se zasigurno popraviti.
Donoπenjem tog zakona lokalne
jedinice o kojima je rijeË viπe neÊe
gubiti na tome πto porezni obveznici
na njihovu podruËju imaju veÊe
porezne olakπice. Pojasnio je da Êe
tijekom godine te pogodnosti biti iste
kao i na drugim podruËjima, tako da
ne bi trebalo biti problema kod
punjenja lokalnih proraËuna.
Olakπice koje im pripadaju priznat Êe
se graanima na kraju godine i
obraËunati na temelju godiπnje
porezne prijave (razlika Êe im biti
vraÊena iz centralnog proraËuna).

Crkvenac je obeÊao da Êe
predlagatelj joπ jednom detaljno
proanalizirati sporni Ëlanak, imajuÊi
u vidu uloæene amandmane. Napo-
menuo je, meu ostalim, da je
namjera predlagatelja bila obvezati i
one æupanije koje ne dobivaju transfer
iz centralnog proraËuna da usmjere
odreena sredstva u nerazvijene
dijelove na svom podruËju.

Najavio je, takoer, da Êe Vlada
posebno razmotriti rjeπenja predlo-
æena Ëlankom 44., uz napomenu da bi

svi koji imaju pravo na dodatak od 0,5
posto na plaÊu za godine radnog
staæa, trebali to i ostvariti.

Istina je, kaæe, da se prihodi
fondova transferiraju samo iz prora-
Ëuna, ali oni su iskonsolidirani s
privatizacijskim prihodima pa to ne bi
trebalo praviti nejasnoÊu.

Crkvenac je, meu ostalim, infor-
mirao zastupnike da ni on niti
premijer dosad nisu koristili zakon-
sko ovlaπtenje da mogu raspolagati
dijelom sredstava TekuÊe zalihe
ProraËuna (do iznosa od 1oo odnosno
500 tisuÊa kuna). Ta su rjeπenja - kaæe
-predviena samo za sluËaj da se neπto
iznenada dogodi, a Vlada se ne moæe
sastati.

Posljednja se javila za rijeË
JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr,,  zahtijevajuÊi da se
ministar oËituje o prijedlogu Kluba
zastupnika HDZ-a i drugih sudionika
u raspravi za vraÊanje porodnih
naknada na razinu iz 2000.

Dr. Crkvenac je obeÊao da Êe Vlada
ponovno razmotriti taj prijedlog o
kojem se veÊ viπe puta oËitovala.

Nakon toga je potpredsjednik Sabo-
ra BBaallttaazzaarr  JJaallππoovveecc zakljuËio
raspravu, uz napomenu da se
amandmani na KonaËni prijedlog
zakona mogu podnositi do srijede, 20.
studenoga.

AMANDMANI

U nastavku donosimo pregled
amandmana na KonaËni prijedlog
zakona koji nisu usmeno obrazloæeni
na sjednici.

RijeË je, ponajprije, o 18 aman-
dmana Odbora za zakonodavstvo, dio
kojih je pravno-tehniËke naravi
(Ëlanci 4, 5, 6, 9, 20, 23, 30, 31, 35,
38, itd.). Spomenimo, meu ostalim,
da se to radno tijelo zaloæilo za
brisanje dijela teksta stavka 3. u
Ëlanku 2. koji govori o strukturi
ProraËuna. Isto predlaæe i za odredbu
stavka 2. u Ëlanku 3. koja propisuje
da Êe se proraËunska sredstva kori-
stiti samo za namjene koje su
odreene ProraËunom, i to do visine
utvrene u Posebnom dijelu tog
dokumenta. Sugerira, takoer, da se
u Ëlanku 9. KonaËnog prijedloga
zakona predvidi da proraËunski
korisnici mogu imati devizni raËun
jedino na temelju prethodne sugla-
snosti Ministarstva (a ne ministra)
financija, kako predlaæe predlagatelj.

Smatra suviπnim i odredbe stavka
3. u Ëlanku 33. te stavka 4. u Ëlanku

34. predloæenog Zakona. »lanovi
Odbora predlaæu i dopunu teksta
Ëlanka 40, tako da glasi: Ako tijekom
2003. godine nastanu nove obveze za
ProraËun stupanjem na snagu zakona
i odluka, obveza osiguranja sredstava
za njihovu provedbu izvrπit Êe se u
2004. godini, osim ako se u postupku
njihova donoπenja ne odluËi dru-
gaËije.

Prema prijedlogu tog radnog tijela
iz zakonskog teksta trebalo bi
izostaviti i stavak 1. u Ëlanku 41. koji
predvia da Êe u 2003. godini Fond za
razvoj i zapoπljavanje i Fond za
regionalni razvoj ostvarivati prihode
iz ProraËuna (to je veÊ propisano
posebnim zakonima). U poglavlju koje
ureuje promjenu naËina financiranja
korisnika ProraËuna smatra suvi-
πnima odredbe Ëlanaka 42. i 43.
Podsjetimo, prvim se propisuje da su
ministarstva nadleæna za zavode,
dræavne upravne organizacije, insti-
tute i agencije obvezna pristupiti
izmjenama i dopunama zakona
sukladno kojima su navedena tijela
osnovana, i to u dijelu koji se odnosi
na izvore i naËin financirana njihove
djelatnosti. Drugi predvia da Êe
Vlada, na prijedlog Ministarstva,
obavljati preraspodjelu sredstava za
plaÊe, naknade i materijalne rashode
u okviru ProraËunom planiranih
sredstava za tu namjenu. Spomenimo
i prijedlog Odbora da se u toËki 3.
Ëlanka 46. rijeËi: ”Ministarstvu tro-
mjeseËni raËunski plan” zamijene
rijeËima ”Dræavnoj riznici financijski
plan”. »lanovi tog radnog tijela zalo-
æili su se i za preformulaciju Ëlanka
47. KonaËnog prijedloga zakona, tako
da glasi: ”Uz novËanu kaznu iz Ëlanka
46. ovog Zakona izreÊi Êe se i zaπtitna
mjera obustave daljnjih mjeseËnih
dodjela u sluËajevima koriπtenja sred-
stava ProraËuna protivno zakonu”.

U nastavku ukratko o aman-
dmanima πto ih je na KonaËni
prijedlog zakona podnio IIvviiccaa  ©©kkaarriiÊÊ
((HHSSLLSS)). Svrha je njegova amandmana
na Ëlanak 13. - obvezati Vladu da
materijalna prava radnika dogovori
sa sindikatom (kao πto je predvieno i
u Ëlanku 12.). To bi, po miπljenju
zastupnika, trebala biti obveza i
drugih pravnih i fiziËkih osoba
korisnika proraËuna.

Zatraæio je, nadalje, da se u stav-
cima 3. i 9. Ëlanka 15. KonaËnog
prijedloga zakona doda tabelarni
izraËun potpora æupanijama, opÊi-
nama i gradovima prema utvrenim
kriterijima. U obrazloæenju tog aman-
dmana navodi da se ovi kriteriji prvi
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put primjenjuju u Dræavnom prora-
Ëunu, a osnova za njihovo vredno-
vanje je popis stanovniπtva za 2001.
Osim toga, tekuÊa pomoÊ unutar opÊe
dræave smanjena je za 12 posto, pa
korisnici s podruËja posebne dræavne
skrbi moraju dobiti kvalitetno obra-
zloæenje.

Spomenimo i njegov zahtjev za
dopunu stavka 1. u Ëlanku 16.
KonaËnog prijedloga zakona. Nave-
dena odredba predvia da Êe se
sredstva za povrat mirovinskog i
zdravstvenog doprinosa, koja su
uplaÊena za osiguranike prema Ëlan-
ku 23. Zakona o obnovi i razvoju
Grada Vukovara, vratiti poslodavcima
sa sjediπtem odnosno s prebivaliπte na
podruËju tog grada, na teret dopri-
nosa za mirovinsko i zdravstveno
osiguranje. Zastupnik napominje da
je Vlada RH, temeljem spomenutog
zakona, donijela Odluku kojom se
prava na povrat navedenih sredstava
odnose i na Grad Ilok, te opÊine Lovas
i Tovarnik, pa u tom smislu treba
dopuniti i Ëlanak 16. KonaËnog
prijedloga zakona o izvrπavanju
Dræavnog proraËuna RH za
2003.godinu.

Zaloæio se i za brisanje stavka 5. u
Ëlanku 38. tog propisa koji, po
njegovoj ocjeni, privilegira jednu
skupinu korisnika poticajnih mjera
na raËun druge. Naime, stavkom 4.
tog Ëlanka predvia se da Êe se
dræavne potpore i poticaji obustaviti
i/ili umanjiti pravnim osobama,
korisnicima koji nisu ispunili obveze
prema dræavi za proteklu godinu
(doprinosi, porezi, naknade i dr.)
proporcionalno neispunjenim obve-
zama i πteti zbog neispunjavanja ugo-
vorenih obveza (ugovora) koji se
podupiru potporama. Prema predlo-
æenom stavku 5. (Ëije se brisanje
predlaæe) to se ne bi odnosilo na
fiziËke osobe - korisnike potpora
sukladno Zakonu o dræavnoj potpori
u poljoprivredi, ribarstvu i πumar-
stvu. Iz navedenog proizlazi da Êe
poljoprivrednici, ribari i vlasnici
πuma iduÊe godine dobiti dræavne
poticaje, iako nisu platili doprinose,
poreze i dr. dok bi ostali korisnici -
obrtnici, poduzetnici i dr. bili kaænjeni
obustavom ili umanjenjem potpora,
negoduje zastupnik.

Daljnji je njegov prijedlog da se u
Ëlanku 40. precizira da Êe se nove
obaveze Dræavnog proraËuna reali-
zirati kroz tekuÊu zalihu a kad se
sredstva te rezerve iscrpe, obaveza
osiguranja sredstava prenijela bi se u
2004.godinu.Svoj zahtjev za brisa-

njem stavaka 2. i 3. u Ëlanku 41.
popratio je napomenom da se odred-
bama ovog Zakona ne mogu
suspendirati dijelovi drugih zakona
(konkretno, Zakona o Fondu za
regionalni razvoj Republike Hrvatske
i Zakona o Fondu za razvoj i zapo-
πljavanje). Da bi realizirala svoj
prijedlog Vlada mora provesti proce-
duru izmjena i dopuna navedenih
zakona, kaæe zastupnik. Iz istih
razloga zatraæio je i da se iz
zakonskog teksta izostavi Ëlanak 44.
koji propisuje da se iduÊe godine neÊe
primjenjivati odredbe Ëlanka 12.
stavci 2. i 5. Zakona o obvezama i
pravima dræavnih duænosnika te
odredbe Ëlanaka 5., 6. i 7. Zakona o
plaÊama sudaca i drugih pravosudnih
duænosnika.

Ovaj pregled nastavljamo prikazom
amandmana πto ih je na vlastiti tekst
naknadno utvrdio pprreeddllaaggaatteelljj.

Korekcija u Ëlanku 15. KonaËnog
prijedloga zakona je pravno-tehniËke
naravi (termin ”potpore” zamijenjen
je terminom ”pomoÊi”).

Vlada je, nadalje, iza Ëlanka 36.
dodala novi Ëlanak 36a. koji glasi:
”Jedinice lokalne i podruËne (regi-
onalne) samouprave koje financiraju
decentralizirane funkcije, u odlukama
o izvrπavanju proraËuna za 2003.
godinu propisuju mjere ograniËenja
kojima se osigurava da prihodi poslo-
vanja i prihodi od prodaje nefinan-
cijske imovine budu isti ili veÊi od
rashoda poslovanja i rashoda za
nabavu nefinancijske imovine u 2003.
godini. Navedene odluke duæne su
dostaviti Ministarstvu financija u
roku 15 dana od donoπenja, zajedno s
proraËunom i tromjeseËnim plano-
vima za 2003. godinu.”

Novopredloæenim Ëlancima 38a,
38b. i 38c. razraene su poticajne
mjere za provoenje reformi u poljo-
privredi, pravosuu, znanosti i
πkolstvu. Dakako, uvjet za koriπtenje
navedenih sredstava je ostvarenje
programa reformi, kao i meu-
narodna verifikacija znanstveno-
istraæivaËkih projekata. Meu osta-
lim, predvieno je da Êe se ovlaπtenim
znanstvenim ustanovama regi-
striranim prema posebnim propisima,
koje nisu upisane u registar obve-
znika PDV-a, iz ProraËuna za 2003.
vratiti obraËunati i plaÊeni PDV na
uvezenu i u tuzemstvu nabavljenu
opremu za tehnologijsko - istra-
æivaËke i znanstvenoistraæivaËke
projekte.

Daljnjom amandmanskom korekci-
jom predlagatelja ispravlja se propust

uËinjen kod prijepisa zakonskog
teksta. Naime, tom su prilikom iz
stavka 2. Ëlanka 39. izostavljene rijeËi
”na ustanove socijalne skrbi, ustanove
kulture” (na te se ustanove takoer ne
odnosi zakonska obveza da prihode
ostvarene obavljanjem osnovne i
ostale djelatnosti uplaÊuju na jedin-
stveni raËun Dræavne riznice.

»lankom 43. KonaËnog prijedloga
zakona predvieno je da Êe Vlada, na
prijedlog nadleænog Ministarstva,
obavljati preraspodjelu sredstava za
plaÊe naknade i materijalne rashode,
u okviru planiranih sredstava za tu
namjenu u ProraËunu. Dopunom tog
Ëlanka novim stavkom 2. predlagatelj
precizira da Êe se preraspodjela
sredstava za plaÊe temeljiti i na Odluci
o politici plaÊa Vlade RH za 2003.
godinu.

BuduÊi da je uvaæila amandman
Odbora za zakonodavstvo na Ëlanak 3,
Vlada je u kaznene odredbe uvrstila
novu, koja predvia prekrπajno ka-
ænjavanje odgovorne osobe korisnika
ProraËuna i u sluËaju da u propi-
sanom roku ne dostavi Ministarstvu
odluku o izvrπavanju proraËuna te
preuzme obveze i isplaÊuje rashode
iznad iznosa utvrenog Ëlankom 36a.
ovog Zakona.

Spomenimo, na kraju, i aman-
dmansku korekciju predlagatelja u
stavku 1. Ëlanka 28. KonaËnog prijed-
loga zakona (iznos ”9.355.698.167,oo
kuna” zamijenjen je iznosom
”9.152.148.545,oo kuna”. Razlog -
zahvaljujuÊi amandmanima na Prijed-
log dræavnog proraËuna za 2003.
godinu rashodi dræavnog proraËuna
smanjeni su za 203.549.622,00 kuna,
pa je za toliko smanjen iznos do kojeg
se Vlada moæe zaduæiti na inozemnom
i domaÊem træiπtu novca i kapitala.

IZJA©NJAVANJE

U nastavku sjednice uslijedilo je
izjaπnjavanje o podnesenim aman-
dmanima.

Predstavnik predlagatelja, ddrr..  MMaattoo
CCrrkkvveennaacc,, najprije je obrazloæio
Vladine amandmane, buduÊi da su se
zastupnici sloæili s tim da ih razmotre
(dostavljeni su nakon poslovniËkog
roka.). Prvi je prihvaÊen jednoglasno,
a drugi veÊinom glasova nazoËnih
zastupnika, i to u neπto izmijenjenom
obliku. Naime, IIvvaann  ©©uukkeerr je, u ime
Kluba zastupnika HDZ-a, zahtijevao
da ga Vlada povuËe, jer je suviπan a
obrazloæenje konfuzno. Podsjetio je na
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Ëinjenicu da je i Zakonom o prora-
Ëunu definirano da jedinice lokalne
samouprave, kao i ostali proraËunski
korisnici, ne smiju troπiti izvan plana.
Prema tome, ovim amandmanom se
niπta ne rjeπava a njegovim usva-
janjem samo bi se stvorili problemi,
prvenstveno onim lokalnim jedini-
cama koje su veÊ donijele proraËune,
upozorava zastupnik. Prigovorio je
joπ da u obrazloæenju Vladinog
amandmana stoji, da iz financijskih
izvjeπÊa lokalnih i podruËnih jedinica
za razdoblje sijeËanj-rujan 2003.
proizlazi da su na raËunima prora-
Ëuna iskazana znatna neutroπena
sredstva prenesena iz prethodnog
razdoblja i ostvarena u tekuÊem
razdoblju. Po njegovom miπljenju to
nije nikakav argument za predlaganje
spomenute amandmanske korekcije,
a ako se ona ipak usvoji, trebala bi se
odnositi na sve jedinice lokalne i
regionalne samouprave, a ne samo na
one koje su preuzele financiranje
decentraliziranih funkcija za 2003.
godinu.

Dr. CCrrkkvveennaacc se, u ime autora
materijala, ispriËao zbog greπke u
obrazloæenju amandmana (pogreπno
je navedena 2003. umjesto 2002.
godine). Po njegovim rijeËima, novo-
predloæena zakonska odredba itekako
ima smisla, buduÊi da upuÊuje lokalne
jedinice da se ne zaduæuju iznad
refinanciranja svojih starih dugova.
Kako reËe, predlagatelj moæe prihva-
titi samo prijedlog da se iz Ëlanka 36a.
izostave rijeËi ”koje financiraju
decentralizirane funkcije”.

Uslijedilo je izjaπnjavanje o ovako
izmijenjenom amandmanu Vlade RH
koji je dobio podrπku veÊine zastu-
pnika.

Predstavnik Kluba zastupnika HDZ-
a IIvvaann  ©©uukkeerr iznio je primjedbe i na
treÊi amandman predlagatelja kojim
se razrauju poticajne mjere za
provoenje reformi u poljoprivredi,
pravosuu, znanosti i πkolstvu. Suge-

rirao je, naime, da se iz Ëlanka 38c.,
ispusti rijeË obraËunati (to se odnosi
na PDV), tako da ostane samo plaÊeni
porez na dodanu vrijednost. Po
rijeËima zastupnika onaj tko nije u
sustavu PDV-a ne moæe niti obraËu-
nati taj porez, veÊ ga samo plaÊa
prilikom nabavke opreme. Smatra da
je predlagatelj trebao naznaËiti s koje
proraËunske pozicije Êe dræava vraÊati
znanstvenim ustanovama plaÊeni
PDV na nabavljenu opremu, ili barem
naznaËiti da Êe to biti podmireno
sredstvima iz tekuÊe priËuve. Zaloæio
se za to da se na isti naËin vraÊa i
plaÊeni PDV na vatrogasnu opremu
dobrovoljnim vatrogasnim druπtvima,
jer je odredba predviena sadaπnjim
zakonom neprovediva. Dr. CCrrkkvveennaacc
se sloæio s prva dva prijedloga, ali je
napomenuo da treÊi zahtjev zastu-
pnika HDZ-a Vlada ne moæe prihvatiti
jer bi to bilo suprotno intenciji njenog
amandmana. Svrha je, naime, da se u
πto kraÊem roku obnovi znanstvena
oprema koja nije obnavljana zadnjih
desetak godina. Osim toga, u Zakonu
o vatrogastvu stvari nisu tako
rijeπene da bi bile usklaene s
moguÊom primjenom sustava PDV-a
na ovaj naËin.

Potom je predsjednik TToommËËiiÊÊ  dao na
glasovanje ovako korigirani aman-
dman Vlade (dobio je ”zeleno svjetlo”).
Ostala Ëetiri njena amandmana
prihvaÊena su bez rasprave (jedno-
glasno ili velikom veÊinom glasova).

Potom su doπli na red amandmani
Odbora za zakonodavstvo. BuduÊi da
je veÊinu tih prijedloga Vlada uvaæila,
postali su sastavnim dijelom Kona-
Ënog prijedloga zakona i o njima se
nije glasovalo. DjelomiËno je
prihvatila i amandman tog radnog
tijela na Ëlanak 4. (drugi dio
amandmana Odbor povukao). Isto
tako, sloæila se s njegovim prijed-
logom za brisanje Ëlanka 42., ali ne i
Ëlanka 43.

Klubovi zastupnika, kao i pojedi-
naËni podnositelji amandmana, bili su
loπije sreÊe od Odbora. Naime, Vlada
nije uvaæila zahtjeve klubova zastu-
pnika HDZ-a i DC-a za vraÊanje
rodiljnih naknada na razinu iz 2000.
BuduÊi da ni nakon dodatnog obrazlo-
æenja predstavnice Kluba zastupnika
HDZ-a JJaaddrraannkkee  KKoossoorr  nije promije-
nila stajaliπte, zastupnica je zahtije-
vala da se o njihovu amandmanu
glasuje. Meutim, nije dobio podrπku
veÊine zastupnika, kao ni amandmani
Kluba zastupnika DC-a.

Od ukupno 7 amandmana πto ih je
na zakonski tekst uloæio IIvviiccaa  ©©kkaarriiÊÊ
((HHSSLLSS))  uvaæen je samo onaj na Ëlanak
16., buduÊi da su se zastupnici
priklonili miπljenju Vlade. Odbijen je
i amandmanski zahtjev Kluba zastu-
pnika LIBRE, da se iz teksta
predloæenog Ëlanka 44. ispusti broj 6.
(rijeË je o suspenziji Ëlanka 6. Zakona
o plaÊama sudaca i drugih pravo-
sudnih duænosnika). Nisu pomogla ni
viπekratna upozorenja njihova pred-
stavnika MMllaaddeennaa  GGooddeekkaa,,  kako
jedino suci u ovoj zemlji, osim
dræavnih duænosnika i saborskih
zastupnika, nemaju pravo na dodatak
na plaÊu za godine radnog staæa (0,5
posto po godini) πto je, kaæe, protu-
ustavno. S obzirom na takav ishod
JJaaddrraannkkaa  KKoossoorr povukla je sliËan
amandman na Ëlanak 44..

Spomenimo joπ da je usvojen
amandman TToonnËËiijjaa  ÆÆuuvveellee  ((SSDDPP))  za
dopunu Ëlanka 13., tako da poËetak te
odredbe glasi:”OvlaπÊuje se Vlada da
donosi odluke o visini dnevnice za
sluæbena putovanja u zemlji i
inozemstvu.

IIsshhoodd  rraasspprraavvee  --  VVeeÊÊiinnoomm  ggllaassoovvaa
nnaazzooËËnniihh  zzaassttuuppnniikkaa  ((7722  ggllaassaa  ””zzaa””  ii
99  ””pprroottiivv))  HHrrvvaattsskkii  ssaabboorr  ddoonniioo  jjee
ZZaakkoonn  oo  iizzvvrrππaavvaannjjuu  DDrrææaavvnnoogg  pprroorraa--
ËËuunnaa  RReeppuubblliikkee  HHrrvvaattsskkee  zzaa  22000033..
ggooddiinnuu,,  kkoorriiggiirraann  pprriihhvvaaÊÊeenniimm  aammaann--
ddmmaanniimmaa..

––..KK;;  MM..KKoo..

IHS
27. XII. 2002.

IZVR©ENJE PRORA»UNA ZA 2003.
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Hrvatski je sabor jednoglasno donio
Odluku o imenovanju mr.sc. PPaavvllaa
KKaalliinniiÊÊaa, zastupnika i Ëlana Odbora
za ratne veterane Hrvatskoga sabora
za Ëlana Upravnog vijeÊa Meu-
narodne ustanove za psihosocijalne
posljedice rata te Odluku o razrje-

πenju Ëlana Odbora za pravosue
Hrvatskog sabora iz redova javnih
znanstvenih i struËnih djelatnika
ZZddeennkkaa  HHaarraammiijjee jer je poËeo obnaπati
zastupniËku duænost (3. prosinca
2002.).

Ove odluke Hrvatski je sabor donio
na prijedlog OOddbboorraa  zzaa  iizzbboorr,,  iimmee--
nnoovvaannjjaa  ii  uupprraavvnnee  ppoosslloovvee o Ëemu je
uvodno govorio u ime tog Odbora IIvvaann
JJaarrnnjjaakk  ((HHDDZZ))..

––..KK..

HHrrvvaattsskkii  jjee  ssaabboorr  jjeeddnnooggllaassnnoo  ddoonniioo
OOddlluukkuu  oo  pprreessttaannkkuu  mmiirroovvaannjjaa  zzaassttuu--
ppnniiËËkkoogg  mmaannddaattaa  zzaassttuuppnniikkaa  ZZddeennkkaa
HHaarraammiijjee  ((HHSSSS))  ii  pprreessttaannkkaa  zzaassttuu--
ppnniiËËkkoogg  mmaannddaattaa  nnjjeeggoovvoogg  zzaammjjeenniikkaa
SSttjjeeppaannaa  DDeehhiinnaa  ((HHSSSS))  aa  nnaa  pprriijjeeddlloogg
MMaannddaattnnoo--iimmuunniitteettnnoogg  ppoovvjjeerreennssttvvaa
HHrrvvaattsskkooggaa  ssaabboorraa..

Povjerenstvo je utvrdilo da je
mirovanje zastupniËkog mandata
Zdenka Haramije izabranog na zaje-
dniËkoj listi HSS, LS i HNS-a u VI.
izbornoj jedinici zapoËelo 24. veljaËe

2000. godine te da je njegov zamjenik
Stjepan Dehin 24. veljaËe 2000.
zapoËeo s obnaπanjem zastupniËke
duænosti u Hrvatskom saboru.

Zdenko Haramija podnio je sukla-
dno Ëlanku 13. Zakona o izborima
zastupnika u Hrvatski dræavni sabor
pisani zahtjev Predsjedniku Hrvat-
skoga sabora 25. studenoga 2002.
kojim je izvijestio da su prestali
razlozi za mirovanje njegovog zastu-
pniËkog mandata zbog obnaπanja
nespojive duænosti. Povjerenstvo je

utvrdilo da su za to ispunjeni Zako-
nom utvreni uvjeti pa je mirovanje
zastupniËkog mandata zastupnika
Zdenka Haramije prestalo osmog
dana od podnoπenja zahtjeva (3. pro-
sinca 2002.) a istim danom prestala je
zastupniËka duænost njegova zamje-
nika Stjepana Dehina.

O Prijedlogu te odluke na sjednici
Hrvatskog sabora je govorio u ime
Mandatno-imunitetnog povjerenstva
DDaarrkkoo  ©©aannttiiÊÊ  ((HHNNSS)).

––..KK..

Izbori - imenovanja - razrjeπenja

IZVJE©∆E MANDATNO-IMUNITETNOG POVJERENSTVA O PRESTANKU MIROVANJA

ZASTUPNI»KOG MANDATA ZASTUPNIKA ZDENKA HARAMIJE I PRESTANKU

ZASTUPNI»KOG MANDATA NJEGOVOG ZAMJENIKA STJEPANA DEHINA


